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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره 

253 بیانات در منزل سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی

قاتلان آمریکایی 
حاج قاسم خبیث ترین 

انسان های عالَم اند

عناوینخبرها

سامانه املاک قادر به شناسایی خانه های 
خالی نیست

10

افشای لایه های پنهان تاریخ امریکا در 
قالب طنز

14

الگوی تازه ای از نقش دانشگاه ها در 
توسعه فناوری مطرح شده است

11

پیش بینی تقاضای بازار 
در افق پنج ساله

15

آغاز بهره برداری از مرحله نخست طرح انتقال 
آب خلیج فارس به فلات مرکزی کشور

12

شاهین؛ منطبق برای نیازهای مشتریان 
بازار خودرو ایران

16

بازسازی سکونتگاه های غیررسمی زابل با 
هدف دستیابی مردم به رفاه

13

۲۸ خرداد ۱۴۰۰ موعد انتخابات سیزدهم 
ریاست جمهوری

3

تشریح سیاست گذاری بانک سپه در 
عرصه کلان اقتصادی

7

برنامه ریزی برای افزایش تولید خودرو 
در نیمه دوم سال

4

بهره برداری از ۱۸۱ پروژه گازرسانی در 
استان فارس

8

شهید سلیمانی شخصیتی مردمی و 
متواضع بود

5

رونمایی از سامانه هشدار سریع سیل و 
زلزله در پایتخت

9

افزایش کارمزد خدمات بانکی پس از 
۱۰ سال

6

هم زمان با انجام تعمیرات برنامه ریزی شدۀ 
واحد گندله ســازی که با انجام بیش از 26 هزار 
نفرساعت فعالیــــت تعمیـــراتی انجام شد، 
مهندس حمیــدرضا عظیمیــان، مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه، به همراه جمعی از معاونان 
و مدیــران این شــرکت، با حضــور در ناحیۀ 
گندله سازی، از نزدیک به کارکنان این ناحیه خدا 

قوت گفت.
مدیرعامل فولاد مبارکه ایمنی بالا و رعایت 
کامل شیوه نامه های بهداشتی مربوط به بیماری 
کرونا حین این عملیــات بزرگ را از مهم ترین 
دستاوردهای این کار دانست و گفت: آماده شدن 
خط تولیــد و اینکه همۀ کارکنــان حاضر در 
شــات دان با ســامتی کامل از عهدۀ این کار 
برآمدند، شایستۀ قدردانی است. از این رو، از دقت 
نظر و توجه همۀ همکاران در این تعمیرات تشکر 

می کنم.
وی در همیــن خصــوص تصریــح کرد: 
همان گونه که بارها تأکید داشته ایم برای مدیریت 
فولاد مبارکه، اهمیت حفظ سامتی کارکنان 
بیش از اجرای  امور    اســت. بر همین اساس با 
تقسیم بندی فعالیت های تعمیراتی و کاهش 
زمان اجرا  از ۳۵ هزار به 2۵ هزار نفر ساعت، این 

نتایج ارزشمند به دست آمد.
مهندس عظیمیان خاطرنشان کرد: نکتۀ 
مهم دیگر این است که تا وقتی در فولاد مبارکه 
تعمیرات از پیش تعیین شــده انجام می شود، 
یعنی بخش مهندســی و بهره برداری کارخانه 
به درستی وظایف خود را انجام می دهد؛ اما اینکه 
گاهی تعمیرات پیش بینی نشده پیش می آید 
نشــان می دهد در بخشی از کار نواقصی وجود 
دارد. به عبارت دیگر، تعمیرات از پیش تعیین شدۀ 
ســالانه، فصلی یا هفتگی نشان دهندۀ قدرت 

مدیریت بهره برداری است.
در پی انجام این عملیات بزرگ، پای صحبت 

جمعی از دست اندرکاران این پروژۀ تعمیراتی 
نشستیم که ماحصل آن را در ادامه می خوانید.

رضا اسماعیل پور، رئیس واحد 
گندله سازی:

با حمایت مدیرعامــل، معاونین مربوطه، 
مدیریت هــای نواحی آهن ســازی، تعمیرات 
مرکزی و مجموعۀ خدمات فنی و پشــتیبانی، 
تعمیرات برنامه ریزی پنج روزۀ واحد گندله سازی 
با آماده سازی و هماهنگی منسجم از ساعت 20 
روز 99/7/29 شروع و در ساعت ۳:۵0 بامداد روز 
99/8/4 بــا انجام بیش از 26 هزار نفر ســاعت 
فعالیت تعمیراتی، به طور منظم، باکیفیت و بدون 

بروز حادثه  انجام شد.
حمیدرضا جمالی، رئیس دفتر فنی 

تعمیرات ناحیۀ آهن سازی:
فعالیــت تعمیراتــی دوره ای در واحــد 
گندله سازی برای حفظ آماده به کاری تجهیزات 
و به حداقل رســاندن توقفات اضطراری انجام 
می شــود. این فعالیت تعمیراتی با نفرساعت 
ذکرشــده در مدت زمان محدود با آماده سازی 
دقیــق و مناســب، تدویــن و به روزرســانی 
دســتورالعمل های تعمیرات، تأمین به موقع 
قطعــات یدکی و مصرفــی باکیفیت و مهارت 
کارکنان اجرایی و نظارت مناسب انجام شد. در 
مراحل آماده سازی و اجرای فعالیت ها هماهنگی 
بسیار خوبی بین مسئولان و ناظران تعمیرات 
واحد گندله ســازی و تعمیرات مرکزی وجود 
داشت و جلسات مربوطه به منظور جلوگیری از 
انتشار بیماری کرونا با حداقل نفرات و در بیشتر 

موارد به صورت غیرحضوری برگزار شد.
حمیدرضا بذار، رئیس تعمیرات مکانیک 

تعمیرات مرکزی:
توقفات برنامه ریزی شده تعمیراتی واحد 
گندله ســازی از لحاظ حجم نیروی انســانی، 
قطعات، مکانیســم و ابــزارآلات و مدت زمان 

محــدود، منحصربه فرد و نیازمند انســجام و 
برنامه ریزی و سازمان دهی خاص خود است. قبل 
از انجام این تعمیرات دوره ای برای اطمینان از 
جلوگیری از شــیوع بیماری کرونا از کارکنان 
محترم نظارت تعمیرات مرکزی و پیمانکاران 
زحمتکش درگیر، تست PCR گرفته شد و از 
حضور نفرات آلوده به ویروس کووید 19 در توقف، 
جلوگیری شد. با حمایت و کمک کارشناسان 
محترم ایمنی بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
نظارت شــد و فعالیت های مربوط به توقف، با 
کیفیــت و ایمنــی مطلــوب، آماده ســازی، 

برنامه ریزی، سازمان دهی و اجرا گردید.
به پاس این موفقیت، بر خود لازم می دانیم 
از همۀ همکاران تعمیرات مرکزی جهت نظارت 
دقیق و مستمر، صمیمانه تشکر و قدردانی کنیم.

خشایار پاسیار، رئیس تولید واحد 

گندله سازی:
توقف پنج روزۀ واحد گندله سازی با همدلی 
و هماهنگی تیم تولید واحد گندله سازی، اعتماد 
و اتــکا بــه دانش و تخصــص آنــان و اجرای 
دســتورالعمل های کاری اصاح شده، مطابق 
برنامۀ توقــف و راه اندازی به صورت ایمن انجام 

پذیرفت.
تیم تولید واحد گندله ســازی با برگزاری 
جلسات تخصصی و برنامه ریزی و همکاری با تیم 
نظافــت صنعتی و آماده ســازی مطابق برنامه 
توانست کلیۀ فعالیت های تولید و نظافت صنعتی 
را با نظم و انضباط و به صورت ایمن به انجام رساند 
و خط تولید را طبق برنامه در اختیار تیم تعمیرات 

قرار دهد.
 از دیگــر نقاط قــوت تیم تولیــد واحد 
گندله سازی در این توقف می توان به این موارد 

اشاره کرد: هماهنگی کامل تیم تولید با دفتر فنی 
تولید، نظافت صنعتی، برنامه ریزی تولید و   واحد 
انباشت و برداشت؛ کاهش دمای کورۀ پخت از 
بیش از 1200 تا 800 درجۀ سانتی گراد طبق 
منحنی خنک سازی و دستورالعمل های مربوطه، 
با ایجاد شرایط مناسب برای تجهیزات و نسوز 
کورۀ پخــت و همچنین شــرایط ایمن برای 
نیروهای تعمیرات فعالیت های داخل کورۀ پخت.
برای انجام این فعالیت تعمیراتی از کارکنان 
تولید و نظافت صنعتی و پیمانکار نظافت صنعتی 

تشکر می کنم.
محمد خدابنده، رئیس تعمیرات واحد 

گندله سازی:
انجام فعالیت های تعمیراتی پیش بینانه در 
توقفــات برنامه ریزی قبلی امــکان به حداقل 
رساندن نفرساعت این توقف را با توجه به شیوع 
بیماری کرونا تا حد ممکن فراهم ســاخت، به 
صورتی که حجم نفرساعت این توقف برنامه ریزی 
۳0 درصد و به میزان 10 هزار نفرساعت از توقفات 
برنامه ریزی مشــابه کمتر بود. بــا برنامه ریزی 
منسجم و آماده ســازی مناسب، فعالیت ها در 
تعمیــرات محلی مکانیک، بــرق، ابزار دقیق و 
اتوماســیون واحد گندله ســازی با همدلی و 
همکاری پرسنل تعمیرات و پیمانکار مقیم واحد 
با موفقیــت انجــام پذیرفــت. همین طور با 
برنامه ریزی ها و برگزاری جلسات آماده سازی 
بخشی از فعالیت های پروژه های توسعه در واحد 
گندله سازی که نیاز به توقف خطوط داشت اجرا 
گردید. هماهنگی های مناسب در بخش های 
تعمیرات محلی و تعمیرات مرکزی و دفاتر فنی 
تعمیرات و سایر بخش های پشتیبانی در اجرای 
تعمیرات از نقاط قوت این شات دان بود. بر خود 
لازم می دانــم که از زحمات همکاران در بخش 
تعمیرات محلی واحد اعم از مکانیک، برق و ابزار 
دقیق و اتوماسیون و شرکت پیمانکار تعمیرات 

مقیم واحد گندله سازی و دفتر فنی تعمیرات 
ناحیه آهن ســازی صمیمانه تشکر و قدردانی 

نمایم.
کامبیز طیبی، سرپرست تعمیرات 

مکانیک واحد گندله سازی:
با آماده ســازی و نظارت مؤثــر بر اجرای 
فعالیت ها و با اولویت ایمنی، تعمیرات به این شرح 
انجام شــد: تعمیرات اساسی آسیاب ها، ترمیم 
چرخ دندۀ درایو آسیاب خط 2، تعمیرات اساسی 
میکسرها، تعمیرات بخش دیسک، تعمیرات و 
تنظیمات ســرند غلتکی ورودی کورۀ پخت، 
تعمیرات فن های پروسس و تعویض ایمپلر فن 
08V02، تعمیرات مکانیسم آب بندی کورۀ 
پخت، تعمیرات لاورینگ و درایو کورۀ پخت و 
فیدرها و شوت ها، تعمیرات غبارگیرهای کورۀ 

پخت، تعمیرات سیالات و پمپ های مربوطه.
 سید جواد موسوی، کارشناس مشاور 

ایمنی واحد گندله سازی:
برنامه ریزی حضور کارکنان و فعالیت های 
توقف براساس رعایت حداکثری پروتکل های 
بهداشــتی، رعایت قوانین و مقــررات ایمنی، 
آموزش و به کارگیری دستورالعمل های ایمنی 
فعالیت ها و نظارت مؤثر بر انجام ایمن فعالیت ها 
از نقاط قوت این عملیات تعمیراتی بود. گفتنی 
است تعمیرات انجام شــده بر روی تجهیزات، 
ضریب ایمنی را افزایش می دهد و با کاهش حجم 
تعمیرات اضطراری، احتمال وقوع حوادث کاهش 
خواهد یافت. از همکاران ایمنی مرکز، کارشناسان 
ایمنی شرکت های پیمانکاری حاضر در شات دان 
و تعمیرات مرکــزی به جهت نظارت بر اجرای 

ایمن فعالیت ها تشکر می کنم.
رضا اسماعیل پور، رئیس واحد گندله سازی، 
در خاتمــه از همکاری و تــاش مجریان این 
عملیات تعمیراتی در بخش های مختلف و سایر 
واحدهای مشارکت کننده تشکر و قدردانی کرد.

خداقوت مدیرعامل فولاد مبارکه به مجریان تعمیرات برنامه ریزی شدۀ سالانۀ واحد گندله سازی

سرمقاله
کنترل قیمتها ، نظارت ویژه 

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

با رعایت فاصله اجتماعی ، ماسک زدن ، شستشوی 
مرتب دستها به کادردرمانی و خودمان خدمت کنیم .

افزایش قیمتها تقریبا در مورد کلیه کالاها و خدمات 
چه در بخش خصوصي وچه دولتي معضلي اســت که 

گریبانگیر اقشار مختلف جامعه شده است .
لیکن در این میان قشر مستضعف جامعه وحقوق 
بگیران دولت که قشر اعظم جامعه فعلي ایران را تشکیل 
مي دهند ، بیشترفشاررا در این رابطه تحمل مي کنند .

آثارسوء ناشــي از تداوم سیر صعودي غیر منطقي 
قیمتهــا ، کار را به جایي رســانیده که باید ســرانجام 
نماینــدگان ملــت در مجلس شــوراي اســامي به 
منظورحمایت از ملت تصمیــم معقول گرفته تا در امر 
کنترل قیمتها دخالت نمایند . درهمین رابطه ، چون یکي 
از وظایف شوراي اقتصاد )یا نماینده قانونی دولت( نرخ 
گذاري وتعیین قیمت کالاها مي باشد وبه نظر نمایندگان 
مجلس شوراي اسامي ، شوراي مذکور نقش عمده اي 

را در افزایش قیمت کالاها و...
ادامه در صفحه آخر

در ادامــه برنامه های نهاد بــرای افتتاح کتابخانه های 
عمومی، در آستانه بزرگداشت روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار، 
کتابخانه عمومی »شهدای نوبهار« شهر قم با حضور استاندار 
قم، دبیرکل نهاد و مسئولان استانی با رعایت دستورالعمل ها 
و ضوابط بهداشــتی ستاد ملی مبارزه با کرونا در منطقه کم 

برخوردار قم به بهره برداری می رسد.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، در آستانه بزرگداشت روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار، 
کتابخانه عمومی »شهدای نوبهار« شهر قم با حضور بهرام 
سرمســت اســتاندار قم، علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد 

کتابخانه های عمومی کشور، با همراهی جمعی از مدیران نهاد 
و همچنین مسئولان استان قم، با رعایت دستورالعمل ها و 

ضوابط بهداشتی ستاد ملی مبارزه با کرونا افتتاح  شد.
کتابخانه عمومی »شهدای نوبهار« در سال 1۳77 در 
محله نوبهــار، یکی از مناطق کم برخوردار قم واقع در ضلع 
شــمال غربی شهر تاسیس شد و در سال 1۳89 ساختمان 
قدیمی این کتابخانه به منظور بازسازی تخریب شد که به 
دلایل مختلف کار ساخت و ساز و بهره برداری از آن قریب به 
10 سال به درازا کشید که سرانجام طی مراسمی در آستانه 
هفته کتاب، خدمت رســانی به مردم شهر قم را آغاز خواهد 

کرد.
کتابخانه عمومی »شهدای نوبهار« در زمینی به مساحت 
2 هزار و 224 متر مربع و زیربنای 2 هزار و 471 متر مربع در 
4 طبقه آماده افتتاح شــده است. این کتابخانه با مخزنی به 
مســاحت 4۵0 متر مربع، 2 ســالن مطالعه آقایان و بانوان 
هرکدام با زیربنای 800 متر مربع، بخش مرجع به مساحت 
2۵ متر مربع، بخش کودک در 1۳0 متر مربع، بخش نوجوان 
در 2۵ متر و همچنین 4 کاس آموزشی با زیربنای 200 متر 
به ارائه خدمات فرهنگی و اجتماعی به ساکنان محله نوبهار 

و شهر قم مشغول خواهد شد.

تاکنون  17 هزار و 8۳ عنوان کتاب در 21 هزار و887 
نســخه در این کتابخانه قرار گرفته است و تجهیزاتی چون 
104 قفســه یکطرفه و ۳0 قفســه دو طرفه، 264 صندلی 
مطالعه، 110 میز مطالعه دو نفره، 2 میز مطالعه چهار نفره6 
میز مطالعه شش نفره و همچنین 19 عدد رایانه ارائه شده 

است.
گفتنی است که استان قم دارای 2۳باب کتابخانه نهادی 
و  1۳باب کتابخانه مشارکتی با حدود ۵00هزار نسخه کتاب، 
بیــش از 60هزار عضــو فعال دارد که اغلب در رده ســنی 

10-18سال هستند.

با حضور استاندار قم، دبیرکل 
نهاد و مسئولان استانی؛

کتابخانه عمومی 
»شهدای نوبهار« در 
منطقه کم برخورد
قم افتتاح  شد

مجسمه آزادی به ترامپ: 
»تو اخراجی!« 

)جمله ای که ترامپ در به زبان آوردن آن مشهور است(.
طرح: ایندیا مارتیز / منبع: تویتر شخصی طراح



روحانی: ملت ایران به مقاومت و 
صبوری خود ادامه می دهد

رئیس جمهور با قدردانی از مقاومت و ایســتادگی 
بی نظیر سه ســاله ملت ایران در برابر تروریسم اقتصادی 
حاکمان کاخ ســفید اظهار امیدواری کرد دولت آینده 
آمریکا با درس آموزی از این تجربه سه ساله، تسلیم قانون 
و مقررات شده و به همه تعهدات خودش برگردد و مردم 
عزیز ایران نیز پاداش صبر، مقاومت و ایستادگی خودشان 
را لمس کنند و ببینند. به گزارش پایگاه اطاع رســانی 
ریاست جمهوری، حســن روحانی در جلسه ستاد ملی 
مبارزه با کرونا درعین حال اظهار کرد: تصمیم کشور ما در 
هر شرایطی که باشد، همیشه روشن بوده و ملت ما تا سر 
فرود آوردن طــرف مقابل در برابر قانــون و مقررات به 

مقاومت و صبوری خود ادامه می دهد.
روحانی ابراز امیدواری کرد شرایط به گونه ای باشد 
که تحریم کنندگان متوجه شده باشند که راهشان، راه 
نادرست و ناصحیحی بوده و به هیچ عنوان به اهداف شان 

دست نخواهند یافت.
رئیس جمهور همچنین به مشــکات فراوان مردم 
عزیز و بزرگوار در روند مبارزه بیش از هشت ماهه با ویروس 
کرونا اشــاره کرد و گفت: تنها با همکاری مردم و رعایت 
دقیق همه دستورالعمل های بهداشتی می توانیم شاهد 

یک آرامش بیشتر در جامعه در مبارزه با کرونا باشیم.
روحانــی بابیان این که اجرای دقیق تر و شــدیدتر 
پروتکل های بهداشتی نیاز به تمهیدات خاصی دارد، افزود: 
مسأله این است که گرچه تأمین سامت مردم اولویت اول 
و اساسی دولت است، اما در کنار آن تأمین معیشت و اداره 
امور فرهنگی و اجتماعی نیز نباید مورد غفلت قرار گیرد.

وی با اشاره به این که در حال حاضر یکی از جدی ترین 
مشــکات درزمینه اجرای دستورالعمل های بهداشتی 
اجتماعات و دورهمی های خانوادگی به ویژه با شروع فصل 
سرماست، تصریح کرد: در جلسه امروز مقرر شد، قرارگاه 
مقابله با کرونا، بررسی های لازم را انجام دهد تا چنانچه 
نیاز به مقررات جدیدی برای رعایت درزمینه اجتماعات 
خانوادگی موردنیاز بود، تهیه و به جلسه آینده ستاد مقابله 

با کرونا ارائه شود.
رئیس جمهور یادآور شــد: با فرارسیدن فصل سرما 
به طــور طبیعی حضور مــردم در فضاهای دربســته و 
سرپوشــیده بیشتر می شــود که به طور طبیعی تهویه 
مناسب این فضاها سخت است و لذا ضرورت دارد مردم تا 
جای ممکن از اجتماع در فضاهای سرپوشیده پرهیز کنند 
و چنانچه ناچار به حضور در چنین مکان هایی بودند، زمان 
حضورشان را کوتاه کنند. وی اضافه کرد: همه تاش ما 
این اســت که در کنار تأمین ســامت مردم ماحظات 
گردش چرخ تولید و تأمین معیشت مردم نیز لحاظ شود 
تا مردم بتوانند ضمن تاش برای تأمین معاش، سامت 
خود و دیگران را نیز حفظ کنند که این بزرگ ترین کمک 

ما به کادر درمانی کشور خواهد بود.

امیر دریادار سیاری:
امنیت سایبری موضوع حیاتی برای 

نیروهای مسلح است
امیر دریــادار حبیب الله 
ون  معــا ری،  ســیا
ارتــش  هماهنگ کننــده 
جمهوری اسامی ایران، روز 
از  بازدیــد  پنجشــنبه در 
نمایشــگاه »توانمندی ها و 
محصولات شــرکت صنایع 
امنیت فضای تبادل اطاعات صاایران در حوزه امنیت و 
سایبری« اظهار داشت: سازمان صنایع الکترونیک وزارت 
دفــاع به عنوان یکی از متغیرهای اصلی و اثرگذار ارتقای 
رزم همه نیروهای مسلح بویژه ارتش جمهوری اسامی 
ایران اســت. امیر ســیاری مقوله امنیت سایبری را یک 
موضوع حیاتی برای نیروهای مسلح عنوان کرد و گفت: 
در تعامات پیش رو باید به جایگاهی برسیم که بتوانیم 
در عرصه تهدیدات آینده جوابگــوی نیاز کل نیروهای 
مســلح در مقابله با هر گونه تهدید باشیم. وی نمایشگاه 
تجهیزات سایبری را بسیار مطلوب ارزیابی و اظهار کرد: 
محصولات نمایش داده شده اگرچه از نظر جسمی خیلی 
کوچک ولی از نظر فکری و نرم افزاری خیلی عظیم هستند 
و نشان می دهد دست اندرکاران شرکت صاایران تهدیدات 
آینده را خوب شناخته اند و متناسب با تهدیدات آینده با 
برنامه ریزی دقیق به تجهیزات و امکانات و نرم افزارهایی 
دسترســی پیدا کرده اند که بتواند توان رزمی نیروهای 
مسلح از جمله ارتش جمهوری اسامی ایران را تضمین 

و تأمین کند.

خبـــــرخبـــــر

خط تولید نقشه های مقیاس کوچک 
رقومی با حضور وزیر دفاع افتتاح و از سامانه 

مدیریت اطاعات مکانی رونمایی شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، امیر سرتیپ 
امیر حاتمی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مســلح با حضور در ســازمان جغرافیایی 
نیروهای مســلح، خط تولید نقشــه های 
مقیاس کوچک رقومی )دیجیتال( را افتتاح 
و از سامانه مدیریت اطاعات مکانی »سَمام« 

رونمایی کرد.
امیــر حاتمی در مراســم خط تولید 
نقشــه های مقیاس کوچک رقومی، گفت: 
توانمندی هــا و دســتاوردهای ســازمان 
جغرافیایی وزارت دفاع به مدد بهره گیری از 
فناورهای به روز بومی و متخصصان نخبه این 
سازمان، کمک های شــایانی به نیروهای 
مســلح و بخش های مختلف کشور کرده 

است.
وی با بیان اینکه بررسی فناوری های روز 
دنیا در تولید انواع نقشه بسیار حائز اهمیت 
است، گفت: تولید نقشــه های توپوگرافی 
به صورت پوششی، یکی از فرایندهای اصلی 

و زمان بر سازمان های تولید نقشه است.
وزیــر دفاع تصریح کرد: محیط تولید 
توپوگرافــی در  پوششــی  نقشــه های 
مقیاس 1:2۵0.000 درگذشته به صورت 
گرافیکی- ترسیمی بوده است که عاوه بر 
نبودِ عمــق اطاعــات توصیفی خروجی 

مناسبی جهت ایجاد سرویس نقشه فراهم 
نمی ساخت.

امیر حاتمی با بیان اینکه نقشــه های 
مقیــاس 2۵0000، به عنوان نقشــه های 
عملیاتی مقیاس متوسط درسطوح مختلف 
تصمیم گیری نظامی همواره مورد توجه بوده 
است، افزود: نقشه های رقومی )دیجیتال( 
ورودی اصلی تمامی سامانه های اطاعات 
مکانی اســت که تمامی عوارض زمین را با 
توجه بــه مقیاس به صــورت نقطه، خط و 

چندضلعی نمایش می دهند.
وی با بیان نیازمندی نیروهای مسلح به 
نقشــه های با این مقیاس، گفت: بر همین 
اساس و نیاز مبرم به تسریع در بروز رسانی و 
کم کردن هزینه های تولید، خط تولید جدید 
نقشه های 1:2۵0.000 پوششی کشور با 
اســتفاده از فناوری های روز با ویژگی هایی 
همچون پایگاه داده متمرکز برای اطاعات 
مکانی، خط تولید جدید مبتنی بر دانش روز، 
قابلیت به روزرسانی اطاعات مکانی با سرعت 
بالا، قابلیت انواع خروجی، متناســب با نیاز 

کاربران، دارای اطاعات غنی توصیفی )عمق 
اطاعاتــی( و تولید اطاعــات به صورت 
یکپارچه در سطح کل کشور افتتاح شد و به 

بهره برداری رسید.
وزیــر دفــاع در ادامــه، جلوگیری از 
مــوازی کاری در تولید اطاعات مربوط به 
سایر دســتگاه ها، دســتیابی به اطاعات 
باکیفیت بالا سایر دستگاه ها، به روزرسانی 
اطاعات مکانی با سرعت بالا، تهیه خروجی 
بــا قالب هــای اســتاندارد و سفارشــی، 
سرویس دهی سریع اطاعات تحت سامانه 
سمام، صرفه جویی در زمان و هزینه تولید 
نقشه های توپوگرافی، رسوب دانش در حوزه 
تولید نقشه با روش های روز دنیا، پاسخگویی 
ســریع به نیاز نیروها و انعطاف پذیری در 
خروجی نقشــه با توجه به نیــاز کاربر را از 
مهم ترین دستاوردهای تولید این نقشه ها 

عنوان کرد.
امیر حاتمی همچنین در آیین رونمایی 
از سامانه مدیریت اطاعات مکانی، گفت: 
دسترسی به ســامانه های اطاعات مکانی 
دقیق و به روز در کمترین زمان ممکن این 
توانمندی را برای نیروهای مســلح ایجاد 
می کند تا در سطوح مختلف تصمیم گیری 
و تصمیم سازی کم ترین خطای راهبردی و 
عملیاتی را داشته باشند و بنابراین استفاده 
از فناوری هــای نوین بــه منظور تجمیع 
اطاعات با انــواع کاربری ها در حوزه های 

مختلف فضایی، هوایــی، زمینی و دریایی 
اجتناب ناپذیر است. از این رو نیاز به وجود 
ســامانه ای یکپارچه و در دسترس جهت 
ســرویس اطاعات مکانی مورد نیاز بوده 

است.
امیــر ســرتیپ دوم »مجید فخری« 
رئیس سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح 
نیز در این مراسم ایجاد انواع سرویس های 
اطاعات مکانی تحت شبکه ویژه نیروهای 
مسلح، پیاده سازی ساختاری بومی و مستقل 
در طراحــی و توســعه ســامانه، مدیریت 
یکپارچه داده و اطاعات با سطوح دسترسی 
تعریف شــده، قابلیت بارگذاری بسته های 
اطاعاتــی اختصاصی با دسترســی ویژه، 
محیط کاربرپسند و ســاده برای کاربران، 
پیاده سازی بر اســاس استانداردهای بین 
المللی و تعامل پذیری بالا، پیاده ســازی با 
امنیت بالا و توســعه پذیری مناســب را از 

ویژگی های این سامانه برشمرد.
وی دسترسی آسان نیروهای مسلح به 
انواع اطاعات مکانی، ایجاد بســتر تعاملی 
برای اشــتراک و تعامل داده، رسوب دانش 
فنی و بنیادی در زیرســاخت های سامانه، 
پایگاه داده متمرکز و یکپارچه از اطاعات 
مکانی و تصمیم ســازی مناسب و سریع بر 
مبنــای اشــراف اطاعاتی منطقــه را از 
مهم ترین دســتاوردهای سامانه اطاعات 

مکانی عنوان کرد.

خط تولید نقشه های دیجیتال و سامانه مدیریت اطلاعات مکانی افتتاح شد

تخلفات اندک در حوزه 
خصوصی سازی نباید مانع اجرای 

سیاست های اصل ۴۴ شود
رئیس قوه قضاییه با بیان 
اینکه تخلفات اندک در حوزه 
نباید مانع  خصوصی ســازی 
اجرای سیاست های اصل 44 
شود، گفت: قوه قضاییه تخلفات 
در واگذاری هــا را بــا جدیت 
پیگیری می کند و هیچ زمانی 
این کار متوقف نشــده، اما نباید سیاست مصوب نظام بر 

زمین بماند بلکه باید روند صحیح خود را طی کند.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاسام 
والمسلمین ســید ابراهیم رئیسی در نشست با اعضای 
فراکسیون روحانیت مجلس شورای اسامی با اشاره به 
دغدغه مشترک دستگاه قضا و مجلس برای رفع مشکات 
تولیــد و تاش برای جلوگیــری از تعطیلی کارگاه ها و 
کارخانه ها و جهــش تولید، افزود: بایــد با جهت دهی 
تســهیات به سوی نظام تولید و حمایت های تقنینی و 
قضایی به کارآفرینان و سرمایه گذاران اطمینان دهیم که 

آنها را در رونق تولید پشتیبانی خواهیم کرد.
رئیسی اجرای اصل 44 قانون اساسی را از تاکیدات 
رهبری و سیاست های قطعی نظام دانست و تصریح کرد: 
حتماً بایــد تصدی گری دولت کاهــش یابد و نظارت، 

حمایت و توانمندسازی بخش خصوصی تقویت شود.
رئیسی با اشــاره به لزوم حمایت از مدیران میدانی 
عرصه تولید تاکید کرد: باید به مدیران شــجاع و انقابی 
جرات ریســک پذیری بدهیم تا آنها در شــرایط تحریم 
احساس کنند دستگاه قضایی و دیگر بخش های نظام از 

آنها حمایت می کنند.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش بر 
تقویت جایگاه و ساختار شوراهای حل اختاف تاکید کرد 
و گفت: شــوراهای حل اختاف با ایجاد صلح و سازش و 
حــل اختافات، به قوه قضاییه کمک می کنند و موجب 

کاهش پروندهای قضایی می شوند.
رئیسی در همین راســتا به آخرین وضعیت لایحه 
ساماندهی شــوراهای حل اختاف پرداخت و افزود: در 
روزهای اخیر از طریق وزیر دادگستری و رئیس کمیسیون 
لوایــح دولت به مقامات عالی دولت اطاع داده شــد به 

سرعت تکلیف لایحه مذکور را روشن کنند.
رئیس قوه قضاییه در عین حال این نکته را هم گفت 
که مســئولان دولتی قول داده اند که در چند روز آینده 

لایحه مذکور را تعیین تکلیف و به مجلس ارسال کنند.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به برخی 
گایه ها از اطاله دادرسی خاطر نشان کرد: اطاله دادرسی 
عوامل مختلف درون ســازمانی و برون سازمانی دارد که 
مورد بررسی و شناسایی قرار گرفته و برای آنها تدابیری 

اندیشیده شده است.
رئیس قوه قضاییه به اقدام جهادی همکاران خود در 
ایام پیش از کرونا در رسیدگی به پرونده های معوقه اشاره 
کرد و افزود: ظرف چند ماه در تهران، ۵1 درصد پرونده های 
معوقه و در ســطح کشور ۵۳ درصد این پرونده ها تعیین 

تکلیف شده اند.
رئیسی با اشاره به تداوم روند رسیدگی به پرونده های 
معوقه، ابراز امیــدواری کرد همه پرونده های موجود در 
دادگســتری ها و دیوان عالی کشور تا پایان سال جاری 
رســیدگی و به روز شوند و امسال سال پایان پرونده های 

معوقه در دستگاه قضایی باشد.
رئیســی به موضوع برخورد با ســاخت و سازهای 
غیرمجاز پرداخت و با بیان اینکه قانون عمومیت دارد و در 
همه نقاط کشــور هم حاکمیــت دارد، گفت: برخورد با 
موضوع باید متناسب با شرایط هر منطقه و کارشناسی 
شده باشــد. رئیس دستگاه قضا بر همین اساس تصریح 
کرد: اولویت در برخورد با ســاخت و سازهای غیرمجاز، 
تخلفات درشــت، ویاها و ساختمان های بزرگ است نه 

آلونک های 40 یا ۵0 متری.
رئیس قوه قضاییه همچنین استفاده از ظرفیت های 
مردمی به عنوان یکی از ظرفیت های قانونی برای پیگیری 
ماموریت های دســتگاه قضا را مورد اشــاره قــرار داد و 
بخشنامه صادره برای همکاری تشکل های مردم نهاد را 
از مهم ترین اقدامات صورت گرفته در راســتای اجرای 

تعهدات برنامه ششم توسعه دانست.

کمیته امداد برای مددجویان ۵۰ هزار 
واحد مسکونی می سازد

رئیس کمیته امداد از ساخت ۵0 هزار واحد مسکونی 
برای مددجویان در سال آینده خبر داد. به گزارش فارس، 
سید مرتضی بختیاری با تقدیر از همراهی مردم در اجرای 
2 مرحله پویش ایران همدل گفت: در پویش ایران همدل 
یک حماســه بزرگ رقم خورد که از اول انقاب اسامی 
تاکنــون بی نظیر بود. وی با تاکیــد بر اینکه مهم ترین و 
پرهزینه  ترین بسته حمایتی مددجویان، موضوع تامین 
مسکن است، افزود: کمیته امداد تامین ۵0 هزار مسکن 
مددجویی را برای سال آینده در دستور کار خود قرار داده 

است.
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هفته نامه اقتصادی ایران

قالیباف: همکاری  
کشورهای منطقه 

برای خشکاندن 
ریشه تروریسم 

ضروری است

رئیس مجلس شورای اسلامی در پیامی به رئیس مجلس جرگه جمهوری اسلامی افغانستان با محکوم کردن حمله تروریستی به دانشجویان 
دانشگاه کابل بر همکاری کشورهای منطقه برای خشکاندن تروریسم تأکید کرد. به گزارش ایرنا، »محمد باقر قالیباف« در پیامش به »میر 
رحمان رحمانی« با تاکید براینکه وحدت، همفکری و همکاری کشورهای منطقه می تواند ریشه افراطی گری و تروریسم را بخشکاند، یادآور 
شد: این همفکری و همکاری می تواند مانع تکرار چنین جنایت های که ناقض صلح و امنیت است، شود. وی در این پیام خاطرنشان کرد: با 
اغتنام از فرصت؛ با ابراز همدردی با جنابعالی، دولت، ملت و نمایندگان شریف پارلمان کشور دوست و برادر جمهوری اسلامی افغانستان، 
از درگاه خداوند منان برای شهدا اجر جزیل، برای مجروحان شفای عاجل و برای بازماندگان صبر و بردباری مسالت می کنم.رئیس مجلس 

همچنین در پیامی درگذشت ماموستا عبدالقادر بیضاوی امام جمعه اهل سنت ارومیه را تسلیت گفت.

شرطی نکردن اقتصاد کشور به تصمیم 
این و آن، یکی از مسائل مهم است. اقتصاد را 
به این وابسته نکنیم که ببینیم آیا آمریکا آن 
معافیت ها را تمدید خواهد کرد یا نخواهد 
کرد؛ اصا هیچ. از اول یکی از مشکات کار 
ما همین است. در این چندساله مکرر این 
اتفاق افتاد. خود ما که مسؤولین حکومتی 
هستیم، خیلی از فعالیت های خودمان را به 
این موکول کرده ایم که ببینیم آن طرف که 
در اختیار ما نیســت چه تصمیمی خواهد 
گرفت؛ خب وقتی ما این کار را می کنیم، فان 
تاجر، فان سرمایه گذار، فان کارآفرین هم 
همین جور ماحظه خواهد کرد. خیلی از 

کارهــای مهــم و اقدامــات لازم عمرانی 
همین طور معطل مانده که ببینیم دیگران 
چه تصمیمی می گیرند؛ نه، اقتصاد را نباید 
شرطی کرد نســبت به کارهای دیگران. ) 

دیدار مسؤولان نظام در 1۳98/2/24(
یکی از بدترین مشــکات در کشور 
همین است که ما اقتصاد را شرطی کنیم. 
متأسفانه اقتصاد ما در این چند سال اخیر 
شرطی است؛ »ببینیم چه می شود. شش 
ماه دیگر چه می شود. برجام چه می شود« 
و مانند اینها. حالا هم بعضی سعی می کنند 
باز دوباره اقتصاد را شرطی کنند؛ »ببینیم 
ابتکار رئیس جمهور فرانسه چه می شود؛ 

فــان ابتکار چه می شــود«؛ اینها را باید 
بگذارند کنــار. کاری می خواهند بکنند، 
بکنند. کاری را که ممنوع نیست و عبور از 
خطوط قرمز نیســت، انجــام بدهند، اما 
اقتصاد را متوقف به آن نکنند، افکار عمومی 
را بــه او متوجه نکنند. )دیــدار جمعی از 
تولیدکننــدگان، کارآفرینــان و فعالان 

اقتصادی در 1۳98/8/28(
ما یک روز مشکل اقتصادی کشور را 
موکول کردیم بــه برجام، ]امــا[ برجام 
نتوانســت مشــکل اقتصادی کشور ما را 
برطرف کند و به ما کمک قابل توجهی بکند 
و نتیجه این شد که مردم نسبت به برجام 

شرطی شدند، که وقتی آن بابا می خواهد از 
برجام خارج بشود، تا مدتی که او می گوید 
خارج می شوم، ما همین طور دچار تاطم 
در بازار خواهیم بود. ما شــرطی شده ایم 
دیگر، مردم را ما شرطی کرده ایم. حالا هم 
بسته اروپایی. مردم را درباره بسته اروپایی 
شرطی نکنید.... این را جزو موضوعات اصلی 
کشور قرار ندهید. بسته اروپایی بیاید، نیاید. 
ما کارهایی در کشور داریم، مقدوراتی در 
کشور داریم، این مقدورات بایستی تحقق 
پیدا کند؛ دنبال این مقدورات بروید. )دیدار 
رئیس جمهــور و اعضــای هیــات دولت 

)1۳97/4/24

هشدارهای متعدد رهبر انقلاب درباره آفت شرطی سازی

 خداوند ان شــاءالله که به شماها اجر 
بدهد، صبر بدهد. ]حاج قاسم[ زندگی اش 
هم برای شــما امتحان بود، شهادتش هم 
برای شما امتحان اســت. رنج زیاد است، 
غصّه بزرگ است، امّا اجر هم به همین اندازه 
بزرگ است. بایستی تحمّل کنیم، بایستی 
از خدای متعال راضی باشیم؛ بالاخره هر 
کسی از این مرحله ی زندگیِ این نشئه به 
نشئه ی بعد عبور خواهد کرد -همه عبور 
میکنند: من، شما، دیگران، همه؛ جوان، 
پیر- نوع عبور کردن مهم است؛ آن کسی 
که در راه خدا شــهید میشود، برای خدا با 
اخاص عمل میکند ]به بهترین وجه عبور 
میکند[. حاج قاســم صد بــار در معرض 
شهادت قرار گرفته بود؛ این بار اوّل نبود، ولی 
در راه خدا، در راه انجام وظیفه، در راه جهاد 
فی سبیل الله پروا نداشت؛ از هیچ چیز پروا 
نداشت؛ نه از دشمن پروا داشت، نه از حرف 
این و آن پروا داشت، نه از تحمّل زحمت پروا 
داشت. بیست وچهار ساعت فرض کنید در 
فان کشور گذرانده، نوزده ساعت کار کرده! 
با این، با آن، بنشین، مجاب کن، استدلال 
کن، حرف بزن. چرا؟ برای اینکه او را به یک 
نتیجه ی مطلوب برساند؛ برای خودش که 
کار نمیکرد، برای ]تحقّق[ آنها کار میکرد؛ 
حاج قاســم این جوری بود؛ خوب زندگی 
کرد؛ خدا رحمتش کند؛ خوب زندگی کرد. 
شما هم با او خوب زندگی کردید؛ شما هم 
صبر کردید، همراهی کردید، مشکات را 
تحمّــل کردید؛ خود شــما، فرزندانتان، 
پسرها، دخترها، مشکات را تحمّل کردید؛ 
اینها همه اش پیش خدای متعال اجر دارد. 
بالاخره از این مرحله و از این نشئه باید عبور 

کرد؛ ]او[ به بهترین وجه عبور کرد.
 ما شهید زیاد داریم -در بین سرداران 
هم شهید داریم، در بین آحاد معمولی هم 
شهید داریم- امّا شــهیدی که به دست 

خبیث ترین انســانهای عالم یعنی خود 
آمریکایی ها به شهادت برسد و آنها افتخار 
کنند که او را توانستند شهید کنند، چنین 
شهیدی غیر از حاج قاسم من کس دیگری 
را یادم نمی آید؛ جهادش جهاد بزرگی بود، 
خدای متعال شــهادت او را هم شهادت 
بزرگی قرار داد؛ ان شــاءالله امیدواریم که 
خداوند درجاتش را عالی کند و آن نعمت 
عظیمی که شــامل حال او شد، بر او گوارا 
باشد که حقّش بود و شایسته ِی این نعمت 
بزرگ بود. واقعاً اگر حاج قاسم در رختخواب 
میمرد، یــا در تصادف میمــرد، یا با این 
ناخوشی ها میمرد -]چون[ اواخر، سینه اش 
ناراحت بود، شیمیایی بود، مشکل بود- آدم 
غصّه اش میشد؛ حاج قاسم باید همین جور 
به شــهادت میرسید. البتّه برای ما خیلی 
سخت است؛ برای شما سخت است، شاید 
برای من سخت تر هم باشد؛)1( ولیکن باید 

تحمّل کرد، باید از این مرحله عبور کنیم.
 امیدواریم ان شاءالله خدای متعال این 
دلها را شاد کند؛ این ضربه ای که وارد آمد، 
ترمیم بشــود، ان شــاءالله به فضل الهی 
ســکینه ی خودش را بر دلهای شماها، بر 
دلهای ما، بر دلهای همه ی مردم نازل کند. 

شما امروز دیدید؛ خب در کرمان حاج قاسم 
را همه از نزدیک میشناختند؛ این جمعیّتی 
که امروز در کرمان به خیابان آمد، این چیز 
عجیبی نبود؛ امّا تبریز چه؟ دیدید تبریز را؟ 
دیدید؟ چه جمعیّتی! چه احساس ارادتی! 
چه اشکی ریختند مردم تبریز -آن جمعیّت 
عظیم میلیونی- در خیابان! ]البتّه[ اینها 
نعمتهای جلوی چشم ما است که خدای 
متعال برای اینکــه ماها بفهمیم که قدر 
شهادت چقدر است، اینها را جلوی چشم 
ما میگذارد -حالا تشییعش را هم خواهید 
دید که چه خواهد شد و چه تشییعی از او 
بشــود- اینها نعمتهای کوچکی است که 
جلوی چشم ما اســت؛ نعمتهای بزرگ، 
آنهایی است که ما نمی بینیم، آنهایی که ما 
نمیفهمیم، آنهایی که »مــا رَاتَ عَینٌ  وَ لا 
سَمِعَت اذُُنٌ  وَ لا خَطَرَ عَلی قَلبِ بشَر«،)2( 
به دلهای ما حتّی خطــور نکرده آن جور 
نعمتها، اصاً قابل تصوّر برای ما نیست؛ ]آنها 
را[ خدای متعال در اختیار او گذاشته. خوشا 
به حالش، خوشا به حالش، خوشا به حالش! 
او به آرزوی خودش رسید؛ او آرزو داشت؛ 
برای شهیدشدن گریه میکرد؛ خب خیلی 
از رفقایش هم رفته بودند و داغدار رفقایش 

هم بود امّا در خودش هم شوق به شهادت 
جوری بود که اشک او را جاری میکرد؛ به 
آرزوی خودش رسید. امیدواریم ان شاءالله 
شماها هم به آرزوی خودتان برسید، ما هم 
به آرزوی خودمان برسیم و خدای متعال 

این فقدان را جبران کند.
شما هم تحمّل کنید؛ تحمّل کنید؛ 
خود ایــن تحمّل، اجر دارد، ثــواب دارد. 
مجاهــدت در راه خدا یعنی یک مبارزه ِی 
درونی؛ هر جهاد بیرونی، در واقع تکیه دارد 
به یک جهــاد درونی؛ یعنی آن مردی که 
میرود جلوی دشمن و واهمه نمیکند و در 
همه ی میدانها نه خستگی میفهمد، نه سرما 
میفهمد، نه گرما میفهمد، این اگر چنانچه 
در درون خــودش در آن جهاد اکبر پیروز 
نشــده بود، این جور نمیتوانست ]جلوی 
دشمن[ برود؛ پس مجاهدتهای بیرونی، 
متّکی به مجاهدتهای درونی است. شما هم 
تکیــه کنید به همان مجاهــدت درونی 
خودتان و با یاد خدا دلتان را آرامش بدهید؛ 
ان شــاءالله خدای متعال دلهای شــما را 
آرامش خواهد داد. مــا هم دعا میکنیم. 
می بینید مردم چه کار دارند میکنند برای 
حاج قاسم؛ این برای شما تساّ است. امروز 
در تهران -بالا، پایین، همه جا؛ حال اینجا 
دور خانه ی شــما که جمعیّــت فراوانی 
ایستاده اند- در شهرهای مختلف، همه ی 
مردم عزادارند یعنی احســاس عزاداری 
میکنند؛ این برای شــما تساّ باید باشد. 
بدانید که مردم قدر پدر شما را دانستند و 
این ناشــی از اخاص است؛ این اخاص 
است. اگر اخاص نباشد، این جور دلهای 
مردم متوجّه نمیشود؛ دلها دست خدا است؛ 
این که دلها این جور همه متوجّه میشوند، 
نشان دهنده ی این است که یک اخاص 
بزرگی در آن مرد وجود داشت، مرد بزرگی 

بود. خدا ان شاءالله درجاتش را عالی کند.

بیانات در منزل سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی

قاتلان آمریکایی حاج قاسم خبیث ترین انسان های عالَم اند
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ضمن حضور در مرزهای شمال غرب کشور
امنیت مناطق مرزی ایران 

خط قرمز ماست
سرلشکر سلامی برای تأمین امنیت مناطق مرزی 

دستورات لازم را صادر کرد
فرمانده کل سپاه از مناطق 
مــرزی رود ارس کــه مناطق 
همجوار با منطقــه درگیری  
میان جمهــوری آذربایجان و 
ارمنستان بر سر منطقه قره باغ 

است، بازدید کرد.
سردار سرلشــکر پاسدار 
حسین سامی  فرمانده کل ســپاه از مناطق مرزی رود 
ارس؛ یعنی مناطق همجوار درگیری های جنگ قره باغ 
در مرز ایران با جمهوری آذربایجان و ارمنســتان بازدید 
کرد. سردار سامی ضمن رصد آخرین تحرکات موجود 
در منطقه، دســتورات لازم را برای تأمین بیشتر امنیت 

مناطق مرزی صادر کرد.
به گزارش تسنیم، همچنین سردار پاکپور فرمانده 
نیروی زمینی ســپاه نیــز در بازدیــد از مناطق مرزی 
آذربایجان شــرقی با تأکید بر اینکه نســبت به امنیت و 
آرامش مردم کشورمان با کسی تعارف نداریم گفت: برای 
تمامیت ارضی همه کشورهای منطقه احترام قائلیم و هیچ 
تغییری در ژئوپلیتیک مرزها را نمی پذیریم؛ این موضوع 

خط قرمز جمهوری اسامی ایران است.
وی بــر اهمیت تقویت تمهیــدات دفاعی امنیتی 
متناسب با وضعیت مناطق پیرامونی و حضور یگان های 
جدید نیروی زمینی سپاه در مناطق مرزی مجاور محل 
درگیری های اخیر تاکید کرد و افزود: این حضور حاوی 
2 پیام است؛ نخستین پیام برای مردم عزیز کشورمان است 
که احساس کنند ما با قوت شرایط منطقه را رصد کرده و 
متناســب با آن اقدامــات لازم را دســتور کار خود قرار 
می دهیم و پیام دوم به کشورهای منطقه است که برای 
تمامیــت مرزی آنها احتــرام قائل بــوده و تغییری در 
ژئوپلیتیک مرزها را نمی پذیریم و این موضوع خط قرمز 

جمهوری اسامی ایران است.

خطری شمالغرب کشور را تهدید نمی کندخبـــــر

آرامش مرزنشینان خط قرمز ماست
خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران
دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشــور هم در ارتباط با آخرین اقدامات اجرایی برگزاری انتخابات  گفت: انتخابات سراسری ریاست جمهوری و شورا های 
اسلامی شهر و روستا را ۲۸ خرداد سال ۱۴۰۰ برگزار می کنیم. سید اسماعیل موسوی افزود: همچنین در برخی استان ها انتخابات میان دوره ای مجلس خبرگان 
رهبری و میان دوره انتخابات مجلس شــورای اسلامی نیز برگزار خواهد شد ، برای انتخابات اولویت اقدام با تشکیل ستاد انتخابات است و بعد از آن تقویم 
زمانی اعلام خواهد شد، همچنین با هماهنگی شورای نگهبان و مجلس شورای اسلامی که دو هیات نظارت دارند کارمان را آغاز می کنیم و سعی خواهیم کرد 
بر اساس تقویم زمانی فرایند های انتخاباتی را گام به گام پیش ببریم و کار ثبت نام داوطلبان را انجام دهیم ،  ثبت نام از داوطلبان شورا های اسلامی شهر ها در 
اسفندماه امسال و انتخابات ریاست جمهوری در اردیبهشت سال آینده انجام می شود ،  در مراحل مختلف فصل تبلیغات داوطلبان آغاز می شود و جمعه ۲۸ 

خرداد مردم پای صندوق های رای می آیند و نماینده منتخب خود در شورا های اسلامی و ریاست جمهوری را انتخاب می کنند.

۲۸خرداد۱۴۰۰
موعدانتخابات
سیزدهمریاست
جمهوری

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: 
هیچ خطری مرز های شمالغرب کشور را 
تهدید نمی کند و بــا افزایش روزافزون 
قابلیت های نیرو های مســلح، آمادگی 
بسیار خوبی برای اجرای ماموریت ها به 

دست آوردیم.
 امیر ســرتیپ کیومرث حیدری 
فرمانده نیروی زمینی ارتش در بازدید از 
مناطــق مــرزی جلفــا و خداآفرین 
آذربایجان شرقی، دفاع از حدود و ثغور 
میهن اســامی را از مهمترین وظایف 
ارتش جمهوری اسامی ایران دانست و 
تاکید کرد: نیرو های جان برکف ارتش در 
راســتای عمل به وظایف ذاتی خود در 
نقاطی از مرز های شــمالغرب کشــور 
اســتقرار پیدا کرده اند و هدف اصلی از 
اســتقرار یگان های ارتــش در مناطق 
مرزی، حفاظت از حریم هایی است که 

خطوط قرمز ما تعریف شده است.
وی با تاکید بر اینکه ما به هیچ عنوان 
اجازه عبور از خطــوط قرمز جمهوری 
اسامی ایران را نمی دهیم، افزود: خط 
قرمز ما تامین امنیت، آرامش و آسایش 
عزیزان مرزنشین است و ما نمی توانیم 
تحمل کنیم که امنیت مرزنشینان ایران 

به مخاطره بیافتد. شعار ما »ارتش فدای 
ملت« اســت و ارتش با حضور خود در 
کنار مردم امنیت و آرامش آن ها را تامین 

و تضمین می کند.
امیر ســرتیپ حیدری ادامه داد: 
نیروی زمینی محــوری ارتش همواره 
آماده است و بخصوص با تغییراتی که در 
ساختار این نیرو انجام شده، به متحرک 
هجومی و واکنش ســریع تغییر یافته 
است و تحت فرماندهی فرمانده کل قوا، 
نیروی زمینی ارتش هر جا که لازم باشد، 

آماده حضور و نقش آفرینی است.
وی با تمجید از سطح آمادگی بسیار 
خوب یگان های مختلف این نیرو مستقر 
در آذربایجان شرقی، اظهار داشت: امروز 
از روحیــه و چهره های مصمم تکاوران 
غیور ارتش بسیار خوشحال هستم و این 
همان آمادگی رزمی و توان بالای دفاعی 
رزمنــدگان نیروی زمینی اســت که 

همواره بر آن تاکید می کنیم.
فرمانده نیــروی زمینی ارتش در 
ادامه به اســتقبال و خشنودی مردم از 

حضور یگان های ارتــش در کنار آن ها 
اشاره کرد و افزود: امروز به عینه دیدم که 
مــردم عزیز چقدر از حضــور فرزندان 
ارتشی شان خرســند بودند و در کنار 
آن ها احساس آرامش و امنیت بیشتری 
می کردند و این موجب مباهات ارتش 

است.
امیر ســرتیپ حیدری تاکید کرد: 
الحمدلله هیچ خطری مرز های شمالغرب 
کشــور را تهدید نمی کند، چــرا که با 
و  قابلیت هــا  روزافــزون  افزایــش 
توانمندی های نیرو های مسلح، آمادگی 
اجرائی ماموریت های محوله و صیانت از 
مردم عزیز و مرز های کشورمان را در حد 

بسیار خوب به دست آورده ایم.
وی در پایان با تاکید بر لزوم احترام 
به تمامیت ارضی کشــور های منطقه، 
اظهار داشت: ما با هر دو کشور همسایه 
مشــترکات زیادی داریم و تا امروز هم 
حسن همجواری را با دو کشور جمهوری 
آذربایجان و ارمنستان حفظ کرده ایم و 
توصیه ما به هر دو کشور احترام به قوانین 
بین المللی، حفظ مرز های بین المللی و 
حل و فصل مشــکات پشت میز های 

مذاکره است.

رئیس مرکــز پژوهش های مجلس 
گفت: اجرای قانون اساســی جز از مسیر 

سیاست های کلی محقق نخواهد شد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت 
ششــمین پیش نشست همایش #نظام 
مسائل اولویت_دار کشور با موضوع ″نقش 
مرکز پژوهش هــای مجلس در تحقق 
سیاســت های کلی نظام″ با سخنرانی 
علیرضا زاکانی، نماینده مجلس و رئیس 

مرکز پژوهش های مجلس  برگزار شد.
زاکانی در این نشست طی سخنانی 
اظهار داشت:  از دو منظر موضوع نسبت 
سیاست های کلی با مجلس، موضوعی 
بســیار حیاتی است: یک، اباغ سیاست 
های کلــی یکی از نقاط عطــف دوران 
رهبری مقام معظم رهبری است. رهبری 
با اباغ سیاســت هــای کلی نظام فصل 
جدیدی را از منظر نســبت مردم با ولی  

آغاز کردند.
وی با بیان اینکه برای نسبت برقرار 
کردن با سیاســت های کلــی باید به  7 
ویژگی توجه کرد، یادآور شــد:  در ابتدا 
برای شکل گیری جامعه برداشتن این گام 
ها الزامی است: گام اول، فهم مبانی و بنیان 
ها که جامعه بر اساس آن اداره می شود، 
گام دوم، دریافت دقیق نظریات بنیانی که 
زمینه ی گام ســوم یعنی شکل گیری 
نظامات و کان نظامات را فراهم می کند 
،  گام چهارم، دریافت قوانین درســت و 
کاربــردی، گام پنجم، بنیــان گذاری 
ساختار های فعال و پویا بر پایه بنیان ها و 
نظریــات بنیانی و گام ششــم و هفتم، 

دریافت رویه ها و برنامه ها ی درســت به 
شــمار می رونــد ، بعد از ســقوط نظام 
ستمشاهی، در سال ۵7 انقاب در حوزه 
سیاســی اتفاق افتاد امــا در زمینه های 
فرهنگی و اجتماعــی و اقتصادی در کم 
ترین حد تحول اتفاق افتاد و به تبع این 8 
حلقه ی مرتبط با هم را نساختیم و نمی 
توانیــم گام بــه گام شــروع به حرکت 
کنیمبرای اینکه چنین اتفاقی بیفتد ۳ 
نشــانگاه به عنوان قانون اساسی، چشم 
انداز و سیاســت های کلی وجود دارد ،  
سیاست های کلی هم میزان است هم راه 
و خود سیاســت های کلی باید تبدیل به 
قانون شــود  و هم قالب اســت و باید بر 
اساس سیاســت های کلی حرکتمان را 
اســتوار کنیم ، در مرکــز پژوهش ها به 
عنوان مجلس، 14 رویکرد تحولی مد نظر 
قرار داده شده است. اولین رویکرد تحولی 
اشراف منابع تحولی در قانون گذاری است 
، اقامه ی قانون اساســی، سیاست های 
اباغــی و اقامه ی بیانیه گام دوم انقاب 
سومین رویکرد تحولی مرکز پژوهش های 
مجلس و چشم انداز آن است ، برای بهره 
برداری از سیاست های کلی به یک دقت 
اولیه جهت قاعده گذاری مطابق سیاست 
های کلی یا تبدیل سیاست ها به قانون و 
توجه به جایگاه نظارتی سیاست های کلی 
نیــاز داریــم. همچنیــن  توجــه به 
بازخوردگیری و ارزیابی اثرات سیاست ها 
در مرحله عمل و مطالبه گری در صورت 
عدم همراهی و همکاری عناصر حاکمیتی  
در بهره برداری از سیاست ها موثر است.

زاکانی: اجرای قانون اساسی جز از مسیر 
سیاست های کلی محقق نمی شود

سال 97، ۴۰ میلیون تن کاغذ وارد شد 
و این میزان در سال 9۸ به ۲۰ میلیون 

تن رسید
معاون امــور مطبوعاتی و 
اطاع رسانی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی، در نشســت خبری 
هجدهمین انتخابــات تعیین 
نماینده مدیران مسئول رسانه ها 
در هیئت نظارت بر مطبوعات، 
ضمن تشــریح روند برگزاری و 
جزئیات ایــن دوره از انتخابات، 
گفت: پلیس فتا و مرکز ماهر در برگزاری این انتخابات با ما 

همکاری می کنند.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت امور 
مطبوعاتی و اطاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، 
محمد خدادی در ابتدای این نشســت که با رعایت کامل 
شیوه نامه های بهداشتی برگزار شد و به صورت آناین نیز قابل 
دریافت بود، با بیان اینکه تمام تاش ما در مجموعه معاونت 
این اســت که انتخاباتی ســالم و با نظارت کامل نهادهای 
نظارتی برگزار کنیم، این انتخابات را فرصتی برای همدلی، 
همزبانی و همیاری جامعه رسانه ای کشور برشمرد و گفت: 
رسانه در ایران مفهومی برگرفته از فرهنگ، آیین و اعتقادات 

است که مبنایی انسانی دارد.
خدادی با اشاره به اینکه در مجموع 4 هزار و 44 نفر از 
مدیران مسئول، حائز شرکت در انتخابات برای رای دهی و 
تعیین نماینده مدیران مسئول رسانه ها در هیئت نظارت بر 
مطبوعات هستند، به ثبت نام اولیه 214 نفر در این دوره از 
انتخابات اشــاره کرد و گفت: با توجه به انصراف شماری از 
نامزدهای ثبت نام کننده  تاکنون 16۳ نفر از مدیران مسئول 

رسانه ها آماده رقابت در این انتخابات هستند.
معاون مطبوعاتی افزود: سامت و نظارت بر انتخابات 
اهمیت زیادی دارد و من به عنوان متولی این انتخابات تاش 
می کنم این سامت برقرار باشد چون معتقدم که این 16۳ 
نفــر در نهایت یک کاندیدا تلقی می شــوند و در حمایت از 

کارکرد و ماهیت رسانه گام بر می دارند.
وی ادامه داد: ما موظفیم در جریان این انتخابات انصاف 
را به صورت کامل رعایت کنیم و عملکردمان هم این را نشان 
می دهد. امیدواریم این رقابت در بستر رفاقت شکل گرفته و 

فضای همبستگی در رسانه نهادینه شود.
معاون مطبوعاتــی درخصوص تمهیدات امنیتی این 
انتخابات تصریح کرد: از پلیس فتا و مرکز ماهر دعوت شده 
تا بر برگزاری انتخابات به صورت مجازی نظارت داشته باشند 

و تخلفی صورت نگیرد.
وی خاطرنشــان کرد: معتقدیم که باید رقابت وجود 
داشته باشد تا امکان رشد و توسعه شکل بگیرد؛ همچنین 
رســانه ها با گرایشــات مختلف می توانند نظرات متعدد 
اجتماعــی را منعکس کنند و اصا بقای رســانه در انتقال 
صداهای مختلف در جامعه اســت. مــا در این زمینه آماده 

رسیدگی به پیشنهادات و انتقادات هستیم.
معــاون امور مطبوعاتــی با تاکید بر لــزوم برگزاری 
نشست های خبری دســتگاه ها به صورت مجازی گفت: از 
دســتگاه ها خواهش می کنم تا جای ممکن نشست های 
مطبوعاتی را به صورت مجــازی برگزار کنند یا در صورت 
برگزاری حضوری، کلیه پروتکل های بهداشــتی را در نظر 
بگیرند تا همکاران بنده در معرض ابتا به کرونا قرار نگیرند؛ 
اگرچه اهالی رســانه و خبرنــگاران، وجــود هیچ مانعی 
را  نمی پذیرند. خدادی با اشاره به فضای حاکم بر رسانه های 
کشــور طی یکساله گذشته گفت: ما سال گذشته وضعیت 
ســختی در حوزه کاغذ داشــتیم اما این فضا را پشت سر 
گذاشتیم و حالا با شرایط شیوع بیماری کرونا روبرو هستیم 
و تاش کردیم در این وضعیت حمایت های لازم را داشــته 
باشیم که در نتیجه آن مشاغل رسانه ای در دسته 10 شغل 
اصلی آسیب دیده از کرونا قرار گرفت. تمهیدات اتخاذ شده 
برای اســتمهال بیمه و مالیات برای رســانه ها نیز ازجمله 

اقدامات مهم این معاونت در این شرایط بود.
معاون مطبوعاتی در همین رابطه با اشــاره به تاش 
معاونت مطبوعاتی برای پرداخت یارانه ها به صورت ماهیانه 
گفت: ما از اول سال تاکنون به اندازه کل سال 98 یارانه توزیع 

کردیم، اما باید شرایط کرونا را هم در نظر بگیریم.
وی با اشــاره به اینکه مشکل اساسی ما توجه کمی به 
رسانه ها طی ســال های اخیر بوده و تعداد فعالان رسانه به 
میزانی رسیده اســت که سیاست های حمایتی با سختی 
صورت می گیرد گفت: یکی از راه کارهای حل این مشکات 
کاهش کمیت و تمرکز بر کیفیت اســت. به عنوان مثال در 
سال 97، 40 میلیون تن کاغذ وارد شد و این میزان در سال 
98 به 20 میلیون تن رسید، اگر کاهش کمیت رسانه ها نبود 
وضعیت تقسیم کاغذ با مشکل رو به رو می شد. این مشکات 
در حــوزه توزیع یارانه کاغذ هم وجود دارد. یا باید به اســم 
رســانه ها یارانه بدهیم یا به عملکردشان. ما ماک عمل را 
ضریب انتشار ۵0 درصد قرار داده ایم که باز هم مورد اعتراض 

برخی فعالان رسانه ای قرار گرفته است.
محمد خدادی در پایان نشست پاسخ گوی پرسش های 

خبرنگاران حاضر در نشست بود.
چگونگی روند برگزاری و تمهیدات معاونت مطبوعاتی 
برای تامین ســامت و امنیت انتخابــات نماینده مدیران 
مسئول، چگونگی حمایت از خبرنگاران آزاد، اقدامات وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی درخصوص مالیات و بیمه اصحاب 
رسانه و مسائل و مشکات پیش آمده برای اصحاب رسانه 
در شرایط شیوع کرونا ازجمله پرسش های خبرنگاران بود 

که معاون مطبوعاتی به آن ها پاسخ داد.

دنیای اقتصاد : حق بیمه تولیدی بیمه 
کوثر تا پایان مهرماه 99 با رشد ۳6 درصدی 
نسبت به مدت مشــابه سال قبل از 2 هزار 

میلیارد تومان عبور کرد.
معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
بیمه کوثر اعام کرد: طی این دوره، ترکیب 
فروش 84 درصدی رشته های غیرزندگی و 
16درصدی رشته  زندگی محقق شده است 

و رشــته های هواپیما، باربری و پول، بدنه و 
مهندسی  به ترتیب با رشد 476، 100، 79 
و 68 درصدی نســبت  به مدت مشابه سال 
گذشته، بیشترین درصد رشد فروش را در 

میان سایر رشته ها داشته است.
لاله کریمی با اشاره به کسب رتبه اول 
صنعت بیمه در تحقق سود خالص با رشد 
7۵۳ درصــدی و رتبه اول صنعت بیمه در 

حصول درآمد سرمایه گذاری ها با رشد یک 
هزار و ۵41درصدی نسبت به مدت مشابه 
سال قبل و کسب حدود پنج  در صد از بازار 
بیمه ای کشور تاکید کرد: حرکت در مسیر 
اهداف و استراتژی های تعریف شده شرکت 
منجر به موفقیت هــای روزافزون و ارتقای 
جایگاه بیمــه کوثر در صنعت بیمه خواهد 

شد.

عبور حق بیمه تولیدی 
بیمه کوثر از مرز ۲ 
هزار میلیارد تومان
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کراس اوور جدید گروه خودروسازی سایپا از مگاپلتفرم ملی SP100 که چندی پیش رونمایی شد و قرار است در سال ۱۴۰۰ وارد بازار شود، »آریا« نامگذاری شد. 
به گزارش سایپانیوز، گروه خودروسازی سایپا با هماهنگی نهاد ریاست جمهوری و فرهنگستان زبان و ادب فارسی نام خودروی جدید خود که نخستین کراس 
اوور ایرانی از مگاپلتفرم ملی SP100 است را »آریا« نامگذاری کرد تا پس از »شاهین« دومین نام تجاری خانواده محصولات جدید SP100 باشد. بنابراین گزارش، 
گروه خودروســازی سایپا برای نامگذاری محصول جدید خود، تعدادی اسم را به فرهنگستان زبان و ادب فارسی پیشنهاد کرد که این فرهنگستان، ۵ نام  مورد 
تائید خود را مشخص و به سایپا اعلام کرد. با توجه به اینکه این خودرو نخستین کراس اورر ایرانی از یک مگاپلتفرم ملی است و چندی پیش با حضور رئیس دفتر 
ریاست جمهوری و رسانه های گروهی رونمایی شد، نام های تایید شده برای دفتر ریاست محترم جمهوری نیز ارسال و از بین آنها، نام »آریا« برای کراس اوور 

جدید سایپا انتخاب شد. گفتنی است این خودرو مدرن و دارای طراحی زیبا و به روز در سال ۱۴۰۰ وارد بازار ایران خواهد شود.

ورود کراس 
اوور جدید سایپا 

به بازار با نام 
تجاری »آریا«

تمدید مهلت استفاده از بخشودگی جرایم 
بیمه ای موتورسیکلت ها

غامرضا سلیمانی، رئیس 
کل بیمه مرکزی :مالکان موتور 
ســیکلت های بدون بیمه، تا 
آخرسال فرصت دارند، از قانون 
بخشــودگی 100 درصــدی 
جرائم بیمه ای، استفاده کنند. 
شــرایط صدور بیمه شخص 
ثالث برای موتور های فاقد بیمه، به درخواســت پلیس 

تسهیل شد.
 رئیس کل بیمه مرکزی با اشاره به اینکه بسیاری از 
موتور های توقیف شــده در پارکینگ های پلیس، بیمه 
ندارند، افزود: با هماهنگی نیروی انتظامی، فرصت استفاده 
از بخشودگی بیمه موتورسیکلت ها تا پایان سال تمدید 
شد. وی هدف از تمدید این طرح را کمک به موتورسوران 
بدون بیمه، و جلوگیری از گرفتاری آن ها بعد از تصادفات 
رانندگی خواند و گفت: تقسیط شش ماهه مبلغ بیمه از 
دیگر امتیاز های در نظر گرفته شــده برای مالکان موتور 

سیکلت است.
گفتنی اســت؛ از حدود 11 میلیون موتور سیکلت 
پاک شده در کشور، 9 میلیون موتور بیمه شخص ثالث 
ندارند که در بســیاری موارد، راننــدگان آن ها به دلیل 
خســارت های مالی و جانی پیش آمده، راهی دادگاه ها و 

زندان شده اند.

پرداخت ۱۸۸۵ میلیارد ریال تسهیلات 
قرض الحسنه به دانشجویان

بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در راستای حمایت از آموزش عالی 
و در چارچــوب تفاهم نامــه بــا 
دانشگاه ها، تا کنون 76هزار و 6۵0 
فقره تسهیات به ارزش 188۵ میلیارد ریال به دانشجویان 

پرداخت کرده است.
به گزارش روابط عمومی بانک مهر ایران، هزینه های 
دوره دانشجویی فرزندان دغدغه بسیاری از خانواده هاست؛ 
به ویژه در سال های اخیر که تورم باعث شده قدرت خرید 
خانوارها بیش از پیش کاهش یابد. عاوه بر هزینه هایی 
همچون سکونت، رفت وآمد، خرید اقام آموزشی و... اغلب 
دانشــجویان کشــور برای تحصیل در دانشگاه شهریه 
پرداخت می کنند. دانشجویان دانشگاه های آزاد اسامی، 
غیرانتفاعی، پیام نور و همچنین دانشــجویان شــبانه 
دانشگاه های سراسری ملزم به پرداخت شهریه هستند 
که این مورد نیز به هزینه هایی که پیش تر گفته شد، افزوده 

می شود.
نکته دیگر اینکه دانشجویان در زمان تحصیل خود 
امکان زیادی برای فعالیت شغلی و درآمدزایی ندارند؛ زیرا 
بخش عمده وقــت آن ها به آموزش و پژوهش می گذرد. 
به عبارتی درباره قشــری صحبت می کنیم که هنوز وارد 
بازار کار نشده و درآمدی ندارد، اما تحصیلش هزینه هایی 

را برای خانوار ایجاد می کند.
در شرایطی که بســیاری از خانوارها برای پرداخت 
هزینه های روتین خود نیز با دشواری هایی روبرو هستند، 
پرداخــت هزینه ای قابل توجه برای تحصیل فرزندان در 
مراکز آموزش عالی می تواند آن ها را با مشکاتی روبرو کند. 
اگر هم بنا باشد خود دانشجو وارد بازار کار شود، هم احتمال 
ضربه خوردن به تحصیل وی وجود دارد و هم اینکه احتمالاً 
نمی تواند تمام هزینه های تحصیل خود را پوشش دهد؛ 
زیرا مشاغلی که دانشجویان امکان کار در آن ها را دارند، 
عمدتاً مشاغل پاره وقتی هستند که دستمزد زیادی ندارند. 
افزون بر ایــن، حمایت از دانشــجویان می تواند به طور 

غیرمستقیم بر پیشرفت علمی کشور نیز اثرگذار باشد.
بانک مهر ایران با عنایت به مواردی که گفته شــد، 
تســهیاتی را برای دانشــجویان در نظر گرفته تا ضمن 
پرداخت بخشــی از هزینه های تحصیل خود بتوانند با 
آرامش خاطر دوران دانشگاه خود را پشت سر بگذارند. با 
دریافت این تسهیات از بانک مهر ایران، در حقیقت باری 
هم از روی دوش خانواده های دانشــجویان برداشــته 
می شود. گفتنی است از آنجا که بانک مهر ایران، یک بانک 
تخصصی قرض الحسنه است، تمام تسهیات پرداخت 
شده از سوی این بانک بدون سود و تنها مشمول دریافت 

کارمزد حداکثر 4 درصدی است.
بانــک مهر ایران در همکاری بــا نهادهای مختلف 
دانشگاهی تسهیات مختلفی را برای دانشجویان در نظر 
گرفته است. در این راستا بانک مهر ایران تا کنون در قالب 
تفاهم نامــه با صنــدوق رفاه دانشــجویی 67هزار فقره 
تسهیات به ارزش 910 میلیارد ریال پرداخت کرده است. 
همچنین این بانک در چارچوب تفاهم نامه با دانشگاه  پیام 
نور 2۳00 فقره تســهیات به ارزش 7۵ میلیارد ریال و 
دانشگاه آزاد اسامی 7۳۵0 فقره تسهیات به ارزش 900 
میلیارد ریال پرداخت کرده است. مجموع تسهیاتی که 
بانک مهر ایران تا کنــون در چارچوب تفاهم نامه با این 
نهادهای پرداخت کرده به 76هزار و 6۵0 فقره به ارزش 

188۵ میلیارد ریال می رسد.

خبـــر

معــاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل ســازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران در مراسم اهدا و ارسال 
اقــام کمک آموزشــی خودرویی به هنرســتان های 
فنی – حرفه ای کشــور گفت : این اقــدام در چارچوب 
مسئولیت اجتماعی به توسعه آموزشی کشور کمک می 

کند.
محسن صالحی نیا با بیان اینکه این امر خود زمینه 
ساز  تقویت زنجیره منابع انسانی صنعت خودرو و مهارت 
افزایی متخصصان آینده می شود ، ابزار امیدواری کرد این 

نوع اقدامات در حوزه آموزش استمرار یابد .
رئیس هیات عامل ایدرو  با اشاره افزایش تولید  گروه 
صنعتی ایران خودرو در شش ماه گذشته گفت:  با برنامه 
ریزی های صورت گرفته  شاهد افزایش بیشتر  تولید  در 

شش  ماه دوم سال باشیم .
وی افزود : در طی یک تا 2 هفته اخیر بحث هایی در 
خصوص سیاست های افزایش و نحوه تولید خودرو  مطرح 

شده  که در حال جمع بندی هستیم.
صالحــی نیا همچنین تصریح کــرد: حفظ حقوق 
مصرف کنندگان و نیز زنجیره تولید خودرو مد نظر است 
و برای کاهش قیمت تمام شده خودرو باید هزینه ها را در 
زنجیــره تولید کاهش دهیم و  با کمک مراجع مربوطه، 

بتوانیم روش های مناسب برای جلوگیری از زیان و اصاح 
قیمت ها پیدا کنیم.

معاون وزیر صمت گفت: تعاماتی را با شورای رقابت 
داریم. تجاری شدن خودرو ها و عرضه آن ها نکاتی است 
که باید مد نظر باشــد و به نحو مطلوب به آن دست پیدا 

کرد.
معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش  نیز 
در این مراســم  با قدردانی از اقدام صورت گرفته  گفت: 
تمایز جوامع امروز را باید در کیفیت نیروی انسانی جست 
و جو کرد. برخورداری از شایستگی حرفه ای و انسانی بسیار 

مهم است که به سطح کیفیت آموزش ها باز می گردد.
علیرضا کمره ای افزود: اســتان های سیســتان و 
بلوچستان، کرمان، هرمزگان، آذربایجان غربی، خراسان 

شمالی، کردستان و کهگیلویه و بویر احمد  این هدایا را 
دریافت خواهند کرد.

معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش 
ادامــه داد:تا کنون حدود 7۵ هزار نفر از دانش آموزان در 
بحث صنعــت خودرو آموزش دیده انــد و  هزار و 27۳ 

هنرستان داریم که در حوزه خودرویی فعال اند.
مدیر عامل ایران خودرو نیز در  مراسم اهدا و ارسال 
اقام کمک آموزشــی خودرویی به هنرســتان های کم 
برخوردار کشور گفت: نخســتین محموله شامل 1۵0 
دســت از موتــور های مختلــف تولید ایــران خودرو ، 

گیربکس،  دیفرانسیل و مجموعه فرمان است .
فرشاد مقیمی این اقدام را در راستای  حوزه مسئولیت 
اجتماعــی  توصیف و تصریح کرد ارســال این اقام به 
هنرســتان ها  با هدف   عدالــت در توزیع اقام کمک 
آموزشــی  ، ارتقــای دو ســویه دانش و رشــد صنعت 
خودرو،  تدوین و گســترش دانش فنــی تولید، و ارتقا 

خدمات پس از فروش  است.
مدیر عامل ایران خودرو  همچنین  در باره آمار تولید 
این گروه گفت : از ابتدای ســال ، ایــران خودرو در تولید 
خودرو های سواری ۵4 درصد و تولید خودرو های سنگین 

42 درصد رشد داشته است.

هفته نامه اقتصادی ایران

معاون وزیر و رئیس هیات عامل ایدرو در مراسم اهدای اقلام کمک آموزشی خودرویی خبرداد:

برنامه ریزی برای افزایش تولید خودرو در نیمه دوم سال

 وانت کارا محصول تولیدی شرکت بهمن 
موتور اســت که بر اســاس پلت فرم وانت مزدا 
بازطراحی شده و با عنوان کارا تیپ ۳ به روزسانی 

و امکاناتی به آن افزوده  شده است.
وانت کارا از محصولات شرکت بهمن موتور 
با موتور 2هزار سی سی تولید می شود و شامل 
نســخه  تک کابین و دو کابین اســت. سیستم 
گیربکــس به کار رفته در دو مدل ، ۵ ســرعته 
دستی و همچنین این خودرو دارای استاندارد 
آلایندگی یورو ۵ اســت. البتــه خودروی کارا  
2هزار سی سی امسال به روزرسانی و مدل های 
جدید آن به فرمان هیدرولیک مجهز شده است، 
همچنین تغییراتــی در امکانات داخلی مانند 
طراحی صندلی، سقف کاذب و... داشته و امکان 
عملکــرد از راه دور ریمــوت )قفــل مرکزی( 
افزوده شده است. تجهیزات به کار رفته در وانت 
 ،A۱۳۴R کارا شامل کمپرسور مکانیکی با گاز
سیستم تهویه مطبوع، کیسه هوای ایمنی راننده 
 EBD و ABS و سرنشین جلو، سیســتم ترمز
است. وانت کارا محصول تولیدی شرکت بهمن 
موتور بر اســاس پلت فرم وانت مزدا بازطراحی 
شــده که جلوپنجره، تمام فاصله بین دو چراغ 
مربعی را پوشــانده و طراحی سپر و کاپوت نیز 
بدون خط خاصی و با سادگی انجام شده است. 
در طراحی نمای جانبی نیز با سطح صافی روبه رو 
هســتیم که از کنار چراغ جلو تــا چراغ عقب 
کشیده شــده است، در انتهای خودرو دو چراغ 
عقب عمودی قرارگرفته که طراحی آن به روزتر 
به نظر می رســد و همچنین برای درب عقب به 
همراه رکاب نیز هماهنگی ساده ای برقرار شده 
که این سادگی موردپسند قشر قابل  توجهی از 
مشتریان این خودروی مناسب بازار کار است. 
بهمن موتور مواد مورد استفاده در ساخت کابین 
و کف وانت کارا را بهبود بخشیده و نمونه جدید 

آن زیبا تر شــده اســت. این خــودرو به فرمان 
هیدرولیک مجهز شــده و مواد به کار رفته در 
ساخت آن نیز به طور کامل تغییر کرده است. در 
مدل جدیــد طراحی براکت های صندلی، پنل 
سقف و درب بار تغییراتی داشته و ضمن یکسره 
بودن صندلی کارا تک کابین، در نســخه جدید 
برای راحتی بیشــتر راننده و سرنشــین، به دو 
صندلی تــک نفره تفکیک شــده و همچنین 
موقعیت لنگرگاه صندلی های دو کابین تغییر 
کرده است. تفاوتی بین مشخصات فنی مدل دو 
کابین و تک کابین وجود ندارد و فقط به سبب 
فضای بیشتر داخلی مدل دو کابین، فضای بار 
کمتری نســبت به تک کابین دارد. مدل تک 
کابین دارای ظرفیت باری برابر هزارکیلوگرم و 
این عدد برای مدل دو کابین به 600 کیلوگرم 
می رسد که هرکدام بخش خاصی از نیاز بازار را 
پوشــش می دهد. در بحث فنی و قابلیت های 
حرکتی، تفاوتی میان کارای قدیم و نسخه به روز 
شده وجود ندارد، عاوه بر بهبود طراحی و مواد 
اولیه و اعمال برخی تغییرات بیرونی، با تجهیز 
این خودرو به فرمان هیدرولیک، تغییر طراحی 
صندلی در راستای ارگونومیک تر کردن و افزایش 
آسایش راننده و سرنشین و برخی تغییرات در 
امکانات و تزئینات داخلی مانند ســقف کاذب، 
آفتاب گیــر و افزودن قفل مرکــزی و ریموت، 
می توان نسخه  به روز شده کارا را اتفاقی مثبت 
دانست. همچنین بر اساس اعام شرکت وانت 
کارا تــک کابین تیپ ۳  با فرمان هیدرولیک با 
تجهیزات داخلی جدید مــدل 99 در مهر ماه 
جاری  به قیمت 197 میلیون و 700 هزار تومان 

عرضه شد.
وانت کارا دو کابین تیپ ۳ فرمان هیدرولیک 
نیز با تجهیزات داخلی جدید مدل 99 به قیمت 

209 میلیون و 700 هزار تومان عرضه شد.

برای نخستین بار در کشور گروه صنعتی بارز با ارتقای تکنولوژی خود 
موفق به طراحی و ســاخت تایرهای نسل جدید خودروهای دو دیفرانسیل 

شد.
به گزارش روابط عمومی و ارتباطات گروه صنعتی بارز کار طراحی تایر 
جدید 235/55R19 مخصوص خودروی سانتافه جدید از سال قبل آغاز و 
در شهریور ماه 99 تولید و مراحل آزمون خود را مطابق با آخرین استاندارد 

های روز دنیا با موفقیت به پایان رساند .
سرپرست گروه صنعتی بارز گفت: این گروه پس از حضور موفق در سری 
تایرهای رادیال سواری رینگ 16 تا 18 اینچ در بازار، با توجه به نیاز بازارهای 

داخلی و صادراتی کار بر روی این تایر را آغاز کرد.
علی اکبر مشرفی بیان کرد: به دنبال ساخت تایرهای رینگ 16 تا 18 
اینچ خودروهای SUV و CUV این بار تایر 235/55R19 برای خوروهای 
سنگین و در عین حال سرعتی توسط گروه صنعتی بارز طراحی و تولید شده 

است.
وی گفت: طراحی این تایر از آبانماه سال 1۳98 آغاز و در اول شهریور 
امسال تمام مراحل تست آن با موفقیت به پایان رسید و امیدواریم در بهمن 

ماه به تولید انبوه برسد.
سرپرست گروه صنعتی بارز با بیان اینکه تایر 235/55R19 نیازمندی 
های کیفی و ایمنی استاندارد ملی کشور و استاندارد ایمارک2020 را تامین 
می کند، افزود: این تایر تســت های تحمل بار،ســرعت،مقاومت، بررسی 
مقاومت غلطشی، مقاومت طوقه،ضریب فنریت و ... را پشت سر گذاشته و در 
شرایط عملی در میدان ازمون تایر بارز از نظر ترمز گیری،ایمنی،نرمی و تحمل 
تنش ها در شــرایط واقعی رانندگی با سرعت بالا مورد آزمایش قرار گرفته 

است.
به گفته مشــرفی در طراحی این تایر با توجه به توان بالای موتور این 
خودروها ، وزن بالا و سرعت زیاد به صورت ویژه ای به شاخص تحمل سرعت، 
شاخص تحمل بار، قابلیت چنگ زنی ، ترمزگیری و نرمی توجه شده است .

مشــرفی طراحی و تولید تایــر 235/55R19 را برگ زرین دیگری در 
کارنامه درخشان گروه صنعتی بارز عنوان و تاکید کرد: با توجه به تجربه موفق 
صادراتی در تایرهای رینگ 16 الی 18 در ســالهای اخیر ، محققان بارز در 
طراحی این تایر عاوه بر نیازمندی های داخلی به نیازمندهای بین المللی 
نیز توجه ویژهای داشته اند تا این محصول بتواند با شرکت های بزرگ دنیا 

رقابت کند .

عرضه خودروی کارگروه بهمن با امکانات 
جدید

برای نخستین بار در کشور صورت گرفت

 235/55R19 طراحی و ساخت تایر
توسط گروه صنعتی بارز

www.etebar.net

گفتگو-3

گفتگو-۱

انحصار؛ نه به نفع خودروساز نه 
مصرف کننده

سعید مدنی، کارشناس 
ارشد صنعت خودرو گفت:  این 
تجربه را خود من در سال91 
داشتم. زمانی که ما با همکاری 
از  حمایــت  ســازمان 
قیمــت   ، ه ف کنند مصر
خودرو را تعیین کردیم و در 
حاشــیه بازار آوردیم، قیمت 

حاشیه بازار کاهش داشت و به ثبات رسیدیم و عما خودرو 
درحال طی کردن روند خوبی بود. از آنجا به بعد مسئولیت 
از ســازمان حمایت سلب و به شورای رقابت واگذار شد. از 
آنجا به بعد مجدد تفاوت قیمت ها در بازار اتفاق افتاد. یکی 
از دلایل آن نیز این اســت که شورای رقابت می گوید که 
بسیاری از هزینه هایی که خودروسازان اعام می کنند را 
قبول ندارد و در نتیجه آن هزینه  ها را در محاســبات خود 
لحاظ نمی کند. خودروســازی ها جز معدود بنگاه هایی 
هســتند که حساب کتاب هایشان شــفاف است و دفاتر 

مخفی ندارند.
وی بــا تاکید بر اینکه وظیفه شــورای رقابت موارد 
دیگری چون مقابله با انحصار و... است، توضیح داد: اخیرا 
مســئله ای مطــرح شــده و آن این اســت که صنعت 
خودروســازی انحصاری است و به همین علت مشمول 
قیمت گذاری شده است. عما می توان گفت شورای رقابت 
خودش سبب انحصار است. وقتی قیمت خودرویی در بازار 
آزاد باشد، رقبا باتوجه به قیمت بازار قیمت گذاری می کنند 
و اگر احســاس کنند برای محصول تولیدی فرد دیگری 
قیمت گذاری می کند به تبع در آن بازار ســرمایه گذاری 
نمی کنند و یا حتی اگر فضا برای واردات خودرو آزاد شود، 
کســی که بخواهد از خارج خــودرو وارد کند، در صورت 

مشاهده قیمت گذاری دیگر خودرو وارد نخواهد کرد.
مدنی اضافه کرد: یعنی عمــا ما فضای رقابتی را با 
پایین نگه داشتن صوری قیمت خودرو از بین برده ایم. یعنی 
انحصاری که نه خودروساز از آن سود می برد نه مشتری و 
نه هیچکس دیگری. به عبارت دیگر با ثابت نگه داشــتن 
قیمت، همه رقبا را پراکنده کردیم و سبب ایجاد انحصار در 
بازار شــده ایم. عما باید گفت باتوجه به اینکه محصولی 
تولید میشــود و قیمت ها مشخص هســتند، می توان 
قیمت گذاری را به عهده سازمان حمایت از مصرف کننده 

گذاشت که معقولانه تر نیز برخورد خواهد کرد.

مدیرعامل ایرانول از فعالیت ۶ماه نخست سال 
گزارش می دهد

رشد ۲۶ درصدی فروش ایرانول
بــا پایان یافتــن 6 ماه 
نخست سال 99 که باوجود 
تحریم ها علیه اقتصاد ایران 
و شــیوع ویــروس کرونا از 
عجیب ترین و سخت ترین 
6 ماهه های فعالیت اقتصادی 
واحد های مختلف تولیدی و 

صنعتــی بود، گزارش فعالیت ها یکــی پس از دیگری 
منتشر می شوند.

گزارش هایی که حاکی از عزم واحد های مختلف 
برای ســرپا نگه داشــتن اقتصاد ایران اســت. یکی از 
صنعت هــای مهم ایران، صنعت تولید روانکار اســت؛ 
صنعتی که در 6 ماه نخست سال 99 متاثر از نوسانات 
قیمت ارز و تحریم ویروس کرونا بوده است، اما تمامی 
این محدودیت ها ســبب نشده مســوولان واحد های 
صنعتی فعال در این رشــته دســت از تاش بردارند. 
محمدحسین رزاقی، مدیرعامل شرکت نفت ایرانول در 
گفت وگویی با »دنیای اقتصاد« به تشریح عملکرد و ارائه 

گزارش فعالیت 6 ماهه این شرکت پرداخت.
۶ ماه اول امسال برای ایرانول چگونه سپری 

شد؟
تحریم های یک جانبه ایالات متحده و شیوع ویروس 
کرونا شرایط سختی را برای تمامی واحد های تولیدی و 
صنعتی پدید آورده و به طور طبیعی صنعت روانکار نیز از 
این موضوع مستثنی نیســت، اما واقعیت آن است که 
محدودیت ها در صنعت روانکار محــدود به این موارد 
نیست زیرا نوســانات قیمت ارز و همچنین عدم اجازه 
افزایش قیمت حلقه محاصــره را برای تولیدکنندگان 
روانکار در کشور تنگ و تنگ تر کرده است. این موارد موانع 
اصلی پیش روی ماست، اما در مجموعه ایرانول توانستیم 
موانع را از پیش روی خود برداشته و آمارهای خوبی را به 

استناد گزارش های منتشرشده به جای بگذاریم.
بر اساس آمار منتشرشده فروش مقداری داخلی 
شــرکت نفت ایرانول طی 6 ماه اول ســال 1۳99 در 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 21 درصد، فروش 
ریالی داخلــی 26 درصد، فروش مقداری صادرات 16 
درصد، کل فروش ریالی شرکت 24 درصد و مقدار کل 
تولید کل شرکت 1۳درصد افزایش داشته است و این 
اعداد ثابت می کنند که شرکت در مسیر رشد قرار دارد 

و در آینده اخبار بسیار خوبی از ایرانول خواهیم شنید.

گمرک ایران به سؤالات مکرر فعالان 
اقتصادی و صاحبان کالا درخصوص روند 
ترخیص کالاهای دپو شده در گمرکات 
کشــور پاسخ داد و اعام کرد: با توجه به 
مصوبات اخیر ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت و ستاد تنظیم بازار، می توان تمامی 
این مصوبات را به شرح ذیل طبقه بندی 
و خاصه نمود که براســاس تصمیمات 

اتخاذ شده، مقرر شده است:
1- بانک مرکزی نسبت به تأمین ارز 
ترجیحی کالاهای اساســی فاقد اسناد 
مالکیت، با اولویت اعامی وزارت صمت 

اقدام کند.
2- بانک مرکزی نســبت به صدور 
اعامیه تأمین ارز برای کالاهای اساسی 
اعتباری با تعهد ۳ ماهه از زمان ترخیص 
کالا از گمرک )جهت تأمین ارز ترجیحی( 

اقدام کند.
۳- کالاهــای اساســی و کالاهای 
ضروری مورد نیاز واحدهای تولیدی با 

تشــخیص و اعام وزارت صمت )دارای 
قبض انبار تا 10 آبانماه 99(، بدون الزام 
به کدرهگیری بانک مرکزی، از گمرکات 
ترخیص شوند؛ )لیســت اولویت های 
وزارت صمت تا این لحظه به گمرک اباغ 
نشده و امیداست این لیست ظرف یوم 
جاری نهایی و به گمرک اباغ شود(. 4- 

از تاریــخ 10 آبانمــاه 99 بــه بعــد 
واردکنندگان بتوانند از رویه های بانکی 
)ارز نیمــا(؛ واردات در مقابل صادرات 
)خــود و غیر( برای پروانه های صادراتی 
ســال 98 به بعد؛ ارز اشخاص، از طریق 
ســامانه جامع تجارت )کنترل توسط 
صمت و بانک مرکزی( اســتفاده کنند. 

۵- گمــرک ایران نســبت به ترخیص 
درصدی کالاهای اساســی و نهاده های 
تولیــد )ردیف تعرفه و اولویت توســط 
صمت اعام می گردد( تا سقف ٪90 که 
در صف »تخصیص« یــا »تأمین« ارز 
بانکی باشند اقدام کند. 6- چنانچه ردیف 
تعرفه مندرج در ثبت ســفارش کالا با 
اســتنباط گمرک تغییر کند، مشروط 
براین که شرح تجاری کالا تغییر ننماید 
و ردیف تعرفه استنباطی گمرک، جزو 
ردیف تعرفه کالاهای ممنوعه )گروه4( 
یــا اولویت ارزی غیرفعال )گروه 27(، یا 
ردیف تعرفه کالاهای دارای تولید مشابه 
داخلــی نباشــد، درخصــوص اقام 
گروه های 1 و 21، 22، 2۳ و 24، نیازی 
به اصاح ثبت ســفارش وزارت صمت 
نخواهد بود. )لیســت اقــام ممنوعه و 
دارای تولید داخل تا این لحظه به گمرک 
اباغ نشده است و امید است ظرف یوم 

جاری نهایی و اباغ شود(.

توضیحات گمرک درخصوص روند ترخیص کالاهای دپو شده



وابستگی ۴۵ درصدی صنعت روغن نباتی به 
واردات مواد اولیه

اختصاص ارز ۴۲۰۰ بازار سیاه ایجاد کرد
عضــو هیــات رئیســه 
کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس می گویــد از آنجا که 
حدود 4۵ درصد مــواد اولیه 
موردنیاز صنعت روغن نباتی 
وارداتی است، نوسانات ارزی بر 
قیمت این کالا تاثیر گذاشته و 

موجب گرانی آن می شود.
بهزاد رحیمی با اشاره به کمبود روغن نباتی در بازار، 
گفــت: از آنجا که مواد اولیه  موردنیاز صنایع روغن نباتی 
حدود 4۵ درصد به واردات وابسته است، نوسانات ارزی بر 
قیمت این کالا تاثیر گذاشته و موجب گرانی آن می شود 
و در این شرایط محتکران نیز میدان را برای جولان خالی 
دیده و در ســایه نظارت کم رنگ وزارت صنعت، معدن و 

تجارت، روغن نباتی ها را در انبارها احتکار می کنند.
وی با بیان اینکه با تغییر منشا ارز واردات مواد اولیه 
روغن نباتی از 4200 تومان به نیمایی، افزایش قیمت این 
محصول اجتناب ناپذیر است، افزود: از آنجایی که روعن 
نباتی هایی که با ارز دولتی تولید و تامین شده است، قیمت 
ارزان تری نسبت به تولیدات جدید دارد، برخی سوداگران 
با جمع آوری آنها و دپو در انبارها موجب کمیاب شدن  

این محصول شدند.
علیرغم تخصیص ارز ۴200 تومانی کالا با نرخ ارز 

آزاد به دست مصرف کننده می رسد
این نماینــده مردم در مجلس یازدهــم با انتقاد از 
سیاست ارزی دولت، اضافه کرد: علیرغم اینکه دولت برای 
واردات برخی کالاها ارز 4200 تومانی تخصیص می دهد، 
کالاها با نرخ ارز آزاد به دست مصرف کننده نهایی می رسد 
و می توان ادعا کرد مردم بهره ای از ارز تخصیص داده شده 

نمی برند و شاهد گرانی لحظه ای کالاها هستیم.
او با بیان اینکه اختصــاص ارز 4200 برای واردات 
کالای اساســی موجب ایجاد بازار سیاه شده است، ادامه 
داد: از آنجایــی که تجربه کمبود و گرانی روغن نباتی در 
بازار برای برنج، دارو و ســایر کالاها نیز تکرار شده است، 
باید شیوه توزیع اصاح شود تا کالاها با قیمت مناسب به 

بازار عرضه شود.

راه اندازی نسل جدید 
خودپردازهای بانکی توسن تکنو در 

بانک اقتصاد نوین
 CRS و BCR پس از نصب و راه انــدازی موفق راهکار
توسن تکنو در بانک های ملی ایران، شهر، سپه )حکمت ایرانیان 
سابق(، آینده، ایران زمین، سامان و بانک دی، بانک اقتصاد نوین 
نیز به جمع دریافت کنندگان این راهکار از شرکت توسن تکنو 
اضافه شــد. به گزارش »دنیای اقتصاد« بــه این ترتیب تعداد 
بانک های دریافت کننده راهکار BCR و CRS توسن تکنو به 

8 بانک رسید.
شرکت توسن تکنو اولین و تنها تولیدکننده و بزرگ ترین 
ارائه دهنده خدمات نصب و پشتیبانی CRS ها در سطح کشور 
است و در مجموع توانسته با واگذاری بیش از 1700 دستگاه از 
این ماشــین ها، دارای بیش از 9۵درصد ســهم بازار در  بین 
شرکت های فعال ارائه دهنده ماشین های بانکی در کشور باشد. 
بنا بر این گزارش ماشین های بانکی CRS یا ATMR با عبارت 
معادل فارسی »خودگردان«، نسل جدید خودپردازهای بانکی 
هستند که نه تنها دریافت اسکناس در آنها ممکن است، بلکه 
می توان از طریق آنها اسکناس وارد ماشین بانکی کرد و عملیات 
واریز آنی وجه نقد به حساب را انجام داد. همچنین این ماشین ها، 
این قابلیت را دارند که اســکناس های جعلــی و مخدوش را 
تشــخیص دهند. با توجه به رویکرد نرم افزار نصب شده روی 
ماشین بانکی و سیاست بانک عامل، می توان این قبیل اسکناس ها 
را با اعام به مشتری بازگرداند یا در کاستی جداگانه ضبط کرد. 
این ماشین ها هم اکنون در بیرون شعب بانکی، اماکن عمومی 
نظیر مراکز خرید، بیمارستان ها، فرودگاه ها، ترمینال ها و... نصب 
و راه اندازی شده اند و این امکان را فراهم کرده اند که بدون نیاز به 
شعبه، بتوان پول نقد را به صورت آنی و لحظه ای به حساب بانکی 
واریــز کرد. از دیگر مزایای این ماشــین ها می توان به کاهش 
هزینه های مربوط به پول گذاری به دلیل وجود چرخه  خودکار 

مدیریت اسکناس های ورودی و خروجی اشاره کرد.
با استفاده از خودگردان و جایگزینی آن با خودپردازهای 
معمولی، می توان بخش قابل  توجهی از عملیات روزانه متصدیان 
بانکی شعب در عملیات دریافت و پرداخت اسکناس را کاهش 
داد و به این  ترتیب بهره وری سرمایه انسانی بانک را افزایش داد. 
همچنین بهبود تجربه مشــتریان ناشــی از ارائه ســرویس 
۳6۵*24*7 این ماشین ها یکی دیگر از مزایای راه اندازی این 
راهکار برای بانک ها است. آمار نشان می دهد از ابتدای راه اندازی 
این ماشــین ها توسط بانک های عامل در شبکه بانکی کشور، 
استقبال مشتریان روزبه روز در حال افزایش بوده است. بر اساس 
بررسی های انجام شده متوسط مدت زمان انتظار برای واریز وجه 
از طریق شــعبه 1۵ تا 60 دقیقه اســت و ایــن زمان از طریق 
ماشین های خودگردان به یک تا ۵ دقیقه کاهش یافته است.  از 
مجموع این یافته ها می توان دریافت که رویکرد راه اندازی شعب 
سلف سرویس و خارج کردن سرویس های تحویلداری از شعب، 

بهبود تجربه مشتریان را در پی داشته است.
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ازشبکهاست

هفته نامه اقتصادی ایران

وزیر صمت در گفت وگو با خبرنگاران در کرمان:

شهید سلیمانی شخصیتی مردمی و متواضع بود
وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از 
ادای احترام به آرمان های والای سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی بر وحدت همه 
مردم و مســئولان برای عبور از شــرایط 
کنونی و ریشه کنی فقر در مسیر تداوم راه 

شهدا تاکید کرد.
به گزارش   ٪، علیرضا رزم حسینی 
پس از ادای احترام و قرائت فاتحه بر مزار 
سپهبد شهید قاسم سلیمانی در گفت و گو 
با خبرنــگاران بیان کرد: برای اســتقرار 
انقاب شکوهمند اسامی و برقراری نظام 
مقدس جمهوری اســامی هزینه های 

زیادی داده شده است.
وی ادامه داد: عزیزترین فرزندان این 
ملت، خالصانه از جان خود گذشتند، ایثار 
و فداکاری کردند تا این کشور پابرجا و پر 

افتخار باقی بماند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه 
تصریح کرد: اگر می خواهیم راه شــهدا را 
ادامه دهیم باید فقر را در جامعه ریشه کن 

کنیم و مردم توانمند شوند.
رزم حســینی اضافــه کــرد: اگر 
می خواهیم کشــور پابرجا و همچنان با 
افتخار بماند باید رفاه نسبی ایجاد شود و 

جوانان اشتغال داشته باشند.
وی ادامه داد: شهدا برای سربلندی 
ایــن ملت جان خود را فــدا کردند و اگر 
می خواهیم این کشور سربلند بماند باید 
همه مردم و مسئولان با وحدت و همدلی 
دست در دســت هم بدهند تا بتوانیم بر 

مشکات فائق آییم.
وزیر صمت تصریح کرد: هر کسی در 

هر جایی و در هر سنگری که مشغول است 
باید با همت مضاعــف و کار مضاعف به 

وظیفه و مسئولیت خود عمل نماید.
همسنگری با حاج قاسم سلیمانی 

برای من یک افتخار بزرگ بود
رزم حسینی همسنگری با حاج قاسم 
ســلیمانی در دوران هشت ســاله دفاع 
مقدس را یک افتخار برای خود دانست و 
گفت: ایشان شخصیتی کم نظیر در تاریخ 
ایران بوده اســت که متعلق به همه مردم 
ایران و همه آزادی خواهان در سراسر دنیا 

می باشد.
وی اضافه کرد: حاج قاسم با همه وجود 
برای رضای خدا فــداکاری و ایثار کرد، او 
شخصیتی مردمی و متواضع بود که در همه 
ســنگرها حضــوری فعــال و پرتاش و 

ایثارگرانه داشت.
افزایش ورود مواد اولیه و کالاهای 
اساسی و تنظیم بازار با سیاستهای 

جدید صادراتی
وزیر صنعت، معدن و تجارت اعام 
کرد: با ورود شرکت های بزرگ معدنی و 
صنعتی به حوزه مسئولیت های اجتماعی 
فقر و نابرابری در جامعه ریشه کن خواهد 

شد.
علیرضا رزم حســینی در نشست با 
اعضای اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی استان کرمان افزود: عدم توسعه 
متوازن و توزیع ناعادلانه ثروت، سبب فقر 
و محرومیت در جامعه شده است که مدل 
ورود شــرکت های بزرگ و پرتوان حوزه 
صنعت و معدن به بخش مسئولیت های 
اجتماعی این شکاف را پوشش خواهد داد.
وی با اشــاره به پیاده سازی مثلث 
توسعه اقتصادی فرهنگی به عنوان پایلوت 
در استان خراسان رضوی، گفت: در این 
مدل، مثلثــی متشــکل از نمایندگان 
حکومــت،  کارگــزاران  مجلــس، 

سرمایه گذاران و کارآفرینان با نظارت ائمه 
جمعه در راســتای توســعه اقتصادی و 
فرهنگی بوجود آمد کــه امیدواریم این 
چنین مدلی در استان های دیگر با اهتمام 
اســتانداران، ائمه جمعــه و نمایندگان 

مجلس شکل بگیرد.
وزیر صنعت، معــدن و تجارت بیان 
کرد: نهاد مردمــی اقتصاد مقاومتی باید 
شــکل بگیرد، ضابطه مند شود تا بتواند 
پایدار و مستمر به امر توسعه کمک نماید.

رزم حسینی با بیان اینکه در شرایط 
ســختی قرار داریم و این شرایط نیازمند 
اتخاذ تصمیماتی مقتضی می باشد، اضافه 
کرد: به عنوان نمونه سیاست های جدید 
صادراتی اعم از آزادسازی واردات در قبال 
صادرات و استفاده از ارز متقاضی در این 
شــرایط به افزایــش ورود مــواد اولیه و 
کالاهای اساسی و کاهش قیمت ها در بازار 

کمک خواهد کرد.
وی بــا تاکید بر اینکه تصمیمات در 
وزارت صمــت با مشــورت تشــکل ها، 
نمایندگان مجلس و دولت گرفته می شود، 
تصریح کرد: تفویض اختیارات به استانها 
و موضــوع حــذف گلوگاه هــای رانت و 
امضاهــای طایی را هرچند که هزینه بر 
اســت اما با قدرت و شجاعت دنبال می 

کنیم.
گفتنی است در این مراسم نمایندگان 
کرمان در مجلس شورای اسامی، جمعی 
از فعــالان حوزه اقتصــادی، انجمن ها، 
تشکل ها و اتحادیه ها به بیان مهمترین 

نقطه نظرات خود پرداختند.

پیــرو مصوبه ســتاد هماهنگی 
اقتصادی دولت، تصمیم های ویژه برای 
ترخیص کالاهای اساســی، ضروری و 
مواد اولیه در بنــادر و گمرکات گرفته 

شد.
وضعیت برخی کالاهای اساســی 
طی هفته های گذشته به گونه ای بود که 
شایعاتی مبنی بر کمبود آنها به گوش 
می رسید، اما مســئولان اعام کردند 
بســیاری از این کالاها در گمرک قرار 
دارد و معطل ترخیص شــدن است. به 
عنوان نمونه، 200 هــزار تن برنج در 
گمرک به صورت ترخیص نشده وجود 
دارد و تعلــل در ترخیــص برنج های 
موجود در گمرک مانع شکسته شدن 

قیمت ها در بازار شده است.
اوضاع به  گونه ای بود که چند روز 
پیش رئیس جمهور هم نسبت به این 
وضعیت، ضمن ابراز گایه، در جلســه 

ســتاد هماهنگی اقتصــادی دولت، 
وزارتخانه های صمت، اقتصاد و دارایی و 
جهاد کشاورزی را مکلف کرد در اسرع 
وقت موانع ترخیص کالاهای ضروری را 
رفع کنند. حالا، نمایندگان دستگاه  های 
مختلف پیرو مصوبه ســتاد هماهنگی 
اقتصادی دولت برای ترخیص کالاهای 
اساسی و ضروری و مواد اولیه موجود در 

بنادر و گمرکات تصمیم گیری کردند.
به گــزارش خبرگزاری فارس، در 
این نامه آمده است: پیرو مصوبه ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت جلسه ای در 
مورخ 11/8/99 پس از بحث و بررسی 
تصمیمات ذیل برای ترخیص کالاهای 
اساسی، ضروری و مواد اولیه موجود در 
بنادر و گمرکات کشور اتخاذ شد: بانک 
مرکزی مکلف است با قید فوریت نسبت 
به تأمین ارز ترجیحی کالاهای اساسی 
موجود در گمرکات و بنادر کشــور که 

اسناد آن به خریدار منتقل نشده است 
اقدام نماید.

براســاس این نامه، بانک مرکزی 
مکلف است نســبت به صدور اعامیه 
تأمین ارز به صــورت اعتباری با تعهد 
تأمین ارز ظرف سه ماه از تاریخ ترخیص 
کالا وفــق مصوبات ســتاد هماهنگی 
اقتصادی دولت و شورای عالی امنیت 
ملی برای کالاهای اساسی که اعتباری 
خریداری شــده و در بنادر و گمرکات 
کشور موجود است و اسناد مالکیت آن 
در اختیار خریداران قرار گرفته اســت 

اقدام نماید.
در این نامه آمده اســت: گمرک 
جمهوری اســامی ایران مکلف است 
نسبت به ترخیص کالاهای موجود در 
گمرک که با ارز  اشخاص صورت پذیرفته 
و  تأمین ارز بانکی نشده است با اعام 
اولویت وزارت صنعت، معدن و تجارت 

و بــدون کد رهگیــری بانک با رعایت 
مقررات مربوطه اقدام نماید. براساس 
این دستورالعمل، بانک مرکزی موظف 
است ظرف 24 ســاعت کد رهگیری 
واردات در قبال صــادرات خود و غیر 

واردکنندگان را صادر نماید.
گفتنی است، عبدالناصر همتی، 
رئیس  کل بانک مرکزی در این باره در 
صفحه شخصی خود در فضای مجازی 
نوشــت: »انصاف نیســت که برخی 
ناهماهنگی های موجــود بین برخی 
دستگاه ها و نیز تاش هایی که برای دور 
زدن نظارت بانــک مرکزی بر گردش 
ریــال و ارز انجام می گیــرد به دلیل 
صبوری و رعایت مصالح کشور توسط 
بانک مرکزی غیر واقع تحت عناوینی 
نظیر جلوگیری از روان شدن تجارت و 
عامل دپوی کالا به حساب بانک مرکزی 

گذاشته شود.

بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار، لاستیک های سنگین وارداتی) با ارز ۴۲۰۰ تومانی(، به نرخ تمام شده ی منطبق بر محاسبات سازمان حمایت 
و از طریق سامانه جامع تجارت، عرضه خواهد شد و ارایه حواله سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای استان ها، الزامی خواهد بود.

به گزارش شاتا، همچنین مصوب شد لاستیک های سواری تولید شده با مواد اولیه ارز نیمایی، در چارچوب ضوابط سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان، مشروط بر اینکه تولید و فروش آن )زنجیره توزیع( در سامانه جامع تجارت ثبت شود،راساً توسط واحدهای تولیدی 

قیمت گذاری گردند.
عدم رعایت ثبت اطلاعات فروش در سامانه جامع تجارت مصداق تخلف عرضه خارج از شبکه بوده و دستگاه های نظارتی مکلفند با متخلفین 

برخورد قانونی نمایند.

دیدگاه-۱

خبر

همه مقصرند
چرا مبارزه با قاچاق کالا راه حل فوری 

ندارد؟
مرتضی بکی 

اقتصاددان
قاچــاق، به عنــوان یکی از 
پدیده های نامطلوب در اقتصادها 
به شمار می رود. عدم کنترل ورود 
کالاهای قاچاق، پیامدهای زیادی 
را برای اقتصاد به همراه دارد. از یک 
ســو ورود کالای قاچاق، باعث ایجــاد پیامدهای منفی بر 
فعالیت های تولیدی داخلی می شود و چنانچه شرایط تولید 
داخلی و کالای قاچاق یکسان نباشد، تولید داخلی با شکست 
مواجه می شود و بازار خود را از دست می دهد. این مسئله در 
شرایطی که تولید نوپا بوده و نیاز به حمایت در قالب ابزارها 
و سیاســت های تجاری دارد باعث می شود که این بخش از 
صنایع در داخل شــکل نگرفته و زمینه توسعه صنعتی در 
کشور فراهم نشــود. از ســوی دیگر عدم پرداخت حقوق 
گمرکی و سایر عوارض توسط قاچاقچیان، کاهش درآمدهای 
مالیاتی دولت به ویژه درآمد گمرکی را به همراه خواهد داشت 
و منافع عمومی ناشــی از درآمدهــای عمومی دولت ها را 

تحت الشعاع قرار خواهد داد. 
در کنار این دو موضوع، می توان به معضل ورود کالاهای 
بی کیفیت هم اشاره کرد که می تواند باعث ایجاد عوارض و 
پیامدهای منفی بر زندگی افراد جامعه شــود؛ بدون اینکه 
بتوان مسئولیتی را متوجه وارد کننده کالای قاچاق کرد. این 
موضوع به ویژه در کالاهای بهداشــتی اهمیت ویژه ای پیدا 
می کند و توجه بیشتر به ممنوعیت واردات این دسته از کالاها 
به صورت قاچاق را روشن می سازد. در سایر کالاهای مصرفی 
نیز به ویژه کالاهای بادوام که نیازمند قطعات و لوازم جانبی اند 
واردات کالاهای قاچاق، مصرف کنندگان را با مشکات جدی 
روبه رو می سازد. این موارد تنها بخشی از مضرات ورود کالای 

قاچاق است که ضرورت برخورد با آن را روشن می سازد.
آمارها نشان می دهد که در طول سنوات گذشته، کشور 
با حجم بالای واردات کالای قاچاق روبه رو بوده اســت. آمار 
منتشرشده درخصوص قاچاق کالا، برآوردی بوده و معمولا 
به صورت اختاف بین تقاضای داخلی، خالص مبادله تجاری 
از مبادی رســمی و تولید داخلی پیش بینی می شود. برای 
مثال اگر نیاز به یک کالا در داخل کشور 6.۵میلیون تن بوده 
و تولید داخلی 1.۵میلیون تن باشد و میزان واردات از مبادی 
رســمی 4میلیون تن و صادرات ایــن کالا به دنیای خارج 
به صورت رســمی 1.۵میلیون تن باشد، برآورد می شود که 
میــزان 2.۵میلیون تن نیاز تامین نشــده داخلی از مبادی 
غیررسمی و بدون پرداخت حقوق گمرکی و به صورت قاچاق 

وارد شده است. 

افتتاح نمایشگاه دائمی بین المللی اصفهان
نمایشگاه دائمی بین المللی اصفهان که با بیش از 2200 
میلیارد ریال هزینه در منطقه روشن دشت ساخته شده است با 

حضور جمعی از مسئولان افتتاح شد. 
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان 
با اشاره به اختصاص زمینی به مساحت 47هکتار برای ساخت 
محل دائمی برگزاری رویدادهای نمایشگاهی استان در منطقه 
روشن دشت گفت: این نمایشگاه، استانداردترین نمایشگاهی 
است که در کشور اجرا شده؛ چرا که یک سالن 21 هزار مترمربعی 
و ۳0 هــزار مترمربع محوطه روباز بــرای برپایی رویدادهای 
نمایشــگاهی را دارد و امکان برگزاری نمایشــگاه های مدرن 
بین المللی با زیر ساخت های مناسب را برای مشارکت کنندگان 

فراهم می کند.
علی یار محمدیان با بیان این که فعالان اقتصادی در بستر 
این نمایشگاه می توانند به توسعه ارتباطات تجاری خود بپردازند 
افزود: پیش از ســاخت محل جدید نمایشگاه ها و در زمانی که 
رویدادهای نمایشــگاهی در کنار پل تاریخی اصفهان برگزار 
می شــد، شرکت های خارجی حاضر به حضور در نمایشگاه ها 
نبودند، چرا که فضای مناسبی برای برگزاری این نمایشگاه ها 
وجود نداشت؛ اما اکنون شرایطی فراهم آمده است که شرکت های 
خارجی بتوانند در نمایشــگاه اصفهان حضور یابند و با فعالان 

اقتصادی ایرانی و اصفهانی به تعامات تجاری بپردازند.
او با اشــاره به این که اتاق بازرگانی و شهرداری اصفهان 
عمده ترین سهامداران شرکت نمایشگاه های بین المللی اصفهان 
هستند، ادامه داد: اگر همراهی شهرداری و اتاق بازرگانی اصفهان 
وجود نداشت، اجرای این پروژه به سرانجام نمی رسید؛ اما اکنون 
شرایطی فراهم آمده است تا اصفهان دارای یکی از استانداردترین 
مراکز نمایشگاهی در کشور باشد. مدیرعامل شرکت سهامی 
نمایشگاه  های بین المللی جمهوری اسامی نیز در مراسم افتتاح 
نمایشگاه  بین المللی اصفهان گفت: بیش از 700 هزار مترمربع 
فضای باز و پوشیده نمایشگاهی در کشور وجود دارد که با افتتاح 
مرحله نخســت ســایت جدیــد نمایشــگاهی اصفهان 20 
هزارمترمربع بر فضای سرپوشیده نمایشگاهی استاندارد کشور 
افزوده شده است. بهمن حسین زاده افزود: صنعت نمایشگاهی 
با اشتغال ۳00 هزارنفری در کشور و ارتباط با 1۵0 رشته شغلی 
موجب رونق بخش تجاری  ـصنعتی و توسعه صادرات غیرنفتی، 

بازاریابی و قراردادهای بازرگانی می شود.
قدرت  الله نوروزی، شــهردار اصفهان نیز در این مراسم، 
بهره برداری از نمایشگاه های بین المللی اصفهان را اتفاقی بزرگ 
دانست و گفت: امیدواریم با حمایت سهامداران، مهرماه سال 

آینده ساخت مرحله دوم این نمایشگاه آغاز شود.  

تصمیمات ویژه برای تسریع ترخیص کالاها از گمرک

با حکم دیوان عالی کشــور شرکت 
»ســبان پارچه« بزرگتریــن کارخانه 
نســاجی خاورمیانه به مالک اصلی اش 

بازگشت.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما 
مرکز اردبیل، در کمتر از دو ماه از ســفر 
رئیــس قوه قضائیه به اســتان اردبیل و 
بازدیــد از کارخانه »ســبان پارچه« 
بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه که 
به دلیل عدم پایبندی بانک به تعهداتش 
پس از تملیک کارخانه و طرح شــکایت 
مدیــران و کارگران این مجموعه عظیم 
تولیدی و صنعتی به دستگاه قضا بصورت 
نیمه تعطیل درآمده بود، دادگســتری 
استان اردبیل خواستار اعمال ماده 477 
و بررســی مجدد پرونده ورشکستگی و 
تملک کارخانه شــد که مورد موافقت 

رئیس قوه قضائیه قرار گرفت.
رئیس کل دادگستری استان اردبیل 
گفت: در این زمینه 2جلسه در تهران با 
حضور مســئولان عالی قــوه قضائیه، 
مدیرعامل بانک عامل، تعدادی از اعضای 
هیئت مدیره و بنده برگزار شد و با دستور 
ویــژه ای که ریاســت قــوه قضائیه در 
خصوص تســریع و تدقیــق در پرونده 

اعمال ماده 477 راجع به ورشکســتگی 
این کارخانه صادر کرده بود، دیوان عالی 
موضوع را رسیدگی و هم اکنون با حکم 
دیوان کارخانه به مالک اصلی باز می گردد 

و بانک نیز مشارکت خواهد داشت.
عتباتی ، تاکید کرد: نشست با مالک 
کارخانه، بانک عامل و مســئولان عالی 
قضایی بــرای تعیین تکلیف بدهی های 
کارخانه به بانک و سرعت در روند اشتغال 
و ارتقای تولید با پیگیری هایی که انجام 

می شود، در دستور کار است.
وی دربــاره اقدامات صورت گرفته 

درباره شرکت »کشت و صنعت مغان« نیز 
اظهار کرد: پس از سفر ریاست قوه قضائیه 
و صدور شش دستور برای تعیین تکلیف 
»کشــت و صنعت مغان«، با رای هیئت 
داوری این واگذاری ابطال شــد و در این 
میان تمام تاش مجموعه دادگستری 
استان اردبیل این است که امور روزمره 
شرکت تعطیل نشود خوشبختانه، همه 
امور شرکت شامل کشــت، برداشت و 
فروش محصول، ایفای تعهدات، اجرای 
قرارداد هــا و پرداخت حقوق کارگران از 
سوی تیم ویژه ای که سازمان خصوصی 

ســازی تشــکیل داده و نماینده ای از 
دادگستری استان هم در آن حضور دارد 
تحت کنترل اســت و دســتگاه قضایی 

مستقیماً بر این امور نظارت می کند.
وی تصریــح کــرد: در مهرماه هم 
هیچگونه مشــکلی در پرداخت حقوق 
وجود نداشــت و حتی برخاف ماه های 
قبل، حقــوق تمامی کارکنان به صورت 

کامل چند روز زودتر پرداخت شد.
این مقام قضایی یادآور شد: با توجه 
بــه اعتراض خریدار بــه تصمیم هیئت 
داوری و تقاضای ابطال رای هیئت داوری 
از ناحیــه وی، پرونده در یکی از شــعب 
دادگاه حقوقی تهران در حال بررســی 
اســت و منتظر تصمیم مرجع قضایی 

هستیم.
عتباتی ، با بیان اینکه دستگاه قضایی 
برای مراقبت از اموال و سرمایه، تجهیزات 
و کارخانجات شرکت کشت و صنعت مغان 
اقدامات مقتضی را انجام می دهد، اعام 
کرد: دادگستری با حضور مستمر قاضی 
ویژه در شــرکت و بازدید های دوره ای و 
صدور دستورات قضایی تمام تاش خود 
را در جهت حفظ اموال شــرکت کشت و 

صنعت مغان به کار بسته است.

بزرگ ترین کارخانه نساجی خاورمیانه به صاحب اصلی اش بازگشت



حسام عقبایی، با اشاره به این که در نیمه اول سال، بازار مسکن رشدی غیرمعمولی و فراتر از سطح توقع داشت گفت: پیش بینی 
می کنیم در نیمه دوم سال جاری که هم اکنون در ماه دوم آن هستیم شاهد افزایش قیمت مسکن بیش از نرخ تورم نخواهیم بود. 
نایب رئیس اتحادیه مشاوران اماک کشور با اشاره به این که در شش ماهه نخست سال بازار مسکن تحت تأثیر عواملی چون کرونا، 
بازارهای موازی از قبیل ارز و سکه و حتی بورس و همچنین مسائل کان اقتصادی کشور و فضای دلال بازی، رشدی نامتعارف و 
سونامی گونه داشت ادامه داد: ظرفیت افزایش قیمت مسکن در نیمه دوم سال وجود ندارد که این به معنای کاهش قدرت خرید 
مردم و دست نگه داشتن عموم برای معامله حتی برای تبدیل به احسن کردن خانه های خود است و فعا کسی این ریسک را 
نمی کند که خانه خود را بفروشد تا خانه بزرگ تری بخرد چراکه قیمت ها روزبه روز رشد می کنند. عقبایی افزود: بیش از 80 درصد 
کسانی که این روزها در بازار معامله می کنند نیز کسانی هستند که در حوزه سرمایه ای در این بخش ورود کرده اند و قدرت خرید 
مصرفی مردم برای مسکن به شدت کاهش یافته است. نایب رئیس اتحادیه مشاوران اماک کشور در خصوص اجاره بها نیز گفت: 
امسال با توجه به شیوع بیماری کرونا ستاد ملی مبارزه با این بیماری مصوب کرد سقف اجاره بها در تهران 2۵، در کانشهرها 20 
و در شهرهای دیگر 1۵درصد افزایش یابد که گرچه این مصوبه مغایر قانون روابط مالک و مستأجر بود، اما چون مصوبه این ستاد 

بود تاش کردیم این سقف در معامات رعایت شود و رشد قیمت اجاره بها که در تیر ایجاد شد به مرور در مرداد فروکش کرد.

مسکندرنیمهدومسال
گراننمیشود

حسام عقبایی

معاون اقتصادی رئیس جمهور اخیراً مصوبات ستاد هماهنگی اقتصادی را اباغ کرده است، بر این اساس کالا های اساسی و کالا های ضروری مورد نیاز واحد های 
تولیدی با تشخیص و اعام وزارت صمت )دارای قبض انبار تا 10آبان ماه 99(، بدون الزام به کدرهگیری بانک ترخیص می شوند. به گزارش تسنیم، بر اساس 
مصوبات جدید ستاد هماهنگی اقتصادی که از سوی نهاوندیان، معاون اقتصادی رئیس جمهور به وزرای مربوطه اباغ شده است، بانک مرکزی نسبت به تأمین 
ارز ترجیحی کالا های اساسی فاقد اسناد مالکیت، با اولویت اعامی وزارت صمت اقدام کند.  بانک مرکزی نسبت به صدور اعامیه تأمین ارز برای کالا های 
اساسی اعتباری با تعهد سه ماهه )جهت تأمین ارز ترجیحی( اقدام کند. کالا های اساسی و کالا های ضروری مورد نیاز واحد های تولیدی با تشخیص و اعام 
وزارت صمت )دارای قبض انبار تا 10 آبان ماه 99( بدون الزام به کدرهگیری بانک مرکزی، از گمرکات ترخیص شوند. از تاریخ 10 آبان ماه 99 به بعد واردکنندگان 
بتوانند از رویه های بانکی )ارز نیما(؛ واردات در مقابل صادرات )خود و غیر( برای پروانه های صادراتی سال 98 به بعد؛ ارز اشخاص، از طریق سامانه جامع تجارت 
)کنترل توسط صمت و بانک مرکزی( استفاده کنند. گمرک ایران نسبت به ترخیص درصدی کالا های اساسی و نهاده های تولید )ردیف تعرفه و اولویت توسط 
صمت اعام می شود( تا سقف 90 درصد که در صف تخصیص یا تأمین ارز بانکی باشند، اقدام کنند. چنانچه ردیف تعرفه مندرج در ثبت سفارش کالا با استنباط 
گمرک تغییر کند، مشروط بر این که شرح تجاری کالا تغییر نکند و ردیف تعرفه استنباطی گمرک، جزو ردیف تعرفه کالا های ممنوعه )گروه 4( یا اولویت 
ارزی غیرفعال )گروه 27( یا ردیف تعرفه کالا های دارای تولید مشابه داخلی نباشد، درخصوص اقام گروه های یک و 21، 22، 2۳ و 24، نیازی به اصاح ثبت 
سفارش وزارت صمت نخواهد بود. )لیست کالا های گروه 4 و 27 و اقام ساخت داخل تا این لحظه، از سوی صمت، به گمرک ایران واصل نشده است.( به محض 

اباغ مصوبات اشاره شده به گمرک، مراتب ظرف »همان روز« طی بخشنامه اجرایی به تمامی گمرکات اجرایی کشور اباغ خواهد شد.

دستورویژهبرایترخیص
کالاهایاساسیازگمرک

محمد نهاوندیان

معاون سازمان خصوصی سازی از بازگشایی معامات صندوق پالایشی یکم، دومین ETF دولتی در هفته آینده خبر داد. 
به گزارش اعتبار به نقل از بورسان؛ حسن عائی، معاون واگذاری سهام و بنگاه ها در سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه 
دو نماد شپنا و شتران در زمان پذیره نویسی این ETF افزایش سرمایه داشته اند، گفت: »اصاحیه ای روی مصوبه هیئت 
وزیران در خصوص صندوق پالایشی یکم زده شد تا سهام جایزه این دو نماد در پورتفوی صندوق پالایشی یکم قرار گیرد. 
تصویب این اصاحیه موجب تاخیر در بازگشایی نماد صندوق پالایشی یکم شد.« عائی در ادامه خبر داد که هیات وزیران 
این اصاحیه را دیروز تصویب کرده است و از این رو تغییر پورتفوی پالایشی یکم ظرف روزهای آینده انجام و حداکثر تا پایان 
هفته بعد خرید و فروش سهام پالایشی یکم آغاز خواهد شد. معاون خصوصی سازی در پاسخ به این پرسش که آیا جو عمومی 
بازار و شرایط معامات موجب به تعویق افتادن بازگشایی پالایشی یکم نمی شود، گفت: »خیر. انجام معامات این صندوق 
ربطی به جو بازار ندارد.« او همچنین برخی گمانه ها در خصوص افزایش تخفیف به خریداران پالایشی یکم را رد کرد و گفت: 
»تخفیف  ۳0 درصدی اعمال شده و قابل تغییر نیست.« با وجود اینکه تخفیف ابتدایی 20 درصدی، بعد از پایان پذیره نویسی 
به ۳0 درصد افزایش یافت، اما کاهش قیمت نمادهای پالایشی موجب شد که نه تنها تمام این تخفیف ۳0 درصدی محو 

شود، بلکه خریداران واحدهای این صندوق پیش از بازگشایی نماد آن در بازار سهام، در محدوده زیان قرار بگیرند.

وعدهبازگشاییپالایشی
یکمدرهفتهآینده

حسن علائی

مدیرعامل بورس تهران از دو تصمیم جدید مربوط به کاهش زمان پیش گشایش روزانه معامات به 1۵ 
دقیقه و مجاز شدن معامات “دی تریدینگ” خبر داد که بزودی اجرا می شود.

به گزارش پایگاه خبری بورس پرس، علی صحرایی با اشاره به آخرین تصمیم گیری ها در مورد بازار سهام 
به بورس پرس گفت : با توجه به درخواست اکثر فعالان مبنی بر لزوم حذف یا کاهش زمان پیش گشایش 
روزانه معامات ، تصمیم گرفته شــد زمان این دوره از ۳0 به 1۵ دقیقه ) از 8:4۵ تا 9 روزهای شــنبه تا 
چهارشنبه( کاهش یابد و در ۵ دقیقه آخر هم امکان حذف یا اصاح سفارش های خرید و فروش سهام ، 

نباشد.
وی ادامه داد: تصمیم دیگر مربوط به معامات “دی تریدینگ” بود که این رویه هم بزودی  مجاز می شود.

به گفته صحرایی ، اطاعیه رسمی و جزییات این دو تصمیم جدید بورس تهران ، بزودی منتشر و از فردا 
اعمال می شــود. براســاس این گزارش، بورس تهران از 7 مهر تا اطاع ثانونی، معامات “دی تریدینگ” 
)نوسانگیری روزانه ( را ممنوع کرده بود و طبق این رویه ، امکان خرید و فروش روزانه سهام و سپرده گذاری 

سهام حذف و به t+0 به t+1 ( تغییر کرده بود اما با تصمیم جدید ، مجددا” این رویه بر قرار می شود.

کاهشزمانپیشگشایش
ومجازشدن“دیتریدینگ”

علی صحرایی

طبق برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان امسال،  یک میلیون تن سنگ آهن دانه بندی به ذوب آهن اصفهان ارسال خواهد شد. 
مدیر مجتمع سنگ آهن سنگان در جلسه پایش عملکرد این مجتمع با اعام این خبر گفت: تناژ استخراج در این مجتمع طی 
هفت ماه سال جاری به بیش از 7 میلیون و 200 هزار تن رسید. علی همتی، اظهار داشت: این میزان عملکرد در برابر استخراج 
4 میلیون و 600 هزار تنی مدت مشابه سال قبل، از رشد ۵7 درصدی حکایت دارد.وی، گفت: میزان ارسال سنگ آهن دانه بندی 
شده به شرکت ذوب آهن اصفهان از ابتدای فروردین تا پایان مهر ماه امسال با رشد 160 درصدی نسبت به دوره هفت ماه سال 
98 همراه شد.مدیر مجتمع سنگ آهن سنگان، تصریح کرد: کل فروش سنگ آهن دانه بندی شده مجتمع سنگان در مدت 
مورد بررسی به مرز ۵۵0 هزار تن رسید.وی یادآور شد: طبق برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان امسال،  یک میلیون تن سنگ آهن 
دانه بندی به ذوب آهن اصفهان ارسال خواهد شد.همتی به تشریح حوادث این مجتمع پرداخت و گفت:  ضریب شدت حوادث 
در سال گذشته به یک صدم رسید که کاهش 66 درصدی را نسبت به سال 97 نشان می دهد. ازسوی دیگر ضریب تکرار حوادث 
نیز با افت 68 درصدی )نسبت به سال ماقبل( به 0.74 رسید.وی در ادامه به برنامه افتتاح کارخانه های جدید فرآوری سنگ آهن 
در مجتمع سنگان اشاره کرد و گفت: درحال آماده سازی زمینه برای تامین خوراک واحدهای جدید هستیم.گفتنی است؛ بنا 
بر اعام حوزه خرید ذوب آهن اصفهان، در 7 ماهه منتهی به پایان مهرماه سال 98 حدود ۳40 هزار تن سنگ آهن از این مجتمع 

دریافت شده بود که در 7 ماهه اول سال جاری این مقدار حدود 240هزار تن است.

یکمیلیونتنسنگآهندانه
بندیموردنیازذوبآهن
اصفهانتامینمیشود

علی همتی

www.etebar.net
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رئیس جمهور گفت: دولت با اتخاذ سیاستهای متناسب مالی و کنترل و هدایت نقدینگی به سمت تولید و توسعه سرمایه گذاری ، تقویت ارزش پول ملی و کمک به تولید 
ملی و رشد اقتصادی کشور را با قوت دنبال می کند.  وی در یکصدوهفتاد و نهمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با تاکید بر پیروزی مقاومت ملت ایران در جنگ 
اقتصادی تحمیل شــده توسط دولت آمریکا، اظهار داشــت: مردم ایران با مقاومت قهرمانانه خود در برابر جنگ تحمیلی اقتصادی، اثبات کردند که سیاست فشار 
حداکثری آمریکا محکوم به شکست است. رئیس جمهور تصریح کرد: اینک زمان آن است که در سایه همکاری و هم افزایی ایران و همسایگان، شاهد ارتقاء امنیت و 
توسعه در منطقه باشیم و مسیر ثبات و رشد اقتصادی کشور با قوت و سرعت هرچه بیشتر، پیموده شود. روحانی با اشاره به برنامه های اقتصادی دولت تاکید کرد: 
در شرایط رو به بهبود اقتصادی  دولت با اتخاذ سیاست های متناسب مالی و کنترل و هدایت نقدینگی به سمت تولید و توسعه سرمایه گذاری ، تقویت ارزش پول ملی 
و کمک به تولید ملی و رشد اقتصادی کشور را با قوت دنبال می کند. رئیس جمهور همچنین در این جلسه وزیر اقتصاد را مکلف کرد در راستای ارتقای انضباط مالی و 

بودجه ای، فروش سهام و دارایی های مازاد دولتی و انتشار اوراق بدهی دولت را طبق برنامه مصوب ادامه دهد.

سیاستتقویتارزشپول
ملیوکمکبهتولیدملی
ورشداقتصادیکشوربا
قوتدنبالمیشود

هفته نامه اقتصادی ایران

سیاست بانک توسعه صادرات ارائه بسته 
خدماتی به مشتریان است

مدیرعامــل بانک توســعه 
صادرات ایران با بیان اینکه سیاست 
ما ارائه پکیج و بسته خدماتی است، 
گفت: بانک توسعه صادرات بدنبال 
آن اســت کــه هماننــد اعطای 
تسهیات، در بخش خدمات نیز در 
خدمت مشتریان باشد. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک 
توســعه صادرات ایران، وی در نشست اتاق فکر اعضای هیات 
مدیره، معاونین و برخی از روسای شعب این بانک درباره صدور 
ضمانت نامه های داخلی که به صورت وبینار برگزار شد، با بیان 
این مطلب افزود: اگر یک مشتری از بانک توسعه صادرات ایران 
تسهیات تلفیقی با نرخ 14.۵ درصد دریافت می کند، انتظار 
داریم که خدمات و تعهدات خود را نیز از طریق بانک توســعه 
صادرات انجام دهد، به کمیته های اعتباری مراکز اختیاراتی برای 
پذیرش ســپرده نقــدی و ودیعه از مشــتریان جهت صدور 
ضمانت نامه های ریالی داده ایم و در صورتی که حســاب های 
مشتری نزد بانک دارای میانگین وزنی مناسبی باشد، این موضوع 
می تواند برای صدور ضمانت نامه های ریالی لحاظ شود. علی صالح 
آبادی با اشــاره به افزایش سقف تسهیات به مشتریان با ارائه 
اظهارنامه مالیاتی ادامه داد: براساس مصوبه هیات مدیره، سقف 
تسهیات به مشتریان با ارائه اظهارنامه مالیاتی از یک میلیارد 
تومان به سه میلیارد تومان افزایش یافته و این موضوع را می توانیم 
بــه ضمانت نامه هــای ریالی نیز تعمیم دهیم. براین اســاس 
صادرکنندگان خُردی که مشتری بانک توسعه صادرات هستند، 
می توانند با ارائه اظهارنامه صادراتی خود و به شرط بازگشت کامل 
ارز حاصل از صادرات، تا سقف سه میلیارد تومان ضمانت نامه  
ریالی دریافت کنند. دکتر صالح آبادی تاکید کرد: از روسای شعب 
بانک انتظار داریم همانند اعطای تسهیات در بخش خدمات 
نیز جدیت داشته باشند زیرا سیاست ما ارائه بسته خدماتی به 
مشتریان است. وی با بیان اینکه بخشنامه های بانک مرکزی در 
خصوص لزوم رعایت نســبت مالکانه 1۵ درصدی برای ارائه 
خدمات صراحت دارد، گفت: در حال حاضر و به دلیل نوســان 
قیمت ها، شــرکت های کوچک از فروش مدت دار اســتفاده 
نمی کنند ولی شرکت های بزرگ کماکان از این ظرفیت استفاده 
می کنند و بانک توسعه صادرات آماده همکاری با شرکت های 

مختلف صادراتی در زمینه صدور ضمانت نامه است.

خبـــر
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی تشریح کرد؛

افزایش کارمزد خدمات بانکی پس از 10 سال
 معــاون فناوری هــای نوین بانک 
مرکزی با اشاره به 10 سال تاخیر در اصاح 
کارمزد های خدمــات بانکی گفت: بانک 
مرکزی موظف است هر سال هزینه های 
ارائه خدمات بانکی را بررســی کرده و در 
صورت نیاز کارمزد آن ها را افزایش دهد و 
بر این اســاس ســعی ما بر ایــن بود که 
کارمزد ها به نحوی افزایش یابد که تغییر 
ناشــی از آن در سطح اکثریت جامعه که 
بیشــتر از تراکنش های خرد اســتفاده 
می کنند، تغییر عمده ای نباشد. این تغییر 
چند ماه پیش در بانک مرکزی مصوب شد 
و هیــچ ارتباطی با طرح مجلس در مورد 

مالیات بر تراکنش ها ندارد. 
به گــزارش روابط عمومــی بانک 
مرکزی، مهران محرمیان با تقسیم بندی 
درآمدهای بانکی به دو دسته درآمدهای 
مشــاع و درآمدهای غیرمشــاع گفت: 
درآمدهای مشاع بانک ها از مجموع سود 
تسهیات اعطایی و سود و زیان حاصل از 
ســرمایه گذاری ها حاصــل می شــود و 
درآمدهــای غیرمشــاع هــم عموما به 
کارمزد هایی ارتباط دارد که بانک ها برای 
انجام فعالیت های بانکی اخذ می کنند. در 
جهان معمولا نسبت درآمدهای غیرمشاع 
به کل درآمدهای بانک عدد قابل ماحظه 

ای است. معمولاً این نسبت به ۳0 تا ۵0 
درصد می رســد که به این معناست که 
حــدود نیمی از درآمدهــای آن بانک از 

طریق اخذ کارمزدها حاصل می شود.
وی افزود: در ایران این نسبت بسیار 
کمتر از حد معمول جهانی است. کمتر از 
10 درصد از درآمدهای بانک های ایرانی 
از محل کارمزد ها تامین می شــود. شاید 
یکی از دلایل این مساله این باشد که مردم 
از هزینــه هــای بالای خدماتــی که در 
بانکــداری الکترونیک دریافت می کنند 

اطاع دقیقی ندارند.
معــاون فناوری های نویــن بانک 
مرکزی در خصــوص تفاوت فاحش نرخ 

کارمزد خدمــات بانکی در ایران و جهان 
اظهار می کنــد: در جهــان حتی برای 
مشاهده مانده حســاب، کارمزد هایی به 
مراتب بیشتر از ایران اخذ می شود. برای 
مثال برخی بانک ها حدوداً 10 سنت برای 
خدمات ســاده ای مانند مشاهده مانده 
حساب دریافت می کنند که به هیچ عنوان 
با خدمات مشــابه در ایران قابل مقایسه 

نیست. 
محرمیان تصریح کــرد: با توجه به 
جنبه فرهنگی موضوع، تصمیم گرفتیم 
افزایش نرخ کارمزد خدمات بانکی را گام 
بــه گام پیــش ببریــم. در گام اول برای 
خدماتی که کارمزد تعیین نشــده است، 

کارمزد حداقلی تعیین کردیم. در اینجا هم 
توجه ویژه داشــتیم که کارمزد ها به قشر 
ضعیــف جامعه فشــار وارد نکند. به این 
ترتیب عمده کارمزد ها برای خدماتی نظیر 
ساتنا تعیین شد که مورد استفاده افرادی 
است که مبالغ بالا جابجا می کنند و یا بر 
خاف عرف معمــول بانکداری جهانی، 
برای یکی از اصلی ترین و پراستفاده ترین 
تراکنش ها، یعنی تراکنش برداشــت از 

خودپرداز کارمزدی تعیین نشد.
وی افــزود: در مرحله بعد، برخی از 
کارمزدهای خدمات بانکی را 20 درصد 
افزایش دادیم که جا دارد اشاره کنیم که 
حتی این افزایش 20 درصدی نیز، هزینه 
خدماتی که ارایه می شــود را پوشــش 
نخواهــد داد. برای مثال، در ســال 97، 
پژوهشــی انجام گرفت که نشان می داد 
صدور هر کارت مغناطیســی بانکی، 12 
هزار تومان برای بانک هزینه داشــت. اما 
نرخی که برای صدور کارت بانکی تعیین 
شده بود 2۳00 تومان بود که در آذرماه، 
به ۳000 تومان افزایــش خواهد یافت. 
بنابراین کارمزدی کــه برای صدور یک 
کارت بانکی از مشتریان اخذ می شود، در 
برابــر هزینه واقعی آن، ناچیز به شــمار 

می آید.

گفتوگو-۲
ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره 

صندوق بیمه بیکاری
دکتــر علی حیــدری، نایب 
رئیس هیئت مدیره سازمان تامین 
اجتماعــی: وی ضمــن تبیین 
ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره 
صنــدوق بیمه بیــکاری گفت: 
سازمان تامین اجتماعی، کارگزار 
اداره امور صندوق بیمه بیکاری از 
منظر محاســبه و تحصیل حق 
بیمه های مربوطه از کارفرمایان بصورت ماهانه و برقراری 
و پرداخت مقرری بیمه بیکاری برای واجدین شرایط که 
از سوی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی می شوند 
اســت ،  وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و هیات های 
تشخیص  و حل اختاف موضوع قانون کار، مرجع تعیین 
دایره شــمول قانون بیمه بیکاری و نیز بررســی و احراز 
شــرایط برقراری مقرری بیمه بیکاری به متقاضیان و ... 
هستند. وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از منظر مشاوره 
و کاریابی و مراکز تابعه مربوطه، متولی ایجاد فرصت های 
شــغلی و نیز در اولویت قــرار دادن مقرری بگیران برای 

فرصت های شغلی جدید است.
عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاری

وی با اشــاره به عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاری 
گفت: کسری صندوق بیمه بیکاری در طی سال 1۳98 
نســبت به مجموع فعالیت ۳2 سال قبل آن، به رقم قابل 
توجهی رســیده اســت و این مبالغ از حساب سازمان 
تامین اجتماعی به صندوق مزبور تزریق شده است و باید 
در حداقل زمان ممکن جایگزین و جبران شــود ، به نظر 
می رسد باتوجه به تشدید بحران شیوع کرونا در طول سال 
1۳99 و تداوم وضعیت بحرانی بنگاه ها و صنوف، رقم کسری 
صندوق بیمه بیکاری بابت ایفای تعهدات به مشمولین قانونی 
صندوق منجر به افزایش چشمگیر کسری صندوق یادشده 
شــود و در چنین شرایطی تحمیل بار مالی جدید و اضافه 
کردن تکلیف مالایطاق بوده و از عهده صندوق بیمه بیکاری 
و مالاً سازمان تامین اجتماعی بر نمی آید و بایستی از محل 
منابع دیگری خارج از مجموعه ســازمان تامین اجتماعی 

تامین مالی لازم صورت پذیرد.

بانــک مرکزی با رصد دقیق بازار ارز و عوامل مؤثر آن به دور 
از هیجانات اقدام لازم را انجام می دهد.

عبدالناصــر همتی رئیس کل بانک مرکزی در یادداشــت 
اینســتاگرامی در صفحه شخصی خود ضمن اعام این مطلب، 
نوشــت: در برخی از تحلیل ها در خصوص شرایط فعلی بازار ارز، 
تاش می شود که با القای رقم هایی از نرخ ارز در بازار و منتسب 
کردن آن نرخ ها به بانک مرکزی زمینه ساز سطح خاصی از نرخ 
ارز در بازار بشوند. ضمن تکذیب تمامی گمانه زنی ها تأکید می کنم 
که مســتقل از تحولات سیاســی خارجی، تنهــا معیار اعمال 

سیاســت های بانک مرکزی، مصالح اقتصادی کشور و ضرورت 
اســتمرار پایداری و ثبات در بازارها و نیل به هدف تورمی است و 
لذا براساس سازوکار بازار، کارآمدترین روش را برای جلوگیری از 
هرگونه عدم تعادل در بازارها به کار می بندد.وی افزود: اعتقاد بانک 
مرکزی این اســت کــه به صورت طبیعــی و در چارچوب های 
فرایندهای بازار، باید اجازه تخلیه انتظارات متراکم شده به بازار 
ارز داده شــود؛ لذا بانک مرکزی با رصــد دقیق بازار ارز و عوامل 
شکل دهنده و مؤثر بر آن و به دور از هیجان، اقدامات لازم را انجام 

خواهد داد.

عبدالناصر همتی: 
بانک مرکزی 
بازار ارز را به 
دقت رصد 
می کند

بیمه آسیا خسارت  4.۵ میلیارد ریال بیمه باربری حادثه محور ماهشهر به اهواز را پرداخت کرد و مورد تقدیر مسئولین 
بندر امام)ره(قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، خسارت 4.۵ میلیارد ریالی محموله مواد اولیه پلی اتیلن 
از بندر امام)ره( به مقصد استان یزد که در محور ماهشهر به اهواز دچار حادثه شده و بر اثر آتش سوزی به صورت کامل 
از بین رفته بود، در مدت کوتاهی کارشناسی، محاسبه و پرداخت شد. بنابراین گزارش، چک خسارت در کمتر از دو 
هفته بعد از حادثه در مراسمی با حضور  حجت اله خسروی بخشدار و محمد عبیاوی شهردار بندر امام )ره( ،سرپرستی 
منطقه هشت و مدیریت  بیمه آسیا در استان خوزستان ، روسای شرکت حمل و نقل و انجمن حمل و نقل  و تنی چند 
از مسئولان و شعبه بیمه آسیا در این بندر به بیمه گذار تحویل شد. در این مراسم، بخشدار بندر امام )ره( با ارزیابی مثبت 
از عملکرد بیمه آسیا در جبران خسارت در کوتاه ترین زمان ممکن اظهار امیدواری کرد با همکاری و تعامل فی ما بین 
ارائه خدمات بیمه آسیا در این منطقه گسترش پیدا کند. سرپرست منطقه هشت بیمه آسیا با اشاره به شاخص های 
دقت و سرعت در ارزیابی های خسارت ها، اولویت بیمه آسیا را ارائه خدمات شایسته در حوزه صدور و پرداخت خسارت 
در تمامی رشته های بیمه ای برشمرد. گفتنی است، شهردار ، روسای انجمن حمل و نقل بندر امام )ره( با ابراز رضایت 

از خدمات چندین ساله بیمه آسیا از شعبه بندر امام و استان تقدیر کردند.

بیمهآسیا۴.5میلیاردریال
خسارتبیمهباربریرا
پرداختکرد

بیمه آسیا

“ بیمــه باران” و انجمن حمایت از حقوق کودکان، تفاهمنامه ی صدور بیمه نامه زندگی برای کودکان کار یا بد 
سرپرست را امضا کردند. غامرضا سلیمانی رئیس بیمه مرکزی گفت: براساس این تفاهمنامه، بیمه باران تعدادی 
از دانش آموزانی که تحت حمایت انجمن حمایت از کوکان هستند را بیمه زندگی می کند. وی با بیان اینکه با 
صدور این بیمه نامه، بیمه باران هزینه تحصیل دانشگاهی این دانش آموزان را پرداخت می کند، افزود: این دانش 
آموزان در جوانی و هنگامی که نیاز به پول دارند، می تواند از خدمات بیمه ای خود استفاده کنند. وی با تاکید بر 
لزوم حمایت از کودکان کار و بدسرپرست، از سایر شرکت های بیمه خواست: در چارچوب مسئولیت های اجتماعی 
خود، صدور این نوع بیمه نامه ها را در دستور کار خود قرار دهند. رئیس بیمه مرکزی همچنین افزود: همه می توانند 
بیمه نامه زندگی را تهیه و از کودکان بی سرپرست یا بد سرپرست حمایت کنند. آقای سلیمانی در مراسم اهدای 
نمادین 20  بیمه نامه زندگی به کودکان کار یا بدسرپرست، دانش آموزان را سفیران بیمه در کشور خواند و گفت: 

اگر واقعا دنبال توسعه بیمه در کشور هستیم باید آموزش بیمه را از کودکان و دانش آموزان در کشور آغاز کنیم.
رئیس بیمه مرکزی همچنین از همکاری بیمه مرکزی با وزارت آموزش و پرورش برای تدریس قوانین و انواع بیمه 

و نقش آنها در مدارس خبرداد و گفت: آموزش در مدارس می توانند فرهنگ بیمه را در کشور توسعه دهد.

امکانصدوربیمهزندگی،
برایکودکانکارمهیاشد

غلامرضا سلیمانی

دکتر حسن نوروزی ، رئیس فراکسیون فرهنگ ایثار و شهادت مجلس: نقش آفرینی در عرصه کان اقتصادی 
و حمایت از کسب وکارهای کوچک و متوسط از ویژگی های بارز بانک سپه در چند دهه اخیر بوده است؛ این بانک 
در کنار فعالیت حرفه ای در صنعت بانکداری، توجه ویژه به رفع مشکات اقشار مختلف، علی الخصوص خانواده های 
معظم شهدا، ایثارگران و جانبازان را همواره جزو برنامه های اولویت دار خود قرار داده و به اذعان مسئولان ذی ربط 

در این زمینه کارنامه قابل قبولی داشته است.
بانک سپه برای استفاده از نیروهای ارزشی، متعهد و متخصص در استخدام نیروی انسانی توجه خاصی به جذب 
نیروی انسانی از بین اعضای خانواده های معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران دارد و برای کمک به رفع مشکات 
خانواده های معظم شهدا و یادگاران هشت سال دفاع مقدس هرسال خدمات و محصولات ویژه به این عزیزان 
عرضه می کند. رئیس فراکسیون فرهنگ ایثار و شهادت مجلس شورای اسامی به پاس خدمات رسانی مطلوب 
بانک سپه به اعضای خانواده های معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران به این بانک رفت و با اعطای لوح سپاس به 
محمدکاظم چقازردی، مدیرعامل نخستین بانک ایرانی از توجه ویژه مجموعه بانک سپه به خانواده های معظم 

شهدا و یادگاران دفاع مقدس قدردانی کرد.

نقشآفرینیبانکسپهدر
عرصهکلاناقتصادی
تحسینبرانگیزاست

حسن نوروزی 



 بانک صنعت و معدن با اعطای 1۳2 هزار میلیارد ریال تسهیات در 7 ماه ابتدای امسال، رشد ۵7 درصدی را نسبت به مدت مشابه سال 
قبل ثبت کرده است. این در حالی است که در 7 ماه ابتدایی سال گذشته 84هزار میلیارد ریال به بخش های صنعت و معدن کشور پرداخت 
کرده است. درعین حال بانک صنعت و معدن رتبه نخست پرداخت تسهیات تبصره 18 را با پرداخت ۳6 هزار و 47۵ میلیارد ریال داراست. 
تسهیات تبصره 18 در سه بخش تامین سرمایه در گردش مورد نیاز فعالان اقتصادی و کمک به نوسازی و جایگزینی ماشین آلات و 
طرح هایی که بیش از 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارند، توسط بانک صنعت و معدن به متقاضیان پرداخت می شود. حسین مهری، مدیرعامل 
بانک صنعت و معدن با اشاره به لزوم ایجاد فرصت های برابر سرمایه گذاری برای کارآفرینان عرصه تولید افزود: سرمایه گذاری لازمه رشد و 
توسعه اقتصادهای پویا و کارآمد است و بدون اعتبارات و تسهیات بانکی و حمایت مستمر از تولیدکنندگان نمی توان افق روشنی برای 
جهش تولید متصور شد. وی با بیان اینکه با بهره  برداری و استفاده بهینه از منابع و سپرده های بانکی می توان فعالیت های مولد ایجاد کرد تا 
با افزایش تولید، اشتغال و به تبع آن درآمد سرانه شاهد محرومیت زدایی از استان های کمتر توسعه یافته باشیم، گفت: در همین راستا در 
تاش هستیم تا با کمک مسوولان هر استان و مدیران استانی این بانک نیازها و مزیت های سرمایه گذاری هر منطقه را شناسایی کرده و 
تسهیات را در اختیار افراد دارای اهلیت و صاحیت قرار دهیم. مهری تاکید کرد: پرداخت تسهیات به صنایع و واحدهای نیمه راکد که از 
بحران شیوع ویروس کرونا و نوسانات نرخ ارز و افزایش هزینه های مواد اولیه و تجهیزات دچار مشکل شده اند، با نظارت کافی ادامه دارد؛ 
همچنین برای واحدهایی که به این دلایل دارای بدهی غیرجاری و معوق شده اند نیز مساعدت ها و حمایت هایی در نظر گرفته  شده است.

پرداخت۱3۲هزارمیلیارد
ریالتسهیلاتتوسطبانک
صنعتومعدن

حسین مهری

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسامی ایران تأکید کرد: آمادگی بسیار خوبی برای مقابله با هر نوع تهدیدی 
در مرزهایمان با حضور نیرو های مرزبانی و واحد هایی از نیروی زمینی سپاه پاسداران انقاب اسامی و ارتش جمهوری 
اسامی ایران داریم. به گزارش میزان، سردار »ابوالفضل شکارچی« تصریح کرد: از آنجا که جمهوری اسامی ایران با 
جمهوری آذربایجان و ارمنستان مرز مشترک دارد و برای جمهوری اسامی، امنیت خطوط مرزی و شهروندان مرزنشین 
در اولویت قرار دارد، دو کشور بشدت مراقب باشند که کوچک ترین تعرضی به جمهوری اسامی ایران، واکنش قاطع در 
بر خواهد داشت. سخنگوی ارشد نیرو های مسلح تأکید کرد: خواسته ما از طرفین مناقشه قره باغ این است که پای تکفیری ها 
نباید به هیچ عنوان در این منطقه باز شود، حضور تروریست های تکفیری برای ایران غیر قابل تحمل است و قطعاً جمهوری 
اسامی این حضور را به هیچ عنوان تحمل نمی کند. وی ادامه داد: حضور پایگاه های جاسوسی رژیم صهیونیستی نکته 
مهم دیگری است، ما به هیچ وجه اجازه نمی دهیم پایگاه های این رژیم در نزدیکی مرز های ما و در منطقه مورد مناقشه و 
درگیری ایجاد شود، این دو نکته برای ما خیلی اساسی است و دو کشور درگیر، به این موضوع توجه جدی داشته باشند. 
سخنگوی ارشد نیرو های مسلح اظهار داشت: اگر غیر از این اتفاق بیفتد عواقب آن به عهده کشوری است که رد پا و حضور 

تکفیری ها و مزدوران صهیونیستی را باز می کند و جمهوری اسامی با این دو پدیده شوم برخورد قاطع می کند.

حضورتکفیریهاو
صهیونیستهاراکنار
مرزهایمانتحملنمیکنیم

ابوالفضل شکارچی

رئیس مرکز ملی فرش ایران اعام کرد: بیش از 400 هزار قالیباف و فعال حرف مرتبط در سراسر کشور تحت 
پوشش بیمه قرار می گیرند که در سال نخست طرح، قالیبافان فاقد هیچ گونه خدمات و مشمولیت تحت پوشش 
بیمه ای رایگان قرار می گیرند. به گزارش شاتا ، فرح ناز رافع تصریح کرد: در حال حاضر بالغ بر 2 میلیون فعال 
مستمر و غیرمستمر در حوزه قالیبافی و حرف مرتبط در سراسر کشور فعال هستند که فقط حدود 200 هزار 
نفر از آنها تحت پوشش بیمه ای است. وی با اشاره به اینکه طبق آمار موجود بالغ بر یک میلیون و 100 هزار نفر 
فعال مستمر قالیبافی در کشور وجود دارد، گفت: مهم ترین برنامه حمایتی از جامعه قالیبافی، فرش بافی، جاجیم 
و گلیم بافی و همچنین حرف مرتبط، انجام حمایت بیمه ای و ارائه خدمات مرتبط است. رافع تا کید کرد: در 
همین خصوص و در تفاهم نامه همکاری که میان مرکز ملی فرش ایران با صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستا ییان و عشایر امضا شده است، ارائه خدمات بیمه اجتماعی درخصوص بازنشستگی، پیری از کارافتا دگی 
کلی و فوت مشمولان مورد توافق قرار گرفته است. رئیس مرکز ملی فرش ایران گفت: همه تاش مرکز ملی 
فرش و وزارت صنعت، معدن و تجارت معطوف به این موضوع بوده که تعداد بیمه گذاران حوزه قالیبافی در کشور 

را افزایش دهد و در این راستا  در حال رایزنی و پیگیری موارد مربوطه است.

پوششبیمهایبیشاز۴۰۰
هزارنفرقالیباف

فرح ناز رافع

مدیر اقتصادی و سرمایه گذاری بیمه کوثر اعام کرد: این شرکت در 6  ماهه اول سال 99، رتبه اول تحقق بالاترین 
سود سرمایه گذاری را در میان شرکت های بیمه کسب کرد. 

نوید خاندوزی با اعام این مطلب گفت: این شرکت با تحقق سود 1۳ هزار و ۳84 میلیارد و 6۳2 میلیون ریالی 
سرمایه گذاری در دو بخش بازار سرمایه و سپرده های بانکی، از رشد ۳21 درصدی نسبت به ابتدای سال برخوردار 

شد و توانست در این جایگاه قرار گیرد.
به گزارش روابط عمومی بیمه کوثر، خاندوزی با بیان اینکه این میزان سود در مقایسه با 6 ماه اول سال 1۳98 نیز 
از رشــد هزار و ۵42 درصدی برخوردار بوده است، خاطرنشان کرد: سرمایه گذاری های هوشمندانه و اقتصادی 
شــرکت در بازار سرمایه و ایجاد پرتفوی بورسی بهینه، دو عامل اصلی کسب بالاترین سود سرمایه گذاری های 
بیمه کوثر بوده است. وی با تاکید بر اینکه سیاست کلی شرکت تمرکز بر بازار سرمایه، سایر بازارها و موقعیت های 
اقتصادی برای سرمایه گذاری مناسب درآمدهای شرکت در دستیابی به بازدهی بالاتر در سال های آتی خواهد بود، 
تصریح کرد: کسب جایگاه اول در صنعت بیمه از لحاظ سود سرمایه گذاری، حاصل رصد و سرمایه گذاری دقیق در 
بازارهای سرمایه و شناسایی و کنترل ریسک و در نتیجه تاش معاونان، مدیران و کارشناسان بیمه کوثر بوده است.

دستیابیبیمهکوثربهرتبه
اولتحققبالاترینسود
سرمایهگذاریها

نوید خاندوزی

رئیس اتحادیه فروشندگان لاستیک تاکید کرد کمبود لاستیک نداریم ولی کارخانه ها ۵۵ درصد افزایش قیمت داده اند. داوود 
سعادتی نژاد گفت: »هیچ کمبودی درخصوص تولید لاستیک نداریم، واردات هم انجام می شود؛ بنابراین اعتراضات مردم نه 
به خاطر کمبود لاستیک بلکه به علت مشکات مربوط به سامانه جامع تجارت آسان است. سامانه زیرساخت های خوبی ندارد 
و باید بررسی بیشتری روی آن صورت بگیرد تا دسترسی مردم به این سامانه راحت تر و بهتر شود. قبا افراد لاستیک را راحت 
تر دریافت می کردند ولی درحال حاضر باید در این سامانه ثبت نام کنند و به دلیل ثبت نام اینترنتی و مشکاتی که ممکن است 
در سیستم رخ بدهد، مثل قطع شدن سامانه، این کار دیرتر از حالت عادی رخ می دهد و سبب تجمع افراد می شود.« وی با 
بیان اینکه توزیع لاستیک فقط با ارز نیمایی و آزاد انجام می شود، گفت: »ارز دولتی 4200 تومانی از سال 97 تا 99 وجود داشت 
ولی درحال حاضر توزیع لاستیک فقط با ارز نیمایی انجام می شود.« رئیس اتحادیه فروشندگان لاستیک با تایید افزایش 70 
درصدی قیمت این محصول ادامه داد: »هر جا که عرضه و تقاضا همسو نبوده و رقابت در بازار وجود نداشته باشد افزایش قیمت 
داریم؛ خود کارخانه ها ۵۵ درصد افزایش قیمت داده اند و در بازار هم حدود 1۵ تا 20 درصد نسبت به قیمت کارخانه افزایش 
داشته است. در پایانه هایی که لاستیک را با ارز دولتی می گیرند دلال هایی وجود دارند که لاستیک را از پایانه می خرند و در 

بازار آزاد می فروشند ولی وقتی لاستیک باارز نیمایی توزیع می شود دیگر دلالی وجود نخواهد داشت«

انتقادازسامانهجامع
تجارت

داوود سعادتی نژاد

رئیس اتحادیه فروشندگان محصولات گوشتی )همبرگر، سوسیس، کالباس( با تاکید بر ارتقای سطح کیفی تولیدات این 
محصولات در دو دهه اخیر تاکید کرد تولیدکنندگان داخلی تاش زیادی برای افزایش کیفیت محصولات خود دارند. مصطفی 
معروف خانی گفت: »با توجه به اینکه کشور دارای بیش از 7۳ تولیدکننده در این بخش بوده و به دلیل تمایل ذائقه نسل های 
دو دهه اخیر به استفاده از این محصولات و همین طور فست فودهای رایج در کشور، کارخانه های بیشتری برای تولید فرآورده های 
گوشتی فعال بوده و تاش تمام عیار خود را جهت بالا بردن سطح کیفی این محصولات داشته اند. علت اصلی افزایش سطح 

ارتقای کیفی و فراوانی محصولات به جهت رقابت بین تولیدکنندگان است.
زمانی که کالا یا محصولی در دست عده ای محدود و محصور نباشد و رقیب در بازار وجود داشته باشد، تولیدکنندگان برای 
جذب مشتریان خود به بالا بردن سطح کیفی محصولات می پردازند، خوشبختانه رقابت سالم و بالا در این صنف پاسخ مثبت 
خود را دریافت کرده است. اکنون کارخانه هایی در این محصولات داریم که می توانند به راحتی با بهترین کارخانه های دنیا 
رقابت و محصولاتی بسیار با کیفیت را به بازار روانه کنند.« رئیس اتحادیه فروشندگان محصولات گوشتی در مورد شرایط 
فعلی این بازار نیز گفت: »محصولات گوشتی در حال حاضر در سطح کشور و بازار فراوان است؛ اما متاسفانه به دلیل بالارفتن 

تمامی هزینه ها و مواد اولیه، گرانی را در تمامی محصولات و کالاها مشاهده می کنیم.«

تلاشبرایافزایشکیفیت
محصولاتگوشتی

مصطفی معروف خانی

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، براساس این تفاهمنامه که به امضای دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل این بانک و دکتر 
محمود نیلی رئیس دانشگاه تهران رسید، سطح همکاری های متقابل و مراودات بانکی از طریق تمرکز بر اعطای تسهیات 
جهت انجام پروژه های عمرانی شهر دانش در پارک علم و فناوری دانشگاه تهران و افزایش کیفی و کمی حساب های دانشگاه 
تهران در بانک ملت، ارتقا خواهد یافت. وی  در جلسه انعقاد این تفاهمنامه در محل موزه مقدم به عنوان یکی از خانه های قدیمی 
و تاریخی تهران اظهار امیدواری کرد که این تفاهمنامه برای طرفین منشا خیر و برکت باشد و نتایج مثبت آن شامل حال تمام 
جامعه علمی کشور شود. دکتر محمود نیلی، رئیس دانشگاه تهران نیز با قدردانی از همکاری های گسترده بانک ملت با این 
دانشگاه، حُسن شهرت و عملکرد مطلوب این بانک را برای مجموعه این دانشگاه قابل احترام خواند و از مراودات و همکاری های 
بانک با دانشگاه سپاسگزاری کرد. با توجه به توانایی بالای بانک ملت انتظار بیشتری نسبت به همکاری های فی مابین وجود 

دارد و امیدواریم با انعقاد این تفاهمنامه سطح همکاری های طرفین در مسیر مشخص و از پیش تعیین شده افزایش یابد.
در مراسم امضای این تفاهمنامه، محمود اخاقی، عباس جعفرلو و سید ابوطالب دیبایی معاونان مدیر عامل، محسن مقدسی 
و علی اکبر صابریان مدیران امور و سید حمیدحسینی مدیر شعب منطقه سه تهران حضور داشتند. در ادامه این مراسم، دکتر 
بیگدلی به همراه مدیران ارشد بانک از مجموعه موزه مقدم تهران بازدید و از نزدیک با معماری و آثار موجود در این موزه آشنا 

شدند. 

امضاتفاهمنامهبینبانک
ملتودانشگاهتهران

محمد بیگدلی
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رئیس کل گمرک ایران طی گفت وگویی ضمن تشریح ضوابط و چگونگی ترخیص کالاهای اساسی و اقلام مرتبط با تولید، گفت: در راستای اجرای تصمیمات ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت، در 37 روز گذشــته بیش از نیمی از کالاهای اساسی از گمرکات کشور ترخیص شده است. مهدی میراشرفی افزود: در پی افزایش موجودی کالا در 
گمرکات و بنادر کشور از ۴ ماه قبل به این سو و تصمیمات متخذه در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت و همچنین مصوبه سفر معاون اول رئیس جمهور به استان هرمزگان، 
از یازدهم مهر ماه سال جاری تا هجدهم آبان ماه، ۲ میلیون و ۲۸۲ هزار تن از مجموع ۴ میلیون تن کالای اساسی، ترخیص شده است که یک میلیون و ۴۵۰ هزار تن آن را 
نهاده های دامی تشکیل می دهد. وی افزود: در بحث سایر کالاهای اساسی، ۱۲۲ هزار تن روغن، 3۱۱ هزار تن دانه های روغنی، 9۱ هزار تن برنج، ۴ هزار تن گوشت، 9 هزار 
تن لاستیک وسایل نقلیه سنگین و یک هزار و ۱6۵ تن دارو ترخیص شده است. رئیس کل گمرک ایران اظهار داشت: پیرو تأکیدات مقام معظم رهبری مبنی بر تسریع و 
تسهیل ترخیص کالا از گمرکات و ابلاغ آخرین مصوبه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت از طریق وزارت صمت به گمرک، در ابتدای هفته جاری بخشنامه ای به گمرکات 

ابلاغ شد که ناظر بر دو بخش شامل کالاهای اساسی و کالاهای مرتبط با تولید است.

ترخیصبیشازنیمیاز
کالاهایاساسیدر۴۰
روزگذشته

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

فشار خون بیشتر از کرونا قربانی می گیرد
وزیر بهداشــت گفت: هر سه 
دقیقه یک ایرانی بــه دلیل کرونا 
می میرد اما هر دو دقیقه یک نفر به 
دلیل پرفشاری خون جان خود را از 

دست می دهد. 
به گزارش اعتبار، سعید نمکی 
در دیدار با محسن حاجی میرزایی، 
وزیر آموزش و پرورش افزود: امروز فشــارخون بالا، دیابت، 
ســکته های قلبی و مغزی و ســرطان ها عامل مرگ و میر 
هستند که وزارت بهداشت در کنترل آنها نقش عمده را ندارد 
و به شیوه زندگی مردم مربوط می شود. در سال های گذشته 
حدود ۳80 هزار مورد مرگ و میر در کشــور داشته ایم که 
۳1۳ هزار مورد از آن مربوط به بیماری های غیرواگیر بوده 
اســت. امــروز وزارت بهداشــت در کاهش مــرگ و میر 

بیماری های غیرواگیر، کمترین نقش را دارد.
نمکی تاکید کرد: اصاح شیوه زندگی مردم در مدرسه 
شــکل می گیرد. در مدرسه دانش آموز می آموزد که تغذیه 
ســالم چیست و چاقی و اضافه وزن می تواند عامل دیابت و 
پرفشاری خون زودرس باشد. از ۳80 هزار مورد مرگ و میر 
سالانه در سال های اخیر، 97 هزار مورد مربوط به فشارخون 
بالا بوده است. الان این همه برای کرونا و مرگ و میر بالای 
کرونا غصه می خوریم متوجه نیستیم که سالانه 100 هزار 
نفر به وسیله قاتل خاموشی به نام پرفشاری خون، جان خود 
را از دست می دهند. می گوییم هر سه دقیقه یک ایرانی به 
دلیــل کرونا می میــرد اما هر دو دقیقه یــک نفر به دلیل 
پرفشاری خون، می میرد که هیچ وقت هیچ کدام از ما به آن 

فکر نکرده ایم.
وی یادآور شد: در مدرسه می توان اصاح شیوه زندگی 
را نهادینه کــرد. همان گونه که رفتار اجتماعی و احترام به 
حقوق شهروندی و خیلی از مسائل را در مدرسه می توان به 
دانش آموزان آموخت، شیوه زیست مناسب را نیز می توان در 
مدرســه به دانش آموز آموخت. امــروز به جای اینکه بنده 
پزشک به درمانگاه فرهنگیان بفرستم باید بخش فرهنگی به 
ما کمک کند که نیازی به تربیت پزشک بیشتر و توسعه بخش 
درمانی نداشته باشیم. در سازمان برنامه و بودجه این بحث 
را دنبال می کردم که بودجه های نظام سامت باید برای تغییر 
شیوه زندگی در بخش هایی مانند آموزش و پرورش، ورزش 

منظم، آموزش همگانی و مدرسه هزینه شود.

تشریح سیاست گذاری بانک سپه در عرصه کلان اقتصادیخبـــر
محمدکاظم چقازردی، مدیرعامل بانک سپه 
در دیدار با رئیس فراکسیون فرهنگ ایثار و شهادت 
مجلس شورای اسامی، سیاست گذاریهای مهم 
این بانک در عرصه کان اقتصادی و توجه ویژه به 
خانواده های معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران را 

تشریح کرد.
مدیر عامل بانک ســپه در مراســم دیدار 
و اهدای لوح ســپاس توسط رئیس فراکسیون 
فرهنگ ایثار و شهادت مجلس شورای اسامی که 
با حضور وی در بانک سپه صورت گرفت، ضمن 
تشکر از نگاه و توجه مجلس و رئیس فراکسیون 
مذکور به بانک سپه، افزود: قبل از آغاز فرآیند ادغام، 
2۵ درصد از نیروی انســانی این بانک را اعضای 
خانواده معظم، شــهدا و ایثارگــران و جانبازان 
تشکیل می داد و اکنون نیز بانک سپه با تکیه به 
نیروهای ارزشــی خود در تمام عرصه های نظام 

حضور فعال دارد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک 
سپه وی ضمن تأکید بر حاکمیت انضباط اداری 
و مالی در بانک سپه تصریح کرد: این بانک به تناسب 
حجم فعالیت های خود یکی از کم حاشیه ترین 
و ســالم ترین بانک های کشور است و در مراجع 

نظارتی کمترین پرونده تخلفات را دارد.
وی به حضور فعال اعضای بسیج بانک سپه 
در عرصه های مختلف اشاره کرد و افزود: توجه ویژه 
به کارکنان عضو خانواده معظم شهدا و ایثارگران، 
جانبازان و همچنین خدمات رسانی مطلوب به 
اعضای خانواده های معظم شهدا و یادگاران هشت 
سال دفاع مقدس جزو برنامه های اولویت دار بانک 

سپه است.
سپه، بانک پیشرو در کمک به تحقق اهداف 

شعار سال
وی در مورد اقدامات بانک سپه برای تحقق 
اهداف شعار سال طی ۵ سال اخیر اظهار داشت: 
سال 1۳9۵ که مقام معظم رهبری شعار سال را 
حمایت از تولید اعام کردند اردیبهشت ماه همان 
سال بانک سپه 10 هزار میلیارد ریال برای حمایت 
از تولید اختصاص داد و بعد از بانک ســپه سایر 

بانک ها نیز این اقدام را آغاز کردند.
مدیرعامل بانک سپه به نقش مؤثر این بانک 
در اجرای پروژه ها با استفاده از منابع صندوق توسعه 

ملی اشــاره کــرد و گفت: با توجه بــه مقررات 
سخت گیرانه صندوق توسعه ملی و ریسک بالای 
اســتفاده از محل این صنــدوق، بانک ها برای 
بهره منــدی از منابع آن رغبت چندانی نشــان 
نمی دهند؛ اما بانک ســپه با مسئولیت پذیری 
و برآورده کردن خواســته های صندوق، بخش 
قابل توجهی از منابع صندوق توســعه ملی را به 
اجرای پروژه های بزرگ و ملی اختصاص داده و در 

این زمینه جزو دو بانک اول کشور است.
اختصاص 10 میلیارد دلار به 2۵ پروژه در 

حوزه نفت و گاز
مدیرعامل بانک با اشاره به اجرای بزرگ ترین 
طرح پالایش گاز خاورمیانه با حمایت بانک سپه 
اظهار داشــت: پروژه پالایش گاز بیدبلند )2( با 
راهبری بانک ســپه به صورت مشــارکت نامه 
سندیکایی به مبلغ 2 میلیارد و 2 میلیون دلار 
تأمین مالی شد و برای تأمین خوراک این پروژه 
قرار است یک میلیارد دلار دیگر به این پروژه تزریق 

شود.
وی یادآور شــد: گازهای اســتخراجی از 
میدان های نفتی به محصولات ارزشمند تبدیل و از 

هدر رفتن منابع ملی جلوگیری می شود.
مدیرعامل بانک سپه مجموع تأمین مالی 
پروژه های حوزه نفت و گاز توسط بانک سپه از سال 
1۳94 تاکنون را ۵ میلیارد و 600 میلیون دلار 

اعام کرد.
چقازردی خاطرنشــان کرد: بانک سپه با 
تأمین مالی 2۵ پروژه راهبردی و ملی حدود 10 

میلیارد دلار قرارداد با صندوق توسعه ملی منعقد 
کرده است.

در تمام مناطق مرزی و کم برخوردار پروژه 
داریم

وی تأکید کرد: در تمامی استان ها به ویژه در 
مناطق مرزی و کم برخوردار حداقل یک پروژه مهم 
و کلیدی با تأمین مالی بانک سپه عملیاتی شده که 
به بهبود و ارتقای معیشت بخشی از ساکنان این 

مناطق کمک کرده است.
وی به مشــارکت بانک سپه در تأمین برق 
موردنیاز کشور اشاره کرد و گفت: این بانک با تأمین 
مالی نیروگاه های نظیر هریس، ارومیه، منجیل، 
گیان و امثال آنها به تولید 2 هزار مگاوات برق در 

کشور کمک می کند که رقم قابل توجهی است.
مدیرعامل بانک سپه یادآور شد: این بانک 
طی چند سال اخیر برای کمک به توسعه صنعت 
گردشگری 16۵ طرح بزرگ در این بخش را تأمین 

کرده است.
2۵3 هزار بنگاه کوچک اقتصادی زیر چتر 

حمایتی بانک سپه
مدیرعامل بانک به توجه ویژه بانک سپه به 
بنگاه های کوچک اقتصادی کشــور اشاره کرد 
و افزود: حدود 2۵۳ هزار بنگاه کوچک اقتصادی 
زیر چتر حمایتی بانک سپه قرار دارند و برای تأمین 
ســرمایه درگردش این واحدها حدود 11 هزار 

میلیارد ریال تسهیات پرداخت کرده ایم.
مدیرعامل بانک سپه در مورد اقدامات این 
بانک برای کمک به اقشار و صنوف آسیب دیده 

ناشــی از بیماری کرونا گفت: حدود 60 درصد از 
اعتبار اختصاص یافته بــرای پرداخت به صنوف 
آسیب دیده و بیش از ۵0 درصد اعتبار مربوط به 
ودیعه مسکن را پرداخت کرده ایم و بانک سپه در 

این زمینه از بانک های موفق محسوب می شود.
وی در مورد عملکرد بانک سپه در کمک به 
تسهیل ازدواج جوانان گفت: این بانک سالانه حدود 
20 هزار میلیارد ریال منابع خود را بابت پرداخت 
تسهیات قرض الحسنه ازدواج اختصاص می دهد 
و تسهیات واجد شرایط در زمان اندک پرداخت 

می شود.
بانک سپه همسو با سیاست های دولت 

حرکت می کند
چقازردی ضمن تأکید بر همسویی بانک سپه 
با سیاست اقتصادی دولت، اظهار داشت: این بانک 
درامهال تسهیات بخش کشاورزی و کمک به 
آسیب دیدگان ناشی از سیل و زلزله و امثال آنها از 

بانک های پیشقدم و همراه دولت است.
مدیرعامل بانک سپه یادآور شد: این بانک 
برای حمایت از صنعت خودروسازی به ویژه قطعه 
سازان کشورمان 12 هزار میلیارد ریال تسهیات 

در این بخش پرداخت کرده است.
وی گفت: بانک سپه سال گذشته ۳0 هزار 
و ۵00 میلیــارد تومــان برای تأمین ســرمایه 

درگردش واحدهای تولیدی پرداخت کرد.
اتمام فرآیند ادغام سایر بانکها در آینده 

نزدیک
چقازردی ضمن اشــاره به پروژه ملی ادغام 
بانک های وابسته به نیروهای مسلح در بانک سپه 
گفت: در گام نخســت اجرایی این طرح با ادغام 
بانک های مهر اقتصاد و حکمت ایرانیان سابق به 
بانک سپه طی یک هفته 9 هزار کارمند این بانک ها 
در بانک سپه جذب شدند و ظرف مدت 48 ساعت 

تابلوی 800 شعبه آنها تعویض شد.
وی از اتمام فرایندهای ادغام سایر بانکهای 
باقی مانده در آینده نزدیک خبر داد و خاطرنشان 
کرد با اتمام کامل پروژه ادغام، این بانک قدیمی 
کشور با همکاری بانک مرکزی، ستادکل نیروهای 
مسلح و وزارت امور اقتصادی و دارایی افتخار اجرای 
بزرگ ترین پروژه اصاح ســاختار نظام بانکی با 

عنایت خدای متعال نهایی می شود.

دریچه-۲
روزهای خوش صنعت بانکداری در بازار سرمایه

حجت اله صیدی مدیرعامل بانک 
صادرات ایران، صنعت بانک داری در 
بازار ســرمایه مظلوم واقع شــده و 
پتانسیل های آن از سمت فعالان بازار 
گاهی آنطور که باید و شــاید دیده 
نشده است ، البته از روزی که اولین 
بانک در بورس پذیرفته شد تا امروز، 
این صنعت با اقبال خوبی مواجه بوده و حتی در ماه های اخیر 
نیز تعداد خریداران نمادهای بانکی معمولا بیشتر از تعداد 
فروشنده ها بود، با این حال به نظر من ارزش ذاتی نماد بانک ها 
در بازار سرمایه به مراتب بیشتر از ارزش بازار آنها است ،  فکر 
می کنم اگر ظرفیت ها، قدرت سودآوری و ارزش دارایی های 
صنعت بانکداری و همچنین شاخص های مختلفی که برای 
قیمت گذاری یک بنگاه در بازار ســرمایه مورد استفاده قرار 
می گیرد، در محاسبات لحاظ شود، قطعا ما با قیمت هایی به 
مراتب بهتر از ارزش فعلی نماد بانک ها مواجه می شویم. همه 
بانک های بزرگ کشور سهام شان حداقل باید 2 یا ۳ دلار قیمت 
داشته باشد ، با توجه به عملیات بازارگردانی تعریف شده، نماد 
بانک صادرات از جمله نقد شونده ترین سهام بازار است. اگر 
بخواهم بنیادی هم عرض کنم، می دانید که بانک صادرات طی 
یک برنامه ۳0 ماهه از زیان خارج و وارد یک منطقه سود شد 
و در 6 ماهه اول 99 هم توانست بالای 7۵ درصد زیان انباشته 
خود را پوشش دهد. همچنین شرکت تامین سرمایه بانک 

صادرات هم به زودی وارد بورس می شود.

بازار سرمایه و استراتژی حضور در آن
اول اینکه شرایط امروز بازار قابل پیش بینی بود و روند فعلی 
طبیعت بازار است. پس از رشدهای مستمر شاهد افت های 
مستمر هم خواهیم بود. گاهی عوامل موثر بر پیش بینی ها 
نیز پیچیده می شــود. بنابراین سهامدار یا سرمایه گذار با 
احتیاط پیش می رود. اما خود من نســبت به آینده بازار 
بسیار خوش بین هســتم. افت های امروز را هم افت های 
طبیعی می دانم. بازار گاهی چند ماه پشت سر هم مثبت یا 
منفی می شــود. بنابراین فکر می کنم که اگر صبر داشته 
باشــیم، روزهای خوش بازار هم می رســد.طبیعت بازار 

سرمایه این است و فراموش نکنیم.

صندوق بازنشستگی کشوری بخش صدور گواهی ضمانت کسر از حقوق به صورت غیرحضوری را به سایت اصلی خود اضافه 
کرد. به گزارش »ایلنا« به نقل از صندوق بازنشستگی کشوری، به منظور رفاه حال بازنشستگان و وظیفه بگیران گرامی و کاهش 
مراجعه حضوری آنان به صندوق بازنشستگی کشوری و ذی حسابان دستگاه های دولتی و نیز تحقق دولت الکترونیکی، صندوق 
بازنشستگی کشوری، خدمات مربوط به ثبت درخواست و صدور گواهی/ ضمانت کسر از حقوق را به صورت الکترونیکی انجام 
می دهد. پس از ثبت درخواست و بررسی آن، کلیه فرآیندهای اداری )تایید یا عدم تایید درخواست، ارسال گواهی برای متقاضی 
و اصالت سنجی گواهی به وسیله بانک( از طریق پیامک به شماره همراه متقاضی ارسال خواهد شد. گواهی  صادر شده از طریق 
پست به نشانی متقاضیان محترم فرستاده می شود. شرایط عمومی صدور گواهی /  ضمانت کسر از حقوق از این قرار است: 
1- وضعیت پرونده متقاضی باید جاری باشد. 2- گواهی صرفا برای بازنشسته یا موظف صادر خواهد شد. در صورتی که موظف 
دختر باشد صرفا گواهی دریافت حقوق صادر می شود و تعهد کسر از حقوق صادر نخواهد شد. ۳- مبلغ هر قسط گواهی مورد 
تقاضا، نمی تواند از سقف مجاز تعیین شده بیشتر باشد. سقف مجاز برای هر متقاضی برابر است با 60 درصد مبلغ حکم به کسر 
اقساط تسهیات دریافتی از صندوق و دستگاه و همچنین کسر اقساط گواهی های قبلی صادر شده. 4- مبلغ خالص دریافتی 
متقاضی طبق فیش ارائه شده صندوق بازنشستگی باید حداقل ۵ میلیون ریال باشد. ۵- در مورد گواهی ضمانت، اطاعات 

وام گیرنده باید به طور کامل وارد شود.

شرایطعمومیصدور
ضمانتکسرازحقوقبرای
بازنشستگانکشوری

صندوق بازنشستگی کشور
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 اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهوری، اصلاحیه مصوبه واگذاری سهام دولت در صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس )ETF( را ابلاغ کرد.

به گزارش اعتبار  به نقل از دفتر هیئت دولت، در نشســت مورخ یازدهم آبان ۱399 هیئت دولت و همسو با انتقال حقوق مالکانه سهام هریک از صندوق های 
سرمایه گذاری قابل معامله در بورس )ETF( از زمان شروع پذیره نویسی به صندوق، مصوبه مربوط به واگذاری سهام دولت در صندوق مزبور اصلاح و با الحاق 

یک بند به آن موافقت شد.
به موجب این اصلاحیه، از زمان آغاز پذیره نویسی واحدهای هریک از صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس از زمان شروع پذیره نویسی واحدهای 
هر یک از صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس )ETF(، همه حقوق مالکانه سهام از جمله سود سهام، حق تقدم و سهام جایزه، متناسب با سهام مورد 

انتقال، متعلق به صندوق مربوطه خواهد بود و سازمان خصوصی سازی مکلف است نسبت به انتقال حقوق مالکانه به صندوق اقدام کند

مصوبه
واگذاری
سهامدولت
ETFدرصندوق
ابلاغشد

هفته نامه اقتصادی ایران

کاهش 7۵ درصدی بارش در کشور 
نسبت به سال گذشته

مدیرعامل ســد های کشور 
گفت: متاســفانه  نســبت به سال 
گذشته 7۵ درصد کمبود بارش در 
کل کشور گزارش شده است. سیف 
الله آقا بیگی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، با  اشاره به آخرین 
وضعیت بارش ها در کشور نسبت به 
سال گذشــته گفت: در سال آبی 
جاری نســبت به دوره بلندمدت ۵2 ســاله در حــوزه وزارت 
نیرو کاهش بارندگی در کشور گزارش شده است. او ادامه داد: بر 
اساس آمار رسمی دفتر مطالعات پایه منابع آب شرکت مدیریت 
منابع آب ایران، ارتفاع کل ریزش های جوی از آغاز سال آبی )اول 
مهر 99( تا پانزدهم ماه )4۵ روز ابتدایی سال آبی( بالغ بر پنج و نیم 
میلی متر است. مدیرعامل سد های کشور اضافه کرد: این مقدار 
بارندگی نسبت به میانگین دوره های مشابه درازمدت )17 و سه 
دهم میلی متر( 68 درصد کاهش و نسبت به دوره مشابه سال آبی 
گذشــته )2۳ و دو دهم میلی متر( کاهش 76 درصدی را نشان 
می دهد. در واقع نسبت به سال گذشته 7۵ درصد کمبود بارش در 
کل کشور گزارش شده است. گفتنی است، براساس گزارش تازه 
دفتر مطالعات پایه منابع آب شرکت مدیریت منابع آب ایران میزان 
بارش های کشــور با گذشــت حدود 47 روز از آغاز ســال آبی 
جدید)مهرماه 99 تا پایان شهریور1400( فقط پنج و هشت دهم 
میلی متر بوده که نســبت به مدت مشابه پارسال با کاهش 7۵ 
درصدی همراه شده است. پیش از این نیز موسسه تحقیقات آب 
وزارت نیرو پیش بینی کرده بود میزان بارش کشور در سه ماه آبان، 
آذر و دی نرمال و کمتر از نرمال باشد. چندی پیش سیف الله آقا 
بیگی؛ مدیرعامل سد های کشور به ایرنا گفته بود: کاهش حجم 
ورودی آب به مخازن سدهای کشور ناشی از تاثیر بارش های سال 
آبی 98-99 است. میزان خروجی از سدهای کشور نیز در سال 
آبی گذشته )98-99( نسبت به سال قبل )97-98( با ۳0 درصد 
کاهش روبه رو شده است به این گونه که در سال آبی گذشته ۵6 
میلیارد و 48 میلیون متر مکعب خروجی از سدها ثبت شد درحالی 
که این میزان در ســال آبی 97-98 حدود هشتاد میلیارد و 20 
میلیون متر مکعب بود. البته به دلیــل مدیریت خوب، میزان 
موجودی آب سدهای کشور در سال آبی 98-99 نسبت به سال 
ماقبل آن تنها حدود یک میلیارد مترمکعب کاهش را نشــان 
می دهد. سال آبی گذشته)98-99( حجم آب موجود در مخازن 
سدها حدود 27 میلیارد مترمکعب بود و سال پیش از آن این عدد 
حدود 28 میلیارد مترمکعب بوده است. کل مخازن سدهای کشور 

۵0 میلیارد و ۵00 میلیون متر مکعب است.

احراز هویت سامانه سجام از طریق سایت 
بانک پارسیان

امکان ثبت تقاضای احراز هویت برای سامانه 
ســجام بر اســاس انطباق الکترونیکی چهره 
متقاضی با تصویر ثبت احــوال از طریق بانک 
پارسیان فراهم شده اســت. بانک پارسیان در 
راستای توسعه بانکداری دیجیتال و تحقق بانکداری هوشمند، با 
توسعه زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری خود، امکان » 
احراز هویت غیرحضوری سجام « را به صورت جامع و کامل در 
بستر وب محیا کرده است. برای بهره مندی از این خدمت متقاضی 

می بایست شرایط ذیل را دارا باشد :
• شخص حقیقی بالای 18 سال، خود فرد )نه وکیل و نه قیم( 

اقدام به درخواستکند.
• متقاضی می بایست دارای کارت ملی هوشمند و یا رسید 

درخواست کارت ملی هوشمند باشد.
• متقاضی باید اطاعات خود را در سامانه سجام ثبت و کد 
پیگیری دریافت نموده باشد.همچنین می بایست به شماره تلفن 

همراه اعامی در ثبت نام دسترسی داشته باشد.
• ورود به ســامانه های ثبت درخواســت احراز هویت غیر 
حضوری از طریق تلفن هوشمند دارای دوربین سلفی انجام شود.

• مشتری بایستی به کارت بانکی دارای رمز غیرحضوری 
)برای پرداخت کارمزد از درگاه( دسترسی داشته باشد.

فرآیند ارائه خدمت به مشتریان شامل مراحل ذیل می باشد:
1. دسترسی متقاضی به تارنمای سامانه به یکی از راه های 
ذیل : a. مراجعه از طریق سایت بانک پارسیان و از مسیر” بانکداری 
الکترونیک و سامانه های جانبی- سامانه احراز هویت غیر حضوری 
https://www.sejam.( مراجعه به سایت سجام .b ”سجام

ir(، گزینه “احراز هویت”، گزینه “احراز هویت الکترونیکی”، گزینه 
“بانک پارسیان” c. مراجعه به برنامه کاربردی پارسیار

2. اعام شماره تلفن همراه. ۳. ورود رمز یکبار مصرف دریافتی 
در شــماره تلفن همراه معرفی شده در مرحله قبل. 4. ورود کد 
پیگیری دریافتی پس از ثبت نام اولیه سجام و کد ملی شخص ثبت 
نام شده. ۵. ورود کد تایید پیامک ارسالی از سامانه سجام. 6. تایید 
اطاعات ثبت نام سجام که از سامانه سجام دریافت می گردد و به 
متقاضی نمایش داده می شود. 7. ورود سریال کارت ملی هوشمند 
یا شماره رسید کارت ملی. 8. ثبت تصویر سلفی متقاضی. 9. ثبت 
تصویر از نمونه امضا بر روی کاغذ سفید. 10. ثبت ویدیوی سلفی 
از متقاضی حین قرائت جمله تصادفی نمایش داده شده. 11. تایید 

نهایی اطاعات. 
پس از اتمام، درخواست متقاضی برای کاربران بررسی کننده 
در بانک پارسیان ارسال می شود. در این مرحله هریک از درخواست 
ها مطابق چارچوب های اعامی شرکت سپرده گذاری مرکزی 
بررسی گشته و در صورت نیاز، برای اصاح به متقاضی برگشت 
داده می شود. همچنین در صورت تایید، از جانب شرکت سپرده 
گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه، کد بورس به متقاضی 

اختصاص یافته و از کانال پیامک اطاع رسانی می شود.

خبـــر

www.etebar.net

با حضور وزیر نفت و از طریق ویدئو کنفرانس صورت گرفت

بهره برداری از 181 پروژه گازرسانی در استان فارس
آیین بهــره بــرداری از 181 پروژه 
گازرسانی استان فارس با حضور وزیر نفت 

و از طریق ویدئو کنفرانس برگزار شد.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت نفت، آیین بهره برداری از 
این پروژه ها به صورت ویدئوکنفرانس و با 
حضور بیــژن زنگنه وزیر نفت، حســن 
منتظرتربتی مدیرعامل شرکت ملی گاز 
ایران و جمعی از مسئولان استان فارس 

برگزار شد.
این طرح ها شامل تکمیل عملیات 
گازرسانی به یک شهر، ۵۵ روستا و 12۵ 
طرح صنعتی با اعتبار 188 میلیارد تومان 
است که با افتتاح این پروژه ها به 8 هزار و 

7۵6 خانوار گازرسانی می شود.
زنگنه: عزم  ما برای خدمت به مردم 

راسخ تر شده است
بیژن زنگنه، وزیر نفت در آیین آغاز 
عملیــات و بهره بــرداری از پروژه های 
گازرسانی اســتان فارس و در واکنش به 
تحریم های اخیر آمریکا علیه مدیران ارشد 
نفتی اظهار کرد: آقای ترامپ در روزهای 
آخری که در کاخ سفید هستند تعدادی از 
مدیران ارشــد نفت را به بهانه حمایت از 
تروریســت تحریــم کردند، مــا قربانی 
تروریست هستیم، اما حامی آن نیستیم. 
ما دشمن تروریست هستیم و به این دلیل 
با آقای ترامپ مخالف بودیم و هســتیم. 
ایشان در این سال ها سرکرده جریان های 

تروریستی بودند.
وی با بیان اینکه این تحریم ها نوعی 
انتقام جویی و کینه جویی اســت وگرنه 
تأثیری ندارد، تصریح کرد: امروز برخی ها 
نوشتند سیابی از تحریم در راه است! اصاً 
چیــزی برای تحریم نمانده اســت؟! هر 
چیزی هست را تحریم کردند. مگر اینکه 
همکاران ما در بخش خدمات را هم تحریم 

کنند.
وزیر نفت ادامــه داد: نه ما از تحریم 
می ترسیم نه تأثیری در کار ما دارد، فقط 
عزم مان را برای خدمت به مردم راسخ تر 
می کند. افتخار ما این اســت خدمتگزار 
مردم هستیم و محکم پای مردم ایستادیم. 
همان گونه که در صفحه شخصی خود در 
توئیتر نوشــتم جان، مال و آبرویمان را 

فدای ملت و سربلندی ایران می کنیم.
زنگنه گفت: همیشه از خدا می خواهم 
آخریم لحظه هــای زندگی ام با آرامش از 
این دنیا بروم، کسی آرامش دارد که قلب 
و دلی آرام دارد و به دنیا دل نبسته باشد.

فارس؛ دومین استان گازخیز
وی ســخنان خود را بــا قدردانی از 
دست اندرکاران گازرسانی به استان فارس 
آغاز کرد و یادآور شد: استان فارس دومین 
اســتان گازخیز کشور است. میدان های 
متعددی در این استان داریم؛ میدان های 
شانول، وراوی، هما، تابناک، آغار و دالان 
میدان هایی است که هم اکنون از آنها گاز 
تولید می شود. البته میدان های زیادی هم 
در این استان هستند که باید توسعه یابد 

و در برنامه قرار دارد.
وزیر نفت با بیان اینکه در تراز تولید 
و مصرف گاز تا افق 1420 تقریباً توسعه 
همــه میدان های گازی شناخته شــده 
برنامه ریزی شده است، تصریح کرد: استان 
فارس تا سه سال پیش از نظر گازرسانی 
عقب بود و مشکل داشتیم، اما خوشبختانه 
با همت دوستان خود را خیلی سریع جلو 

کشید که این جای قدردانی دارد.
زنگنه با اشــاره به اینکه 86 درصد 
بخش روستایی استان فارس هم اکنون 
تحت پوشــش گازرســانی قرار دارد و تا 
شهریورماه 1400 به این میزان 8.۵ درصد 
افــزوده و به حدود 9۵ درصد می رســد، 
تصریح کرد: همچنین مجموع گازرسانی 
شهری و روستایی به این استان در سال 

1400 به 98 درصد می رسد.
به گفته وی، استان فارس اکنون جزو 
استان های پیشتاز است و استفاده از واژه 

»پویش سبز« برایش صدق می کند.
وزیر نفت سپس در واکنش به سخنان 
نمایندگان و استاندار استان فارس درباره 
ضرورت گازرســانی به صنایع این استان 
اظهار کرد:  گازرسانی به صنایع به دلیل 
تولید مستقیم و ایجاد اشتغال برای ما نیز 

دارای اولویــت اســت. آقایــان تربتی 
)مدیرعامل شــرکت ملــی گاز ایران( و 
آستانه )مشاور وزیر نفت( این موضوع را 
پیگیری می کنند. امیدواریم با مشارکت 
صنایع استان و کمک هایی که ما می کنیم 
گازرسانی صنایع انجام شود و صنعتی در 
این اســتان نباشــد که برای تولید و کار 

مشکل گاز داشته باشد.
چرایی موفقیت در »گازرسانی«

زنگنه با بیان اینکه همه تاش های 
صورت گرفته در گازرســانی از یک سو 
حاصل نــگاه وزارت نفت و مدیریتش به 
توسعه یکپارچه صنعت گاز )ما نیامدیم 
گازرسانی کنیم و بعدش هم گاز نداشته 
باشیم که توزیع کنیم( و از سوی دیگر به 
برکت تاش بــزرگ خســتگی ناپذیر 
مجاهدان گمنام ما در پارس جنوبی است، 
تصریح کرد: تولیــد گاز از میدان پارس 
جنوبی بــا افزایش 2.۵ درصدی از روزانه 
280 میلیون مترمکعب در ســال 92 به 
700 میلیون مترمکعب رسیده است. این 
اعداد، عددهای ســاده ای نیست و اعداد 
بسیار بسیار بزرگی اســت. کسی تا کار 
نکرده باشــد معنای این اعداد را متوجه 

نمی شود.
وزیر نفت ادامــه داد: راه اندازی 17 
پالایشــگاه، نصب بیش از ۳0 سکو، حفر 
صدها چاه، هزار کیلومتر لوله کشــی در 
پارس جنوبی و... به خوبی و شایستگی و در 
شرایط سخت تحریم و بالاترین فشارها به 
بهره برداری رســید. این موفقیت بزرگی 
اســت که صنعــت نفت به آن رســید و 
توانســت گاز را تأمین کنــد تا اکنون ما 
ســربلند باشــیم و به رکورد روزانه هزار 

مترمکعب گاز خام برسیم.
»همه« منتفع از گازرسانی

وزیر نفت با اشــاره به اینکه محیط 
زیست، پیمانکاران، صنایع، دولت و کل 
کشور از گازرسانی منتفع هستند، تصریح 
کرد: گازرسانی نیز سبب کاهش مصرف 
فرآورده نفتی و افزایش صادرات آن شده 
و این موضوع برای دولت هم نفع دارد، ما 
اکنون چهار برابر سال 92 فرآورده نفتی 

صادر می کنیم.
وی تأکید کرد: در موضوع گازرسانی 
ریالی از بودجه دولت هزینه نشده است و 
همه از آن منتفع شــدند که این به معنای 
سیاست گذاری درست و تدوین و اجرای 
بند »ق« تبصره 2 سال 9۳ و پس از آن ماده 
12 قانــون رفع موانع تولید بوده اســت. 
سیاست گذاری درست این است که همه از 
آن منتفع شوند و هیچ کس ناراضی نباشد.

زنگنه تصریح کــرد: در این موضوع 
صدها ایده و پروژه دیگر هم وجود دارد که 
می شــود انجام داد تا همه ســود ببرند و 
هیچ کس زیان نکند، صنعت کشور فعال 
شود، امور تولیدی کشور رشد کند، دولت 
درآمدش بیشتر شود و هیچ مشکلی هم 
برای دولت ایجاد نشــود. این خیلی مهم 

است که از تجربه ای که به دست آوردیم 
همه استفاده کنند و جلو بروند.

ضرورت مصرف بهینه در مصرف گاز
وزیر نفت با اشاره به اینکه با ساخت 
خطوط ۵6 اینچ گاز، نگرانی بابت کاهش 
افت فشــار گاز وجود ندارد، تأکید کرد: با 
وجود انجام کارهای خوب در گازرسانی و 
افزایش تولید گاز در کشور از مردم تقاضا 
می شــود گاز را بهینه مصرف کنند. در 
مصارف خانگی بدون اینکه به رفاه مردم 
آسیب برسد می توان مصرف گاز را کم کرد 
تا هموطنان بیشتری از گاز استفاده کنند. 
شرکت ملی گاز هم روش های تشویقی را 
برای تنظیــم موتورخانه ها، بخاری های 
کم مصرف و ... شروع کرده است، همچنین 
تخفیف به افراد با مصــرف پایین نیز در 
برنامه است که به زودی در دولت تصویب 

و برای اجرا اباغ می شود.
زنگنه با بیان اینکه طرح های گازی 
استان فارس در برنامه سند توسعه گاز و 
مصرف دیده شده و پیگیری می شود، به 
طرح خط پروپیلن برای مناطق مرکزی و 
جنوبی ایران اشاره کرد و گفت: بر اساس 
این طرح قرار شــد مجموعه ای از تولید 
نزدیک 1.۵ میلیون تن پروپیلن در عسلویه 
برپایه عمدتاً متانول احداث شــود و این 
پروپیلن تولیدی با خط لوله ای که احداث 
می شود به شــمال شیراز منتقل شود. از 
آنجا هم به مصرف صنایع و توسعه در آن 
منطقه برســد و از آنجا با کامیون و قطار 
بتواند به مناطق دیگر مرکزی ایران برای 

پایین دستی منتقل شود.
وی با تأکید بر اینکه تحقق این مهم 
همسو با سیاســت های اقتصاد مقاومتی 
است و مقام معظم رهبری نیز همیشه بر آن 
تأکید داشته اند، افزود: این کار مهمی است 
که دولت در این مسیر آمادگی دارد احداث 
خط لوله را که از عســلویه تا شمال شیراز 
می آید انجام می دهد و بقیه کارها از جمله 
ساخت مخازن بر عهده بخش خصوصی 
اســت. همان کاری که در خط لوله اتیلن 

غرب انجام شد و تجربه موفقی بود.
وزیر نفت با بیان اینکه استان فارس 
زادگاه پتروشیمی ایران است و نخستین 
پتروشیمی ایران »مرودشت« بوده است و 
جا دارد در این بخش کار شود، تصریح کرد: 
فارس، استان مهمی برای کشاورزی است، 
اما به طور حتم باید صنعتی شود که زیربنای 
آن گاز است و هم اکنون از آن بهره می برد.

تربتی: مصرف 3۴ میلیارد لیتر 
سوخت به صفر می رسد

مدیرعامل شرکت ملی گاز نیز دراین 
مراســم، گفت: افزایش تولید در پارس 
جنوبی یکی از پشتوانه های توسعه صنعت 
گاز کشــور بوده است و از ابتدا قرار شد با 
توسعه گازرسانی، مصرف سوخت مایع 

کاهش یابد.
حسن منتظرتربتی ادامه داد: تا سال 
1۳92 ســالانه ۳4 میلیارد لیتر سوخت 

مایع مصرف می شــد و ما باید از سوختن 
این مقدار جلوگیری می کردیم تا بتوانیم 
منابع مالی توســعه صنعت گاز را فراهم 
کنیم، بــا این حــال در آن زمان تصویر 
روشــنی از نحوه اجرای قانون بند »ق« 
وجود نداشت و برای همه پرسش بود که 
این قانون قرار است چطور اجرایی شود و 

چه منافعی دارد.
وی تصریح کــرد: مهم   ترین اتفاق 
همین جایگزینــی گاز طبیعی با آن ۳4 
میلیارد لیتر سوخت مایع بود که هر سال 
به مــرور مقدار مصرف ســوخت مایع با 
توسعه گازرسانی کاهش یافت و پیش بینی 
می کنیــم با ایــن روند با گازرســانی به 
نیروگاه های چابهار و ایرانشهر در استان 
سیستان و بلوچستان و تعدادی از شهرها 
و روستاهای باقی مانده، در سال 1401 و 
با کمــی بدبینی در ســال 1402، مانع 
مصرف آن ۳4 میلیارد لیتر سوخت مایع 
شویم و این رقم را به صفر برسانیم، هرچند 
حالا هم مقدار قابل توجهی از آن کاهش 

یافته است.
تربتی با بیان اینکه مصرف سالانه این 
۳4 میلیارد لیتر ســوخت حــدود 17 
میلیارد دلار هزینه داشت، اظهار کرد: این 
هزینه هم به مرور کاهش یافت  و تا سال 
98، حــدود 11 میلیــارد دلار از ایــن 

جایگزینی درآمد به دست آمد.
وی افزود: این درآمد تا پایان ســال 
1402 به حدود 28 میلیارد دلار می رسد 

که این افزایش پس از آن هم ادامه دارد.
از مصرف 1۵0 میلیارد لیتر فرآورده 

در نیروگاه ها جلوگیری شد
معاون وزیر نفت در امور گاز گفت: اگر 
همان روند سال 1۳92 ادامه می یافت و 
جایگزینی ۳4 میلیارد لیتر سوخت مایع 
بــا گاز طبیعی آغاز نمی شــد، باید 1۵0 
میلیــارد لیتــر فــرآورده در نیروگاه ها 
می ســوزاندیم که اثر اقتصادی و محیط 
زیستی این اقدام بسیار قابل توجه است و 
افزون بر اینکه دیگر واردکننده این منابع 
نیستیم، به صادرکننده فرآورده های نفتی 

تبدیل شدیم.
تربتی همچنین بــا تأکید بر اینکه 
گازرســانی به شهرها و روستاهای کشور 
به ویژه در استان سیستان و بلوچستان با 
شــتاب ادامه دارد، تصریــح کرد: تعداد 
روســتاهای گازرسانی شده تا پایان سال 
1400، به 40 هزار روستا می رسد، اکنون 
حدود 8۳ درصد روســتاها و بیش از 9۵ 
درصد شــهرهای کشــور از گاز طبیعی 

بهره مند هستند.
کشف میدان جدید گازی در ترکیه 

اثری بر قرارداد با ایران ندارد
وی همچنیــن با حضــور در جمع 
خبرنگاران در پاســخ به پرسشی درباره 
تأثیر کشف ذخیره گازی جدید ترکیه در 
دریای سیاه بر تمدید قرارداد گازی با ایران، 
گفت: این موضوع اثری بر قرارداد کنونی 
صادرات گاز ایران به ترکیه ندارد و باید دید 
نیازهای آینده چقدر بر موازنه بازار ترکیه 
تأثیر دارد، اما مقدار کشف شده رقم قابل 
توجهی نسبت به کل نیازهای آنها نیست 
و امیدواریــم به زودی مذاکــرات درباره 

تمدید قرارداد را آغاز کنیم.
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران 
درباره صادرات گاز ایران به افغانستان نیز 
تصریح کرد: طــرح اولیه صادرات گاز به 
افغانستان آماده شده و مکاتبات را انجام 
داده ایم و منتظریم دســتگاه دیپلماسی 
کشور به آن ورود کند. مبنای ما برای انجام 
پروژه صادرات گاز به افغانســتان تکیه بر 
بخش خصوصی اســت، اما لازم است که 
این بخــش مجوزهــای لازم را از دولت 

افغانستان داشته باشد.
تربتی با اشاره به توسعه تأسیسات گاز 
در منطقه سرخس و پایداری تأمین گاز در 
شمال کشور، اظهار کرد: با توجه به احداث 
پروژه هایی همچون خــط لوله دامغان - 
کیاسر - نکا و رشت - سنگر، شمال کشور به 
شبکه گاز جنوب متصل است و نگرانی از آن 
بابت وجود ندارد. ذخیره سازی گاز هم در دو 
مخزن شوریجه و سراجه به خوبی انجام شده 
و بهره برداری از آنها به طور معمول از اوایل 

دی ماه آغاز می شود.

اقتصاد دولتی، فسادزاست
گفت وگو با سردار علی مویدی خرم آبادی، رئیس 

ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز درباره موانع 
ریشه کن شدن تجارت های غیرقانونی در ایران

هر ســال حــدود 600هزار 
فرصت شغلی را حجم فعلی قاچاق 
زایل می کند. این نتیجه گزارشــی 
تخصصی است که در سال 97 توسط 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
تهیه و ارائه شده است. قاچاق، آفتی 
که به جان اقتصاد ایران، افتاده و حالا 
دیگر هیزم تحریم، آن را شعله ورتر هم 
می کند. بعضی منابع حجم قاچاق کشور را 2۵میلیارد دلار برآورد 
می کنند و این در حالی است که آمارهای رسمی ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، عدد 12میلیارد دلار را به عنوان حجم واقعی قاچاق پذیرفته 
است . در این میان سوخت یکی از استراتژیک ترین کالاهایی است 
که اقتصاددانان  قاچاق آن را مصداق بارز هدررفت ســرمایه  ملی 
می دانند و اختاف قیمت این کالا با نرخ آن در کشورهای همجوار را 
اصلی ترین انگیزه برآورد می کنند؛ ســوختی که حالا یک سال از 
گران شدن آن با سریال اتفاق های تلخ در کشور می گذرد و آمارهای 
غیررسمی حکایت از آن دارد که قاچاق آن همچنان با همان کمیت 
پابرجاست. پوشاک، ســیگار و لوازم خانگی در ادامه از مهم ترین 
کالاهایی هستند که نام آنها به قاچاق گره خورده و به  نظر می رسد 
امروز ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز را بر آن داشته که با رونمایی از 
سامانه های ثبت اطاعات کالا، مقابل این فرایند تاریخی بایستد و آن 
را تا حد امکان کاهش دهد. سردار علی مویدی خرم آبادی، رئیس 
ستاد مبارزه با قاجاق کالا و ارز امروز در گفت وگویی همه جوانب این 
جرم گسترده را بررســی کرده و می گوید کمتر از یک ماه دیگر از 

سامانه های الکترونیکی مبارزه با قاچاق پرده برداری می شود.
سال هاست که مدیران مختلف با سیاست های منحصر 
به فرد خود می آیند و می روند اما قاچاق کالا – عموما- نه تنها 
کم نمی شود بلکه افزایش هم پیدا می کند. مشکل کجای کار 
اســت آقای مویدی؟ چرا سال هاست در بر همین پاشنه 

می چرخد؟
ابتدا بگذارید به این نکته اشاره کنم که براساس آمار اعامی از 
سال 9۳ تاکنون شاهد فرایند نزولی حجم قاچاق در کشور بوده ایم، 
پس سؤال را عوض می کنیم به این شکل که چرا قاچاق همیشه وجود 

دارد؟
قرار نیست با آمدن یک مدیر تازه، یک پدیده یا جرمی پایان یابد. 
عوامل متعددی در شکل گیری جرم قاچاق نقش دارند و این جرم 
اساسا از پیچیدگی های زیادی برخوردار است. باید بدانید که با معرفی 
یک نفر به عنوان رئیس ستاد، این ماموریت تمام نمی شود و معضل 
قاچاق که در سراســر دنیا وجود دارد، حل نمی شود. البته شرایط 
اقتصادی و سیاسی کشوری مانند کشور ما به گونه ای است که قاچاق 
در آن به گونه ای دیگر انجام می شود. کشوری هستیم که ساز استقال 
می زنیم و در این راه منافع دشمنان به خطر افتاده و از راه های مختلف 
برای ما مانع درســت می کنند. تحریم، قاچاق در کشور را تشدید 
می کند. وقتی کشوری مانند امروز ما در شرایط تحریمی قرار دارد، 
ورود خیلی از کالا ها به آن کشور ممنوع می شود و میل به قاچاق در 
آن بالا می رود. باید مبدا این مسیرها را شناسایی و آن را مسدود کرد. 
در کل پدیده قاچاق منشا و دلایل متعددی دارد، برخی اوقات حتی 
جنبه سیاسی پیدا می کند، دشمن برای تخریب و تضعیف تولید 
داخل برنامه ریزی می کند و کالایی را در کشــور مورد هدف قرار 
می دهد. مثل کفش، مثل پوشاک که در دنیا حرف برای گفتن داریم. 
مهم ترین و نخستین اقدام مبارزه با قاچاق شناخت ابعاد قاچاق است 

که بعضا در این شناخت سهل انگاری می شود.
عموما لوازم خانگی و سیگار جزو کالاهای محبوب قاچاقچیانند. 
قرار بود طرح  شناسه دار کردن لوازم خانگی یا اختصاص کد رهگیری 
به سیگار، جلوی قاچاق این قسم کالاها را بگیرد. اگرچه بعضی از لوازم 
خانگی موجود در مغازه ها شناسه دار شده اند اما همچنان قاچاق در 

این حوزه ها بیداد می کند...
شناســه دار کردن کالا طبق قانون مصوب سال 1۳92 باید 
اجرایی می شد که خدا را شکر در بسیاری از کالاها انجام شده است. 
سابق بر این شاهد اعمال سیاست های سلیقه ای بودیم اما الان اقدامات 
مستند بر قانون است، با همه این تفاسیر نکته مهم اینجاست که 
زیرساخت های داخلی برای تولید لوازم خانگی ایرانی به مقدار قابل 
توجهی فراهم است اما همه نیاز بازار را پوشش نمی دهد. لوازم خانگی 
خارجی و وارداتی باید از طریق مبادی رسمی به  دست مصرف کننده 
برسد. حاکمیت موظف به تامین نیازهای مردم است، شناسه دار کردن 
لوازم خانگی طرح مهمی بود که به سرانجام رسیده است و خیلی از 
موارد مانند کارخانجات تولید لوازم خانگی، سیگار و.. طرح شناسه را 
آغاز کرده اند . به زودی با هماهنگی دستگاه های مربوطه، فرایند مقابله 
با کالاهای قاچاق که از کالاهای شناسه دار تفکیک شده است پس از 
اخذ مجوز آغاز می شود. البته برخی از کالاهای موجود نیز از طریق 
معافیت های قانونی وارد شــده است که به اشتباه قاچاق برداشت 

می شود.
در مورد ســیگار هم این کالا خوب یا بد نیاز جامعه اســت. 
نمی توانیم بگوییم چون سیگار کشیدن کار درستی نیست پس نباید 
نیاز داخلی برطرف شود. اینجا هم حاکمیت موظف است نیاز جامعه 
را تامین کند. تولید سیگار ما در کشور در چند سال گذشته افزایش 
پیدا کرده و بخش کوچکی هم اکنون قاچاق است که با شناسه دار 
کردن سیگار این مشکل هم به امید خدا حل خواهد شد. سیگارها با 

کد رهگیری غربال می شوند.
فارغ از همه اما و اگر ها و نقدهای مطرح شده در نهایت 
بــه ما بگویید که این دو طرح تا پایان امســال عملیاتی 

می شوند؟ چه مانعی بر سر راه این طرح ها وجود دارد؟
نمی توانم بگویم مانعی نیست. قدرت مانور ما در سطح جامعه 
قابل تامل است. در ابتدای کار باید دید ورود ما به سطح عرضه با چه 
چالش ها یا حتی تنش هایی مواجه خواهد بود. پیش بینی بازخوردهای 
احتمالی جامعه ما را به تامل و طمانینه دعوت می کند. به هر حال این 
دو طرح در کمتر از یک سال آینده عملیاتی خواهند شد. فراموش 
نکنید هنگامی که قرار است یک تغییر مهم در یک اجتماع رخ دهد 
و برخوردی با یک پدیده اجتماعی صورت بگیرد، عوامل و دستگاه های 
متعددی باید پای کار بیایند و به طور هماهنگ به موازات هم همراهی 

کنند.

گفتگو-۱



خبـــــر
جذابیت پیش فروش نفت در بورس 

برای سرمایه گذاران
مدیر عامل بورس انرژی گفت: 
با توجه به اینکه در طرح پیشنهادی 
سلف نفتی، خریدار با خرید اوراق، 
مالک مقدار معینــی نفت خام با 
قیمت مشخص در سررسید این 
اوراق می شــود و قابلیت فروش 
اوراق طی دوره قبل از سررسید نیز 
وجود دارد از جذابیت کافی برای سرمایه گذاران برخوردار 

است.
سیدعلی حسینی درباره انتشار اوراق سلف موازی 
نفتی در بورس انرژی، دستاورد ها و برنامه تداوم و توسعه 
این ابزار هــا در بورس اظهار داشــت: یکی از مهم ترین 
نقش های بازار سرمایه تسهیل شرایط تأمین مالی برای 
متقاضیان این امر و طراحی و پیاده سازی ابزار های تأمین 

مالی با توجه به نیازمندی فعالین این حوزه است.
بورس انرژی ایــران نیز به عنوان یکی از ارکان بازار 
سرمایه از بدو تأسیس با طراحی و به کارگیری ابزار هایی 
همچون اوراق سلف موازی استاندارد، زمینه های لازم به 
منظور استفاده متقاضیان تأمین مالی در صنعت انرژی را 
ایجاد کرد و شرکت ملی نفت به عنوان نخستین متقاضی 
ایــن ابزار اولین تأمین مالی خود را از طریق بورس انرژی 
ایران به ارزش ۵00 میلیارد ریال از طریق انتشار قرارداد 
سلف موازی استاندارد نفت کوره ۳80 سانتی استوک در 

اردیبهشت ماه سال 1۳94 انجام داد.
وی افزود: با توجه به گستردگی طرح های توسعه ای 
در حوزه انرژی، نیازمندی استفاده از این ابزار برای پیشبرد 
طرح ها دوچندان شد و طی این سال ها ما شاهد استقبال 
روزافزون اســتفاده از این ابزار به منظور تأمین مالی در 
صنعت انرژی بودیم، به نحوی که از ابتدای تأسیس بورس 
انرژی ایران تا مهرماه ســال جــاری قریب به 2۵0 هزار 
میلیارد ریال از طریق انتشار این اوراق تأمین مالی صورت 
گرفته اســت که نزدیک به 240 هــزار میلیارد ریال آن 

مربوط به صنعت نفت است.
مدیر عامل بورس انرژی تصریح کرد: عماً ماهیت 
این اوراق پیش فــروش کالا و تأمین مالی از این طریق 
است که طرح پیشنهادی سلف نفتی نیز بر این پایه به 
منظور پیش فروش نفت خام مطرح شده بود. با توجه به 
اینکه در این طــرح خریدار با خرید اوراق، مالک مقدار 
معینی نفت خام با قیمت مشخص در سررسید این اوراق 
می شود و قابلیت فروش اوراق طی دوره قبل از سررسید 
نیز وجود دارد از جذابیت کافی برای ســرمایه گذاران 

برخوردار است.
وی تأکید کرد: اجرای این طرح در بورس انرژی ایران 
عاوه بر فراهم آوردن امکان تأمین مالی برای وزارت نفت، 
زمینه های لازم به منظور تحقق سیاست های اباغی مقام 
معظم رهبری مبنی بر متنوع ســازی روش های فروش 

نفت خام را نیز فراهم می آورد.

سلول های بنیادی به باروری افراد 
عقیم کمک می کند

ناباروری یکی از مشکات رایج زوج ها است. زوج های 
نازا به چند دســته تقســیم می شــوند. افراد عقیم در 
گامت های خود مشکل دارند، یعنی سلولی که مسئول 

تولید مثل جنسی است در این افراد نطفه ندارد.
مهــدی کانتر عضو مرکز ناباروری یزد از محققانی 
است که در این مرکز مشغول تحقیقات بر روی سلول های 
بنیادی و استفاده از آنها برای کمک به درمان افراد عقیم 

است.
این عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی یزد 
سخنان خود را با توضیح درباره افراد عقیم شروع می کند 
و می گوید: با توســعه فنــاوری مرتبط با ســلول های 
بنیادی  می توان با روش هایی به این افراد کمک کرد. اهدا 
تخمک یا اسپرم یکی از این روش ها است. در صورت اهدا 
تخمک و اســپرم و باردار شــدن فرزند متعلق به یکی از 
زوج ها نیست. از سویی اهدای برای خانم ها راحت تر است 
و برای اهدای اسپرم محدودیت هایی وجود دارد. اما با کار 
کردن روی سلول های بنیادی به دنبال حل این مشکل 
هســتیم تا در افرادی که در مراحل اولیه موفق به شکل 

گیری گامت نمی شوند از این سلول ها بهره بریم.
کانتر با بیان اینکه ســلول های بنیادی به بارداری 
برخی افراد عقیم کمک می کند، ادامه می دهد: موفقیت 
این اقدام بستگی به این موضوع دارد که اسپرم سازی در 
کدام مرحله متوقف شده است. اما توسعه این فناوری در 

آینده در این زمینه راه گشا خواهد بود.
به گفته او، تحقیقاتی که ما در این زمینه انجام دادیم، 
موفقیت آمیز بود و اکنون در مرحله کارآزمایی بالینی قرار 
داریم. ایران در این حوزه همگام با سایر کشورها در حال 
حرکت اســت و با ادامه پژوهــش و تحقیقات به نتایج 
درخشــانی خواهیــم رســید. در برخــی بارداری ها 
ناهنجاری های شدیدی در جنین رخ می دهد که مجوز 
ختم بارداری نیز داده می شــود. برخی ناهنجاری ها نیز 
وجود دارد که شدت زیادی ندارند و مجوز برای سقط داده 
نمی شود. تحقیقات ما بر روی این نوع ناهنجاری ها است.
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فرهاد دژپسند در مجمع عمومی عادی سالیانه بانک ملی ایران: سرعت بخشی به استقرار بانکداری دیجیتال، اجرای کامل حاکمیت شرکتی، افزایش نسبت تسهیلات به سپرده ها و رها سازی بانک از بار 
سنگین املاک و دارایی های مازاد چهار محور مهم بانک ملی ایران برای حرکت در مسیر آینده باشد. مجمع عمومی عادی سالانه بانک ملی ایران برای دوره مالی منتهی به ۲9 اسفند سال ۱39۸ با حضور  کلیه 
اعضا و با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی برگزار و  طی آن صورت های مالی بانک به تصویب رسید. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، به نقل از شبکه اخبار اقتصادی و دارایی ایران )شادا(  وزیر 
امور اقتصادی و دارایی به عنوان رئیس این مجمع با اشاره به این که بسیاری از فعالیت های این بانک جنبه ملی و حاکمیتی دارد گفت :عملکرد بانک ملی ایران در زمینه کاهش شعب مازاد و نیز بانکداری 
دیجیتال موفق بوده است. وی خاطرنشان کرد: حاکمیت شرکتی نیز در این بانک به خوبی در حال  پیاده سازی بوده و اکنون شرایط برای فعالیت هر چه بهتر بانک فراهم است. وزیر امور اقتصادی و دارایی 
همچنین به لزوم افزایش درآمدهای بانک ملی ایران در کنار کاهش هزینه ها اشاره کرد و گفت: افزایش نسبت تسهیلات به سپرده ها، استفاده هر چه بهتر از منابع موجود، رهاسازی منابع با فروش بیشتر 
اموال و املاک مازاد و نیز تنوع بخشی به درآمدها از الزامات تسریع در توسعه بانک ملی ایران است . معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی نیز در این جلسه با بیان این 

که بانک ملی ایران به خوبی توانسته وظایف حاکمیتی خود را انجام دهد.

سرعتبخشی
بهاستقرار
بانکداری
دیجیتال

اقتصاد و بورس
هفته نامه اقتصادی ایران

تاکید مدیران عامل بانک دی و گروه 
صنعتی گلرنگ بر تقویت همکاری ها

دکتر برات کریمی، مدیرعامل 
بانــک دی و دکتر مهدی فضلی، 
مدیرعامل گروه صنعتی گلرنگ در 
نشســتی مشــترک بر تقویت و 
گسترش همکاری های فی مابین 

تاکید کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک 
دی، دکتر کریمی، مدیرعامل بانک 
دی در این نشست که با حضور رحیم طاهری، عضو هیئت مدیره، 
محســن امیری، مدیرعامل شرکت گروه مالی و اقتصادی دی ، 
دکتر مهدی فضلی، مدیرعامل و هادی قانعی، مدیر منابع مالی 
گروه صنعتی گلرنگ برگزار شد، بر اهتمام بیش از پیش بانک دی 
به حمایت از واحدهای تولیدی در سال جهش تولید تاکید کرد.

بر اساس این گزارش،کریمی با اشاره به این که هیئت مدیره 
بانک با بازنگری در فرآیندها و پیاده سازی ایده های استراتژیک و 
عملیاتی جدید و پایبندی به برنامه های اعام شده، موفق به ایجاد 
بهبود در شاخص های عملیاتی بانک شد،گفت: بانک دی با رویکرد 
حمایت از تولید و اشتغال افتخار همراهی و حمایت از صاحبان 
صنایع و برندهای ممتاز کشور را در حوزه های مختلف داشته است 
و در ســال جاری نیز با توجه به شرایط دشوار اقتصادی ناشی از 
شیوع ویروس کرونا برای رونق کسب و کارها تاش کرده با اعطای 
تسهیات مناسب به صاحبان مشاغل در تاب آوری واحدهای 

تولیدی و رونق اقتصادی کشور سهم خود را ایفا کند.
وی افزود: بانک دی با آمیزه ای از سرمایه انسانی جوان و 
باتجریه نظام بانکی کشور و در سایه استراتژی یکپارچه هدفمند 
به نتایج مطلوبی دست یافته و با توجه به نگرش هیئت مدیره 
مبنی بر جوان گرایی و به کارگیری نیروهای جوان و خوشفکر 
در جایگاه های کلیدی باید منتظر تحولات بزرگی در بانک دی 

بود.
رحیــم طاهری، عضو هیئت مدیره بانــک دی نیز در این 
نشست، همدلی و ایجاد تفکر بانکداری حرفه ای را مهم ترین رمز 
موفقیت بانک دی در ماه های اخیر دانست و گفت: تیم مدیریتی 
بانک دی با تکیه بر استراتژی حرکت به سوی بانکداری حرفه ای، 
تمام اهتمام خود را بر جذب منابع ارزان قیمت، کاهش مطالبات 
و ســودآوری متمرکز کرده است و با بهره مندی از دانش بانکی، 
نوآوری و تحول در حوزه بازاریابی توانســته در کمترین زمان با 
اجرای طرح های کاربردی و کســب ســهم بیشتر بازار به طرز 
چشمگیری موفق عمل کند و به کارکنان و سهامدارانش انگیزه 

و امیدی مضاعف ببخشد.
وی تنوع بخشی در ســبد محصولات اعتباری بانک را بر 
اســاس نیاز سنجی از مشتریان، مدیریت سهام ، فروش اماک 
مــازاد، بهبود ترکیب منابع و مصارف و ایجاد گروه مالی دی را از 
جمله اقدامات موثر هیئت مدیره برای بهبود شرایط بانک دانست.

در ادامه این نشست، دکتر مهدی فضلی، مدیرعامل گروه 
صنعتی گلرنگ ضمن قدردانی از اقدامات ارزشمند بانک دی 
در زمینه حمایت از تولیدکنندگان داخلی و توجه به رونق تولید 
و همچنین خدمت رسانی به خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ 
ایثارگری ، گفت: تفکر استراتژیک حاکم بر این مجموعه بیش 
از کسب سود، ایفای نقش در حوزه مسئولیت اجتماعی است و 
همواره تاش کرده ایم در تمامی مقاطع حساس، حامی مردم 
عزیزکشورمان باشیم. همانگونه که در دوره شیوع کرونا در حالی 
که بسیاری از کشورها با مشکل کمبود مواد شوینده و ضدعفونی 
کننده مواجه بودنــد، این دغدغه را علیرغم کمبود مواد اولیه 
برطرف کردیم تا در یکی از دشوارترین برهه های تاریخ کشور 

حامی سامت هم وطنان عزیز باشیم.
گفتنی است در این نشست، جواد افتخاری، رییس اداره 
بازاریابی و بانکداری شرکتی، جمشید قزوینیان، رییس اداره 

روابط عمومی و تبلیغات بانک دی نیز حضور داشتند.

نحوه حذف سفارش فروش سهام 
عدالت اعلام شد

مدیر فنی ســهام عدالت با بیان اینکه امکان حذف سفارش 
فروش سهام عدالت فراهم شده است،  گفت: در صورتی که سهام 
عدالت به فروش برسد، پول آن ظرف 4 روز به حساب صاحب سهام 
واریز می شود. به گزارش اعتبار،  حسنلو در ارتباط زنده با شبکه خبر 
در مورد امکان جدید حذف سفارش فروش سهام عدالت گفت: با 
توجه به اینکه سهام عدالت مرکب از ۳6 شرکت بورسی است، در 
صورتی که سهامدار بخواهد، می تواند بخشی از فروش سهام را از 
پنل فروش خود حذف کند. وی گفت: معمولا کارگزاری ها برای 
ســهامداران عدالت یک پنل اختصاصی قرار می دهند که امکان 
مشاهده سهام و قیمت آن فراهم می شود و در صورتی که سهامدار 
عدالت از فروش سهام خود منصرف شود، می تواند درخواست فروش 
را حذف کند، به شرط اینکه سهام به فروش نرفته باشد.مدیر فنی 
سهام عدالت گفت: درخواست فروش سهام عدالت از لحظه ثبت 
درخواست تا زمانی که بخواهد جواب نهایی بگیرد، حداکثر سه روز 
کاری طول می کشد که معمولاً دو روز کاری زمان می برد، اما برای 
همه سفارشات یا بخشی از سفارشات فروش که در مرحله بررسی 
قرار دارد و هنوز سفارش باز است، سهامدار می تواند از طریق پنل 
اختصاصی خود آن را لغو کند.وی در مورد اینکه اگر سهامدار عدالت 
مشکلی پیدا کرد، چگونه با شرکت سپرده گذاری مرکزی تماس 
بگیرد، گفت: شماره تلفن 1۵69 برای همه مشتریان سهام عدالت 
و سایر ســهامداران معمولی در نظر گرفته شده است. همچنین 

می توانند با کارگزاری خود تماس بگیرند و مشکل را رفع کنند.
حسنلو همچنین در مورد اینکه بهای سهام عدالت فروخته 
شــده چه زمانی واریز می شود، گفت: ثبت سفارش فروش سهام 
عدالت مهر در مرحله اجرا قرار دارد و به محض فروش سهام به شرط 
اینکه پول آن دریافت شده باشد به حساب مشتری واریز می شود؛ 
البته سفارش های سهام عدالت تجمیع شده و به صورت تجمیعی 
به کارگزار اعام می شود و کارگزار این سهام را در صف فروش قرار 
می دهد و هر وقت سهام به فروش رسید، حداکثر ظرف 4 روز کاری 

با مشتری سهام عدالت تسویه می شود.

رونمایی از سامانه هشدار سریع سیل و زلزله در پایتختخبر

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراها در مجلس گفت: طرح مالیات بر 
امنیت بــر مبنای تامیــن مالی حقوق 
سربازان است، اگر بتوانیم مشکات مالی 
دوران خدمت سربازی را کاهش دهیم گام 
بلندی در سربازی مشمولان برداشته ایم.

ابوالفضل ابوترابــی در گفت وگو با 
خبرنگار خبرگــزاری خانه ملــت، طرح 
مالیات بر تامین امنیــت را جدا از خرید 
خدمت سربازی دانســت و گفت: طرح 
مالیات بر امنیت بــر مبنای تامین مالی 
حقوق سربازان است، اگر بتوانیم مشکات 
مالی دوران خدمت مشمولان را کاهش 
دهیم، گام بلندی در سربازی مشمولان 
برداشــته  و خدمت ســربازی به سمت 

حرفه ای شدن پیش خواهد رفت.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراها در مجلس شورای اسامی، افزود: 
طرح مالیات بر تامین امنیت خرید خدمت 
ســربازی نیســت، بلکه ارائه مالیات بر 
خدمات دریافتی اســت، شــامل حال 
نیروی های انسانی مازاد نیروهای مسلح 
اســت که بین 28 تا ۵0 سال قرار دارند و 
بعد از ۵0 ســالگی ارائه خدمات با مالیات 
قطع می شــود. این موضوع از ســال 90 
مطرح شده منتها به دلیل کمبود بودجه 

تاکنون مطرح نشــده اســت، با اوضاع 
نابسامان اقتصادی کشور اجرایی شدن 
این طرح بخشــی از منابــع مالی حقوق 

سربازان را فراهم می کند.
افــرادی که ســربازی نمی روند در 
مقابــل خدماتی کــه دریافت می کنند 
مبلغی به عنوان مالیات به کسانی می دهند 

که امنیت آنها تامین می کنند
نماینده مردم نجف آباد، تیران و کرون 
در مجلس یازدهم یادآور شد: هزینه دریافتی 
از این طرح صرف افرادی می شــود که به 
عنوان سرباز به کشور خدمت می کنند، به 
بیانی ساده تر افرادی که سربازی نمی روند 
در مقابل خدماتــی که دریافت می کنند 
مبلغی به عنوان مالیات به کسانی می دهند 

که امنیت آنها را تامین می کنند. 
 مالیات به سربازی رسید 

وی ادامــه داد: بیــن خرید خدمت 
مشمولان با مالیات بر تامین امنیت تفاوت 
وجود دارد، در خرید سربازی فرد مبلغی 
پرداخــت کرده و پایــان خدمت خود را 
دریافت می کند، مثل فردی که دو ســال 
خدمت کرده است اما در طرح مالیات بر 
تامین امنیت شــخص باید برای دریافت 
خدمات از گواهینامه تا گرفتن گذرنامه و 
خرید رســمی خودرو و منزل و… تا ۵0 

سالگی مبلغی به عنوان مالیات پرداخت 
کند، در طول 22 سال هر میزان خدمات 
دریافت کنند به میزان مشــخص شده 

مالیات پرداخت می کنند.
نام اجباری را از سربازی حذف کنیم

ابوترابی تاکید کرد: ســربازی باید از 
سرباز یک عاشق وطن بسازد، بر همین 
اساس فداکاری و جانفشانی برای سرزمین 
با اجبار معنا ندارد، عشق به وطن، سرباز 
دلســوز و فداکار می خواهد برای اینکه 
بتوانیم نیروهای مسلح از این جهت تقویت 
کنیم باید نام اجباری را از سربازی حذف 
کنیم، شــاید افزایش حقوق ســربازان 
کوچکترین اقدام در راستای فداکاری این 

عزیزان باشد.
نماینده مــردم در مجلس یازدهم 
تصریح کرد: گروهی از جوانان عاقمند 
هستند با سربازی به کشور خدمات رسانی 

کننــد و از آب و خاک این مرز و بوم تا پای 
جان حمایت کنند، هزینه های زندگی این 
اجازه را به آنها نمی دهد، بر همین اساس 
طرح مالیات بر تامیــن امنیت می تواند 
گزینه مناسبی باشد؛ بر مبنای این طرح 
خدمت مشمولان از 2 سال به ۳ الی ۵ سال 
ادامه دارد و حقوق کادری هم دریافت کند.

هزینه های سنگین سربازی
ابوترابــی با اشــاره بــه هزینه های 
ســربازی گفت: هزینه های ســربازی بر 
دوش دولت و ســرباز اســت؛ اگر قرار به 
اجرایی شــدن این طرح باشــد ســقف 
سربازی تا ۵ سال پیش بینی می شود تا 
سرباز به یک سرباز حرفه ای تبدیل شود 
مسلما باید در مقابل این ۵ سال خدمت 
مبلغی به عنوان پاداش برای آنها در نظر 

بگیریم.
وی ادامــه داد: در ایــن طرح هیچ 
اجباری نیست، هر مشــمول سربازی با 
توجه به شرط سنی خود می تواند انتخاب 
کند که به خدمت ســربازی برود و یا نه با 
توجه شرایط اقدام به پرداخت مالیات کند؛ 
نمی تــوان گفت که با اجــرای این طرح 
تبعیض ایجاد شده و بین فقیر و غنی فاصله 
طبقاتی حاکم می شود، برخی مشمولان 

با عشق به وطن خود خدمت می کنند.

شــهردار تهران با اشاره به 
اینکه ســیل و زلزله دو بحران 
اصلــی در پایتخت محســوب 
می شوند، گفت: ســامانه های 
هشدار سریع در جهت کاهش 
خسارات ناشی از این حوادث در 

تهران رونمایی شد.
بــه گــزارش خبرگزاری 
فارس، شهردار تهران  در مراسم 
بهره برداری از سامانه های هشدار 
سریع سازمان مدیریت بحران 
که به صــورت ویدئوکنفرانس 
برگزار شــد، اظهار داشــت: دو 
بحران اصلی شــناخته شده در 
پایتخت زلزله و سیل محسوب 
می شوند و در دوران تاریخ این دو 
موضوع خسارت  های زیادی به 

تهران وارد کرده است.
پیروز حناچی با اشــاره به 
اینکه سامانه های هشدار سریع 
زلزله و ســیل امــروز رونمایی 
می شــود، گفت: ســامانه های 
هشــدار این آمادگی ها را ایجاد 
می کنند که وقوع حوادث زودتر 
اعام شود و دستگاه های امدادی 
و زیربنایی اقدامات لازم را برای 
کاهش خســارات بیشتر انجام 

دهند.
حناچی با اشــاره به اینکه 
قطع به موقــع آب، برق و گاز از 
خسارت های بیشــتر در زمان 
ســیل و زلزله می کاهد، افزود: 
بیشترین آســیب های ناشی از 
زلزله پس از حادثه به دلیل قطع 
نشدن گاز و برق است که حتی 
این قضیه بیشتر از زلزله خسارت 
بر جای می گــذارد و می تواند 
سبب از دست رفتن جان افراد 

شود.
وی با بیان اینکه شهرداری 
تهران در سازمان مدیریت بحران 
علیرغم شــرایط سخت تحریم 
موفق بــه تأمین ســامانه های 
هشدار ســیل و زلزله شده اند، 

ادامه داد: بایــد بر روی موضوع 
تاب آوری شــهری توجه داشت 
ایــن مســئله در بســیاری از 
شهرهای دنیا حائز اهمیت بوده 
و اقدامات بزرگی در این زمینه 

صورت گرفته است.
شــهردار تهــران گفــت: 
آمادگی در برابر ســه بحران از 
وظایف مدیریت شهری است و 
بایــد در مقابل ســیل، زلزله و 
یخبندان اقدامات لازم را انجام 
دهیم که خوشبختانه اقدامات 
خوبی برای مقابله با سیل انجام 
گرفته و هفته گذشته برنامه هایی 
در این راستا داشتیم. حناچی با 
بیــان اینکه بخشــی از انتقال 
سوخت تهران از طریق خطوط 

لولــه انجام می شــود و برخی 
معتقدند که باید این سیستم ها 
را برای پیشــگیری از حوادث 
جمع کنیــم، افــزود: به نظرم 
جمع آوری این خطوط عوارضی 
دارد و بایــد آمادگــی در برابر 
حــوادث را داشــته باشــیم و 
ایمنی های لازم را نیز مدنظر قرار 

دهیم.
وی گفت: موضوع یخبندان 
نیز مسئله مهمی برای پایتخت 
است که با توجه به سامانه هایی که 
امروز رونمایی می شود آمادگی ها 

در این راستا وجود دارد.
تهران نیازمند برق 

اضطراری است
رئیس شورای شهر تهران 
نیز در این مراسم گفت: از شهردار 
تهــران و همــکاران خــود در 
مدیریت شهری تشکر می کنم. 
امروز یکی از قول های دو ســال 
پیش ما به مردم مبنی بر نصب 
شتاب سنج و هشدار سریع زلزله 
به نتیجه رسید و این کار بزرگی 
اســت اگر این ســامانه بتواند 
همزمان به مردم اطاعات لازم 
را برساند نقش موثری در کاهش 

تلفات و خسارات خواهد داشت.
به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی شهرداری تهران، 
محسن هاشمی افزود: البته ما در 
شورای شهر پیگیر ایجاد سامانه 
اضطــراری آب و نصب مخازن 
مخصوص بــرای آب تهران در 
شــرایط اضطراری هســتیم و 
مبالغی هم برای آن در بودجه در 
نظر گرفته ایــم و اقداماتی هم 
انجام شده است که البته هنوز در 
مراحل ابتدایی است و لازم است 
سرعت بگیرد. درباره سامانه قطع 
گاز هم از سوی نهادهای ذی ربط 
قول هایــی داده و اقداماتی هم 
انجام شده است و همکاری هایی 
هــم وجود دارد اما لازم اســت 
تکمیل شــود. اما متاسفانه در 
حوزه برق اضطراری کاری نشده 
است و دوســتان در وزارت نیرو 
فکر می کنند که همین شبکه 
برق در شرایط بحرانی کافی است 
اما ما خواستار ایجاد سیستم برق 
اضطراری هستیم تا در شرایط 
ماننــد  مراکــزی  بحرانــی 
بیمارستان ها بتوانند به فعالیت 

خود ادامه دهند.
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مدیرعامــل هلدینــگ مالــی و 
سرمایه گذاری سینا با اعام تقاضای 2 برابر 
شدن دامنه نوسان شرکت های بورسی و 
فرابورســی بنیاد مستضعفان، به موازات 
شــروع بازارگردانی نماد هــای مذکور، 

جزئیات این اقدام جدید را تشریح کرد.
 به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی بنیــاد مســتضعفان، محمد 
اســکندری با اعام این خبر، در تشریح 
جزئیــات آن اظهــار کــرد: در اجرای 
مصوبات شورای عالی بورس و طبق مفاد 
دستورالعمل بازارگردانی، مبنی بر امکان 
درخواست بازارگردان برای 2 برابر شدن 
دامنه نوسان نماد، صندوق سینابه گزین 
که به عنوان بازارگردان همه شرکت های 
بورسی بنیاد مســتضعفان )به استثناء 
بانک سینا و معدنی دماوند( فعال است، 
این درخواســت را مطرح کرد تا با هدف 
کاهش گره معاماتی و صف های خرید 
و فروش، دامنه نوسان سهم های بنیاد 
مســتضعفان در بورس و فرابورس، به 2 

برابر دامنه فعلی ارتقاء یابد.
مدیرعامل هلدینگ مالی و سرمایه 

گذاری بنیاد مســتضعفان با بیان اینکه 
تعهد بازارگردان همزمان با افزایش دامنه 
نوسان، به دو برابر ارقام اعامی بورس و 
فرابورس افزایش یافته است، اضافه کرد: 
این درخواســت با موافقت فرابورس در 
مورد نمادهای بازار اول و دوم مواجه شد، 
ولی بورس تهران در مورد شــرکت های 
بورسی همچون فولاد کاوه، نفت بهران، 
مگســال، قند اصفهان و حفاری شمال، 
هنوز با این درخواســت موافقت نکرده 

است.
وی با اشــاره به تاثیر افزایش دامنه 
نوسان در مورد این نمادها گفت: این اقدام 

می تواند به متعادل شدن نمادها و روان 
تر شدن معامات آنها کمک کند که البته 
لزومــا به معنای مثبت یا منفی شــدن 
قیمت ایــن نمادها نیســت بلکه گره 
معاماتی را کاهش می دهد؛ هر چند با 
انتشار آگهی بازارگردانی همزمان با دو 
برابر شدن دامنه نوسان این نمادها، اقبال 

خوبی به این نمادها شده است.
اسکندری ادامه داد: این اقدام کاماً 
مطابق با استانداردهای فعالیت حرفه ای 
در بازار است و ما بر همین اساس، 2 برابر 
شدن دامنه نوسان را خواستار شده ایم و 
معتقدیم این اقدام باید برای کل نمادهای 

بازار ســرمایه انجام شــود و به تدریج با 
افزایش تعداد بازارگردانان روی هر نماد 
و یا حجم تعهدات بازارگردان، محدودیت 
دامنه نوســان از بازار سرمایه برداشته 

شود.
مدیرعامل هلدینگ مالی و سرمایه 
گذاری بنیاد مســتضعفان با قابل قبول 
خواندن اثر این اقدام توســط صندوق 
ســینابه گزین بــه عنــوان بازارگردان 
نمادهای این شرکتها، تاکید کرد: نماد 
»بپیوند« نخستین نماد بورسی در بازار 
سرمایه بود که از روز چهارشنبه، دامنه 
نوســان آن 2 برابر شد و به دنبال آن سه 
نماد »زقیام«، »زبینا« و »زشگزا« از روز 
یکشنبه با دامنه نوسان جدید فعال شدند 
و به مــرور دامنه نوســان نماد ســایر 
شــرکت های بنیاد مستضعفان در بازار 
ســرمایه، در صــورت موافقت بورس و 

فرابورس، 2 برابر خواهد شد.
بازارگردانی 27 نماد شــرکت های 
تابعه بنیاد در بازار سرمایه به تدریج و با 
موافقت بورس و فرابورس در حال اجرا 

است.

اقدام جدید بنیاد مستضعفان برای بهبود نقدشوندگی سهام

بازارگردانی  با ۲ برابر شدن دامنه نوسان

ابوترابی: طرح مالیات بر تامین امنیت »خرید سربازی« نیست
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گزارش وضعیت کیفیت اینترنت ایران در شش ماهه اول سال 99 با عنوان »ایران در مسیر هوشمندی« از سوی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات منتشر شد.

 به گزارش اعتبار این گزارش با تکیه  بر این اصل مهم که کیفیت شبکه #حق الناس است، در راستای سیاست های رگولاتوری جهت گزارش به مردم و شفاف سازی وضعیت 
کیفیت اپراتورها، حفاظت از حقوق مصرف کننده، بهبود رقابت و ایجاد امکان حق انتخاب برای مشترکان پس از بررسی و مقایسه اپراتورها منتشرشده است. معرفی اپراتورهای 
ارائه دهنده سرویس های ارتباطات ثابت و سیار، فناوری های اتصال به اینترنت در کشور، شاخص های سنجش کیفیت، تجربه مشتری و وضعیت آماری پهن باند کشور از 
بخش های مختلف این گزارش است. بر اساس این گزارش تعداد اشتراک های پهن باند ثابت از ۵۸ هزار و 3۱۰ اشتراک در سال 9۲ به 9 میلیون و ۴79 هزار و 337 اشتراک 
در سال  جاری و در حوزه پهن باند سیار از اشتراک صفر در سال 9۲ به 76 میلیون و ۵3۱ هزار و ۱76 اشتراک در سال 99 رسیده است. بر همین اساس ضریب نفوذ پهن باند 

ثابت از 7.63 درصد در سال 9۲ به ۱۱.۲۸ درصد در سال  جاری و ضریب نفوذ پهن باند سیار از صفر درصد در سال 9۲ به 9۱.۰7 درصد در سال 99 رسیده است.

انتشارگزارش
وضعیتکیفیت
اینترنتکشور

هفته نامه اقتصادی ایران

سازمان امور مالیاتی: خبـــر

سامانه املاک قادر به شناسایی خانه های خالی نیست
در حال حاضر ســامانه ملی اماک و 
اســکان به بلوغ کامل نرسیده و نمی  تواند 

خانه های خالی را شناسایی کند.
محمود علیزاده معاون ســازمان امور 
مالیاتی کشــور در گفتگو با فارس در مورد 
آخرین وضعیت اخــذ مالیات از خانه های 
خالی بر اساس فهرست اعامی وزارت راه و 
شهرسازی اظهار داشت: سامانه ملی اماک 
و اســکان به ثبات و پایداری لازم نرسیده و 
سازمان مالیاتی آمادگی لازم را دارد که اگر 
در سامانه یک خانه خالی هم معرفی شود، 
طبق ماده ۵4مکرر مالیات آن را اخذ کنیم.

وی تاکید کرد: در حال حاضر بر اساس 
داده ها و فهرستی که وزارت راه ارائه کرده، 
وضعیت خانه ها نامشخص و در حال بررسی 
است و نمی توان به صورت قطعی اعام کرد 
که این خانه ها خالی هستند. مکانیزمی که 
در قانون پیش بینی شده، این است که باید 
دوســال از خالی بودن این خانه ها گذشته 
باشــد که هنوز ســامانه ایــن خروجی را 

نمی دهد.
علیزاده در پاسخ به اینکه پیشتر معاون 
فناوری های سازمان مالیاتی گفته بود حتی 
آدرس دقیق از این خانه ها وجود ندارد، اما 
وقتی وارد ســامانه می شــوید کد پستی و 

آدرس دقیق آن وجــود دارد، تصریح کرد: 
موضوع اصلی این است که بتوان با قطعیت 

خانه های خالی را شناسایی کرد.
در حال حاضر بــرای معاونت فناوری 
سازمان دسترسی در سامانه اماک و اسکان 
تعریف شده، اما نمی توان مالیات مطالبه کرد.
وی در پاسخ به این سوال که وزیر راه گفته 
بود ما تا اینجا وظیفه داشتیم و وزارت اقتصاد 
می تواند مالیات بگیرد، گفت: نمی تواند چنین 

چیزی باشــد، اطاعات این سامانه مبنای 
تشخیص خانه های خالی باید باشد، اگر خانه 

خالی است، از چه زمانی خالی بوده است.
وزارت راه هــم در حال تاش برای به 
بلوغ رساندن این ســامانه بوده تا نیازهای 
قانونــی را برطرف کند. همکاری برای رفع 

ایرادات وجود دارد.
معاون فنی سازمان امور مالیاتی درباره 
قانون پایانه های فروشگاهی گفت: تا پایان 

سال امکان عملیاتی شدن آن فراهم می شود 
و تا بهمن سامانه مودیان راه اندازی خواهد 
شد. در صورتی که دیتا وجود داشته باشد، 
بر مبنای زمان بندی قانونــی، پایانه های 

فروشگاهی را جلو می بریم.
وی با اشــاره به اینکه مودیان موظف 
هستند از بهمن در کارپوشه خود رویدادهای 
مالی را ثبت کنند، بیان داشــت: پذیرش 
اعتبار مودیان از طریق این ســامانه صورت 

می گیرد.
علیزاده در مورد آخرین وضعیت تمدید 
قانون فعلی مالیــات بر ارزش افزوده گفت: 
خاء قانونی نداریم چون یک فوریت لایحه 
دولت تصویب شده و در کمیسیون اقتصادی 
هم نهایی شده و به صحن مجلس می رسد.

قانون فعلی تا آخر امسال تمدید خواهد شد 
و اگر نیاز باشد باز هم لایحه می دهیم.

وی در پاسخ به این سوال که چرا دولت 
تمدید قانون مالیات بــرارزش افزوده را تا 
پایــان 1400دیده بود، خاطرنشــان کرد: 
دولت این تصمیم را گرفت و نظر سازمان این 
بود تا زمان لازم الاجرا شــدن قانون دائمی 
مالیات بر ارزش افزوده، قانون فعلی تمدید 
شود، چراکه قانون جدید تصویب شده و در 

حال رفع ایرادات شورای نگهبان است.

معاون اول قوه  قضائیه با تاکید بر اینکه باید کارها را به گونه ای پیش برد که حقی از کسی ضایع نشود، تصریح کرد: 
باید حتما با مفســدان برخورد و با مفسدان داخل حکومت، قوه قضائیه، قوه مجریه و دستگاه های دیگر برخورد 
ســخت تر و شدیدتر شود. به گزارش مرکز اطاع رســانی قوه  قضائیه، حجت  الاسام والمسلمین غامحسین 
محسنی اژه ای در آیین تکریم و معارفه رؤسای پیشین و جدید دادگستری کل استان کردستان با بیان اینکه امروز 
در مســاله امنیت، اقتصاد و فرهنگ کشور نیاز به یک برنامه ریزی جدید، اقدام جهادی شبانه روزی و همدلی و 
همراهی هر چه بیشتر داریم، افزود: ملت ایران در طول 40 سال اخیر به رغم زیاده خواهی ها و توطئه های دشمنان، 
هیچ گاه گول نقشه های  آنها را نخورده و ذره ای از استقامت و ایستادگی کوتاهی نکرده اند.  معاون اول قوه  قضائیه با 
تاکید بر اینکه باید کارها را به گونه ای پیش برد که حقی از کسی ضایع نشود، تصریح کرد: باید حتما با مفسدان 
برخورد و با مفسدان داخل حکومت، قوه قضائیه، قوه مجریه و دستگاه های دیگر برخورد سخت تر و شدیدتر شود. 
حجت الاسام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه بیان کرد: باید به گونه ای با فساد برخورد شود که به حوزه تولید، 
فعالان حوزه اقتصادی و مدیرانی که با ابتکار و خاقیت شان در زمان جنگ اقتصادی، راه های میان بر پیدا کرده و 

مسائل را پیش برده اند، ضربه ای وارد نشود؛ این یک هنر است و نیاز به همدلی و برنامه ریزی دارد. 

بایدبامفسدانداخل
حکومتبرخوردسختترو
شدیدترشود

غلامحسین محسنی اژه ای

رضا دولت آبادی مدیر عامل بانک تجارت گفت: بانک تجارت به عنوان یک بانک حرفه ای که ورود به پنجمین 
دهه از خدمتگزاری خود را تجربه می کند وظایف مختلفی را در تامین خدمات بانکی مورد نیاز مشتریان، حمایت 

از فعالان اقتصادی در بخش های مختلف و در نهایت تامین منافع سهامداران خود بر عهده دارد. 
مسلما همه اقدامات انجام شده نیز باید در همین راستا قرار گیرد. در کنار این وظایف ذاتی، بانک تجارت وظیفه 
بزرگ دیگری را در قبال جامعه و هموطنان عزیزمان در جای جای کشــور دارد که در اصطاح عامه از آن به 

عنوان مسئولیت اجتماعی یاد می شود. 
یکی از افتخارات بانک در چهل سال گذشته ایفای نقش فعال در حوزه مسئولیت های اجتماعی است که انجام 
این وظیفه در بخش های مختلفی همچون مشارکت در آزادسازی زندانیان جرایم غیر عمد، احداث مدرسه، 
حمام و خانه بهداشت در مناطق محروم، حفاظت از محیط زیست، اعطای تسهیات به معرفی شدگان کمیته 
امداد امام خمینی و سازمان بهزیستی، همکاری با برنامه جهانی غذا و... مورد توجه قرار گرفته است. حضور و 
مشــارکت بانک در اجرای پروژه انتقال آب خلیج فارس نیز با همین دیدگاه انجام شد و امیدواریم ثمرات آن 

شکوفایی بیش از پیش اقتصاد در استانهای برخوردار از این طرح را فراهم کند. 

۴۰سالخدمتگزاریبانک
تجارتدرعرصهبانکداری
کشور

رضا دولت آبادی

مهرداد جمال ارونقی، معاون فنی گمرک درباره اطاعیه اخیر بانک مرکزی گفت: ادعای بانک مرکزی این است 
که یک میلیارد دلار کالا هنوز به گمرک اظهار نشده، اما دارای کد رهگیری است. همچنین در ادعای دیگری بانک 
مرکزی اعام کرد که ۳۵0میلیون دلار اظهار گمرکی شده ولی ترخیص نشده است، در این باره نامه ای به بانک 
مرکزی زدیم و درخواست کردیم اسامی این افراد را به ما اعام کنند. در صورتی که این ادعا صحت داشته باشد به 
قید فوریت کالا را متروکه خواهیم کرد، اما تاکنون لیستی به ما اعام نشده است. وی درباره آخرین وضعیت تسهیات 
گمرکی که با حضور معاون اول رئیس جمهور در بندر شهید رجایی تصمیم گیری شد، تصریح کرد: بنابر آخرین 
مصوبه کالای مواد اولیه تولید و کالاهای اساسی که از 10 آبان 99 به قبل در گمرکات هستند، بدون کد رهگیری 
می توانند ترخیص شوند که لیست آنها توسط وزارت صمت به ما اعام شده و از امروز در حال ترخیص این کالاها 
هستیم. ارونقی در زمینه وضعیت مواد سلولزی مانده در گمرک نیز گفت: حدود 10 میلیون دلار مواد سلولزی در 
گمرک وجود دارد. 10 میلیون دلار از سایر موادی که برای پوشک نیاز است، نیز در گمرک موجود است و مشکل 
خاصی برای ترخیص ندارند. فقط باید کد ترخیص و کدرهگیری بانک را داشته باشند که با مصوبه اخیر همه آنها 

امکان ترخیص دارند.

آغازترخیصکالاازگمرکات
بدونکدرهگیریبانک

مهرداد جمال ارونقی

در تداوم برنامه های  بانک مرکزی برای کنترل تورم و به منظور بهبود کیفیت ترازنامه بانک ها و موسسات اعتباری 
غیربانکی، پیشنهاد بانک مرکزی مبنی بر اعمال “سیاست احتیاطی کنترل رشد ترازنامه شبکه بانکی” توسط شورای 
پول و اعتبار تصویب شد. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، شورای پول و اعتبار به ریاست دکتر عبدالناصر همتی 
پیشنهاد بانک مرکزی مبنی بر اعمال “سیاست احتیاطی کنترل رشد ترازنامه شبکه بانکی” را به شرح زیر تصویب 
کرد: الف: بانک مرکزي به منظور اعمال مدیریت و نظارت بر ترازنامه بانک ها و مؤسسات اعتباري غیربانکي، سیاست 
کنترل مقداري ترازنامه را با اولویت سایر دارایي ها و دارایي هاي خارجي در کنار سایر سیاست هاي نظارتي مدنظر قرار 
 دهد. ب:  سیاست کنترل مقداري ترازنامه شامل اعمال محدودیت در وجه نقد، سپرده ها نزد بانک مرکزي، اوراق بدهي 
دولتي، تعهدات مشتریان بابت گواهي اعتبار مولد و اعتبارات پیشران زنجیره تولید نمي شود. ج:  بانک مرکزي مي تواند 
رشد ترازنامه بانک ها و مؤسسات اعتباري غیربانکي را بر حسب وضعیت مالي و نوع ماموریت آن ها تعدیل کند، به گونه اي 
که براي بانک هاي با وضعیت مالي نامناسب محدودیت بیشتري و براي بانک هاي با وضعیت مالي مناسب تر، محدودیت 
کمتري اعمال کند. لازم به توضیح است که رئیس کل بانک مرکزی هفته گذشته اعام کرده بود برای کاهش فشار 

تورمی در بازارها از سایر روش های جایگزین سیاست افزایش سود استفاده خواهد کرد .

اجرایسیاستاحتیاطی
کنترلرشدترازنامهشبکه
بانکی

عبدالناصر همتی

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: در شرایط کنونی دولت تکالیف بسیاری برای رفع مشکات معیشتی مردم 
دارد اما متأسفانه شاهدیم نسبت به طرح تأمین کالاهای اساسی سیاه نمایی می شود، به طور حتم اجرای این طرح، میزان نقدینگی 
را افزایش نمی دهد. محسن زنگنه با انتقاد از هجمه برخی رسانه های دولتی نسبت به طرح تأمین کالاهای اساسی گفت: این رسانه ها 
اعام کرده اند با اجرای طرح مجلس، ماهانه هزینه خانوار برای هر فرد حدود 1۳0 هزار تومان افزایش خواهد یافت، به نظر من طرح 
این مسائل و اطاعات، درست و کارشناسی نیست و کاما مشخص است نویسنده، در این رابطه اطاعات دقیقی ندارد. وی ادامه 
داد: من معتقدم منتقدان طرح تأمین کالاهای اساسی آن را بدرستی مطالعه نکرده اند. در طرح مذکور، منابع اعتباری از محل فروش 
دارایی های دولت تأمین می شود، حال سوال مطرح می شود که دولت این دارایی ها را به چه کسانی می فروشد؟ زنگنه گفت: دولت 
دارایی های خود را برای تأمین اعتبار طرح کالاهای اساسی به اقشار متوسط و پردرآمد جامعه می فروشد و پس از آن، درآمدهای 
حاصل را در قالب طرح تأمین کالاهای اساسی میان طبقات پایین جامعه تزریق می کند، بنابراین دولت با این مکانیزم نه تنها نسبت 
به خلق پول جدید اقدام نکرده، بلکه هیچ پایه پولی را افزایش نداده است. زنگنه افزود: تمام صاحبنظران اقتصادی معتقدند می توان 
از فروش دارایی های دولت، منابع اعتباری طرح کالاهای اساسی را تأمین کرد. از طرفی کوچک سازی دولت و بخش های دولتی 

یکی از احکام بسیار مهم اسناد بالادستی و قوانین ۵ ساله است که دولت باید در این راستا عمل کند. 

طرحتأمینکالاهای
اساسیپایهپولیرا
افزایشنمیدهد

محسن زنگنه

بنیاد مستضعفان همزمان با شیوع موج سوم کرونا مبلغ پنج میلیارد تومان را برای حمایت از سالمندان، معلولان، بیماران 
تحت پوشش و همچنین کادر درمان آسایشگاه خیریه کهریزک، اختصاص داد.  به گزارش روابط عمومی بنیاد مستضعفان، 
به دنبال شیوع موج سوم کرونا در کشور و فشار بیشتر به اقشار ضعیف جامعه، رئیس بنیاد مستضعفان همزمان با میاد 
پیامبر اکرم )ص( و با هدف حمایت از سالمندان، معلولان و بیماران تحت پوشش آسایشگاه کهریزک، مبلغ پنج میلیارد 
تومان را به این موسسه اختصاص داد. بر اساس این گزارش، این مبلغ به منظور تامین مایحتاج اولیه برای تهیه ماسک، گان، 
ملحفه و همچنین مواد شوینده و ضدعفونی کننده، در اختیار موسسه خیریه کهریزک قرار گرفت. اختصاص این مبلغ به 
خیریه کهریزک و بیماران ام اس، معلولان و سالمندان این آسایشگاه در حالی است که پیش از این و در ابتدای شیوع کرونا 
در اواخر سال گذشته، بنیاد مستضعفان مبلغ سه میلیارد تومان را به این موسسه خیریه اختصاص داده بود. به گفته محمدرضا 
صوفی نژاد، مدیر آسایشگاه خیریه کهریزک، این مبلغ با پیگیری رئیس بنیاد مستضعفان به این آسایشگاه اختصاص داده 
شده و بخشی از این مبلغ به مددکاران کهریزک پرداخت می شود که به صورت چهره به چهره به بیماران و سالمندان خدمت 
می کنند. بر اساس دستور فتاح، دو میلیارد تومان از این مبلغ به صورت کارت های خرید یک میلیون تومانی برای کارکنان 

این آسایشگاه و سه میلیارد تومان دیگر به صورت نقدی به حساب موسسه خیریه کهریزک واریز شد.

بنیادمستضعفان5میلیارد
تومانبهآسایشگاه
کهریزکاختصاصداد

بنیاد مستضعفان

شرکت بیمه “ما”  در راستای گسترش فرهنگ بیمه در سالروز مراسم زنگ بیمه، با اهدای کاغذ باطله جهت خرید 
گوشی هوشمند و تبلت، دسترسی دانش آموزان نیازمند به امر آموزش را تسهیل کرد.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بیمه “ما”،  در راستای یاری رساندن به امر آموزش در دوران شیوع بیماری 
کرونا ، کاغذ باطله های جمع آوری شده در شعبه تبریز بیمه “ما” به جمعیت خیریه قلب های سبز جهت خرید 

گوشی هوشمند و تبلت اهدا شد.
داود شکری مدیر روابط عمومی و تبلیغات بیمه “ما” ضمن تایید این خبر گفت: بیمه “ما” در ادامه ایفای مسئولیت 
های اجتماعی خود، با جمع آوری و اهدای کاغذ باطله، ضمن حفاظت از محیط زیست، مشکل آموزش غیرحضوری 

تعدادی از فرزندانمان در سراسر کشور را مرتفع می کند.
وی تشریح کرد: در سایه این همدلی، دانش آموزان نیازمند که به خاطر نداشتن تلفن های هوشمند و تبلت از 

برنامه های آموزشی برای ادامه تحصیل محروم مانده بودند به چرخه آموزش آناین برگشتند.
گفتنی است پویش خیرخواهانه تهاتر کاغذباطله با گوشی هوشمند ظرف روزهای آینده در شعب و دفاتر نمایندگی 

بیمه “ما” در سراسر کشور انجام خواهد شد.

اهدایگوشیهوشمندبه
دانشآموزانسراسرکشور
بامشارکتبیمه“ما”

داود شکری

گفتوگو-۲
یکپارچگی در برندسازی 

به هویت سازمان معنا می بخشد
مسعود ایزدی مدیر امور 
ارتباطات و حــوزه مدیریت: 
سپس بر اســاس تحقیقات 
خط مشــی  انجام شــده، 
اســتراتژیک برنــد به عنوان 
مســیری اســتراتژیک برای 
فعالیت های آتی برند بازتعریف 
و تکمیل خواهد شد ، در گام 
بعدی و بر اســاس استراتژی برند، به طراحی و تکمیل 
عناصر اصلی بصری برند پرداخته و سپس هم راستا بودن 
طراحی ها با نیاز مخاطبین هدف را بررسی می کنیم. در 
فاز دوم پروژه، طی برنامه ای مدون از استراتژی و تغییرات 
بصری بانک مســکن رونمایی شــده و گام هایی برای 
استمرار فعالیت هویت تکمیل شده در بازار تدوین می شو 
،هویت بصری مجموعه ای از تمام عناصر بصری )ویژوال( 
برند است که برای کسب وکارها ایجاد می کنیم تا تصویر 
مناســبی به مشــتریان ارایه دهیم ، المان های اصلی 
لحاظ شده در برندبوک می توانند در طی سالیان عمر یک 
برند به تداوم، اســتقرار و یکپارچگی هویت برند کمک 
کنند ، استانداردهای هر برند که در کتابچه برند لحاظ 
می شوند، چکیده ای است از هر آنچه به برند مرتبط است، 
از استراتژی های برندینگ، فونت، تم نوشتاری، رنگ و 
لحن تعامل در فعالیت های بازاریابی با مخاطبین گرفته 
 )Brand Identity( تا کوچک ترین المان های هویت برند
که در لوگو و یا شعار نام تجاری وجود دارد ، هر شرکت و 
سازمانی برای اطمینان از اینکه پیام برند از طریق تمام 
فعالیت های بازاریابی و کانال های ارتباطی اش به صورت 
یکسان بیان شود، نیازمند برندبوک یا همان کتابچه برند 
اســت. همچنین برای اطمینان از اینکه تمام محتوای 
بصری فعالیت های برند در ارتباطــات و بازاریابی و در 
هنگام بیان هویت برند، یکپارچه لحاظ شوند کتابچه برند 
اهمیت دارد ، مرور برندبوک در درون سازمان نیز موجب 
می شود که کارکنان برند، دیدی هم راستا و درکی تقریباً 
مشابه در مورد برند داشته باشند. کتابچه برند که حاوی 

تمام استاندارهای اصلی برند است.

مدیرعامل رایتل، از افزایش 7۳ درصدی درآمدهای عملیاتی خود 
در شش ماه ابتدایی سال 99 نسبت به مدت مشابه در سال 98 خبر داد.

به گزارش ســیتنا، یاسر رضاخواه، در رابطه با شرایط این اپراتور در 
شش ماه نخست سال 1۳99 گفت: شرکت خدمات ارتباطی رایتل موفق 
شد در سایه حمایت های شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی )شستا( 
و اتخاذ تدابیر هیات مدیره خود با رشــد 1107 درصدی سود ناخالص و 
کاهش ۳4 درصدی هزینه های مالی از مقدار زیان عملیاتی و خالص 2۳ و 
86 میلیارد تومان در شش ماه ابتدایی سال 98 به سود عملیاتی و خالص 

1۵6 و 110 میلیارد تومان در سال 99 برسد.
رضاخواه در خصوص میزان رشد اینترنت مصرفی مشترکین رایتل 
نیز، گفت: با توجه به شرایط ایجاد شده و محدودیت هایی که به دلیل شیوع 

ویروس کوید-19 به وجود آمده اســت و همچنین تاش شــبانه روزی 
همکاران ما در راستای ارایه خدمات باکیفیت، شاهد افزایش 62 درصدی 
بیشینه ترافیک مصرفی روزانه در شش ماه ابتدای سال 99 نسبت به مدت 
مشابه در سال 98 و شکسته شدن رکورد مصرف اینترنت ماهانه این اپراتور 

و افزایش ۳۵ درصدی درآمد دیتای مصرفی مشترکین بوده ایم.
وی تصریح کرد: رایتل بــا ارایه طرح های تجاری متنوع و خدمات 
مقرون به صرفه، نظیر مکالمه رایگان درون شبکه و همچنین ثابت نگه 
داشتن قیمت اینترنت بیش از پیش در کنار هم وطنان عزیز خود بوده است 
که منجر به جذب بیش از ۵00 هزار مشــترک جدید و رشد چشمگیر 
مشــترکین فعال یک ماهه در شش ماه ابتدایی سال 99 و افزایش 1۳2 

درصدی درآمد حاصل از فروش سیم کارت شده است.

مدیرعامل رایتل، خبر داد:
افزایش 7۳ درصدی 

درآمدهای عملیاتی و 
شکسته شدن رکورد 

مصرف دیتای رایتل در 
شش ماهه ی نخست 

سال جاری

وزیر آموزش وپرورش گفت: 
هدف آموزش وپرورش ایجاد 

احساس مسئولیت و مشارکت جامعه 
در مدرسه سازی است

بــه گزارش مرکز اطاع رســانی و روابــط عمومی وزارت 
آموزش وپرورش، محسن حاجی میرزایی در گردهمایی مشترک 
رئیس، معاونان و مدیران سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور افزود: اگر به موضوعات پیش روی هر سازمان نظم دهیم، 
بازده و کارایی آن ســازمان افزایش می یابد. در سازمان نوسازی، 
توسعه و تجهیز مدارس کشور تحرک و پویایی خوبی وجود دارد و 
همکاران ما در ســازمان و در سطح کشور بسیار سخت کوش، 
پرتاش و مســئولیت پذیر هســتند. وی با یــادآوری به اینکه 
به طورقطع هر سازمانی در پی خوب کار کردن و تشویق و تحسین 
قرار گرفتن است، گفت: اگر شاخص معتبری در مورد عملکرد 
خوب یک سازمان ارایه دهیم، باید به میزان درست بودن کارهای 
انجام  شده در سازمان اشاره  کنیم. حاجی میرزایی افزود: در فرهنگ 
مدیریتی و دینی ما انجام کار به تنهایی اهمیتی ندارد بلکه درست 
بودن انجام کار بسیار با اهمیت است و باید قبل از گزارش دهی در 
مورد کمیت کار در یک سازمان به مسئله درست بودن یا نادرست 
بودن انجام آن کار در ســازمان بیندیشیم تا مطمئن شویم کار 
بیهوده انجام نمی دهیم. وزیــر آموزش وپرورش یکی از راه های 
اطمینان از انجام درست کار در یک سازمان را مطابقت کار انجام 
 شده با ماموریت آن سازمان دانست و گفت: هر سازمان و تشکیاتی 
دارای ماموریت و فلسفه وجودی است که به واسطه آن ها ایجاد 
شده است. با این تعریف سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور برای تامین دسترسی عادلانه و باکیفیت دانش آموزان به 
فضاهای آموزشی در سراسر کشور تاسیس شده است؛ بنابراین 
باید اقدامات و فعالیت های این سازمان در راستای تامین این هدف 
در کشور باشد. وی با بیان اینکه مشارکت در نوسازی مدارس یک 
نیاز حیاتی است، گفت: فرهنگ جامعه و پتانسیل مردم در زمینه 
مشارکت بسیار عالی است و می توانیم ظرفیت های مهمی را در 
این زمینه ایجاد کرده و به دستاوردهای خوبی برسیم. وزیر آموزش 
و پرورش اجرای طرح آجر به آجر را یکی از نمونه مشارکت های 
اساسی جامعه در مدرسه سازی دانست و گفت: هدف از طرح آجر 
به آجر مشارکت مردمی در ساخت مدرسه و احساس مسئولیت 
عموم جامعه نســبت به مدرسه سازی است که این هدف بسیار 
مهمی اســت. به گزارش ایرنا، طرح آجر به آجر یکی از 2۵ طرح 
تحولی وزارت آموزش و پرورش است که به این واسطه هر کس 

می تواند حتی با خرید یک آجر در مدرسه سازی سهیم شود.

برای ساماندهی سیم کارهای با هویت متناقض، سامانه استعام خدمات مربوط به سرویس های مخابراتی ثبت شده به 
نام مشترکان راه اندازی شده است؛ سامانه ای که راه های سو استفاده از طریق سیم کارت و سایر خدمات ارتباطی را مسدود 
می کند. به گزارش مرکز روابط عمومی و اطاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات، هفدهمین قسمت از سری 
ویدئوهای »ایران هوشمند« سامانه استعام خدمات مربوط به سرویس های مخابراتی که از سوی سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات راه اندازی شده را مورد بررسی قرار داده است. در این سامانه شما 
می توانید تعداد تمامی سرویس های مخابراتی که به نام شما ثبت شده است را استعام کنید. نتیجه این استعام به خط 
تلفن همراه اعام شده توسط شما پیامک می شود. در فاز اول طرح، تعداد سیم کارت های شما در اپراتورهای تلفن همراه 
و در فازهای بعد، تعداد سایر سرویس های مخابراتی نظیر ADSL، تلفن ثابت، TD-LTE، وایمکس و... اعام می شود. 
برای مراجعه به این سامانه کافی است به سایت سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی به نشانی www.cra.ir و 
بخش استعام سرویس های مشترکین مراجعه کرده و با ثبت اطاعات هویتی خود، پیامک حاوی تعداد سیم کارت های 
ثبت شده و سایر خدمات سرویس های مخابراتی به نامتان را از طریق پیامک دریافت کنید. همچنین می توانید از تعداد 

سیم کارت هایی که به نامتان ثبت شده است با ارسال پیامک حاوی شماره ملی به سرشماره ۳0001۵0 مطلع شوید.

سامانهاستعلامسرویسهای
مخابراتی؛راهیبرایپایاندادن
بهسواستفادهها

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات



الگوی تازه ای از نقش دانشگاه ها در توسعه فناوری مطرح شده است
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری با بیان 
اینکه نسل جدید دانشگاه ها خصوصی هستند و 
تحــول در حوزه مرزهای دانــش و فناوری را رقم 
می زنند، گفت: در دانشگاه های نسل جدید، توجه و 
تمرکز بر خاقیت های نیروی انسانی دانش آموخته 
و خلــق ارزش افزوده از محل قراردادهای ارتباط با 
صنعت، توسعه فناوری و شرکت های دانش بنیان و 

صنایع نرم و خاق است.
ستاری با بیان این که دانشگاه خاتم می تواند به 
عنوان الگویی موفق در نسل دانشگاه های خصوصی 
مطرح شــود، ادامه داد: این دانشگاه توانسته است 
مدلی تازه در آموزش و  توسعه مرزهای علم و فناوری 
را پیاده سازی کند و با ورود به ناحیه نوآوری پردیس 

به خوبی در این مسیر گام گذاشته است.
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری  با بیان 
این که دانشگاه های بخش خصوصی با نوآوری های 
ذاتی خود تحولی تازه را در زنجیره دانش و فناوری 
رقم می زنند، افــزود: ورود بخــش خصوصی به 
دانشگاه ها موجب شده است تا این دست دانشگاه ها 
حرف های تازه ای برای گفتن داشــته باشند و به 
دستاوردهای ارزنده ای برسند. یکی از برندگان جایزه 
مصطفــی، دانش آموخته یکی از دانشــگاه های 
خصوصی کشور ترکیه بود که در کم تر از یک دهه 
به یکی از برترین دانشگاه های این کشور تبدیل شده 
اســت. الگوهای موفق دانشگاه های خصوصی در 
پیشــرفت های فناورانه دنیا نشــان می دهد این 
دانشگاه ها در توســعه و پیشرفت فناورانه کارآمد 

خواهند بود.
توسعه پژوهش های فناورانه و علمی در 

ناحیه نوآوری پردیس
دانشگاه خاتم در تعامل با این پارک فناوری، 

مجموعه اموزشی، تحقیقاتی، پژوهشی خود را ذیل 
»مجموعه آموزشی و فناوری خاتم« در زمینی به 
مساحت 17 هکتار و در فاز 4 پارک فناوری پردیس 

احداث می کند.
با ایجاد این مجتمع آموزشی و فناور، امکان 
حضور 10 هزار دانشجو و 1000 پژوهشگر استارتاپی 
که در توســعه مرزهای دانش و ایده های نوآورانه 
توانمند هستند فراهم خواهد شد. همچنین امکانات 
پشتیبانی، آزمایشگاهی و آموزش و درمانی برای 
خلق ایده های نواورانه در این مجموعه پیش بینی 
شده است. همچنین بستر توسعه فناوری های مرز 
دانش در حوزه فناوری هــای همگرا با انعقاد این 

تفاهم نامه همکاری فراهم خواهد شد.
ناحیــه نــوآوری پردیس، با هــدف ایجاد 
مجموعه ای برای توسعه امکانات تحقیقات کاربردی 
و توســعه ای، ایجاد آزمایشــگاه ها و کارگاه های 
تحقیقاتی، تبادل اطاعات و توسعه کسب و کارهای 
دانش بنیان و تبدیل ایده های نوآورانه به کســب و 

کارهای استارتاپی و دانش بنیان ایجاد شده است.
همچنین در راستای ایجاد ارتباط پایدار صنعت 
و دانشگاه و همکاری دانشــگاه ها و مراکز علمی، 
آموزشی و پژوهشی برای تجاری سازی دستاوردهای 
فناورانه و توسعه بازار شــرکت های دانش بنیان، 
همزمان با انعقاد این قرارداد، تفاهم نامه همکاری و 
هم افزایی میان پارک فناوری پردیس و دانشــگاه 

خاتم منعقد شد.
بــا امضای این تفاهم نامه بســتر توســعه 
فناوری های مرز دانش خصوصا در حوزه فناوری های 
همگرا و تامین زیرســاخت های سخت افزاری و 
مغزافزاری برای تحقق اهداف تحقیقاتی، فناوری و 
نوآوری و تسهیل تجاری سازی محصولات فناور و 

دانش، بیش از پیش فراهم خواهد شد.
راه توسعه فناوری پیوند سلول های بنیادی 

هموار شد
همچنیــن در بخش دیگــری از این برنامه، 
نشست انعقاد قرارداد سرمایه گذاری بین شرکت 
پردیس ژن و هلدینگ نسیم سامت پاسارگاد با 
حضور ســورنا ســتاری معاون علمــی و فناوری 
رییس جمهوری برگزار شد تا امکان توسعه سریع 
زیرســاخت های لازم برای توســعه فناوری های 

پیشرفته پیوند سلول های بنیادی فراهم شود.
ســتاری در این مراســم با اشــاره به این که 
شــرکت های دانش بنیــان در حــوزه ژنتیک و 
زیســت فناوری به توانمندی قابل توجهی دست 
یافته اند ادامه داد: شرکت های دانش بنیان ایرانی در 
حوزه دارو در منطقه پیشتاز هستند و موفقیت در 
عرصه تولید واکسن های انسانی و دامی، گام بعدی 

این شرکت ها خواهد بود.
رئیس بنیاد ملی نخبگان، با اشاره به اهمیت 
فناوری در ایجاد ارزش افزوده به ویژه در حوزه ژنتیک 
و زیست فناوری گفت: سالانه 400هزار لیتر پاسما 
به کشــورهای اروپایی با قیما هــر لیتر 170 یورو 
فروخته می شود. این کشورها پاسما را پالایش و هر 
ویال ۵0 گرمی ایمونوگلوبولین وریدی یا IVIG را 
به قیمت 200 یورو معادل صادرات ۳0 تن نفت به 

فروش می رسانند.
وی افزود: بــرای خریداری هر گرم از فاکتور 
انعقادی 7 که سال گذشته ایران ساخت شد، معادل 
یک میلیــون یورو ارزبری داشــت و  این موضوع 
ارزش آفرینی و درآمدزایی زیست فناوری و حوزه 

ژنتیک را نشان می دهد.
ستاری با بیان این که در کشورهای پیشرفته، 

حوزه ها و رشته های تحصیلی به سوی فناوری های 
نوین و همگرا گرایش یافته است افزود: باید به سوی 
فناوری های نوین و رشته های دانشگاهی همگام با 
پیشرفت های فناورانه و روز جهانی حرکت کنیم. 
روند تحصیات دانشگاهی در دنیا متحول شده است 
و باید با هدف گیری دقیق، ساختار فعلی به سوی 

دانشگاه های فناور تغیر پیدا کند.
یک گام بلند در بومی سازی فناوری پیوند 

سلول های بنیادی
در مراسم انعقاد قرارداد سرمایه گذاری بین 
شــرکت پردیس ژن و هلدینگ نســیم سامت 
پاســارگاد بــا حضور معــاون علمــی و فناوری 
 HLA رییس جمهوری، از  نخستین سری نتایج
Typing به روش فرا دقیق- فراســریع توســط 

شرکت پردیس ژن رونمایی شد.
پیوند سلول های بنیادی تنها در شرایطی موفق 
است که شناسه ژنتیکی )HLA( بیمار و اهداکننده 
منطبق باشد. برای این کار، لازم است شناسه ژنتیکی 
تعداد زیادی داوطلب اهدای سلول های بنیادی طی 
فرایندی به نام HLA Typing شناسایی و در یک 
بانک اطاعاتی ذخیره شود تا هنگامی که یک بیمار 
نیاز به پیوند ســلول های بنیادی دارد، اهداکننده 

منطبق با وی پیدا شود.

فناوری HLA Typing به روش فرادقیق و 
فراسریع که امکان تعیین شناسه ژنتیکی افراد زیادی 
را با دقت بالا و در زمان کم میســر می کند تنها در 
اختیار کشورهای معدودی در جهان است. فقدان 
این فناوری در کشور باعث شد در سال های گذشته، 
درمــان بســیاری از بیمــاران مســتلزم یافتن 
اهداکنندگان با شناسه ژنتیکی منطبق از خارج از 

کشور باشد.
با ماموریتی که از سوی معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری به شرکت دانش بنیان پردیس ژن 
 HLA محول شد، این شرکت توانست به فناوری
Typing فرادقیق و فراسریع دست پیدا کند. این 
شرکت توانست این فناوری را در کشور توسعه دهد 
به صورتی که در آینده نیازی به ارسال نمونه های 

ژنتیک به خارج از کشور نباشد.
با همکاری بخش های مختلف مدیریتی کشور 
این شرکت موفق به انجام HLA Typing فرادقیق 
و فراسریع یک میلیون نمونه طی دو سال آینده شود. 
این موضوع باعث قطع وابستگی کشور به واردات 
ســلول های بنیادی خون ساز از خارج می شود و 
همچنین برای شبکه ملی اهداکنندگان سلول های 
بنیادی خون ساز، امکان صادرات این سلول ها را به 

کشورهای دیگر فراهم می کند.
با امکان ارائــه خدمت HLA Typing به 
ســایر کشورهای منطقه و صرفه جویی ارزی، این 
فناوری از خروج میلیون ها دلار ارز از کشور که برای 
واردات ســلول های بنیــادی از خارج کشــور و 
انجام HLA Typing در خارج کشور جلوگیری 
می کند. با حذف واردات سلول های بنیادی از خارج 
کشور، از بروز تأخیر چندماهه در فرایند درمان بیمار 

جلوگیری می شود.
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به  دنبال توقیف۲7 دامنه وب سایت ایرانی از سوی امریکا، وزارت دادگستری این کشور اعلام کرد این وب سایت ها برای گسترش نفوذ جهانی توسط سپاه پاسداران ایران مورد استفاده قرار 
می گرفتند و به همین دلیل هم توقیف شده اند. به  گزارش »ایران«، بنابر ادعای وزارت دادگستری امریکا، همه این ۲7 دامنه وب سایت، تحریم های امریکا علیه دولت ایران و سپاه پاسداران 
را نقض کرده اند. طبق ادعای وزارت دادگستری امریکا، چهار دامنه »rpfront.com« ،»ahtribune.com« ،»awdnews.com« و همچنین »criticalstudies.org« در ظاهر به صورت وب سایت های 
خبری فعالیت داشته اند اما با پیگیری های اف بی آی مشخص شده است که توسط سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران کنترل و اداره می شوند و تلاشی گسترده در هدف قرار دادن امریکایی ها 
و تبلیغات برای نفوذ پنهانی در سیاست ایالات متحده و افکار عمومی دارند. وزارت دادگستری امریکا همچنین مدعی شده است که ۲3 دامنه باقیمانده ایرانی هم در سایر نقاط جهان با تبلیغات 
و طرفداری از ایران درمواجهه با تحریم ها، ذهن مردم را نشانه گرفته اند. در گزارش وزارت دادگستری امریکا همچنین با تشکر از همکاری گوگل، فیس بوک و توئیتر، آمده است که اف بی آی 

موفق به شکست کمپین تبلیغاتی ایران شده و به تلاش هایمان برای مقابله با انتشار اخبار جعلی توسط بازیگران خارجی ازجمله ایران ادامه خواهیم داد.

امریکا۲۷دامنه
وبسایتایرانرا
توقیفکرد

اقتصاد کلان
هفته نامه اقتصادی ایران

مدیر عامل منطقه چابهار گفت: بزودی شــهر فرودگاهی چابهار همانند شهر فرودگاهی امام خمینی به یک فرودگاه 
مسافری و ترانزیتی تبدیل می شود. عبدالرحیم کردی مدیر عامل منطقه آزاد چابهار در حاشیه سفر وزیر راه و شهرسازی 
به چابهار در جمع خبرنگاران در خصوص فرودگاه چابهار اظهار داشت: این فرودگاه از مطالعات بالادستی برخوردار بوده 
و سند توسعه سواحل مکران هم بر لزوم ساخت این فرودگاه تأکید دارد.  وی ادامه داد: بسیاری از مردم فرودگاه چابهار 
را تنها یک فرودگاه مسافری می دانند اما این فرودگاه صرفاً فرودگاه مسافری نبوده ، بلکه شهر فرودگاهی است که قرار 
شده با احداث آن چابهار به یکی از 4 شهر لجستیک تبدیل شود. کردی اظهار کرد: شهرهای بندرعباس، چابهار، بوشهر 
و بندر امام خمینی یکی از چهار شهر لجستیکی است که قرار شده هر 4 گونه حمل و نقلی در چابهار اجرا شود و با احداث 
این فرودگاه و خط راه آهن چابهار - زاهدان تکمیل شود. مدیر عامل منطقه آزاد چابهار اظهار کرد: مطالعات و طرح جامع 
شهر فرودگاهی چابهار به اتمام رسیده و قرار است شهر فرودگاهی چابهار همانند فرودگاه بین المللی امام خمینی  )ره( 
یکی از شهرهای فرودگاهی ترانزیت مسافری کانکشنی تبدیل شود. وی بیان کرد: ما از نظر جغرافیایی جایگاه بهتری از 
کشورهای دوحه و دبی داریم که می توانیم پروازهای کانکشنی و ترانزیتی را به چابهار منتقل می کنیم. کردی ادامه داد: 
متأسفانه مسائلی در باره نحوه ساخت آن مطرح شده که باید در فضای کارشناسی مطرح شود و این یک موضوع ملی 

است و تصمیم گیری ملی را می طلبد.

شهرفرودگاهیچابهار
بزودیکلیدمیخورد

عبدالرحیم کردی

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: دولت در حالی که باید در شرایط سخت اقتصادی کنونی به 
دنبال حل مشکات معیشتی مردم باشد به دنبال مجادله و سیاسی کاری با مجلس است، ما قطعا برای تامین منافع مردم 
ایســتادگی خواهیم کرد. مجتبی رضاخواه عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس در گفت وگو با 
خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با اشاره به اقدام دولت و بانک مرکزی مبنی بر صدور بخشنامه افزایش کارمزد تراکنش های 
بانکی گفت: مجلس هفته گذشته به منظور تامین منابع اجرای طرح تامین کالاهای اساسی پیشنهاد اخذ مالیات از 
تراکنش های بانکی ثرتمندان را به دولت ارائه کرد اما آنها با اعام اینکه این موضوع تورم زاست و موجب خروج پول  از 
بانک می شود، با این پیشنهاد مخالفت کردند. وی ادامه داد: بحث خروج پول از بانک یک موضوع کاما بی اساس است 
زیرا برای خرید و فروش هر چیزی باید پول در سیستم بانکی چرخش پیدا کند، حال با وجود این توجیهات بی اساس  
بانک مرکزی بعد از دو روز طی اطاعیه ای اعام کرد، از ابتدای آذر ماه اخذ مالیات از تراکنش های پولی در بانک ها افزایش 
پیدا خواهد کرد، این موضوع بیانگر سیاسی کاری دولت در قبِال حل مشکات مردم است. رضاخواه اظهار کرد: دولت در 
حالی که باید در شرایط سخت اقتصادی کنونی به دنبال حل مشکات معیشتی مردم باشد به دنبال مجادله وسیاسی 

کاری با مجلس است، قطعا مجلس در برابر این رویکرد خواهد ایستاد و برای تامین منافع مردم ایستادگی خواهد کرد.

مجادلهوسیاسیکاری
دولتبجایحلمشکلات
معیشتیواقتصادیمردم

مجتبی رضاخواه

مشکات صنعت گردشگری در ایام کرونا بررسی شد/ توجه به چالش های موجود در احکام برنامه هفتم توسعه
سخنگوی فراکسیون گردشگری مجلس از بررسی مشکات صنعت گردشگری در ایام کرونا در نشست امروز این 
فراکسیون خبر داد و گفت: مقرر شد با آسیب شناسی و بررسی لازم چالش های موجود این حوزه را در احکام برنامه 
هفتم توسعه مورد توجه قرار داد. محمدصالح جوکار  گفت: در این نشست مشکات صنعت گردشگری در ایام 
کرونا و وضعیت تحقق وعده دولت در رابطه با ارائه تسهیات و امکانات به این صنعت بررسی شد. سخنگوی فراکسیون 
گردشگری مجلس شورای اسامی افزود: همچنین آسیب ها و چالش های برنامه ششم در حوزه گردشگری و تحقق 
احکام حوزه صنعت گردشگری مورد بحث و بررسی قرار گرفت و مقرر شد آسیب شناسی لازم انجام شود تا بتوان 
چالش های موجود را در احکام برنامه هفتم و حوزه سیاســت ها مورد توجه قرار داد. وی افزود: قرار شد کارگروه 
تخصصی بر روی موضوع نقشه راه و راهبردهای آینده فراکسیون کار کند و امیدوار هستیم در نشست های آتی 
بتوان این موضوع را نهایی کرد. نماینده مردم یزد، اشــکذر، بخش ندوشن و دهستان سورک در مجلس شورای 
اسامی یادآور شد: همچنین مقرر شد با وزرای ذیربط در حوزه گردشگری نشست هایی را برگزار کنیم و جمع بندی 

را در مورد وضعیت صنعت گردشگری در کشور داشته باشیم.

تشریحدستورکار
فراکسیونگردشگری
مجلس

محمدصالح جوکار

سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسامی با بیان اینکه عرصه درمان مخصوص پزشکان است 
از مخالفت اعضای کمیسیون با واگذاری داروهای درمان اعتیاد به داروخانه ها خبر داد. زهرا شیخی مبارکه ضمن  
تشریح  دستور کار کمیسیون بهداشت و درمان مجلس   گفت: جلسه کمیسیون بهداشت درمان با دستور کار 
بررسی مشکات فعالان بخش MMT و بررسی بخشنامه ی سازمان غذا و دارو در خصوص اختصاص داروهای 
درمان اعتیاد به داروخانه ها و با حضور رئیس سازمان بهزیستی، انجمن های صنفی درمانگران اعتیاد، نماینده ستاد 
مبارزه با مواد مخدر ، معاون درمان وزارت بهداشت، سازمان غذا و دارو، نماینده سازمان نظام پزشکی و نمایندگان 
سایر کمیسیون های مجلس و جمعی دیگر از کارشناسان و اساتید دانشگاه برگزار شد.    به گزارش اعتبار به نقل از 
خانه ملت  سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسامی افزود: اکثر اعضای حاضر در این جلسه 
با واگذاری داروهای درمان اعتیاد به داروخانه ها مخالف بوده  و عرصه درمان را مخصوص پزشکان می دانستند و از 
این رو مقرر شد برای رفع ایرادات سیستم موجودِ درمان بیماران مبتا به اعتیاد اقدام عاجل صورت پذیرد. داشتن 
درمانگاه، ساختن ساختاری برای درمان معتادان بوده و باید ایرادات آن را پس از 20 سال فعالیت، احصاء کرده و 

باعث ارتقا آن شویم.

مخالفتکمیسیونباتوزیع
داروهایدرمانمعتاداندر
داروخانهها

زهرا شیخی مبارکه

معاون سازمان تعزیرات حکومتی گفت: زد و بند فروشندگان و شرکت های بسته بندی عمده ترین تخلف موجود 
در بازار حبوبات است.

به گزارش اعتبار به نقل از صدا و سیما، محمدعلی اسفنانی در استودیو پخش خبر 21 شبکه اول سیما افزود: آن 
دسته از تخلفاتی که در مورد عرضه حبوبات صورت می گیرد و بعضاً در فروشگاه های زنجیره ای هم مشاهده می شود 
اغلب تحت عنوان بسته بندی و هزینه های مربوطه اعمال می شود، البته برخی هم حبوبات درجه 2 و ۳ را به نام 

درجه یک و اعاء بفروش می رسانند که این اقدام مصداق بارز تخلف محسوب می شود.
او ادامه داد: بعضاً دیده می شود که فروشندگان با همکاری و زد و بند با شرکت بسته بندی کننده و یا تولید کننده، 
قیمت روی کالا را بالاتر ثبت می کند که بعداً برای اعمال تخفیف های جذاب، آزادی عمل بیشتری داشته باشد. 

آقای اسفنانی نظارت موثر و دقیق در مرحله تولید، بسته بندی و سپس قیمت گذاری و عرضه را راهکار و چاره 
جلوگیری از تخلفات عامدانه بازار حبوبات عنوان کرد و افزود: برای نظارت دقیق و موثر بر این چرخه، باید از رفتار ها 
و تصمیمات جزیره ای پرهیز کرد و مسئولیت نظارت را بر عهده یک واحد متمرکز و منظم قرار داد در این خصوص 

وزارتخانه های صمت و جهاد کشاورزی می توانند مهم ترین و موثر ترین نقش را ایفا کنند.

پشتپردهگرانفروشی
حبوباتدرفروشگاههای
زنجیرهای

محمدعلی اسفنانی

در طلیعه هشتاد و ششمین سال فعالیت بیمه ایران، دکتر سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی نائب رییس مجلس 
شــورای اســامی با حضور در شرکت سهامی بیمه ایران، ضمن تجلیل از خدمات و تاشهای صورت گرفته در این 
شــرکت، صنعت بیمه را صنعتی مهم برای اقتصاد کشور بیان کرد. نائب رییس اول مجلس شورای اسامی ضمن 
استماع گزارش مدیرعامل بیمه ایران درباره عملکرد این شرکت، توصیه هایی برای بهبود خدمات و توسعه فعالیت 
های بیمه ایران ارائه کرد. دکتر رضائی مدیرعامل بیمه ایران هم در این دیدار ضمن قدردانی از حضور نائب رییس 
مجلس شورای اسامی در این شرکت، از عملکرد رو به توسعه بیمه ایران خبر داد و مستندات عملکردی شرکت در 

ماههای اخیر را بیانگر روند مطلوب خدمات دهی در بیمه ایران عنوان کرد.
امضای تفاهم نامه همکاری شرکت ملی پست و بیمه ایران

سند همکاری میان شرکت سهامی بیمه ایران و شرکت ملی پست به منظور توسعه و ترویج بیمه و خدمات پستی، توسط 
مدیران عامل دو شرکت امضا و مبادله شد. در جلسه امضای این سند دکتر رضایی ضمن تشریح خدمات متمایز بیمه ایران 
از اجرای چند طرح ملی و فراگیر با همکاری شرکت پست خبر داد.همچنین دکتر سبحانی فر مدیرعامل شرکت پست ایران 
نیز ارایه خدمات مشترک را در جهت افزایش سطح کیفی خدمات و ایجاد مزیت نسبی برای مشتریان مشترک موثر و ضروری 

دانست. این تفاهم نامه همچنین به امضای اعضای هیات مدیره بیمه ایران آقایان اعایی و مبرقعی نیز رسید.

صنعتبیمه
صنعتیمهمبرای
اقتصادکشور

سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی

دیدگاه-۲
به سود دلالان، به زیان تولید

مرتضی ســلطانی رئیس 
هیات مدیره هلدینگ زرتولید 
گفت:  البته ناگفته پیداست که 
همه مشکات بنگاه های دولتی 
تنها از طرف دولت یا مربوط به 
سیاســت گذاری های دولتــی 
نیســت. زمانی که یک بنگاه با 
ابزارهای نوین جهانی در حوزه 
تولید بیگانه اســت، بهره وری را به خوبی نمی شناســد، با 
تکنولوژی غریبه اســت یا از علــم روز مدیریت فاصله دارد 
طبیعی است با مشکل روبه رو خواهد بود و این مشکل جدا از 
مشکاتی است که دولت در برابر وی ایجاد کرده است. نکته 
مهم دیگر آنکه برخی تولیدکننده های ما یاد گرفته اند برای 
موضوعات بنگاهی خود وقت وزیری را که ۳0 تا 40 درصد 
تولید کشور را در حوزه مدیریتی خود هدایت می کند بگیرند 
و به جای آنکه وزیر به مسائل کان حوزه تولید و صادرات ورود 
کند و سیاست گذاری های کان را در دستور کار خود قرار 
دهد ناچار به ورود به جزئیات بنگاه های ریز و درشت می شود 
و این باعث می شود مسائل کان موثر بر تولید کشور مغفول 
بماند. بنگاه باید با اتــکا به اصول نوین مدیریت، با تفویض 
اختیار، با یادگیری اصول و فنون بهره وری و جلوگیری از تورم 
نیروی انسانی ناکارآمد و... بتواند ابتدا به ساکن مشکات حوزه 
تولیدی خود را برطرف ســازد و موضوعات کان را به مدیر 
دولتی واگذار کند. کشور در 40 سال گذشته ۳ هزار و 600 
درصد رشد را از منظر تقویت توان مهندسی ایجاد کرده و این 
بدان معنا است که کشور از ظرفیت های بالایی در بین جوانان 
تحصیلکرده برخوردار اســت و باید از آن در پیشبرد اهداف 

بنگاه های تولیدی استفاده کرد.

مرکز خدمات طب سنتی ویژه بیماران کرونایی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی با حضور دکتر زالی شروع به کار کرد. به گزارش خبرنگار 
خبرگزاری صدا و سیما؛ دکتر علیرضا زالی فرمانده ستاد عملیات مدیریت 
بیماری کرونا در کان شهر تهران در این مراسم با بیان اینکه به موضوع 
خود مراقبتی کمتر توجه شده است، گفت: خود مراقبتی خود درمانی 
نیست و طب سنتی ایرانی اسامی که مورد تاکید رهبر معظم انقاب و 

مهم ترین سند فرادستی حوزه سامت است باید مورد توجه قرار گیرد.
وی افزود: حدود 1۵ سال دانشگاه های علوم پزشکی زمینه آکادمیک 

را برای طب سنتی فراهم کرده اند و مفتخریم که امروز دانشگاه های پیشتاز 
طب و علوم سنتی در رتبه بندی علمی جزو بهترین دانشگاه های کشور 
است. دکتر زالی گفت: امروز هر پزشک وطن دوست نباید به طب سنتی 

نگاهی تخریب گرا داشته باشد.
 2۶ جایگاه مشاوره تلفنی و نرم افزار ثبت علائم و توصیه ها 

دکتر چوپانی رئیس مرکز طب سنتی ایران ویژه بیماران کرونا دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: دانشکده طب سنتی دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی اقدام به راه اندازی مرکز خدمات طب سنتی ویژه 

بیماران کرونا به منظور افزایش سطح ایمنی و کاهش اضطراب و نگرانی بر 
اساس آموزه های طب سنتی ایران کرده است. وی افزود: این مرکز شامل 
26 جایگاه مشاوره تلفنی که با نرم افزار ثبت عائم و توصیه ها طراحی شده 

است، تا مرحله بهبودی بیمار پیگیری تلفنی ادامه خواهد داشت.
دکتر چوپانی شــماره تلفن این مرکز را برای پاسخ دهی به مردم 
4۵1۵۳ اعام کرد و گفت: بخش ویزیت حضوری برای بیمار نیازمند در 

نظر گرفته شده است.
دکتر چوپانی افرود: در مرحله اول 100 پزشــک طب سنتی برای 

ویزیت حضوری و مجازی ساماندهی شده اند و 200 کارشناس جهت 
آمادگی های لازم برای مشاوره های تلفنی مهارت های لازم را در دوره های 

فشرده کسب کرده اند.
وی گفت:این مرکز در طول هفته از 8 صبح تا 8 شب کار خواهد کرد 

که قابلیت تبدیل به مرکز 16 ساعته نیز وجود دارد.
دکتر چوپانی افزود: همه مشاوره ها برای بیمارانی که به تشخیص 
متخصصان طب رایج در سطح خفیف تا متوسط بیماری به سر می برند، 

بر اساس دستوالعمل های دفتر طب ایرانی اجرا می شود.

راه اندازی مرکز 
خدمات طب سنتی 

ویژه بیماران کرونایی

غامرضا سلیمی، مدیر ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه، به مناسبت گرامیداشت 1۳ آبان سالروز افتتاح 
ماشین ریخته گری شمارۀ ۵ این شرکت گفت: این ماشین با قابلیت تولید ضخامت های 200، 220 و 2۵0 میلی متر نقش 
مؤثری در تولید ســفارش های صادراتی و خاص داشته و افتخار تولید گرید فولادی گازترش را نیز در کارنامۀ خود دارد، 
به طوری که در حال حاضر امکان تولید این گرید در کشور فقط با این ماشین وجود دارد. وی با اشاره به اینکه این ماشین در 
1۳ آبان 1۳9۵ راه اندازی شد و پس از چند ماه توانست با موفقیت دورۀ learning   curve را پشت سر بگذارد، ادامه داد: 
سال 1۳96 به واسطۀ وجود این ماشین در ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم، جهش تولید به میزان بیش از 800 هزار 
تن نسبت به سال های قبل از آن محقق شد. این میزان افزایش تولید امروزه در کشور ما معادل یک کارخانۀ فولادسازی 
مستقل است؛ به طوری که فولاد هرمزگان و مجتمع فولاد سبا با ظرفیتی نزدیک به این عدد راه اندازی شدند و سپس توسعه 
یافتند. سلیمی تأکید کرد: ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم همچنان سعی بر به روز نگه داشتن تجهیزات و کارگاه های 
خود دارد و این ماشین را نیز به مجهزترین و آخرین امکانات و قابلیت های روز دنیا مجهز خواهد کرد.  وی از به روزرسانی سایر 
ماشین های ریخته گری فولاد مبارکه در آینده خبر داد و گفت: با تجربه ای که به واسطه نصب و بهره برداری از این ماشین 
حاصل شد، مقرر است سایر ماشین های ریخته گری خصوصا ماشین  شمارۀ 1 در راستای ابر پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 توسعه 

یابد و تجهیز شود تا همچنان در تأمین نیاز بازار داخل کشور و صادرات سهم بیشتری داشته باشیم.

ماشینریختهگریشمارۀ5تنها
خطریختهگریفولادهایمحیط
نفتوگازترشکشور

مجتمع فولاد مبارکه

تفاهمنامه ای میان سازمان های مدیریت صنعتی و توسعه تجارت در راستای توسعه صادرات غیرنفتی و همسو با 
تحقق بسته حمایت از اطاع رسانی، آموزش و فرهنگسازی در حوزه صادرات منعقد شد. به گزارش روابط عمومی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، این تفاهمنامه با اهداف توانمندسازی بنگاه ها، اتحادیه ها، انجمن ها و تشکل های 
تولیدی صادراتی کشور و شرکت های مدیریت صادرات و همچنین ارتقای دانش و مهارت های لازم در حوزه صادرات 
از طریق برگزاری دوره ها، کارگاه ها و سمینار های آموزشی به امضای دو طرف رسید.دکتر ابوالفضل کیانی بختیاری 
مدیرعامل سازمان مدیریت صنعتی هنگام امضای این تفاهمنامه آمادگی این سازمان را برای طراحی و اجرای 
دوره های مدیریت صادرات و صادرات گرا و همچنین دوره های رایزنی خاص سازمان توسعه تجارت اعام کرد و 
افزود: آمادگی داریم با همکاری سازمان توسعه تجارت، رتبه بندی برای صادرات و صادرکنندگان را با توجه به 
تجربه و دانش سازمان مدیریت صنعتی اجرایی کنیم. حمید زادبوم رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران هم 
گفت: در شرایط کنونی هر قدر بتوانیم سازمان توسعه تجارت را به سمت رویکرد های مدیریتی در تراز جهانی 
هدایت کنیم، موفق تر خواهیم بود و در این زمینه سازمان مدیریت صنعتی با توجه به تجربیات، توانمندی ها و 

دانشی که دارد می تواند یاریگر سازمان توسعه تجارت باشد.

امضایتفاهمنامههمکاری
میانسازمانمدیریت
صنعتیوتوسعهتجارت

سازمان مدیریت صنعتی ایران
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معاون سیاسی وزیر کشور گفت: ستاد انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری یازدهم و دوازدهم اسفندماه امسال با دستور وزیر کشور آغاز به کار می کند.
 جمال عرف معاون سیاسی وزیر کشور گفت: ستاد انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری یازدهم و دوازدهم اسفندماه امسال با دستور وزیر کشور آغاز 
به کار می کند. وی ادامه داد: ثبت نام ها  نامزدها و فرایند تعیین صلاحیت و ســایر مسایل انتخاباتی سال آینده انجام خواهد شد. سال ۱۴۰۰ چهار انتخابات شامل 
انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم، شوراهای اسلامی شهر و روستا و دو میان دوره ای مجلس خبرگان و مجلس شورای اسلامی برگزار می شود و در واقع اکنون 

در تقویم برنامه میان دوره ای مجلس هستیم.
عرف تصریح کرد: از اسفندماه تقویم انتخابات شروع خواهد شد و وزارت کشور در حال آماده کردن همه تمهیدات لازم در این زمینه است و  شاید مهمترین 

مساله این دوره نسبت به دوره های دیگر بحث کرونا و پروتکل های مربوطه است.

۱۱اسفندآغاز
فعالیتستاد
انتخاباتریاست
جمهوری۱۴۰۰

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر
رکورد فروش ماهانه ذوب آهن با عرضه 

حداکثری محصولات ساختمانی
بر اســاس اطاعات ارایه شده در 
کدال؛ شــرکت ذوب آهــن اصفهان در 
مهرماه سال جاری معادل 18۵۵ میلیارد 
تومان از محصولات خــود را به فروش 
رساند که نسبت به دوره یک ماهه مشابه 
سال قبل افزایش 127 درصدی را نشان 
می دهد. درآمد فروش مهرماه ذوب آهن، بالاترین درآمد فروش 

ماهانه در تاریخ این شرکت است. 
در مهرماه نرخ فروش تیرآهن نسبت به ماه قبل ۳0 درصد 
رشد داشــته و در میلگرد نیز نرخ فروش 2 درصد رشد داشته 
است. نماد ذوب در شش ماهه با افزایش 22 درصدی به ازای هر 

سهم 89 ریال سود خالص محقق کرده است.
ذوب آهن اصفهان در 7 ماهه امسال توانست 9420 میلیارد 
تومان از فروش محصولات خود درآمد کسب کند که از این مبلغ 
18۵۵ میلیارد تومان آن مربوط به مهر ماه است و این آمار حاکی 
از این است که درآمد فروش شرکت ذوب آهن اصفهان در 7 ماه 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشدی ۵7 درصدی 
داشته است، همچنین این شرکت افزایش تولید و فرش ریل 

آهن را در دستور کار قرار داده است.  
شایان ذکر است؛ ذوب آهن اصفهان در هفت ماه نخست 
امسال، 87 درصد از کل فروش سال گذشته را پوشش داده است 

.
علی رغم این که در مهرماه خبرهای مبنی بر تعیین قیمت 
شمش فولاد از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت خبرساز شد 
و با وجود این که مسئولان بورس صراحتاً با این مساله مخالفت 
کردند، اما همچنان اجرای این سیاست بسیاری از فعالان بورس 
را نگــران کرد که در نهایت قرار شــده قیمت فولاد با نرخ پایه 
مشخص شود و سقف قیمت هم به صورت دستوری تعیین نشود 
و قیمت های جهانی براساس نرخ دلار سنا مبنا قرار گرفته که 
این اتفاق به معنای رسیدن سود اصلی به فولادسازان به جای 
دلالان است. از این رو شرایط به وجود آمده در کنار برنامه افزایش 
تولید در شرکتی مانند ذوب آهن اصفهان کمک به سودآوری 
این شرکت خواهد کرد، چراکه در هفت ماهه نخست امسال هم 
این شرکت توانسته محصولات بیشتری نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته بفروشد.
تولید محصولات فولادی شــرکت ذوب آهن اصفهان در 
شش ماهه نخست امسال طبق برنامه پیش رفته است بر همین 
مبنا تا پایان امســال بیش از یک میلیون و 100 هزار تن انواع 

شمش فولاد، تیرآهن، میلگرد و کاف صادرات شود.
ذوب آهن اصفهان برای افزایش تولید با چالش تامین مواد 
اولیه مواجه است که البته با حمایت های وزارت صنعت، معدن 
و تجارت این مشکل تا حدودی رفع شده و در تامین زغال سنگ 

نیز اقدامات خوبی صورت گرفته است.

تسهیلات موسسه ملل برای کمک به 
زوج های جوان

گروه شرکت ها : موسسه اعتباری ملل با پرداخت تسهیات 
قرض الحسنه ازدواج در مهرماه 291 نفر را به خانه بخت فرستاد. 
به گزارش روابط عمومی موسســه اعتباری ملل، این موسسه 
به منظور حمایت از زوج های جوان نسبت به پرداخت تسهیات 
قرض الحسنه ازدواج اقدام می کند که در این راستا تعداد 291 
نفر را به خانه بخت فرستاد. موسسه اعتباری ملل به هریک از 
زوجین مبلغ ۵00 میلیون ریال پرداخت می کند. متقاضیان 
می توانند پس از ثبت نام در سامانه تسهیات قرض الحسنه ازدواج 
بانک مرکزی جمهوری اســامی ایران و انتخاب یکی از شعب 

موسسه اعتباری ملل از این تسهیات بهره مند شوند.

خبر
برگزاری رزمایش حفاظت از تاسیسات با حضور 

۸۰۰ نفراز کارکنان آبفا استان اصفهان
شــرکت آبفا استان 
اصفهان به منظور آمادگی 
مقابله با هرگونه تهدیدی 
که خدمات رسانی پایدار به 
مردم را مختــل می کند 
از  حفاظــت  رزمایــش 

تاسیسات را برگزار نمود. 
مدیرعامل شرکت آب 
وفاضاب اســتان اصفهان با بیان اینکه خدمات این 
شرکت باید در طول شبانه روز بی وقفه در اختیار مردم 
قرار گیرد اظهارداشــت:در بزنگاه های مختلف وقوع 
حوادث می تواند آسیب هایی به زیرساختهای شرکت 
آبفا استان اصفهان تحمیل نماید این در حالیست که 
خدمات این شرکت به لحاظ حیاتی بودن باید پایدار  

در دسترس عموم قرار گیرد.
مهندس هاشم امینی حفاظت اصولی  از تاسیسات 
در سطح استان را ضروری قلمداد کردو تصریح نمود: 
برخــی از تاسیســات آبفــا مانند تصفیــه خانه آب 
باباشیخعلی تامین کننده  آب شرب بیش از 4 میلیون 
نفر است که سامت این تعداد از جمعیت به عملکرد 
فرایند تصفیه آب و حفاظت شبانه روزی از این تصفیه 
خانه  بستگی دارد. از این رو باید از تصفیه خانه آب مانند 

مراکز حساس مورد حفاظت ویژه قرار گیرد.
وی به نقش تصفیه خانه های فاضاب در سامت 
بهداشت محیط پرداخت و اظهارداشت: هم اکنون 26 
باب تصفیه خانه فاضاب در سطح استان در مدار بهره 
برداری قــرار دارند که  با جمع آوری ،انتقال و تصفیه 
فاضاب نقش بســزایی در بهداشت محیط ، کاهش 
آلاینده های  زیست محیطی و ارتقاء سطح بهداشت 
عمومی دارد بر این اســاس حفاظت و نگهداری از این 

تاسیسات امری غیر قابل انکار است.
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان حفاظت از 
منابع و مخازن آب در سطح استان را یکی از اولویت ها 
برشمرد و اعام کرد: معاونین و مدیران شرکت بر مبنای 
مســئولیتی که برعهده دارند باید سناریویی تدوین 
نمایند کــه بر مبنای آن راهکارهای مقابله با هر گونه 
آســیبی که تاسیسات آبفا را تهدید می کند بتواند در 
کمتریــن زمان ممکن آن را خنثی نمود و با آن مقابله 

کرد.
مهندس هاشم امینی برگزاری این رزمایش را در 
سطح استان بســیار مفید برشمرد و اعام کرد: طبق 
بررسی های صورت گرفته با برگزاری این رزمایش به 
نقــاط قوت و ضعف در ارائه خدمات پایدار به مردم در 
هنگام وقوع حوادث واقف شــدیم و قطعا با رفع نقاط 
ضعــف در کوهتاترین زمان همچنــان درصدد ارائه 
خدمــات پایدار و بهینه به مردم تحت هر شــرایطی 
هستیم و خود را مسئول در ارائه خدمات شبانه روزی 
به مردم می دانیم.چــرا که رضایت مردم هدف غایی 

فعالان صنعت آبفا می باشد .
لازم به یادآوری اســت که این رزمایش در محل 
استقرار تمام تاسیسات آب و فاضاب در سطح استان 
برگزار شــد و همه مناطق آبفا به صورت همزمان به 
برگــزاری رزمایش حفاظت از تاسیســات و مقابله با 

تهدیدات احتمالی پرداختند.

مدیرکل دفتر ارزیابی زیست محیطی 
سازمان حفاظت محیط زیست گفت: به 
علت رعایت ماحظات زیست محیطی و 
حفاظت از اکوسیستم خلیج فارس، دیگر 
مجوز فعالیت آب شیرین کن ها با حجم 
زیاد را در این پهنه آبی صادر نمی کنیم.

حمید جالوندی در گفتگو با ایرنا 
افزود: خلیج فارس دریایی نیمه بسته و 
کم عمق است، دمای آب در آن بالاست، 
از طرفی هم زمان گردش آب در این پهنه 
آبی طولانی و محدود اســت همچنین 
آلودگی نفتی زیادی دارد از این رو دریایی 
حساس و شکننده است، بنابراین فعالیت 
آب شــیرین کن ها را به سمت دریای 
عمان و آنهم در بخش پسابندر یعنی بعد 

از بندر چابهار و خلیج گواتر بردیم.

وی تاکید کرد: با این شرایط، اجرای 
هر پروژه ای در خلیج فارس باید با دقت 
و رعایت کامل ماحظات زیست محیطی 
صورت گیرد بر این اساس سازمان محیط 
زیست با حساسیت زیادی بر اجرای طرح 
ها در آن نظارت دارد و حتی در این مسیر 
فعالیت آب شیرین کن ها البته با حجم 

زیاد را محدود کرده است.
جلالوندی اظهار داشت: البته این به 

آن معنا نیست که از منابع آبی 
خلیج فارس

بی بهره بمانیم، همه کشورهای دنیا 
حتی کشورهای اروپایی که پر آب هستند 
و کشــورهای حوضه دریــای مدیترانه 
بخش زیــادی از آب خــود را از طریق 
شیرین سازی آب دریا تامین می کنند 

یعنی یک روش معمول اســت شاید ما 
یکی از عقب ترین کشورها در این زمینه 
هستیم، مثا عربستان، کویت و امارات 
در حــد میلیون تا میلیارد متر مکعب از 
دریا آب برداشــت می کنند بنابراین ما 
نباید خود را از همه منافع ســرزمینی 
محــروم کنیم اما مســاله مهم رعایت 
پروتکل های زیست محیطی در روند اجرا 
است تا آسیبی به محیط زیست منطقه 

وارد نشــود. مدیــرکل دفتــر ارزیابی 
زیســت محیطی ســازمان حفاظــت 
محیط زیست ادامه داد: ایران هم باید با 
رعایت همه ماحظات زیست محیطی 
از پهنــه های آبی خود به نحو احســن 
استفاده کند، مثا اگر قرار باشد تا چند 
ســال آینده 10میلیون نفــر در حوزه 
مکران ساکن شــوند، آب مورد نیاز آنها 
باید از حوضه دریا تامین شود، این امری 

اجتناب ناپذیر است.
جالوندی تاکید کرد: البته این به آن 
معنا نیست که بحث مدیریت منابع آب 
در کشور کم رنگ شــود و از این بخش 
غافل شویم بلکه باید استفاده از آب دریا 
به عنوان یک امــکان در کنار مدیریت 
صحیح منابع آب مورد استفاده قرار گیرد.

سازمان محیط زیست: مجوز آب شیرین کن با حجم زیاد در خلیج فارس صادر نمی شود

بهره برداری از مرحله نخســت طرح 
انتقال آب خلیج فــارس به فات مرکزی 
کشــور و ســه طرح مرتبط با آن توسط 
رئیس جمهــور و از طریق ویدئوکنفرانس 

آغاز شد.
حجت الاسام روحانی طی مراسمی از 
طریق ویدئوکنفرانس فاز اول طرح انتقال 
آب خلیج  فارس به فــات مرکزی ایران، 
بخشی از سایت شیرین سازی فاز اول این 
طــرح، طــرح تامین بــرق و انــرژی و 
ایســتگاه های پمپاژ و مخــازن تعادلی و 
ضربه گیر فاز اول طــرح انتقال آب خلیج  
فارس به فــات مرکزی ایــران و مخزن 
4۵هزار مترمکعبی و سامانه بهره برداری از 
آب صنایع گل گهر سیرجان را افتتاح کرد.

برای افتتاح این طرح ها 16هزار و ۳00 
میلیارد تومان اعتبار هزینه شــده است و 
ظرفیت  اشتغالزایی آن برای دوران ساخت 
16هزار نفــر و بــرای دوران بهره برداری 

1200 نفر می باشد.
طرح بزرگ شیرین سازی و خط انتقال 
آب توســط مهندســین ممتاز کشور و با 
اســتفاده از تجارب شــرکت های مجرب 
حاشیه خلیج  فارس و همچنین بهره برداری 
از بهترین گزینه های فنی و تکنولوژی روز 

دنیا طراحی و اجرا شده است.
طراحی این پروژه با نگاه توسعه ای و 
به منظور تولید یک و نیم میلیون مترمکعب 
آب شیرین در سایت شیرین سازی بوده و با 
سه خط انتقال نیازهای آبی شرب، صنعتی 
و معدنی چند استان همجوار در مسیر خط 
انتقال و در سه فاز انجام خواهد شد و امروز 
فــاز اول آن با یک خط انتقال طراحی و به 

بهره برداری می رسد.
رئیس جمهور در این مراسم با قدردانی 
از همه مهندسان، کارگران و مجریان طرح 
انتقال آب خلیج فــارس به فات مرکزی 
ایران، تاکید کرد که با این خط انتقال آب به 
فات مرکــزی ایران، تنهــا آب به فات 
مرکزی نمی رســد بلکه مهم تر از آن امید 
است که به این مناطق می رسد و لازم است 
نام این خط انتقال آب را »خط انتقال امید« 

بگذاریم.
رئیس جمهــور تاکید کــرد: نتیجه 
انتخابــات آمریــکا و اینکه چه کســی 
رئیس جمهور شود مهم نیست و هر کسی 
که می خواهد باشد چرا که بی  تردید در برابر 
ملت ایران، دولت بعد تسلیم خواهد شد و 
راهی ندارند جــز اینکــه در برابر قانون، 
مقررات و فشار افکار عمومی و در برابر صبر 

و مقاومت این ملت بزرگ، تسلیم شود.
اعمال محدودیت در مراکز استان ها

 گامی موثر در روند مبارزه با 

کروناست
روحانی همچنین در جلسه روسای 
کمیته های ستاد ملی مبارزه با کرونا با تاکید 
بر اینکه کاستن روند شیوع بیماری و کاهش 
تعــداد مراجعه کنندگان به مراکز درمانی 
بویژه بیماران بستری، اولویت نخست و تنها 
راه کار برای خروج از وضعیت کنونی است ، 
گفت: از این منظر مداخله فوری از طریق 
اعمال محدودیت های شــدید در مناطق 

قرمز به عنوان راهکاری موثر خواهد بود.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در کنار 
اقدامــات قبلی در اعمــال محدودیت ها، 
کمیته بهداشت و درمان با همکاری سایر 
دســتگاه ها و کمیته ها در ایجــاد مراکز 
مراقبتی و اســتفاده از ظرفیت ها و مراکز 
اقامتی و تقویت ظرفیت درمانی در مراکز 
ســرپایی و در عین حال درمان بیماران با 
عایم خفیف در منزل می بایســت مورد 
توجه قرار گیرد. استفاده از نقاهتگاه مناسب 
هــم یکی از راهکارهــای موثر در کاهش 

بیماران بستری در بیمارستان است.
روحانی تصریح کرد: با توجه به مصوبه 
ستاد ملی درخصوص دورکاری کارکنان، 
قرارگاه عملیاتی ستاد ملی موظف است بر 
اجرای این مصوبه در تمامی دستگاه های 
دولتی و غیر دولتی نظارت دقیق انجام دهد.

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم حرکت 
هماهنگ و نظام مند تمامی ارکان دخیل 
بویــژه قــرارگاه عملیاتــی در چارچوب 
مصوبات ســتاد ملی برای نظارت بر روند 
اجــرای ایــن مصوبــات گفــت کــه 
محدودیت های ایجاد شــده در مراکز 2۵ 
استان کشور نیز در چارچوب همین یافته ها 

اعمال شده است.
دکتر روحانی افزود: درخصوص رعایت 
پروتکل ها همچنان نیاز به اجرای دقیق تر 
و هماهنگ تر میان تمام ارکان هستیم تا 
ســریعا برخی ناهماهنگی هــا در اجرای 

مصوبات از بین برود.
رئیس جمهور با بیــان اینکه اعمال 
جریمه هــا باید با آگاهی بخشــی از ابعاد 
مختلف جرائم باشد، قرارگاه عملیاتی ستاد 
ملی مبارزه با کرونا را موظف کرد با همکاری 
کمیته تبلیغــات، چارچوبی را برای اعام 

خاطیان تدوین و در رسانه ها معرفی کند.
روحانی همچنین با  اشاره به گزارش 
فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مبارزه 
با کرونا از کنترل 86 درصدی رفت و آمدها 
به مراکز 2۵ استان کشور، گفت: دستاوردها 
و نقاط ضعف اعمال چنین محدودیت هایی 
باید به شکل هوشمند بررسی و در مسیر 
کاستن از نقاط ضعف و تقویت نقاط قوت 

آن گام برداشت.

جلســه کنفدراســیون فوتبال آسیا صبح 
پنجشــنبه به صورت آناین و با حضور عیسی آل 
کثیر، مهاجم پرسپولیس و وکای باشگاه برگزار شد 
و ای اف سی در اطاعیه ای اعام کرده که استیناف 
خواهی رد شده و آل کثیر باید دوره محرومیت شش 
ماهه اش را ســپری و جریمه 10 هزار دلاری هم 
پرداخت کند. بنابراین آل کثیر عاوه بر اینکه فینال 
لیگ قهرمانان آسیا را از دست خواهد داد، نخستین 
بازی های مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 2021 
را هم از دست می دهد و در دیدار های لیگ برتر هم 
تا ســیزده بدر ســال 1400 غایــب خواهد بود. 
محرومیت او به دلیل خوشحالی پس از گل در دیدار 
با پاختاکور است و کمترین میزان جریمه هم در این 
باره اعمال شــده اما پرسپولیســی ها امیدوار به 
بخشــش این بازیکن بودند که حالا این اتفاق رخ 

نداده است.
امیر ساعد، وکیل باشگاه پرسپولیس درباره 
تأیید حکم محرومیت 6 ماهه عیســی آل کثیر از 
سوی کمیته استیناف AFC اظهار داشت: »با وجود 
تأیید این محرومیت طبق صحبتی که با مسئولان 
باشگاه پرســپولیس داشتیم، مصمم هستیم این 
پرونده را رها نکــرده و آن را پیگیری کنیم. برای 
باشگاه پرسپولیس، عیسی آل کثیر، تمام ملت ایران 
و خودم این باور قطعی وجود دارد  که این بازیکن 

هیچ گونه انگیزه و قصد نژادپرستانه در رفتار خود 
نداشــته و اینکه کمیته استیناف AFC هم مانند 
کمیته انضباطی بدون توجه به واقعیات اجتماعی 
کشــورمان، انگیزه ها و حسن نیت آل کثیر چشم 
بســته رأی بدهند دور از عدالت در فوتبال است. 
اقدام های حقوقی ما متوقف نمی شود.« او همچنین 
درباره اینکه شــنیده می شود باشگاه پرسپولیس 
قصد دارد نام آل کثیر را از فهرست نفرات خود خارج 
کنــد، توضیــح داد: »در آخریــن صحبتی که با 
مدیرعامل و ســرمربی پرســپولیس داشــتم، 
جمع بندی ما این است قطعاً پیگیری های حقوقی 
را انجام بدهیم. برای لیگ قهرمانان آسیا پنجره نقل 
و انتقالاتــی جدیدی نداریم و حتی اگر آل کثیر از 
فهرست پرســپولیس خارج شــود، نمی توانیم 
بازیکنی را جای وی به فهرســت آســیایی اضافه 
کنیم.« وکیل باشگاه پرسپولیس درباره اینکه به 
نتیجه رساندن پرونده از طریق طرح دعوا در دادگاه 
CAS طولانی می شود، توضیح داد: »قطعاً همین 
گونه است اما به دنبال پروسه ای میانبر هستیم که 
فعاً نمی خواهم درباره اش صحبت کنم.« پس از 
تأیید محرومیت مهاجم پرســپولیس، عیسی آل 
کثیر در واکنش به این مسأله در استوری خود در 
اینستاگرام نوشت: »خدایا به کدامین گناه بهترین 

روزای زندگیم داره جلوی چشام پرپر میشه.«

محرومیت عیسی آل کثیر تأیید شد اما
اقدام های حقوقی پرسپولیس متوقف نمی شود

سازمان خصوصی سازی: 
طلبکاران در اولویت واگذاری سهام استقلال و 

پرسپولیس قرار ندارند
طلبکاران باشگاه های استقال و پرسپولیس در 
اولویت واگذاری ســهام این دو باشــگاه در راستای 
خصوصی ســازی قرار ندارند و هر کسی می تواند در 

خرید سهام شرکت کند
به گزارش تسنیم ، ابوالقاسم شمسی جامخانه 
معاون شرکت ها و قیمت گذاری بنگاه های سازمان 
خصوصی سازی با اشاره به این که کارگروهی که در 
سازمان خصوصی سازی تشکیل شده است، اهلیت 
فنی و مالی اشخاص را بررسی می کند و کاری ندارد 
که آن شخص از باشگاه طلبکار است یا نه، افزود: این 
سازمان برای بحث سهام کنترلی و مدیریتی بر اساس 
دســتورالعمل مصوب شــده، اهلیت فنی و مالی را 
بررسی می کند و چه طرف، بدهکار باشد و چه طلبکار 
مورد بررسی قرار می گیرد. بنابراین، همه می توانند در 
واگذاری شرکت کنند، اما بر اساس دستورالعمل ذکر 
شده بررسی خواهند شد که چه افردی از لحاظ فنی 

و مالی می توانند در واگذاری حضور داشته باشند.
وی در خصوص اینکه آیا شرکت های تعاونی در 
اولویت های اصلی برای خرید ســهام این دو باشگاه 
هســتند یا نــه؟ تصریح کــرد: فارغ از اســتقال و 
پرسپولیس، از ورود شرکت های تعاونی برای خرید 
سهام استقبال می  کنیم و می توانند سهام بگیرند، اما 

قانون برای آنها اولویتی قرار نداده است.
شایان ذکر است در حالی بنا بر وعده های متعدد 
وزیر ورزش قرار بود سهام سرخابی ها تا پایان شهریور 
امسال رنگ و بوی خصوصی سازی به خود بگیرند که 
این وعده حالا به انتهای پاییز منتقل شده است. این 
در شرایطی است که معاون شرکت ها و قیمت گذاری 
بنگاه های سازمان خصوصی سازی در این رابطه معتقد 
است: در ابتدا اعام شده بود که عرضه سهام دو باشگاه 
استقال و پرسپولیس در شهریور انجام می شود، بعد 
از آن به دلیل برخی مســایل به مهر موکول شد، اما 
صورت های مالی این دو باشگاه به مرحله نهایی نرسید. 
بــا این حال وضعیت باشــگاه پرســپولیس از نظر 
صورت های مالی و برخی دیگر اقدامات که قرار است 
برای واگذاری آن انجام شود به مراتب بهتر از استقال 

است.
به گفته وی، در مقابل اما عرضه ســهام باشگاه 
استقال در بورس با مشــکاتی همراه است و هنوز 
صورت های مالی آن نهایی نشده است و تغییر و تحولات 
اعمال شــده هم موجب شده تا به جمع بندی نهایی 
نرسیم. صورت مالی این باشگاه کار را متوقف کرده است 
که در صورت رفع مشــکات موجود، سهام باشگاه 

استقال پس از پرسپولیس وارد بورس خواهد شد.

خداحافظی اجباری ۳۰ ساله ها از تیم ملی
سرمربی کروات تیم  ملی تمایلی 
به دعوت از بازیکنان پا به سن گذاشته 
و بالای ۳0 ســال به تیم  ملی ایران 
ندارد. به گزارش ایسنا، دومین اردوی 
تیم  ملی فوتبال ایران با حضور دراگان 
اســکوچیچ از امروز آغاز می شود و 
بازیکنــان مدنظــر این ســرمربی 
رفته رفته به اردو اضافه خواهند شد تا 
آماده دیدار با بوسنی و  هرزگووین در 
پایتخت این کشــور یعنی سارایوو 

شوند.
برای این اردو، 2۳ بازیکن به تیم 
 ملی دعوت شــدند که نفرات جدید 
بیشــتر بــه علــت ناآمادگــی یا 
مصدومیت هــای جزئــی برخــی 
بازیکنان مانند آزمون، جهانبخش، 
طارمی، کریمی و... توانستند مجوز 
حضور در تیم  ملی را به دست آورند. 
در عوض، اســکوچیچ یک بار دیگر 
چشــم خود را روی نــام بازیکنان 
باســابقه ای مانند مسعود شجاعی، 
اشــکان دژاگه، امید ابراهیمی، وریا 
غفوری، رامین رضاییان و... بست. به 
نوعی این سرمربی کروات که 2 سال 
دیگر جام جهانی 2022 را پیش روی 

خود خواهد داشت، از الان تغییرات 
در تیمــش را کلیــد  زده و خیلی از 
بازیکنان بالای ۳0 سال را که باعث 
افزایــش میانگیــن ســنی تیم او 
می شوند، کنار گذاشته و رو به جوانان 
جویای نام آورده است. اگر چه در تیم 
او همچنــان ۳-2 بازیکن بالای ۳0 
سال دیده می شوند که بیشتر به علت 
کیفیت فنی بالا و به نوعی غیرقابل 
جانشــین  بودن آنهاســت. در واقع 
اسکوچیچ در بازی با ازبکستان نشان 
داد این بازیکنان یعنی وحید امیری، 
شجاع خلیل زاده و احسان حاج صفی 
کــه وارد دهه چهــارم زندگی خود 
شــده اند، جزو برنامه های اصلی این 
مربی هستند و شاید خداحافظی با 
این بازیکنان را به بعد از جام جهانی 
موکول کرده است. حتی ممکن بود 
در صورت حضــور طارمی و آزمون، 
اسکوچیچ مانند نخستین اردوی تیم 
 ملی کریــم انصاری فرد را هم به تیم 
 ملی دعوت نکند که به علت افزایش 
شمار غایبان، فعا بازیکن AEK آتن 
به تیم  ملی دعوت شده و باید منتظر 

عملکرد او در بازی با بوسنی باشیم.

آغاز بهره برداری از مرحله نخست طرح انتقال آب 
خلیج فارس به فلات مرکزی کشور
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کاظم خاوازی، وزیر جهاد کشاورزی در نخستین نشست شورای هماهنگی بیمه کشاورزی، بحث اجتماعی و جامعه شناسی را در توسعه بیمه کشاورزی مهم ارزیابی کرد و گفت: 
بیمه کشاورزی به ویژه در حوزه ارزیابی خسارت باید به یک ادبیات مشترک با بهره برداران برسد. وی بر لزوم تعیین تعرفه بیمه کشاورزی با هماهنگی دستگاه ها تاکید کرد و 
افزود: نمایندگانی از رؤسای سازمان جهاد کشاورزی استان ها، سازمان هواشناسی، مؤسسات تحقیقات کشاورزی نیز در شورای هماهنگی بیمه کشاورزی حضور داشته باشند. 
وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: در زمینه طرح های اولویت دار وزارت جهاد کشاورزی مانند زنجیره های تولید و الگوی کشت، بیمه کشاورزی لازم است مشوق هایی را در 
نظر بگیرد.خاوازی، توسعه و تسهیل تبادلات اطلاعات و ورود فناوری های نو در بیمه کشاورزی ضروری عنوان کرد و افزود: لازم است آموزش و ترویج در زمینه توسعه بیمه 
کشاورزی و برنامه های پیشگیری از خسارت همکاری کند. وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: با کمک هیأت امنای سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی مرکز تحقیقات 

مدیریت ریسک راه اندازی شود.

بیمهکشاورزیبرای
طرحهایاولویتدار
مشوقدرنظربگیرد

مسکن و عمران
هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر
با حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست 

جمهوری روی داد
شبکه داخلی تعمیرات فرودگاهی پا به عرصه 

فناورانه کشور گذاشت 
صنعت هوایی و هوانــوردی را یکی از راهبردی ترین 
صنایع هر کشوری می دانند. این صنعت راهبردی ابزارهای 
مختلفی برای توســعه دارد از آن جمله می توان به تامین 
قطعات یدکی و فرودگاهی اشــاره کرد. با حمایت معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری، شــبکه ای داخلی از 

تعمیرات فرودگاهی در کشور شکل گرفته است.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی به نقل 
از ســایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، طی 
پژوهش های انجام شــده صنعت هوایی با کاربرد نظامی و 
تجاری برای خوداتکایی به الزاماتی نیاز دارد تا بتواند سرپا 
بماند. اگر نیازهایی مانند ساخت قطعات یدکی و فرودگاهی 
آن را نداشته باشیم عما صنعتی وابسته و متکی به واردات 
خواهیم داشت. ستاد توسعه فناوری های فضایی و حمل و 
نقل هوشــمند معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
هم بــرای دوام آوردن ایــن صنعت در روزهای ســخت 
تحریم های اقتصادی به دنبال یافتن روش هایی اســت که 
بتواند شبکه ای داخلی از زیرساخت های مورد نیاز آن را ایجاد 
کند. در حــوزه تجهیزات فرودگاهی »پروژه های طراحی و 
ساخت ســامانه کمک ناوبری بصری )روشــنایی باند(«، 
»دســتگاه ســنجش اصطــکاک ســطوح پــروازی«، 
»رادار mssr«، »دستگاه dme« و »برج مراقبت سیار« در 
تعامل و همکاری با شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، 
توســط شــرکت های دانش بنیان و صنایع نرم و خاق و 
موسسات پژوهشی و واحدهای فناور دانشگاهی نهایی شده 
است و پروژه های دیگری نیز در مراحل مختلف اجرایی قرار 
دارد. بر همین اساس هم با کمک بخش دولتی، خصوصی و 
بــا یاری شــرکت های دانش بنیان و صنایــع نرم و خاق، 
شبکه ای از تعمیرات فرودگاهی در کشور ایجاد شده است تا 
با کمک این شبکه و آورده های داخلی، نیازهای این بخش از 
صنعت هوایی و هوانوردی مرتفع شــود. البته این ستاد با 
کمک زیســت بوم فناوری و نوآوری محصولات دیگر این 
صنعت مانند تولید موتورهای هوایی، تکمیل بالگرد صبا 248 
و ساخت قطعات یدکی برای پیشتیبانی وسایل هوایی را هم 
اجرایی کرده و همچنین ســاخت تجهیزات هواشناسی و 

تعمیرات فرودگاهی را هم در اولویت کاری قرار داده است.

مدیر امور اعتبارات بانک مسکن خبر داد
رشد ۵۸ درصدی ارایه تسهیلات ساخت 

مسکن به سازندگان 
مدیر امور اعتبارات بانک مســکن با اعام رشــد ۵8 
درصدی اعتبارات بانک به انبوه سازان در سال جاری نسبت 
به مدت مشابه ســال گذشته، از افتتاح حساب1۵1 هزار و 
40۵ نفــر از واجدان شــرایط طرح اقدام ملی مســکن در 
بانک،خبر داد. محمدحسن علمداری مدیر امور اعتبارات 
بانک مسکن در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی، آخرین وضعیت افتتاح حساب متقاضیان 
مســکن ملی را در آن بانک برای ادامه روند ساخت و ساز و 

تکمیل واحدهای طرح اقدام ملی مسکن، اعام کرد.
مدیر امور اعتبارات بانک مسکن گفت: 1۵1هزار و 40۵ 
نفر از واجدان شرایط طرح اقدام ملی مسکن در بانک، افتتاح 
حساب کردند که از این تعداد 92 هزار و 894 نفر پول واریز 
کردند. علمداری در عین حال در خصوص تسهیات ساخت 
مسکن براین انبوه سازان نیز توضیح داد: در خصوص پرداخت 
تسهیات ساخت، بانک مسکن رشد ۵8 درصدی نسبت به 
مدت مشــابه سال قبل، داشت. بر اساس این گزارش، بانک 
مسکن با توافقاتی که با وزارت راه  و شهرسازی داشته است، 
پرداخت تســهیات 140 هزار واحد مســکن اقدام ملی را 
پذیرفته اســت و توســط آن بانک این میزان تسهیات با 
هماهنگی و اعام وزارتخانه راه و شهرســازی به متقاضیان 

واجد شرایط پرداخت می شود.

خبـــر
سرپیچی بانک ها از دستور رئیس جمهور در 

اعطای تسهیلات مسکن

در شرایطی که رئیس جمهور دستور اختصاص 20 
درصد از تسهیات بانکی به حوزه مسکن را در آذرماه سال 
گذشــته صادر کرده بود اما بانک ها تنها پنج و نیم درصد 

تخصیص دادند.
به گزارش خبرگزاری فارس، 19 آذرماه سال 98 بود 
که وزیر راه و شهرســازی از اختصاص 20 درصد از منابع 
داخلی بانک ها به حوزه مسکن خبر داد تا شرایط به منظور 
تامین ســرمایه لازم مهیا شود و تولید مسکن رونق پیدا 

کند.
 محمد اسامی؛ وزیر راه و شهرسازی ضمن تاکید بر 
اینکه وظیفه دولت تاش برای زمینه سازی و فراهم کردن 
شرایط مناسب به منظور خانه دار کردن اقشار کم درآمد 
و متوسط است، تاکید کرد: به منظور وحدت رویه تمامی 
بانک ها برای تخصیص 20 درصدی منابع بانک های کشور 
به بخش مســکن، کمیته کاری مشــترک بین بانک ها 

و وزارت راه و شهرسازی تشکیل می شود.
در حقیقت مطابق تصمیمات اخذ شده از سوی دولت 
در آذر ماه ســال گذشــته، تمامی بانک ها طبق دستور 
رئیس جمهوری مکلفنــد 20 درصد از منابع خود را به 

بخش مسکن و ساختمان اختصاص دهند.
با گذشت 11 ماه از دستور رئیس جمهور مبتنی بر 
اختصاص 20 درصد از منابع داخلی بانک ها و اهتمام وزیر 
راه و شهرسازی نسبت به تحقق این امر، تنها پنج درصد 
از منابع داخلی بانک ها به حوزه مسکن هدایت شده است.

گفتنی است، انتشــار گزارش تسهیات پرداختی 
بانک ها طی شش ماهه ابتدای سال 1۳99 به بخش های 
اقتصادی مشــخص کننده این نکته اســت که دستور 
رئیس جمهــور پیرامون اختصــاص 20 درصد از منابع 

داخلی بانک ها به حوزه مسکن محقق نشده است.
بر این اســاس در شــش ماهه ابتدایی سال جاری 
بانک های کشور نســبت به پرداخت 697 هزار میلیارد 
تومان در قالب تسهیات اقدام کرده اند. در حالی که تنها 
۳9 هزار میلیارد از کل تســهیات به حوزه مسکن تعلق 
گرفته اســت. به عبارت دیگر برخاف دستور مستقیم 
رئیس جمهــور، تنها پنج و نیم درصــد از منابع داخلی 
بانک ها در قالب تسهیات به بخش مسکن رسیده است.

 شرایط تسهیات دهی بانک ها به حوزه مسکن زمانی 
اسف بار تر می شود که بدانیم ۳0 درصد از تسهیات حوزه 
مسکن به بخش خرید بوده و تاثیری در تولید مسکن نداشته 
است. در حقیقت تنها یک و نیم درصد از تسهیات بانک ها 
در شش ماهه ابتدایی سال جهش تولید که زمان اوج فعالیت 
عمرانی کشور است به حوزه ساخت مسکن تعلق گرفته است.
در شرایطی که میانگین متراژ واحدهای مسکونی در 
کشور 7۵ متر در نظر گرفته شود و هزینه ساخت هر متر 
مربع واحد مســکونی نیز چهار میلیون تومان باشد، رقم 
تخصیص پیدا کرده به حوزه ساخت مسکن در شش ماهه 
ابتدایی ســال جاری برای ســاخت تنها 91 هزار واحد 
مسکونی کافی است؛ در حالی که نیاز به ساخت مسکن بر 
مبنای مطالعات طرح جامع مســکن سالانه یک و نیم 
میلیون واحد مســکونی را پوشــش می دهــد. در واقع 
تسهیات ساخت مسکن در بهار و تابستان سال 98 موفق 

به پوشش شش درصد از نیاز به مسکن شده است.

آگهــی تغییــرات شــرکت تیــوان نــت ســهامی خاص بــه شــماره ثبــت 337298 
ــورخ  ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 101037323۴2 ب ــه مل و شناس
1399/07/20 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم فاطمــه منطــق بروجــردی شــماره 
ملــی00۶37۵۶۴20 بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای امیــن عــرب شــماره 
ملــی0323۴0۴0۵7 بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و مدیــر عامــل و آقــای 
مهــدی اعلائــی شــماره ملــی 1۵۵20۴۵۴0۴ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره انتخاب 
گردیدنــد . کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته 
،بــروات ،قراردادهــا و عقــود اســلامی و ســایر اوراق عــادی بــا امضــاء مدیــر عامــل 
بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبر مــی باشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )10۴0092(

ــت  ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــس کالا س ــه هانی ــرکت منحل ــرات ش ــی تغیی آگه
33۴0۵۵ و شناســه ملــی 101037۵۶1۴0 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی 
بطــور فــوق العــاده مــورخ 1399/02/2۴ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: آقــای علــی اقدامیان 
بــه کدملــی 0۴۵23۴۶207 بــه ســمت مدیــر تصفیــه بــه مــدت دو ســال انتخــاب گردیــد. 
- کلیــه اوراق عــادی، قراردادهــا، اســناد و اوراق تعهــدآور از قبیــل: چــک، ســفته، بــروات 
بــا امضــاء ایشــان همــراه بــا مهــر شــرکت معتبر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )10۴0093(

آگهــی تغییــرات شــرکت ســاران کالا ســهامی خــاص )در حــال تصفیــه( بــه شــماره 
ثبــت 1۴3۵99 و شناســه ملــی 101018۶۵۶8۴ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی 
عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1399/02/2۴ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای علــی 
ــال  ــدت دو س ــه م ــه ب ــر تصفی ــمت مدی ــه س ــی 0۴۵23۴۶207 ب ــه کدمل ــان ب اقدامی
ــل  ــدآور از قبی ــناد و اوراق تعه ــا، اس ــادی، قرارداده ــه اوراق ع ــد. کلی ــاب گردیدن انتخ
ــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد.  ــا امضــاء ایشــان همــراه ب ــروات ب چــک، ســفته ب
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )10۴0091(  ته

آگهــی تغییــرات شــرکت منحلــه گلخانــه ســازان دانــش محــور ســهامی خــاص 
ــه  ــه شــماره ثبــت ۴33783 و شناســه ملــی 103208۴3۴18 ب ــه« ب »در حــال تصفی
ــات  ــورخ 1399/07/20 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس اس
ــوص  ــاده مخص ــر22 ج ــرج کیلومت ــه آدرس ک ــه ب ــل تصفی ــد : مح ــاذ ش ــل اتخ ذی
کــرج روبــروی پالایشــگاه نفــت پــارس پــلاک 12 کدپســتی13991۴3۴11تغییر یافــت. 
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )10۴009۴( ته

آگهــی تغییــرات شــرکت دایــا نیــل ســهامی خــاص )در حــال تصفیــه( بــه 
شــماره ثبــت 389۴۴۵ و شناســه ملــی 1032039۵328 بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1399/02/2۴ تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : علــی اقدامیــان بــه کدملــی 0۴۵23۴۶207 بــه ســمت مدیــر تصفیه 
ــناد و  ــا، اس ــادی، قرارداده ــه اوراق ع ــد. کلی ــاب گردی ــال انتخ ــدت دو س ــه م ب
اوراق تعهــدآور از قبیــل چــک، ســفته بــروات بــا امضــاء ایشــان همــراه بــا مهــر 
ــت  ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــد. س ــی باش ــر م ــرکت معتب ش

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )10۴0090(

ــئولیت  ــا مس ــوان ب ــرق ت ــنا ب ــی س ــی و مهندس ــرکت فن ــرات ش ــی تغیی آگه
محــدود بــه شــماره ثبــت ۶۶1 و شناســه ملــی 1۴003۴0۵301 به اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1399/07/02 تصمیمــات ذیــل اتخاذ 
ــه  ــه شــماره ملــی 0079۵۴۶307 و محمــد مالمیــر ب شــد : - امیــن مــراد حاصــل ب
شــماره ملــی 39۶27۶290۶ ) خــارج از شــرکا ( و حجــت حقیقــت خــواه بــه شــماره 
ملــی 007۵۶017۶1 ) خــارج از شــرکا ( بــه ســمت اعضــا هیئــت مدیــره بــرای مــدت 
نامحــدود انتخــاب گردیدنــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکت 
هــا وموسســات غیــر تجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و 
امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت 

هــا و موسســات غیرتجــاری پردیــس )10۴0097(

ــنا  ــی س ــی و مهندس ــرکت فن ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه شــماره ثبــت ۶۶1  ــا مســئولیت محــدود ب ــوان ب ــرق ت ب
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۴003۴0۵301 ب ــه مل و شناس
هیئــت مدیــره مــورخ 1399/07/02 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ 
ــی 39۶27۶290۶  ــماره مل ــه ش ــر ب ــد مالمی ــد : - محم ش
ــره و  ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ــرکا( ب ــارج از ش ) خ
ــی 007۵۶017۶1 )  ــماره مل ــه ش ــواه ب ــت خ ــت حقیق حج
خــارج از شــرکا ( بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره وامیــن 
ــمت  ــه س ــی 0079۵۴۶307 ب ــماره مل ــه ش ــل ب ــراد حاص م
ــی  ــماره مل ــه ش ــمالی ب ــد ش ــره و محم ــت مدی ــو هیئ عض
ــه ســمت  0080021913 ) خــارج از اعضــا هیئــت مدیــره ( ب
ــد و حــق امضــا کلیــه اوراق  ــر عامــل انتخــاب گردیدن مدی
ــر عامــل و یکــی  ــا امضــا مشــترک مدی و اســناد بهــادار ب
ــر  ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــره هم ــت مدی ــا هیئ از اعض
ــت  ــت اداره ثب ــار سرپرس ــی تب ــه قل ــت ال ــد. حج میباش
شــرکت هــا وموسســات غیــر تجــاری شهرســتانهای 
اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره 
ــت  ــع ثب ــران مرج ــتان ته ــلاک اس ــناد و ام ــت اس کل ثب
ــس )10۴0098( ــاری پردی ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ش

آگهــی تغییــرات موسســه نهادگــذاری مطالعــات علمــی 
ــی  ــه مل ــت 7۵1۶ و شناس ــماره ثب ــه ش ــا ب ــی گوی وپژوهش
1010033۶09۵ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق 
العــاده مــورخ 1399/07/19 و مجــوز شــماره 99/191733 مــورخ 
ــل  99/7/23 وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی تصمیمــات ذی
ــاده و  ــامل 21 م ــه ش ــد موسس ــنامه جدی ــد: اساس ــاذ ش اتخ
ــنامه  ــن اساس ــید و جایگزی ــب رس ــه تصوی ــره ب ــک تبص ی
ــور اداره  ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــد. س ــی گردی قبل
ــران )10۴0099( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ثب

آگهــی تغییــرات شــرکت فــن آوری اطلاعــات شــبکه ســفید بــا مســئولیت محــدود 
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10102788782 ب ــه مل ــت 238010 و شناس ــماره ثب ــه ش ب
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/03/03 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محمــد 
ــه  ــا پرداخــت مبلــغ 999.۵00.000 ریــال ب هــادی قربانــی شــماره ملــی: 007300۴77۴ ب
صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه 1000000000 ریــال افزایــش داد. محمــد علــی 
ــه صنــدوق شــرکت  ــا پرداخــت مبلغــی ب قدیــری جــم شــماره ملــی: 00۶۶3۵۵۶۴8 ب
ــغ  ــرکت از مبل ــرمایه ش ــش داد. س ــال افزای ــه 1000000000 ری ــود را ب ــرکه خ ــهم الش س
1000000 ریــال بــه 2000000000 ریــال افزایــش یافــت . در نتیجــه مــاده مربوط اساســنامه به 
شــرح مذکــور اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکا بشــرح فــوق مــی باشــد ســازمان ثبــت 
اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )10۴009۵(

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســین مشــاور اســاس آزمــا ایســتا بــا مســئولیت 
ــتناد  ــه اس ــی 10103089839 ب ــه مل ــت 2۶۵۶۴1 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب مح
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1399/07/11 تصمیمــات 
ــه  ــی 21۴2399320 ب ــماره مل ــه ش ــینی ب ــا حس ــید رض ــای س ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ذی
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و اکبــر ندائــی پوراصــل بــه شــماره ملــی 0071۶2۵8۵2 
بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم ســیده فرشــته حســینی بــه شــماره 
ملــی 21۴307229۵ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و آقــای مهــرداد بقائــی بــه شــماره 
ملــی 17۵3۵912۵2 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و آقــای محمــد مهــدی زنجانــی به 
شــماره ملــی 09۴2۴3۴803 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره وآقــای محســن قشــقائی 
بــه شــماره ملــی 0012۶۵232۶ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و فرشــاد غفــاری پــور 
بــه شــماره ملــی 00۶298170۶ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره وآقــای مهــرداد بقائــی 
بــه ســمت مدیــر عامــل شــرکت انتخــاب گردیــد. کلیــه اســناد و مــدارک و اوراق بهادار 
ــا  ــلامی ب ــود اس ــا و عق ــروات، قرارداده ــفته ،ب ــک، س ــل چ ــرکت از قبی ــدآور ش و تعه
امضــاء آقــای ســید رضــا حســینی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. همچنین 
اســناد و مــدارک اداری و غیــر تعهــدآور بــا امضــاء آقــای مهــرداد بقائــی منفــردا همــراه 
ــر  ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــردا هم ــینی منف ــا حس ــید رض ــا س ــرکت ی ــر ش ــا مه ب
مــی باشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

ــران )10۴009۶( ــاری ته غیرتج

مدیرعامل شــرکت ســاخت و 
توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
گفت: راه آهن چابهار- زاهدان به عنوان 
یکی از اســتراتژیک ترین پروژه های 
عمرانی تا پایان ســال 1400 به بهره 

برداری می رسد.
به گزارش  پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی، خیرالله خادمی، مدیر 
عامل شــرکت ســاخت و توســعه 
زیربناهای حمل و نقل کشوربا اشاره به 
حضور وزیر راه و شهرسازی در چابهار 
و آغاز ریل گذاری راه آهن این منطقه از 
چابهار به سمت زاهدان اظهار داشت: 
در تیر ماه امســال از ســمت زاهدان 
ریل گذاری این پروژه آغاز شد که این 
مسیر در کریدور ریلی شمال به جنوب 

و شرق به غرب قرار دارد.
وی ادامــه داد: طول این پروژه از 
چابهار تا سرخس 1400 کیلومتر است 
که یکی از استراتژیک ترین و مهمترین 

پروژه های ریلی به شمار می آید.
خادمی با بیان اینکه پروژه راه آهن 
چابهار - زاهدان بلندترین کریدور ریلی 
کشور اســت، افزود: در این پروژه 80 
میلیون متر مکعب خاکبرداری انجام 

می گیــرد که ایــن میــزان، 2 برابر 
خاکبرداری ســد کرخه بــه عنوان 

بزرگترین سد خاکی کشور است.
وی تصریح کــرد:: ۳2 کیلومتر 
ریل گذاری این پروژه انجام شده است 
و با حضور مقام عالی وزارت حدود 84 
کیلومتر ریل گذاری از ســمت چابهار 
انجام می شود. کل پیشرفت فیزیکی 
پــروژه 48 درصد بوده و پیشــرفت 
زیرسازی این پروژه هم به 16۳ درصد 

رسیده است.
معاون وزیر راه شهرسازی گفت: تا 
پایان سال 1400 ساخت این پروژه به 
اتمام می رسد و یکی از بزرگترین بنادر 
اقیانوسی کشور را به شبکه ریلی متصل 

می کند.
خادمی با بیان اینکه پروژه راه آهن 
چابهــار - زاهدان شــهر های چابهار، 
نیک شهر، ایرانشهر را در جنوب استان 
به شبکه ریلی متصل می کند، ادامه داد: 

ما در حال حاضر از زاهدان به سمت مرز 
میرجاوه و پاکستان و خواف به هرات در 
افغانستان  دو خط راه آهنی داریم که 
با اتصال این دو خط به هم کشور های 
همسایه به ما متصل می شوند و برای 
افغانستان که کشور محصور در خشکی 
اســت باعث ایجاد وابستگی به بنادر 

ایران می شود.
این مقام مسئول بیان کرد: پروژه 
راه آهن چابهــار به زاهــدان یکی از 
مهمترین پروژه های ریلی کشور است 
و شرکت ساخت و توسعه زیربنا های 
حمل و نقل کشور اجرای آن را برعهده 
گرفته و ســرعت اجرای این پروژه هم 

افزایش یافته است.
خادمی درباره منابع اعتباری این 
پروژه گفت: منابع این پروژه از صندوق 
توسعه ملی تأمین شده و حدود ۳00 
میلیون یورو بــرای این پروژه در نظر 
گرفته شده که تاکنون 100 میلیون 
یورو برای آن پرداخت شــده و 200 
میلیون یورو معــادل 8 هزار میلیارد 
تومان باقــی مانده کــه امیدواریم با 
تخصیص آن بتوانیــم این پروژه را به 

اتمام برسانیم.

معاون وزیر راه وشهرسازی خبر داد:

راه آهن چابهار - زاهدان تا پایان سال ۱۴۰۰ افتتاح خواهد شد

وزیر راه و شهرسازی در سفر خود 
به زابل طی آیینی که از سوی مردم این 
شهر برگزار شد، بهره برداری از آسفالت 
معابر ۵ محله حاشیه نشین این شهر به 
نام های حسین اباد، معصوم اباد، اسام 
آباد، هیرمند شمالی و رسالت را آغاز 

کرد.
به گزارش  پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرسازی،  محمد اسامی، وزیر راه 
و شهرســازی طی سفر به شهرستان 
زابــل با حضور در آیین زیرســازی و 
بهره برداری از آسفالت معابر ۵ محله 
حاشیه نشین این شــهر به نام های 
حســین اباد، معصوم اباد، اسام آباد، 
هیرمند شمالی و رسالت اظهار کرد: 
اکنون یکی از پروژه های مهم حاشیه 
نشینی این شهر که موجب آزار و اذیت  
مردم زابل بود، از طریق اصاح معابر و 
بهسازی و آسفالت و انجام پروژه هایی 
که به مسایل اجتماعی کمک می کند، 

افتتاح شد. 
وی با بیان اینکه بعد از ســال ها 
مردم شــهر زابل از محیط شــهری 
مناسبتری بهره مند شده اند، افزود: با 
خدمات بهســازی شــهری، مردم از 
یکسری از مشــکات این نواحی رها 

خواهند شد.
اســامی تاکید کرد: مردم شهر 
زابل از تسهیاتی که دولت در بازسازی 
سکونتگاه های غیر رسمی و محات 
حاشــیه نشــین ایجاد کرده نهایت 
استفاده را ببرند و هر چه سریعتر نسبت 
به ایفای ســهم خود در ارتقای محل 
زندگی شان اقدامات سازنده را انجام 
دهند. ما در وزارت راه و شهرسازی هر 
چه را در توان داریم به خدمت گذاشته 
ایــم تا مردم به رفاه و آرامش و زندگی 

سعادتمند دست پیدا کنند.
وزیر راه و شهرسازی دستاوردهای 

سفر دو روزه خود به استان سیستان و 
بلوچستان را برای مردم زابل برشمرد 
و عنوان کرد: امروز در استان سیستان 
و بلوچســتان بیش از 2 هزار میلیارد 
تومان پروژه یا افتتاح شد یا کار خود را 

آغاز کرد.
اســامی در ادامه گفت: طی این 
سفر ۵4 کیلومتر بزرگراه و راه اصلی و 
146 کیلومتر راه روســتایی افتتاح 
شدند و همچنین پروژه های بازآفرینی 
شهری، احداث بیمارستان و تاسیس 
فرودگاه در حوزه های زیر ساختی در 

این استان برقرار است.

وی عنــوان کــرد: از مهمترین 
پروژه هــا،  پروژه راه آهن از زاهدان به 
چابهار اســت که یک ماه پیش ریل 
گذاری مکانیزه آن از زاهدان شــروع 
شده و دیروز هم از چابهار به زاهدان 

ریل گذاری آن آغاز شده است.
گفتنی اســت کــه در بازدید از 
مناطق حاشیه نشین و سکونتگاه های 
غیر رسمی شــهر زابل، فرزانه صادق 
مالواجرد، معاون شهرسازی و معماری 
وزارت راه و شهرسازی، مهدی عبوری، 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری 
ایران، احمدعلی موهبتی، اســتاندار 
سیســتان و بلوچســتان، حبیب الله 
دهمرده و محمد سرگزی نمایندگان 
مردم زابل در مجلس شورای اسامی 
و دیگر مقامات استانی حضور داشتند.
لازم به ذکر است که در این طرح 
بازآفرینی شهری، در طول هشت ماه 
حدود 200 هزار متر مربع بهســازی 
انجام شــده اســت و از 800 هکتار 
وسعت محات نابســامان شهر زابل 
حدود ۳80 هکتار آســفالت شده که 
جمعیت 2۵ هزار نفری را شامل می 
شود. طی این طرح، تاکنون 40 درصد 

از این محات ساماندهی شده است.

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد

بازسازی سکونتگاه های غیررسمی زابل با هدف دستیابی 
مردم به رفاه

بهره برداری از آسفالت محله حاشیه نشین شهرهای حسین اباد، معصوم اباد، اسلام آباد، هیرمند شمالی و رسالت در زابل
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درسیاستهایارزیمشخص
نیست

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

با هدف توسعه همکاری ها انجام شد؛
دیدار مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 

قزوین با شهردار قزوین

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قزوین با هدف 
توسعه همکاری ها در جهت ترویج کتابخوانی، با شهردار و 

اعضای شورای شهر قزوین دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان قزوین، فاطمه محمد بیگی، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی استان به همراه ندا امیرلو، معاون اداره کل با هدف 
افزایش تعامات و انجام فعالیت های مشــترک فرهنگی با 

شهردار و اعضای شورای شهر قزوین دیدار و گفتگو کرد.
فاطمــه محمدبیگی، در این دیــدار با تأکید بر اینکه 
کتابخانه ها با برگزاری برنامه های مختلف در فضای مجازی 
چون کتابخوانی، شعرخوانی و قصه گویی و ... افراد را به انس 
بیشتر با کتاب دعوت می کنند، بیان کرد: کتابخانه ها بهترین 
مکان برای ســرمایه گذاری های فرهنگی و کمک به تعالی 

جامعه هستند.
مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان اظهار داشت: 
خوشــبختانه شهرداری و شورای شــهر قزوین رویکردی 
فرهنگی دارند و امیدواریم با مساعدت شهرداری و اعضای 
شورا، کتابخانه های عمومی قزوین از نظر کمی و کیفی ارتقا 

پیدا کنند.
وی با اشاره به این نکته که تخصیص نیم درصد درآمد 
شــهرداری به کتابخانه ها، به نوعی کمک به ارتقا و توسعه 
فرهنگ کتابخوانی در بین مردم شــهر اســت، اضافه کرد: 
شــهرداری قزوین همراه همیشگی کتابخانه های عمومی 
است و پرداخت به موقع سهم نیم درصد شهرداری در توسعه 

فرهنگ کتاب  و کتابخوانی مؤثر است.
سیاوش طاهرخانی، شهردار قزوین نیز ضمن استقبال 
از افزایــش همکاری  با کتابخانه های عمومی، گفت: اگر در 
جامعه ای به مقوله فرهنگ توجه شــود، می توان اطمینان 
حاصل کرد که آن جامعه شاهد پیشرفت و موفقیت در همه 

سطوح خواهد شد.
وی ادامه داد: تاش مجموعه شهرداری قزوین بر این 
است که در کنار توسعه شهری و ساخت مکان های فرهنگی، 
تفریحی و ... به ایجاد کتابخانه های عمومی به عنوان المان و 

نماد علم و فرهنگ نیز توجه شایسته ای شود.
وی همچنین قول مســاعد داد زمینه های لازم برای 
توســعه فرهنگ کتابخوانی را فراهم کند و آمادگی خود را 

جهت کمک به ساخت کتابخانه مرکزی قزوین اعام کرد.
گفتنی اســت، در پایان این دیدار، به منظور تقدیر از 
مشارکت شــهردار و رئیس کمسیون فرهنگی و اجتماعی 
شــورای شهر قزوین در پویش »نذر کتاب نذر دانایی« لوح 

تقدیری به رسم یادبود اهدا شد.

همزمان با اجرای طرح 
»اهدای کتاب، اهدای دانایی«؛

7 هزار جلد کتاب به کتابخانه های عمومی 
اردبیل اهدا شد

همزمان با اجرای طرح »اهدای کتاب اهدای دانایی« 
نزدیک به 7 هزار جلد کتاب در شــش ماهه اول سال جاری 

به کتابخانه های عمومی استان اردبیل اهدا شده است.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
اســتان اردبیل، همزمان با اجرای طــرح » اهدای کتاب، 
اهدادی دانایی« بیش از 6 هزار 8۵0 نسخه کتاب در 7 ماهه 
اول ســال جاری به کتابخانه های عمومی استان اهدا شده 
اســت که این منابع در جهت تامیــن منابع کتابخانه های 
عمومی اســتان و بنا بر نیاز آنان تقسیم بندی و اهدا خواهد 
شد.  گفتنی است عاوه بر ارسال منابع از سوی نهاد کتابخانه 
های عمومی کشــور، با انتشــار فراخوان های ســالانه در 
خصوص اهدای کتاب به کتابخانه های عمومی، منابع قابل 
توجهی توسط اقشار مختلف در جهت غنی سازی کتابخانه 
های عمومی اســتان اهدا می شــود و امسال نیز قشر های 
مختلفی در اهدای کتاب به کتابخانه های عمومی مشارکت 
داشــتند که مهمترین بخش اهدای کتاب مربوط به کتاب 
های کمک آموزشی سازمان علمی و آموزشی قلم چی است.

قابل ذکر اســت: بر اساس رایزنی ها و هماهنگی های 
صورت گرفته با  مجمــع جهانی اهل بیت)ع(  کتاب های 
متعددی در زمینه های مختلف علمی و به زبان های فارسی، 
آذری، انگلیسی، روســی و فرانسوی توسط این مجمع به 
کتابخانه های عمومی اهدا شده است که این کتاب ها مورد 

استقبال عاقه مندان قرار گرفته است.
همچنین واحد امور جذب مشارکت های این اداره کل 
به منظور تسهیل فرایند اهدای کتاب، با مراجعه حضوری به 
درب منــازل خیرین کتاب های اهدایی را دریافت می کند 
وکتابخانه های عمومی اســتان نیز بــه عنوان پایگاه ثابت 
دریافت کتاب های اهدایی مردم، همه روزه در ساعات کاری 

آماده دریافت منابع اهدایی هستند.

خبـــر

مافیای واردات اجازه ورود کالاهای 
اساسی را نمی دهد

سیدناصر موسوی لارگانی، 
عضــو هیئت رئیســه مجلس 
شورای اسامی درباره گرانی های 
اخیر در بازار کالاهای اساســی 
گفت: مافیای واردات برای گران 
کردن نهاده ها دستور می دهند 
کشتی ها در مسیر متوقف شده 
و در اسکله ها پهلوگیری نکنند.

وی با انتقاد از افزایش روز افزون قیمت کالاهای اساسی 
در کشور، اظهار داشت: متأسفانه مافیای واردات در چند ماه 
اخیر، قیمت نهاده های دامی و کشاورزی را با نیرنگ های 
خاص و برنامه ریزی شده افزایش داده اند و این مسئله در 
قیمت نهایی فرآورده های لبنی نیز اثر گذاشته است. مافیا 
برای گران کردن نهاده ها دستور می دهند کشتی ها در مسیر 
متوقف شده و در اسکله ها پهلوگیری نکنند تا روند تأمین و 
توزیع نهاده در داخل دچار مشکل شود. مردم در گذشته 
می گفتند که ما برای رفع گرســنگی حداقل نان و ماست 
می خوریم؛ اما امروز محرومان همین نان و ماســت را نیز 

نمی توانند بخورند.
در همین زمینه، فرهاد منتصر کوهســاری، معاون 
بندری سازمان بنادر و دریانوردی در گفت وگو با خبرگزاری 
تســنیم درخصوص وضعیت تخلیه و بارگیری کالاهای 
اساسی در بنادر کشور بیان کرد: چنانچه تعرفه ها پلکانی 
باشد،  ماندگاری کالا در بنادر کاهش می یابد. اما وقتی تعرفه 
ثابت اســت و در جا می زند این مســئله باعث می شود تا 

ماندگاری کالا در بنادر کشور بیشتر از حد معمول شود.
وی درباره تخلیه و بارگیری مواد اولیه مورد نیاز تولید 
روغن خوراکی بیان کرد: اگر کشتی اعام ورود کند به دلیل 
آن که اسکله خالی و تجهیزات داریم به صورت آناین در 
همه بنادر شمالی و جنوبی پهلوگیری می شود.  کشتی های 
حامل روغن خام مشکل اسنادی دارند که بار خود را تخلیه 
نمی کنند، هر کشتی که این مشکل را داشته باشد، نماینده 
کشتیرانی هیچ وقت برای تخلیه به ما درخواست نمی دهد.
گفتنی است، مردم در کنار گرانی مواد مصرفی خود 
به ویژه گوشت، مرغ، برنج و روغن شاهد کمبود و افزایش 
قیمت پوشــک در بازار هم شده اند. در این باره، محرابی 
مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی اظهار 
داشــت: کمبود تولید پوشــک نداریــم و اگر کمبودی 
احساس می شود به علت ســوداگری برخی افراد است. 
پوشــاک و سلولزی 70 درصد مواد اولیه تولید پوشک از 
خارج تامین می شود و 10 درصد مواد اولیه نیز به رقابت 
در بازار بورس و پتروشیمی بستگی دارد که در چند ماه 
گذشته به علت رقابت بالا در این بخش، شرایط نامناسبی 

داشتیم.
توضیحات این مقام مســئول در وزارت صنعت در 
حالی است که تولیدکنندگان پوشک معتقدند تا کنون 
سنگ اندازی های بسیاری در تأمین ارز برایشان بوجوده 
آمــده و وزارت صنعت می گوید برویــد از ارز حاصل از 
صادارت صادرکنندگان استفاده کنید اما صادرکنندگان 
تمایلی به همکاری با آنها ندارند و حتی ارقام بالایی را برای 
ارائه ارزها عنوان می کنند که اصاً متناسب با نقدینگی 

واحدهای تولیدی نیست.

امکان ثبت شرکت سهامی خاص در 
پنجره واحد کسب وکار

 براســاس مصوبات هیات مقررات زدایی و تسهیل 
صدور مجوزهای کســب وکار، خدمات تازه ای از طریق 
پنجره واحد کســب وکار در اتاق تهران ارائه می شــود تا 
کارکرد این پنجره و طیف خدماتش گســترده تر شود. 
مهم تر اینکه ثبت شرکت با »سهامی خاص« نیز در این 
پنجره امکان پذیر شــد. به گزارش »پایگاه خبری اتاق 
تهران«، براساس مصوبات سی و ششمین، سی و نهمین 
و چهل و سومین نشست هیات مقررات زدایی و تسهیل 
صدور مجوزهای کســب وکار به زودی ثبت شــرکت با 
مســوولیت محدود در تهران صرفا از طریق این پنجره 
صورت خواهد گرفت و تمامی فعالان اقتصادی برای ثبت 
این نوع شرکت، باید از مسیر پنجره واحد شروع کسب وکار 
مســتقر در اتاق بازرگانی تهــران اقدام کنند. همچنین 
فعالان اقتصادی برای ثبت شــرکت با سهامی خاص نیز 
پس از این می توانند به پنجره واحد کسب و کار مراجعه 
کنند. همچنین مقرر شــد برای مدت سه ماه به صورت 
آزمایشی ثبت تغییرات تمامی شرکت ها برای اعضای اتاق 
بازرگانی تهران از طریق این پنجره انجام شود و پس از طی 
این سه ماه و در صورت تایید عملکرد پنجره واحد توسط 
دبیرخانه هیات و موافقت سازمان ثبت اسناد و اماک، این 
خدمت به طور دائمی و بــرای همه متقاضیان و فعالان 
اقتصادی ارائه شود. براساس این مصوبات وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسامی نیز مکلف شده است حداکثر ظرف مدت 
یک ماه از اباغ، کارشــناس خــود را به منظور پذیرش 
درخواست انتشار آگهی در روزنامه های کثیرالانتشار در 
پنجره واحد مستقر و شرایط را به نحوی تنظیم کند که 
تاییدیه و پذیرش آگهی به صورت برخط حداکثر ظرف 

مدت یک ساعت انجام پذیرد.
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جمشــید نفر، دبیرکل کنفدراسیون صادرات ایران گفت: کلیت دستورالعمل جدید ستاد هماهنگی اقتصادی دولت در مورد تجارت خارجی و 
بازگشت ارز صادراتی، مثبت ارزیابی می شود. اما نقطه ضعفی که در آن وجود دارد، این است که مساله صادرکنندگان سال ۱397 را مورد توجه 
قرار نداده است. دبیرکل کنفدراسیون صادرات ایران افزود: با توجه به این که در سال های اخیر، بخشنامه های قابل تفسیر بسیاری صادر شده، 
بســیاری از صادرکنندگان به ظن این که ضرورتی به اظهار صادرات کمتر از یک میلیون دلار نبوده، دچار مشکلاتی شده اند و دولتمردان باید 
راه حلی برای حل مشکلات آنها اتخاذ کنند. وی ادامه داد: بخشنامه باید ساده، روان و غیرقابل تفسیر باشد، اما بخشنامه هایی که صادر می شود، 
آن چنان دچار پیچیدگی است که اگر پنج نفر آن را مطالعه کنند، پنج تفسیر مختلف از آن ارائه  می شود؛ ضمن این که بخشنامه تا به مرحله اجرا 

نرسد، مشکلات آن مشخص نمی شود. 

با هدف توسعه همکاری ها، تفاهم 
نامه همکاری بین اداره کل کتابخانه های 
عمومی و قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه 
حضرت ابوالفضل )ع( استان لرستان به 

امضا رسید.
به گزارش روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی لرستان، نشست 
امضای تفاهم نامه همــکاری اداره کل 
کتابخانه های عمومی و قرارگاه پیشرفت 
و آبادانی ســپاه حضرت ابوالفضل )ع( 
استان، با حضور سردار مرتضی کشکولی، 
فرمانده ســپاه حضــرت ابوالفضل )ع( 
لرستان؛ فرشــته طهماسبی، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی؛ احمد حســین 
فتایی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی؛ 
محمد جــواد محمدی، مدیرکل کانون 
پرورش فکــری کــودکان و نوجوانان؛ 
حشمت الله امان الهی، مدیرکل ورزش و 
جوانان در ســالن جلسات سپاه استان 

لرستان برگزار شد.
فرمانده سپاه حضرت ابوالفضل )ع( 
در ابتدای این نشســت گفت: بســیار 
خرســندم در زمانی که همه دشمنان 
انقاب و اسام دست به دست هم داده تا 
مانع پیشرفت و توســعه نظام مقدس 
جمهوری اســامی شوند و در این راه از 
هیچ دسیسه و ضربه ای دریغ نداشته اند، 
نظام با اطمینان خاطــر عاوه بر انجام 
رسالت های دیگر خود به دنبال انجام کار 

فرهنگی در همه مناطق کشور است.
سردار مرتضی کشکولی با بیان اینکه 
جمهوری اســامی از محدود حکومت 
های کاما مردمی دنیا است، اظهار داشت: 
در همه امور باید هدف رضایت خداوند و 
خدمت خالصانه به مردم باشــد. سپاه به 
دنبال انجام فعالیت های فرهنگی موثر و 

با دوام به ویژه در مناطق محروم است.
وی خاطرنشــان ساخت: کتابخانه 
های عمومی در چند وقت اخیر حضور 
چشمگیری در مناطق روستایی و محروم 
داشته اند و اجرای برنامه های فرهنگی 
در این مناطق توسط این نهاد فرهنگی 
قابل تقدیر اســت. قرارگاه پیشــرفت و 

آبادانی به نمایندگی از ســپاه حضرت 
ابوالفضــل)ع( نیــز آماده همــکاری با 
کتابخانه های عمومی استان در برگزاری 
برنامه فرهنگــی به خصوص در مناطق 

محروم است.
مدیرکل کتابخانه هــای عمومی 
لرســتان نیز در این جلسه گفت: سپاه 
پاسداران انقاب اسامی همواره نشان 
داده خالصانه آماده خدمت رسانی به عموم 
مردم کشور بوده است. ملت شریف ایران 
به خاطر دارند که پس از رشادت های بی 
نظیر پاسداران گرانقدر در جریان جنگ 
تحمیلی، هرگاه کشور با مشکل خاصی 
روبه رو شــده، سپاه پاســداران انقاب 

اسامی با تمام قوا پای کار آمده است.
فرشته طهماســبی افزود: دریافت 
خدمت فرهنگی به صورت یکسان و برابر 
حق همه مردم کشور بوده اما بعضاً کمبود 
امکانات و تنگناهای مالی خدمت رسانی 
شایسته به ویژه در مناطق محروم و کمتر 
توسعه یافته را با مشکل مواجه می کند؛ 
این در صورتی اســت که در این مناطق 
اســتعداد های بی نظیری نهفته است و 

نیاز به شکوفا شدن دارند. 
وی تصریح کرد: امید اســت انعقاد 
این تفاهم نامه در آستانه هفته کتاب با 
سپاه مردمی انقاب اسامی منشا خیر و 

برکت باشد.
شناســایی و اولویت بندی مناطق 
محروم جهت اجرای برنامه های فرهنگی، 
تامین خودرو جهت راه اندازی کتابخانه 
سیار، تأمین جوایز مسابقات فرهنگی، راه 
اندازی پیشــخوان کتاب در روستاهای با 
جمعیت بالا توســط قرارگاه پیشرفت و 
آبادانی و همچنین عضویت رایگان کارکنان 
سپاه، روستاییان و مردم مناطق محروم در 
کتابخانه های عمومی در مناسبت های 
اعام شده، برگزاری نشست های کتابخوان، 
همکاری جهت برگزاری دوره های قصه 
گویی و معرفی کتابدار در برخی از روستاها، 
طراحی و اجرای مسابقات فرهنگی توسط 
کتابخانه های عمومی از مهم ترین مفاد این 

تفاهم نامه همکاری مشترک است.

با هدف توسعه همکاری ها انجام شد؛

امضای تفاهم نامه همکاری اداره کل کتابخانه های عمومی و قرارگاه پیشرفت 
و آبادانی سپاه حضرت ابوالفضل )ع( لرستان

نشست گفتگو پیرامون کتاب »تاریخ 
مستطاب امریکا« و تاثیر به کارگیری زبان 
طنز در عرصه استکبار ستیزی به صورت 

مجازی برگزار شد.
به گزارش روابــط عمومی اداره کل 
کتابخانــه های عمومی اســتان تهران، 
نشســت گفتگو پیرامون کتاب »تاریخ 
مستطاب امریکا« و تاثیر به کارگیری زبان 
طنز در عرصه استکبار ستیزی با حضور 
محمدصادق کوشــکی، مولف اثر، مازیار 
بیژنی، کاریکاتوریست و تصویرگر و میثم 
رشیدی مهرآبادی، مجری-کارشناس، به 
صورت مجــازی از صفحــات اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان تهران برگزار 

شد.

تلخی بیش از حد تاریخ امریکا دلیل 
انتخاب قالب طنز کتاب است

در این نشست کوشکی با بیان اینکه 
این کتاب پاسخی است به یک سوال خیلی 
قدیمــی مبنی بر اینکه چــرا می گوییم 
»مرگ بر امریکا«، گفــت: این کتاب به 
دنبال افشای لایه های دیده نشده امریکا 
به روایت کتب و منابع امریکایی است. ما 
در این کتاب از منابع تاریخی مشــهور و 
اصیل امریکایی استفاده کردیم تا متهم 
نشویم که روایت خودمان از تاریخ امریکا 
را بیان کــرده ایم. این منابع در  کتاب به 

طور کامل آمده است.
وی با اشاره به زبان و قالب طنز برای 
کتاب، افزود: وقتی ما یادداشت هایی در 
مورد تاریــخ امریکا را جمــع آوری می 
کردیم، متوجه شدیم این تاریخ آنقدر تلخ 
است که اگر به کتاب تبدیل بشود شدت 
تلخی آن می تواند مخاطب را آزار دهد. در 
این بین حتی مجبور شدیم تقریبا دو سوم 
اطاعات را به دلیــل تلخی زیاد و اینکه 
مطالعه کتاب را با محدودیت سنی مواجه 
می کرد، حذف کنیم. در نهایت به جهت 
کاهش تلخی سعی کردیم کتاب را در قالب 
طنز بنویسیم. علت دیگر استفاده از قالب 
طنــز برای این کتاب، به فرهنگ مطالعه 
مردم ما بر می گردد؛ اساســا مردم ما کم 
کتاب می خوانند و تاریخ را به مراتب کمتر 
مطالعه می کنند؛ البته این برای ملتی با 
تاریخ 9 هزار ســاله تمدنی، عیب بزرگی 
است. لذا به خاطر آشــتی دادن مردم با 
تاریخ، ســعی کــردم آن را در قالب طنز 

بنویسم.
 این فعال رســانه ای بــا بیان اینکه 
کاریکاتورهای آقای بیژنی به انتقال پیام و 
به شیرینی و لطافت کتاب افزوده است، 
تصریــح کرد: من و ایشــان، بــرای هر 
کاریکاتوری که کشیده می شد ساعت ها 
بحــث مــی کردیــم و حتــی بعضی از 
کاریکاتورها هم محصول ذهن خودشان 
به تنهایــی بود؛ در واقع ســعی کردم با 
استفاده از قالب هنر، هم جذابیت تاریخ را 
بیشتر کنم و هم قدری از تلخی آن بکاهم 
تا  مخاطب عام  استفاده بهتری از آن ببرد؛ 
چراکه هدف اصلی ما، مخاطب عام بود نه 

مخاطب خاص.

کاریکاتورها در خدمت متن هستند
در ادامه صادق کوشــکی گفت: من 
تاکنون شــبیه به این کتــاب را در ایران 
ندیدم. در این کتاب، تک تک کاریکاتورها 
در خدمت متن هســتند؛ از این نظر این 
کتاب تک است و کاریکاتورها کاما با متن 

هماهنگ هستند.
وی با تاکید بر اینکه تصویرسازی به 
درک متن کمک می کنند، گفت: در کتاب 
های خارجی که آقای بیژنی به آن ها اشاره 
کرد، کاریکاتور یک جور تزیین محسوب 
می شود و در خدمت متن نیست. حتی ما 
نمونه های خیلــی قدیمی تری در ایران 
داریــم مثل کتاب آقای دریابندری به نام 
»چنین کنند بزرگان« در دهه چهل که 
یک نوع ترجمه و تالیف است که در دوران 
اســتبداد چاپ شــده و در ایــن کتاب 
کاریکاتورها در حاشیه متن هستند و حتی 
می توان آنها را حذف کرد. در حالی که در 
کتاب »تاریخ مستطاب امریکا« اگر  شما  

کاریکاتورها را حذف کنید به مثابه آن است 
که پایه های یک میز را حذف کرده اید.

نویســنده کتاب »تاریخ مستطاب 
امریکا« افــزود: این کتاب به تعبیری دو 
کتاب است؛ یکی کاریکاتور تاریخ امریکا و 
دیگــری متن؛ که می توان هــر دو را به 
تنهایی چاپ کرد اما برای اینکه مخاطب 
عمومی بیشــترین بهره را ببرد، متن در 

کاریکاتور دوباره بازنمایی شده است.

»مستطاب« کلمه دو پهلویی است 
که بار طنز دارد

کوشکی در خصوص انتخاب عنوان 
کتاب، گفت: معتقد بودم عنوان کتاب باید 
متفاوت باشــد تا مخاطب را جذب کند. 
کلمه »مستطاب« از آن کلمه هایی است 
که در زبان فارسی، کلمه دو پهلویی است. 
مثل خود امریکا که دو پهلو است. این در 
حالی است که »مستطاب« یعنی بسیار 
پاکیزه امــا در تاریخ ایران که نگاه کنید، 
معمولا به کسانی مستطاب می گفتند که 
آدم های وحشتناک و ناپاکی بودند، مثل 
خان ها و شــاه ها؛ کلمه »مستطاب« در 
تاریخ ایران برای کسانی استفاده می شد 
که کاما متضاد آن بودند و این خودش بار 
طنز به همراه داشت. به همین خاطر دیدم 
این کلمه خیلی به امریکا می خورد. اما از 
ســوی دیگر، مســتطاب دارای یک نوع 
تعظیم و تکریم اســت که مــی تواند دو 
گانگی برای مخاطب ایجاد کند. بعضی از 
دوستان گایه کردند که تو با این عنوان، 
امریــکا را بــزرگ کــردی، در حالی که 
»مستطاب«، صفت تاریخ است نه صفت 

امریکا و این طنز کار است.

پرمخاطب بودن کتاب از برکت نام 
شهید نادر مهدوی است

کوشــکی ادامه داد: مــن در ابتدای 
کتاب نوشــتم این کتــاب تقدیم به نادر 
مهدوی است که امریکایی ها او را بهتر از 
ما می شناسند. این در حالی بود که بحث 
تقدیم کتاب از ابتدا در ذهن من نبود و ناشر 
خبــر داد که یک صفحه خالــی مانده و 
پیشنهاد تقدیم کتاب را ارائه داد؛ به یکباره 
به یاد نــادر مهدوی افتادم و شــاید این 
خواست خدا بود و اگر این کتاب بارها به 
چاپ رســیده از برکت نــام نادر مهدوی 

است.
 

 رکورد دار به تصویر کشیدن حجم 
زیادی از جنایت در یک کتاب 

هستیم
و  تصویرگــر  بیژنــی،  مازیــار 
کاریکاتوریست کتاب »تاریخ مستطاب 
امریــکا« در ایــن نشســت در خصوص 
همکاری با نویســنده اثر، گفت: بر اساس 
صحبت های اولیه در مورد این کتاب قرار 
بود آقای کوشکی به تدریج متن بنویسند 
تا من بر اساس متن ها، کاریکاتور بکشم؛ 
امــا هر چه جلوتر می رفتیم کار برای من 
سخت تر می شــد؛ چراکه من با جنایت 
امریکا در مورد کشتار سرخ پوست ها و یا 
جنایت امریکا در فیلیپین روبه رو می شدم  
و کشیدن تصاویر و کاریکاتور در مورد این 
جنایت ها کار سختی بود. در واقع ما رکورد 
دار به تصویر کشیدن این همه جنایت در 

یک کتاب هستیم.
وی با بیان اینکه ممکن است برخی 
بخش های کتاب تصویر محور نباشــد، 
خاطرنشان کرد: معمولا کتاب هایی از این 
دســت ممکن اســت به نــوع دیگری 
تصویرسازی شوند که مشابه آن بیشتر در 
حوزه ترجمه وجود دارد؛ مانند تاریخ اروپا، 
تاریخ انگلیس و تاریخ جنگ جهانی، نیمه 
طنز هستند و تصویرسازی در حاشیه قرار 
دارد. امــا در این کتاب، تصویرســازی و 

کاریکاتورها جزئی از متن هستند.
گفتنی اســت، این نشســت عصر 
دوشــنبه 12 آبان ماه از طریق صفحات 
مجازی کتابخانه های عمومی استان تهران 
 ،)instagram.com/tehranplir( به آدرس
آپارات )aparat.com/tehranpl/live( و 

پرتال )www.tehranpl.ir( پخش  شد.

نشست گفتگو پیرامون کتاب »تاریخ مستطاب امریکا« برگزار شد؛

افشای لایه های پنهان تاریخ امریکا در قالب طنز
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فروش شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو در مهرماه سال جاری از ۲۵ هزار میلیارد ریال عبور کرد. بر اساس تازه ترین گزارش از شرکت معدنی و 
صنعتی چادرملو، این شرکت در مهر گذشته بالغ  بر ۲۵ هزار و 6۴7 میلیارد ریال درآمد فروش داشته است که نسبت به مدت مشابه سال قبل بیش 
از 3۰۰ درصد رشد نشان می دهد. پس از ثبت فروشی بیش از ۱۴ هزار و ۴۱7 میلیارد ریال انواع محصولات تولیدی توسط شرکت چادرملو در شهریورماه 
ســال امسال، عملکرد مهرماه این شرکت نشان از افزایش محسوس نرخ های فروش گندله، فولاد و کنسانتره تولیدی این شرکت دارد. چادرملو 
همچنین طی دوره 7 ماهه گذشته رقم فروش خود را به ۱۰۰ هزار میلیارد ریال رساند که نسبت به مدت مشابه سال ۱39۸ حدود 79درصد رشد را 
نشان می دهد. شرکت عنوان کرده است که ادامه روند یادشده منجر به افزایش چشمگیر درآمدها و سودآوری این شرکت در سال مالی جاری 

خواهد شد.

رشد3۰۰درصدی
فروشچادرملو

ایران زمین
هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر
طغیانی در تذکر شفاهی مطرح کرد:        

قانون مالیات بر خودروهای لوکس به 
کجا رسید؟

سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس با انتقاد از 
دولــت به دلیل مقاومت در مقابل طرح های معیشــتی 
مجلس که به نفع مردم هستند، گفت: بهتر است رئیس 
جمهــور و هیات وزیران منابع سرشــاری که می توانند 
کمکی به حل مشکل کسری بودجه و معیشت مردم باشد 

را به جریان بیاندازند.
به گــزارش اعتبار بــه نقــل از خانه ملت، مهدی 
طغیانی در نشســت علنی مجلس شــورای اسامی در 
تذکری شفاهی معیشت را یکی از مسائل مهم امروز کشور 
دانست و گفت: با وجود آنکه دولت در این خصوص اقدام 
جدی به صورت ارائه لایحه به مجلس انجام نمی دهد، در 
مقابل نیز با طرح های مجلس مخالفت کرده و در برابر آن 
ها مقاومت می کند و رفتارهایی برخاف منطق و اصول 
علمی انجام می دهد. یکی از این رفتارها مخالفت با طرح 

تامین کالاهای اساسی است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اسامی 
ادامه داد: اگرچه مرکز پژوهش های مجلس بحث تامین 
معیشــت مردم را از طریق مالیات بر تراکنش های پایا، 
ساتنا و چک را مطرح کرد اما هنوز چند روز از رد آن توسط 
ســخنگوی دولت نگذشته بود )با این استدلال که مردم 
پول خود را از بانک خارج می کنند( که بانک مرکزی خود 
تعرفه و کارمزدش را تغییر داد. بنابراین اگر این اقدام برای 
مردم بازدارنده است و سبب می شود که آن ها پول خود 
را از بانــک ها خارج کنند پس این کار که انجام دادید به 
چه معناســت؟ مواردی که می توانست تامین کالاهای 
اساســی برای مردم را تامین کند فقط سود سرشاری را 

برای بانک ها دارد.
وی با بیان اینکه منابعی که در بودجه سال 99 پیش 
بینی شــده بود، چه شــدند؟، گفت: قانــون مالیات بر 
خودروهای لوکس و خانه های خالی به کجا رســید در 
حالــی که قرار بود آئین نامه آن ۳ ماهه در دولت تصویب 
شــود اما اکنون با وجود آنکه در ماه هشتم سال هستیم 
هنوز به تصویب نرسیده است. بهتر است رئیس جمهور و 
هیات وزیران این منابع سرشاری که می تواند امروز کمکی 
برای حل کسری بودجه و مشکل معیشت مردم باشد را 
هرچه ســریع تر به جریان انداخته و مسیر این جریان را 

تسریع کنند.
ایرادات شورای نگهبان نسبت به مصوبه مجلس 
درباره توسعه منطقه آزاد انزلی و اخذ مالیات از 

خانه های خالی بررسی شد
مهدی طغیانی سخنگوی کمیســیون اقتصادی 
مجلس در تشریح جلسه کمیسیون متبوع خود گفت: در 
این جلسه با حضور عضو حقوقدان شورای نگهبان و دبیر 
شورای عالی مناطق آزاد ایرادات شورای نگهبان نسبت 
به  مصوبه مجلس درباره توســعه منطقه آزاد اقتصادی 

انزلی و اخذ مالیات از خانه های خالی بررسی شد.
لایحه توسعه منطقه آزاد اقتصادی انزلی اعاده شده 
از سوی شورای نگهبان که پیش از این هم یک بار به مجمع 
تشخیص مصلحت ارسال شده بود، در این نشست با حضور 
بانک دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و 
طحان نظیف عضو حقوقدان شورای نگهبان مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت، این لایحه به صورت منفصل است و 
باید قطعات مختلفی به منطقه اصلی الحاق شود که این 
موضوع جای بحث دارد. مجمع تشخیص مصلحت دو ایراد 
نســبت به این لایحه مطرح کرد و شورای نگهبان هم با 
استناد به مغایرت برخی قسمت های این لایحه با سیاست 
های کلی نظام از آن ایراد گرفت که در این جلسه نمایندگان 
نظــرات موافق و مخالف خــود را مطرح و مقرر شــد، 
تصمیم گیری نهایی درباره آن در جلسه بعدی کمیسیون 

انجام شود.
وی همچنین با اشــاره به بررســی ایرادات شورای 
نگهبان نســبت به مصوبه اخذ مالیات از خانه های خالی 
گفت: شورای نگهبان طی نامه ای به مجلس ۵ ایراد نسبت 
به این مصوبه مطرح کرده بود که در این نشســت اصاح 
شــد. یکی از ایرادات در مــورد افرادی بود که تصمیم به 
فروش یا اجاره خانه دارند اما منازلشــان فروش یا اجاره 
نمی رود بنابراین براساس اصاحات قرار شد، این اماک 
با قیمت کارشناسی در سامانه اماک و اسکان ثبت شود 
و باز هم در صورت عدم فروش یا اجاره با آن قیمت، مالکان 
این منازل از قانون اخذ مالیات از خانه های خالی معاف 
شــوند که گــزارش ایــن مصوبه هم بــه صحن علنی 

مجلس ارائه می شود.

خبـــر
نمایندۀ مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 

تصریح کرد:
گام بلند فولاد مبارکه در جلوگیری 

از خام فروشی
به گزارش اعتبار به نقل از 
خانه ملــت، نماینــدۀ مردم 
اصفهــان در مجلس شــورای 
اســامی گفت: متأســفانه با 
مسئلۀ خام فروشــی در فولاد 
مواجهیــم کــه قرار اســت با 
پروژه ای تحت عنــوان »نورد 
گرم« از خام فروشی جلوگیری 
شــود. این پروژه همچنین می تواند در توســعۀ صنایع 
فولادی مؤثر باشــد. امیرحسین بانکی پورفرد، نمایندۀ 
مردم اصفهان در مجلس شــورای اسامی دربارۀ نقش و 
تأثیرگذاری فولاد مبارکۀ اصفهان در خودکفایی کشور در 
صنعت فولاد گفت: صنعت فــولاد یکی از صنایع اصلی 
کشــور محســوب می شــود و نقش مهمی در توسعه و 

پیشرفت کشور ایفا می کند.
وی افزود: یکی از مجموعه های مهم و بزرگ فولادی 
کشور، همین فولاد مبارکۀ اصفهان است. سال 80 بود که 
رهبر معظم انقاب اســامی در سفرشان به اصفهان، از 
مجموعۀ فولاد مبارکه بازدید کردند. این شرکت مجموعه 
بزرگی اســت که در سطح ملی از اثرگذاری بسیار زیادی 
برخوردار است. نماینــــدۀ مردم اصفـهان در مجـلس 
شـورای اســـامی تأکیـد کـرد: فولاد مبارکه از صنایع 
بزرگ و مهم در بخش صنعت فولاد محسوب می شود، اما 
در این سال ها با حواشی بســیاری همراه بوده و اگر این 
حواشی وجود نداشت، قطعا عملکرد و کارکرد این واحد 
صنعتی بهتر از امروز و گردش مالی آن چندین برابر فعلی 
 بود. بااین حال این شــرکت خدمات ملــی و منطقه ای 

بسیاری داشته که درخور تحسین است.
بانکی پورفرد با اشاره به خام فروشی در بخش فولاد 
گفت: متأسفانه با مسئلۀ خام فروشی در فولاد مواجهیم 
که قرار اســت با پروژه ای تحت عنوان »نــورد گرم« از 
خام فروشی جلوگیری شود. این پروژه همچنین می تواند 

در توسعۀ صنایع فولادی مؤثر باشد.
به گفتۀ او، فولاد مبارکه از محصولات بسیار متنوعی 
برخوردار است و در حوزۀ فولاد جایگاه برجسته ای دارد. 
این شــرکت همچنین در بحث خودکفایی تولید فولاد 

بسیار تأثیرگذار بوده است.

معاون مالی اقتصادی شرکت ملی صنایع مس 
ایران مطرح کرد:

عملکرد موفقیت آمیز شرکت مس در 
نیمه نخست امسال

کیارش مهرانی معاون مالی اقتصادی شــرکت ملی 
صنایع مس ایران با بیان این که تحقق برنامه های اقتصادی 
در شــرایط کنونی نیازمند تصمیم گیری های جسورانه، 
پذیرفتن ریسک ها و تاش های فراوان است، گفت: شرکت 
مس در نیمه نخست سال جاری با پشتیبانی و حمایت های 
... کیارش مهرانی معاون مالی اقتصادی شرکت ملی صنایع 
مــس ایران با بیان این که تحقــق برنامه های اقتصادی در 
شرایط کنونی نیازمند تصمیم گیری های جسورانه، پذیرفتن 
ریســک ها و تاش های فراوان است، گفت: شرکت مس در 
نیمه نخســت سال جاری با پشتیبانی و حمایت های دکتر 
سعدمحمدی مدیرعامل شرکت مس نه تنها قادر شده است 
که اهداف مالــی و بودجه ای خود را محقــق کند، بلکه با 
برداشــتن گام هایــی بلند، توانســته که فراتــر از اهداف 

پیش بینی شده خود پیش برود.
به گزارش مس پرس، معاون مالی اقتصادی شرکت ملی 
صنایع مس ایران با بیان این مطلب اظهار داشــت: پیشی 
گرفتن شرکت مس از اهداف مالی و بودجه ای، در حالی روی 
داده است که در دو ماه ابتدایی سال با رکود اقتصادی به دلیل 
شیوع بیماری کرونا و سقوط بازارهای جهانی روبه رو بوده ایم.
مهرانی بیان کرد: در 6 ماه نخســت سال جاری حدود 
160 هزار تن کاتد به فروش رســیده و براســاس این آمار 
شــرکت ملی مس فراتر از چشم انداز شرکت به پیش رفته  
اســت. همچنین بیش از 140 هزار تن کاتد و مفتول تولید 
شده  و در حال حاضر فروش شرکت از تولید آن پیشی گرفته 
است. وی افزود: بر پایه آمار برنامه های شرکت ملی مس در 
نیمــه نخســت ســال جاری براســاس بودجه ریــزی 
برنامه ریزی شــده محقق شــده است و براســاس بودجه 
خوش بینانه به 280 هزار تن کاتد نیز دست خواهد یافت.  

وی تصریح  کرد:  شــرکت ملی صنایع مس ایران در 
زمینه فــروش 1۵ درصد از برنامه خود جلوتر اســت. این 
موفقیت در حالی برای شرکت ملی صنایع مس ایران به دست 
آمده که در دو ماه نخست سال جاری به دلیل شیوع ویروس 
کرونا هم در خارج و هم در داخل کشــور اقتصاد با شــیب 

بسیاری کندی در حرکت بود.
وی در ادامه با اشاره به تامین مالی طرح های توسعه ای 
شــرکت تصریح کرد: در شــرکت، برنامه افزایش 10هزار 
میلیارد تومانی برای سال 99 پیش بینی شده است که تامین 
آن از طریق منابع داخلی شــرکت صورت می گیرد. از این 
میزان 1۵ هزار میلیارد تومان بودجه سرمایه ای شرکت است 
که پیش بینی می شــود در زمینه تامین منابع با هیچگونه 

مشکلی روبه رو نشود.

معاون تولید شــرکت پالایش نفت 
اصفهان از اجرا و بهره برداری موفق از دو 
طرح جدید با ظرفیت تولید 1000 بشکه 
در روز در پالایشــگاه اصفهان خبر داد و 
افزود: طرح تولید نرمال هگزان از ســال 
1۳97 مطــرح بــود که پــس از انجام 
مطالعات، این طرح وارد فاز اجرا گردید و 

به بهره برداری رسید.
علیرضا جعفرپورهمچنین با اشاره به 
تولیــد محصول جدیدی بــه نام حال 
++AW-406 گفــت: حــال جدیــد 
آلودگی هــای  کــه   AW-406++
زیست محیطی کمتری دارد و دوستدار 
محیط زیســت اســت، جایگزین حال 
AW-406 قبلی این شرکت خواهد شد.وی 
با بیان اینکه نرمال هگزان تولیدشده در 
پالایشــگاه اصفهــان عــاری از هرگونه 

ترکیبات گوگردی و آروماتیکی است و به 
همین دلیل نیازی به فراورش و تصفیه های 
ثانویه ندارد، افزود: این محصول که یک 
محصول ســبز و دوستدار محیط زیست 
محسوب می شود، تاثیرات بسیار مثبتی 
نگاهداشــت  و  حفــظ  راســتای  در 
محیط زیست دارد.جعفرپور بابیان مصرف 
فرآورده نرمال هگزان در کشور را سالانه 
حدود ۵0 هزار تــن اعام کرد و گفت: با 
توسعه صنایع شیمیائی و پتروشیمیائی، 
مصــرف این فــرآورده در آینده افزایش 
چشمگیری خواهد داشت.وی ادامه داد: با 
اجــرای این طرح و تغییراتی که در واحد 
ایزومریزاسیون داده شده است، عدد اکتان 
محصــول ایزومریت تولیــدی در واحد 
ایزومریزاسیون حدود ۳ واحد افزایش یافته 
است که منجر به کاهش مصرف تقریبی 

1000 بشکه اکتان افزا )MTBE( شده که 
این موضوع موجب افزایش سودآوری در 
شــرکت خواهد شــد.معاون پالایشگاه 
اصفهان تاکید کرد: اجرای این طرح بدون 
هیچ گونه سرمایه گذاری و صرف هزینه و 
تنها با اجرای یک طرح کارشناسی خاقانه 
و با اســتفاده از ظرفیت هــای خالی در 
واحدهای فرآیندی پالایشــگاه اصفهان 
محقق شــده اســت که عاوه بر تولید 
محصول هگزان، افزایش کیفیت بنزین 
تولیدی در این پالایشگاه را نیز به همراه 
داشــته اســت.در همین ارتباط رئیس 
مجتمع بنزین سازی شرکت پالایش نفت 
اصفهان که پیشنهاددهنده اولیه این طرح 
بوده است، در توضیح بیشتر اظهار داشت: 
محصول تولیدشده، غنی از نرمال هگزان 
اســت که می تواند در صنایع پتروشیمی 

)تولید برخی از پلیمرها(، صنایع غذایی 
داروئــی  صنایــع  و  )روغن کشــی( 
گیرد.احســان  قــرار  مورداســتفاده 
میرمحمدی با اشــاره به اینکه پالایشگاه 
اصفهان درگذشته نیز حال AW-406 را 
تولید می کرده اســت، اذعان داشت: بر 
مبنای اصول اولیه این طرح، حال ویژه 
AW-406 جدیدی تولیدشــده است که 
نســبت به گذشــته، عاری از ترکیبات 
آروماتیکی و گوگردی اســت و بنزن آن 
به طور کامل حذف شــده اســت و برای 
تصفیه های ثانویــه این محصول، هزینه 
کمتری صرف می شود و در نهایت ضایعات 
ناشی از تصفیه های فیزیکی این محصول 
به طورکلــی حذف شــده و آثار ســوء 
زیســت محیطی ناشــی از آن به شدت 

کاهش پیدا خواهد کرد.

در نیمۀ نخست سال جهش تولید 
کارکنــان بلندهمــت فولاد ســنگان 
توانستند در تولید گندله و کسب سود 
برای ذی نفعان به عملکرد درخشــانی 

دست یابند.
علی امــرایی مدیـــرعامل فــولاد 
سنـگان در تشــریح دستاوردهای این 
شرکت گفت: بر اساس آمار به دست آمده 
عملکرد مدیران و کارکنان تاشگر فولاد 
سنگان در شش ماهۀ نخست سال 1۳99 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته، بیش 

ا ز ۵0 درصد رشد داشته است.
 وی در ادامــه تصریح کرد: در پی 
افزایــش تولید در این شــرکت میزان 
فروش نیز در بازۀ زمانی مذکور نسبت به 
مدت مشابه سال 98 به میزان 80 درصد 

افزایش یافته است.
 مدیرعامل فولاد سنگان با اشاره به 
حاشیۀ ســود ناشــی از تولید در سال 

جهش تولید گفت: فروش ریالی  فولاد 
ســنگان نیز 22۳ درصد و حاشیۀ سود 
شرکت با مدیریت هزینه ها بیش از 4.2 

درصد رشد داشته است.
امرایی گفت: کسب رکوردهای مؤثر 
در تولید گندله، برنامه ریزی هوشمندانه 
در تأمین کنسانتره علی رغم کمبود مواد 
اولیه در کشور، ظرفیت و توان مضاعف 
کارکنان جوان و متخصص و همچنین 
استفاده از ظرفیت های چندگانۀ شرکت 
فولاد مبارکه از کلیدواژه های تولید در 
راستای لبیک به ندای رهبر انقاب در 
طرح جایگزینی معدن به جای نفت در 

مسیر گام دوم انقاب است.
وی در ادامه به تشریح دستاوردهای 
این شرکت در حوزۀ بومی سازی پرداخت 
و خاطرنشان کرد: توجه به بومی سازی و 
ساخت داخل یکی از مؤلفه های محرک 
در بخش تولید است و فولاد سنگان در 

حوزۀ بومی سازی برنامه های اثربخشی 
در دست اقدام دارد و امیدواریم با اجرایی 
شدن برنامه های مذکور، در شش ماهۀ 
پایانی سال، شــاهد کاهش هزینه ها و 

حفظ ارزش ارز در این حوزه باشیم.
مدیرعامل فولاد سنگان در بخش 
پایانی ســخنان خود با تأکید بر اینکه 
افزایش تولید، فروش و سودآوری  فولاد 
ســنگان گویای این است که این یک 
بنگاه اقتصادی به درســتی در مســیر 
راهبری و تحقق استراتژی های سازمان 
و در جهــت تحقق اهــداف خود گام 

برداشته است، اظهار کرد: دستاوردهای 
فولاد ســنگان در حالی به دست آمده 
اســت که صنعت فولاد از بخش های 
پیشــران اقتصاد ایران به شمار می آید 
و  نقــش مهمــی در تحقــق اهداف 
سیاســت های اقتصــاد مقاومتــی و 
همچنین شــعار امسال یعنی  جهش 
تولید دارد. به ویژه اینکه تولید و مصرف 
فولاد، امروزه یکی از شاخص های اصلی 
توسعه یافتگی کشورها و جوامع است و 
حضور صنعت فولاد در یک منطقه بر 
فرایند توسعه، فرهنگ، سطح دانش، 
اشتغال زایی، پژوهش، آموزش و تجارت 
آن منطقــه تأثیر بســزایی دارد. این 
موضــوع در خصوص شــرکت فولاد 
سنگان در شهرستان خواف و در گامی 
آینده محور، در استان خراسان رضوی 
به وضوح مشهود است و موجب تحولات 

قابل توجهی خواهد شد.

مهنــدس حمیدرضــا عظیمیان، 
مدیرعامــل فولاد مبارکه، در گفت وگو با 
روزنامۀ روزگار معدن با اشاره به برنامه ها و 
استراتژی های فولاد مبارکه، از پیش بینی 
تقاضای بازار در افق پنج ســاله و ترسیم 

نقشۀ راه تکنولوژی شرکت خبر داد.
در ادامه، شــرح کامل این مصاحبه 
جهت آگاهی شما خوانندگان محترم آمده 

است:
شــرکت فولاد مبارکه در سال 
جاری چه برنامه هایی برای فروش 

محصولات خود دارد؟
فولاد مبارکه با توجه به مأموریت خود 
در جهت ایفای نقش محوری در مدیریت 
بازار محصولات فــولادی تخت از طریق 
راهکارهایی همچون تدوین افق چشم انداز 
ده ســاله، پیش بینی تقاضای بازار در افق 
پنج ساله، ترسیم نقشۀ راه تکنولوژی و با 
در دســتور کار قرار دادن سند چشم انداز 
توسعۀ 1404 کشور در بازارهای مصرف 
مختلــف خــود، همچــون صنایــع 
خودروســازی، نفت و گاز، ســاختمان، 
لوازم خانگی، لوله و پروفیل و... توسعه ها و 
ســرمایه گذاری های خود را برنامه ریزی 
می کنــد و از این منظر، ســالانه برنامۀ 
فروشی منطبق با این اهداف کان تدوین 
می گردد. بر این اســاس فــولاد مبارکه 
فــروش 7 میلیون و 600 هــزار تن انواع 
محصولات را  که شــامل  تختال، گرم، 
و  ســرد  سیدشــویی،  ا
پوشــش دار  می شــود،  در بازار داخل و 

صادرات برنامه ریزی کرده است.
شرکت تا پایان شهریورماه ۳ میلیون 
و 842 هزار   و 172 تن انواع محصولات 
خود را در بازار داخلی و جهانی به فروش 
رسانده که  4 درصد بیش از برنامه است. 
در این بین، در بخش بــازار داخل فولاد 
مبارکــه با تحویــل ۳میلیــون و ۵۵8 
هزار    و    111 تن تا پایان شــهریور ماه، 

22 درصد جلوتر از برنامه است و این امر به 
دلیل همراهی با سیاست های کان کشور 
حداکثــری  تأمیــن  به منظــور  و 
مصرف کنندگان داخلی در سال جهش 
تولید و از طریق کاهش سهم صادرات به 
میــزان 6۳ درصد با اتخــاذ راهکارهای 
ابتکاری و مشارکتی صورت گرفته است.

چه بخشــی از تولیــدات این 
مجموعه در بازار داخلی به فروش 

می رسد؟
فولاد مبارکه براساس رسالت خود در 
تأمیــن حداکثری نیاز داخل و با توجه به 
سیاست های کان اباغی در سال جهش 
تولیــد اقدام بــه فروش بخــش عمدۀ 
محصولات شرکت در بازار داخل، از طریق 
مکانیسم عرضه در بورس کالا کرده و صرفا 
جهت تأمین نیاز    ارزی خود برای فراهم 
ســاختن تجهیزات موردنیاز و توســعه، 
بخشــی از محصولات خود را، همچون 
تختال که در بــازار داخل با مازاد عرضه 
مواجه اســت، در بازارهــای صادراتی به 
فروش رسانده است. فولاد مبارکه از طریق 
طرح های مشارکتی همچون همکاری با 
نوردکاران و استفاده از ظرفیت بی استفادۀ 
سایر شرکت ها، همچون آنیل محصولات 
در سایر شــرکت ها و بازگشت مجدد به 
شــرکت جهت بهره برداری حداکثری از 

ظرفیت شــرکت، در جهت تأمین هرچه 
بیشتر نیاز بازار داخل اقدام کرده و مجموعه 
این تاش ها نهایتا منجر به افزایش سهم 
فروش داخل و عدم تحقق برنامۀ فروش 
صادراتی شــرکت در نیمۀ نخست سال 

شده است.
چه سهمی از مجموع تولید این 
شرکت در ســال جاری به صادرات 

اختصاص می یابد؟
از مجموع 7 میلیون و 600 هزار تن 
فروش برنامه ریزی شــده برای صادرات، 
یک میلیون و ۵00 هزار تن معادل 19.7 
درصد برای فــروش در بازار صادراتی در 
نظرگرفته شده بود، ولی به دلیل نیاز بازار 
داخل و در راســتای تأمین حداکثری و 
پاسخ مثبت به تصمیمات وزارت محترم 
صمت، فروش صادراتی در شش ماهۀ اول 
کاهش 6۳ درصدی داشته و این روند در 
شــش ماهه دوم نیز کنترل خواهد شد تا 
مشکلی در تأمین نیاز بازار داخلی به وجود 

نیاید.
نظر شما دربارۀ اهمیت صادرات 
چیست؟ توجه به توسعۀ صادرات چه 
تأثیری بر تداوم تولید یک مجموعه 

دارد؟
صادرات محصولات عاوه بر امکان 
تأمین نیاز ارزی جهت خرید بخشــی از 

تجهیزات و مواد اولیه غیرقابل تأمین در 
داخل و پرداخت اقساط تسهیات ارزی، 
به شــرکت ها این امکان را می دهد که در 
بازارهــای جهانــی، در مقــام رقابت با 
شــرکت های معظم جهانی قرار گیرند و 
نهایتــا این امــر منجر بــه افزایش توان 
رقابت پذیری، ارتقــای بهره وری، بهبود 
کیفیــت و کاهــش هزینۀ تمام شــده 
محصولات می گردد، چراکه لازمۀ حضور 
در بازارهای جهانی اخذ گواهینامه های 
معتبر بین المللی و گذر از انواع ممیزی ها 
و بازرسی های مدیریتی و کیفیتی است و 
از این نظر بازار صادرات را می توان آزمونی 
برای حضور شرکت های ایرانی در فضای 
رقابتــی دانســت و ایــن امــر به نوعی 
شبیه سازی آیندۀ شرکت های ایرانی در 
هنگام پیوستن به سازمان تجارت جهانی 

است.
صادرات بخشی از تولیدات این 
شرکت به چه میزان در عملکرد این 
مجموعه و سودآوری بیشتر آن مؤثر 

است؟
فــولاد مبارکــه بــا اخــذ انــواع 
استانداردهای مدیرت کیفیت، رضایت و 
شــکایات مشــتریان و اخــذ انــواع 
گواهینامه هــای معتبــر بین المللی از 
شرکت های بازرسی و کنترل بین المللی 
همچــون SGS، RINA و... و همچنین 
حضور در جوایز معتبر بین المللی همچون 
جایــزۀ EFQM و MAKE و همچنین 
جوایز معتبر داخلی همچون جایزۀ ملی 
کیفیت و جوایز نوآوری، خود را در معرض 
ممیزی و ارزیابی نخبگان صنعت در سطح 
جهانی و ملی قرار داده و با کمک استقرار 
انواع نظام های مدیریت کیفیت، رضایت و 
شکایات مشتریان و مدل های تعالی معتبر 
داخلی و خارجی، هم تراز با شرکت های 
معتبر بین المللی، در حال تولید و عرضۀ 

محصولات در بازارهای صادراتی است.

مدیرعامل فولاد مبارکه خبر داد:

پیش بینی تقاضای بازار در افق پنج ساله

مدیرعامل فولاد سنگان خبر داد:

افزایش ۵۰ درصدی تولید گندله در فولاد سنگان
www.etebar.net
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انسان نیکو سرشت، از هیچ کس نمی هراسد.امام علی)ع(:

کنترل قیمتها ، نظارت ویژه 
ادامه از صفحه نخست- خدمات ایفا مي نماید که لزوم تصویب پیشنهادات 
شــوراي اقتصاد توسط مجلس جایگاه خاص دارد. در واقع مي توان گفت که مجلس با 
دخالت در این مورد یکي از ابزارهاي مهم تحقق سیاستهاي اقتصادي دولت یعني قیمت 
گذاري را تحت اختیار و نظارت خود در خواهد آورد. به منظور روشــن شدن این بحث 
بایستي اشاره نمود که درقانون برنامه و بودجه ، وظایفي به عهده شوراي اقتصاد گذارده 
شد ، که این وظایف را مي توان در هماهنگي سیاستهاي اقتصادي دولت خاصه نمود . 
بنابراین در واقع شوراي اقتصاد هرگز قیمت کالا یا خدمتي را برخاف اهداف سیاستهاي 
اقتصادي دولت افزایش یا کاهش نمي دهد . به عنوان مثال ، در طي 8 سال جنگ تحمیلي 
، به علت شرایط حساس سیاسي ، اقتصادي آن زمان ، هدف عمده سیاستهاي اقتصادي 
دولت کنترل قیمتها بود . به عبارت دیگر سیاستهاي تثبیت اقتصادي در کشور اجرا مي 
شد . لذا با توجه به این امر ، تصمیمات شوراي اقتصاد نیز در جهت تثبیت قیمتها حرکت 
مي نمود وکمتر شــاهد افزایش قیمت خدمات یا کالا توسط این شورا بودیم مروري بر 
سیاست قبلي اقتصادي که هدف عمده سیاستهاي تعدیلي از قبیل دست یابي به سیستم 
تک نرخي شناور ، جذب سرمایه هاي خارجي دست یابي به نرخهاي رشد بلند پروازانه 
در بخشهاي مختلف اقتصادي همچون بخش صنعت و ... با اجراي دقیق اقتصاد مقاومتي، 
رونق تولید ، جهش تولید ، اقدام شایسته در تحولات مثبت اقتصاد مقاومتی، دگرگوني 
اقتصاد مقاوم در برابر شیاطین را لمس خواهیم کرد. که بررسي سیاست گذشته از همان 
ابتداي اعام این سیاستها، پي آمد نهایي آن یعني تورم لجام گسیختگي فعلي پیش بیني  
گردید . لیکن با وجود چنین نظریاتي ، برنامه اقتصادي دولت در علیرغم اینکه در این 
برنامه ، تعیین قیمت مبني برقانون عرضه و تقاضا بود ، به تصویب مجلس شوراي اسامي 
رسید . شوراي اقتصاد نیز در چارچوب سیاستهاي مذکور در واقع کاري بر خاف قوانین 
مصوب مجلس و برنامه دولت انجام نمي دهند از سوي دیگر از جمله وظایف مهم مجلس 
شوراي اسامي به عنوان قوه مقننه نظارت بر عملکرد دولت واجراي صحیح قوانین مي 
باشــد . و مثال بارز این امر ، تصویب برنامه مالي یکساله دولت » بودجه سالانه « توسط 
مجلس و سپس نظارت بر اجراي صحیح قانون بودجه مي باشد وتصویب یک قانون جدید 
در این زمینه وبرخاف روند حاکم بربودجه کشور ، اثري به جزتشدید معضات اقتصادي 
کشور به جاي نخواهد گذارد . بنابراین حذف اختیار دولت در جهت تحقق سیاستهاي 
اقتصادي خود که قبا به تصویب مجلس نیز رسیده است نتیجه اي بجز پیچیده ترشدن 
بیشتر اوضاع اقتصادي به بار نخواهد آورد ، ولازم است که چنانچه هدف نمایندگان محترم 
مجلس یازدهم حمایت از اقشار جامعه در مقابل تورم مي باشد ، قوانین قبلي که عموما 
در جهت دامن زدن به تورم است ، لغو و یا اصاح گردد و بطور کلي ریشه قضییه یعني 
انتخاب مکانیزم مناسب براي دستیابي به رشد اقتصادي مورد توجه و بررسي نمایندگان 

ملت  قرار گیرد . 

اشتباه فاحش وب سایت خبری یک شبکه 
ماهواره ای بر اساس ترجمه ای غلط

در پی انتشار خبری در خصوص “محکومیت سه مسئول بانک »المستقبل« 
بحرین به علت تخلف های مالی از سوی دادگاه عالی کیفری این کشور”، وب سایت 
خبری شبکه ایران اینترنشنال، بر اساس تفکری سازه ای، نام خاص این بانک را به 

فارسی و با عنوان بانک آینده، ترجمه کرد!
این درحالی اســت که نام های خاص، به زبان دیگر ترجمه نمی شود و فقط با 

الفبای انگلیسی نوشته می شود.
بانک آینده ضمن تکذیب بخشــی ازخبر که متوجه خود است اعام می دارد 
بانک المستقبل در سال 1۳8۳ خورشیدی با سرمایه گذاری مشترک بانک ملی و 
صادرات ایران و بانک »الاهلی یونایتد« بحرین، تأسیس شد و با مجوز بانک مرکزی 
بحرین، دفتر مرکزی خود را در منامه افتتاح کرد، اما در سال 1۳94، بحرین از اقدام 

خود برای تعطیل کردن شعبه این بانک در منامه خبر داد.

سرمقاله

اطلاعیهبانکآینده
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پلت فرم ، مشــخصه ای کلیدی در تبدیل 
شدن یک مجموعه خودرویی از مونتاژ کننده به 
یک خودوســازی واقعی است . پلت فرم به طور 
کلی شــامل طراحی ، مهندسی و برنامه ریزی 
تولید بخش های حیاتی یک خودرو نظیر سیستم 
برق ، سیســتم تعلیق ، شاسی ، سیستم فرمان ، 
ابعاد و فواصل چرخ ها ، محل فراگیری پیشرانه و 
نوع پیشرانه و گیربکس و .... است . خودروسازان 
محــدودی در جهان وجود دارنــد که پلت فرم 
اختصاصی خودشان را داشته باشند و بسیاری 
دیگر از خودروســازان مطرح ، از پلت فرم دیگر 
برندها برای تولید محصولاتشــان استفاده می 
 SP100 کنند . با درک ایــن تعریف مگا پلتفرم
سایپا ، تنها یک رویداد ساده در صنعت خودرو ما 
به حساب نمی آید. مسیری که یک مجموعه برای 
تبدیل از مونتاژ کار یا صرفاً متصل کننده قطعات 
از پیش ساخته شده به هم تا تبدیل شدن به یک 
خودرو ســاز باید طی کند بدون بهره گیری از 
پلتفرم اختصاصی امکان پذیر نیست . بهره گیری 
از دانش پلتفرم اختصاصی موجب می شــود تا 
خودروساز بتواند منطبق با نیاز مشتریانش یک 
محصول ایده آل را به تولید برســاند . برندهای 
خودرویی متعددی در جهان و بخصوص چین 
حضور دارند که با عاریه گرفتن پلت فرم از برندی 
ماننــد تویوتا یا میتسوبیشــی ، تنها بدنه های 
مختلفی را روی آن ســوار مــی کنند و دانش و 
توانایی ایجاد تغییر در پلتفرم برای نصب پیشرانه 
های جدیــد یا تغییرات ابعاد اتاق و .... را ندارند . 
مگاپلتفرم SP100 در سایپا کلیدی برای گذر از 
مرز یک خودروساز معمولی به یک خودروساز با 
دانش است که آغاز گر آن سدان شاهین است. با 
آغاز تحریم ها بسیاری از خودروهای خانوادگی 
از خطوط تولید خودروســازان بخصوص گروه 

خودرسازی سایپا رخت بربستند . این خودروها 
مانند تندر 90 ، تیراژ کمی نداشتند و نقش مهمی 
را در تأمین نیاز جامعه ایفــا می کردند اما آغاز 
محدودیت ها در صنعت خودرو کشــور موجب 
کوتاه شدن دست بازار از این کاس خودروهای 
خانوادگــی با طول بیش از 4.4 متر و فاصله بین 
دو محور بیش از 2.6 متر شــد . در وضعیتی که 
شرایط اقتصادی و تحریم ها مسیر را سخت تر از 
گذشته کرده بودند ، سایپا گامی بزرگ برداشت 
و مگاپلتفــرم  SP100 را به ســرعت به مرحله 
طراحی و تولید انبوه نخستین محصول رساند و 
شاهین را بر پایه تفکری جدید برای پوشش این 

کاس معرفی کرد.
کشورهای پشــرفته معمولاً مزیت مهمی 
برای مشتریان بومی قائل می شوند به گونه ای از 
خودروها بر اساس خواســت ، نیاز و منطبق بر 
شرایط آن کشور به تولید می رسد . برای مثال در 
ژاپــن خودروهای کاس KeiCar  که بســیار 
کوچک هســتند هم شامل مالیات کمتری می 
شوند و هم مصرف سوخت بسیار پایینی دارند و 
یا در چین عاقه به خودروهای با طول بلند بین 
دو محور موجب شده تا خودروسازان ، محصولاتی 
اختصاصی برای بازار این کشور به تولید برسانند 
. آمریکایی ها که خواهان خودروهای قوی هیکل 
و قدرتمند هستند نیز با شاسی بلندها و پیکاپ 
های بزرگشان شناخته می شود و اروپایی ها نیز 
هوای خواسته های مشتریانشان را دارند . سایپا 
با استفاده از مگاپلتفرم  SP100 توانایی پاسخگویی 
به چنین نیازی از مشتریان ایرانی را دارد و شاهین 
نخســتین نماد این تطبیق پذیری با خواست 
مشتریان است . شاهین در قدم  اول از نظر ابعاد 
فضای بار و اتاق ، دقیقاً منطبق بر خواست عمده 
خانواده ها است و در کنار بهره گیری از طراحی 

به روز با زبان جدید ، فضای بیشتری از تندر 90 
را در اختیار سر نشینان قرار می دهد و فضای بار 
بزرگ آن در کمتــر خودرویی در این کاس در 
جهان به چشــم مــی خورد که نشــان دهنده 
اختصاصی سازی این محصول برپایه یک پلتفرم 
اختصاصی با سلیقه مشــتریان ایرانی است . از 
طرف دیگر پیشرانه توربو با مصرف کم و قدرت 
110اسب بخار که همسطح عمده سدان های این 
کاس در بازار اســت ، تمامی نیازهای شهری و 
برون شهری را برطرف می کند در بخش امکانات 
و تکنولوژی ها ، سایپا به مهمترین خواسته های 
مشتریان نگاه کرده و فهرســتی کامل از آنچه 
مشتریان در یک سدان خانوادگی می خواهند را 
در شــاهین گردهم آورده است . سیستم ورود و 
خروج بدون کلید و اســتارت دکمه ای در کنار 

نمایشگر لمسی ، سانروف ، سیستم های ایمنی  
EBD ، ABS و BA ، دوربین عقب و سیســتم 
تهویه مطبوع اتوماتیک تنها بخشی از مواردی که 
است که عمده خواست مشتریان را پوشش می 
دهــد . این مجموعه امکانات و توســعه چنین 
محصولــی برپایه یک پلت فــرم اختصاصی در 
شرایطی صورت گرفته است که تحریم ها امکان 
واردات کوچکترین تکنولوژی ایمنی یا امکانات 
رفاهی را سلب کرده اند و سایپا تمامی این بخش 
ها را به صورت بومی توسعه داده است . شاهین 
ســر آغاز ایرانی ســازی خودروها بر اســاس 
استانداردهای مورد نیاز مردم است . سایپا با عرضه 
این خودرو بازاری جدید را شکل خواهد داد که 
سال های قبل توسط خودرهای مونتاژی پوشش 
داده می شد اما اکنون با محصولی جدید که پیش 

از تولید اســتاندارد معتبر اروپایی مانند ECE را 
اخذ کــرده و امکانــات به مراتب بیــش از آن 
خودروهای مونتاژی را دارد ، قرار اســت بخش 
مهمی از نیازهای بازار خــودرو ایران برای یک 

خودرو خانوادگی پاسخ داده شود.
وقتی صحبــت از انعطــاف پذیری یک 
خودروســاز در طراحــی خودروهای متنوع با 
پلتفرم اختصاصی به میان می آید یعنی ، کاس 
 SP100  . های متعدد خودرو قابل دسترس است
یک پلتفرم عادی نیســت بلکه یک مگاپلتفرم 
برای پاســخ به هر نوع خواســته ای از ســوی 
مشتریان است . مینی کراس اوورها نیز یکی از 
مهمترین عایق مشــتریان بازار خودرو ایران 
هســتند که ســایپا برای دومین عضو خانواده  
SP100 به ســراغ این کاس رفته و نخستین 

کراس اوور بومی را زبان طراحی مشابه شاهین 
، آماده معرفی و ورود  به خطوط تولید کرده است 
اما فاز نهایی تولید انبوه آن ممکن اســت چند 

سالی به طول بیانجامد.
بهــره گیری از پلت فرم اختصاصی و دانش 
ایجــاد تغییرات در پلت فــرم ، موجب انعطاف 
پذیری یک خودروســاز در طراحی کاس های 
مختلف ، در ابعاد مــورد نیاز و نصب امکانات بر 
اســاس نیاز مشــتریان بومی اســت . سایپا با 
مگاپلتفرم  SP100  عماً توانایی طراحی و ساخت 
خودروهایــی در کاس های متنــوع با در نظر 
گرفتن خواست مشتریان ایرانی را دارد و شاهین 
را می توان نخســتین نمایش از این ویژگی در 
مهندســی نسل جدید تفکر و محصولات سایپا 

دانست.

بررسی مهمترین مزیت های پلتفرم اختصاصی سایپا و نخستین محصول برپایه آن

شاهین؛ منطبق برای نیازهای مشتریان بازار خودرو ایران
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